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bre 1970 ».
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Sprekers: Mevr. Bernaerts-Viroux, de heer Gramme, minister van
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MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER HUMBLET AAN DE
HEER HOYAUX, MINISTER VAN NATIONALE OPVOE-
DING, OVER « HET STATUUT VAN HET PERSONEEL IN DE
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Sprekers: de heer Humblet, de heer Hoyaux, minister van Natio-
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Interpellatie van de heer Verbist tot de staatssecretaris voor de

Nederlandse Gemeenschap en voorhet Vlaamse Gewest (de
heer Akkermans) over « de toepassing van de sancties bepaald
bij hoofdstuk IIIvan titel IV van de wet van 29 maart 1962,
gewijzigd bij de wet van 22 december 1970, houdende organi-
satie van de ruimtelijke ordening en van de stedebouw ».
Sprekers: de heren Verbist, Vandezande, de heer Akkermans,

staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeenschap en het
Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van de Ne
derlandse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaam-
se Gewest, blz. 164.

Interpellatie van de heer Renard tot de minister van Binnenlandse
Zaken en Institutionele Hervormingen over « het onderzoek
dat door de rijkswacht in bedrijven wordt ingesteld naar het
lidmaatschap van vakbonden ».
Sprekers: de heren Renard, Wyninckx, de Wasseige, de heer

Gramme, minister van BinnenlandseZaken,blz.166.

Interpellatie van de heer Lahaye tot de minister van het Vlaamse
Gewest over «een dubbel verbod dat de Vlamingen onrecht
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Interpellatie van de heer Deworme totde heer Hoyaux, minister
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De heerNeuray tot de ministervan Verkeerswezen over « dever-
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ONTWERP VAN WET (Indiening) :
Bladzijde 176.

De regering.- Ontwerp van wet houdende goedkeuring van het
akkoord tussen de Belgisch-Luxemburgse Economische Unie,
enerzijds, en de socialistische republiek Roemenië, anderzijds,
inzake de wederzijdse aanmoediging, bescherming en vrijwa-
ring van investeringen, ondertekend te Brussel op 8 mei 1978.

VOORSTELLEN VAN WET (Indiening):
Bladzijde 176
De heer R. Gillet. - Voorstel van wet waarbij de medezeggen-

schap van het leidinggevend personeel in de gewestelijke en
landelijke overlegorganen wordt georganiseerd.
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MM. C. De Clercq et Storme. - Proposition de loi relative au
petit chômage pour cause de comparution personnelle devant
le tribunal.

M. Demuyter. - Proposition de loi introduisant la dation en
paiement de certains biens comme mode de paiement des
droits successoraux.

M. C. De Clercq. - Proposition de loi complétant la loi du
20 septembre 1948 portant organisation de l'économie.

M. Lahaye.- Proposition de loi modifiant l'article 351 du Code
des impôtssur les revenus.

PRESIDENCE DE M. ROBERT VANDEKERCKHOVE,PRESIDENT

VOORZITTERSCHAP VAN DE HEER ROBERT VANDEKERCKHOVE, VOORZITTER

MM. Bogaerts et Jorissen, secrétaires, prennent place au bureau.
De heren Bogaerts en Jorissen, secretarissen, nemen plaats aan het bureau.

Le procès-verbal de la dernière séance est déposé sur le bureau.
De notulen van de jongste vergadering worden ter tafel gelegd.

La séance est ouverte à 14 h 05 m.
De vergadering wordt geopend te 14 u.05m.

CONGÉS- VERLOF

Mme Pétry, en mission à l'étranger, demande un congé.
Vraagt verlof : Mevr. Petry, met opdracht in het buitenland.
- Ce congé est accordé
Dit verlof wordt toegestaan.
MM. Coppieters, en mission à l'étranger; Adriaensens et Nutke-

witz, retenus par des devoirs professionnels; André, empêché; Croux,
retenu par des devoirs administratifs, demandent de les excuser de ne
pouvoir assisterà la réunion de ce jour.

Afwezig met bericht van verhindering: de heren Coppieters, met
opdracht in het buitenland; Adriaensens en Nutkewitz, wegens
beroepsplichten; André, belet; Croux, wegens ambtsplichten.

- Pris pour information.
Voor kennisgeving

COMMUNICATION - MEDEDELING

Cour des comptes- Rekenhof

M. le Président. - Par dépêche du 17 octobre 1979, la Cour des
comptes fait connaître au Sénat ses observations au sujet du projet de
loiportant le budget de la Dette de l'Etat de l'année budgétaire 1980.

Bij dienstbrief van 17 oktober 1979 deelt het Rekenhof aan de
Senaat zijn opmerkingen mede over het ontwerp van wet houdende
de Rijksschuldbegroting voor het begrotingsjaar1980.

- Renvoi à la commission desFinances.
Verwezen naar de commissie voor de Financiën.

M. le Président.- Il est donné acte de cette communication au
premier président de la Cour des comptes.

Van deze mededeling wordt aan de eerste voorzitter van hetRe-
kenhof akte gegeven.
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De heren C. De Clercq en Storme. - Voorstel van wet betreffen-
de klein verlet bij persoonlijk verschijnen voor het gerecht.

De heer Demuyter.- Voorstel van wet tot invoering van het in
betaling geven van bepaalde goederen ter voldoeningvansuc-
cessierechten.

De heer C. De Clercq. - Voorstel van wet tot aanvulling van de
wet van 20 september 1948 houdende organisatie van het
bedrijfsleven.

De heer Lahaye.- Voorstel van wet tot wijziging van artikel 351
van het Wetboek van de inkomstenbelastingen.

NOMINATION DES DELEGUES A L'ASSEMBLEE CONSULTA-
TIVE DU CONSEIL DE L'EUROPE ET A L'ASSEMBLEE DE
L'UNION DE L'EUROPE OCCIDENTALE

BENOEMING VAN DE AFGEVAARDIGDEN BIJ DE RAADGE-
VENDE VERGADERING VAN DE RAAD VAN EUROPA EN
BIJ DE VERGADERING VAN DE WESTEUROPESE UNIE

M. le Président.- Le Sénat doit procéder maintenantà lanomina-
tion de trois membres effectifs et de quatre membressuppléantsdela
délégation belge à l'Assemblée consultative du Conseilde l'Europeet
à l'Assemblée de l'Union de l'Europe occidentale.

De Senaatmoet thans overgaan totde benoeming van drie leden en
vier plaatsvervangende afgevaardigden bijdeRaadgevendeVergade-
ring van de Raad van Europa en de VergaderingvandeWesteurope-
se Unie.

J'ai reçu les candidatures suivantes :
Comme délégués effectifs: MM. Hanin, van Waterschoot,

Adriaensens.
Ik heb de volgende kandidaturen ontvangen:
Als leden:de heren Hanin,van Waterschoot,Adriaensens.

Van der Elst.
Comme délégués suppléants:MM. Verleysen, Lambiotte,Perin,

Als plaatsvervangende leden: de heren Verleysen, Lambiotte,
Perin, Van der Elst.

Comme le nombre des candidats présentés est égal au nombre de
mandatsàconférer, je les déclare respectivement élus en qualité de
délégués effectifs ou en qualité de délégués suppléants au Conseil de
l'Europe et à l'Assemblée de l'Union de l'Europe occidentale.

Aangezien het aantal voorgedragen kandidaten niet groter is dan
het aantal te begeven mandaten, verklaar ik hen benoemd totafge-
vaardigde, respectief tot plaatsvervangend afgevaardigdebijdeRaad
van Europa en de Vergadering van de Westeuropese Unie.
Il en sera donné connaissance au ministre des Affaires étrangères et

aux présidents des deux Assemblées européennes.
Hiervan zal kennis worden gegeven aan deministervan Buiten-

landse Zaken en aan de voorzitters van beide Europese Vergade-
ringen.
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PROJET DE LOI CONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES WALLONNES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

Reprise de la discussion et vote des articles

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
WAALSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR HET
BEGROTINGSJAAR 1979

Hervatting van de beraadslaging en stemming overdeartikelen

M. le Président. - Nous reprenons l'examen des articles du projet
de loi contenant le budget des Affaires régionales wallonnes de l'an-
née budgétaire 1979.

Wij hervatten het onderzoek van deartikelen van hetontwerp van
wet houdende de begroting van de Waalse Gewestelijke Aangelegen-
heden voor het begrotingsjaar 1979.

Personne ne demandant plus la parole dans la discussion des arti-
cles du tableau, je les mets aux voix.

Daar niemand meer het woord vraagt in de behandeling van de
artikelen van de tabel, breng ik deze in stemming
- Ces articles sont successivement mis aux voix et adoptés. (Voir

documents nº 5 - XXIV - 1 et 2 du Sénat, session extraordinaire de
1979), tels qu'ils ont été amendésau coursde laséancedu24 octo-
bre dernier.

Deze artikelen worden achtereenvolgens in stemming gebracht en
aangenomen, zoals ze tijdens de vorige vergadering werden gewijzigd
(Zie gedrukte stukken nrs. 5 - XXIV -1 en 2 van de Senaat, buiten-
gewone zitting 1979).

M. le Président.- Les articles du projet de loi sont ainsi rédigés:
Crédits pour les dépenses courantes (Titre I)

et pour les dépenses de capital(TitreII)
Article 1er. Il est ouvert, pour les dépenses de la politique régionale

wallonne afférentes à l'année budgétaire 1979, des crédits s'élevant
aux montants ci-après (en millions de francs) :

Crédits dissociés

Ces crédits sont énumérés aux Titres I et II du tableau annexé à la
présente loi.

Kredieten voor de lopende uitgaven (Titel I)
en voor de kapitaaluitgaven (TitelII)

Artikel 1.Voor de uitgaven van het Waalse gewestelijke beleid
voor het begrotingsjaar 1979 worden kredieten geopend ten bedrage
van (in miljoenen franken) :

Die kredieten worden opgesomd onder de Titels I en II van de bij
deze wet gevoegde tabel.

- Adopté.
Aangenomen.

Dispositions particulières relatives
aux dépensescourantes

Art.2.Par derogation à l'article 15 de la loi organique de la Cour
des comptesdu 29 octobre 1846, des avances de fonds d'un montant
maximum de 5 000 000 de francs peuvent être consenties aux
comptablesextraordinaires des ministères des Affaires économiques,
de l'Agriculture, des Classes moyennes, de l'Emploi et du Travail, de
l'Intérieur, de la Santé publique et de la Famille et des Travaux pu-
blics, à l'effet de payer, indépendamment des menues dépenses, les
créances n'excédant pas 50 000 francs.

Autorisation est donnée à ces comptables de consentir aux fonc-
tionnaires et experts envoyés en mission à l'étranger les avances né-
cessaires, même si ces avances sont supérieures à 50 000 francs.

Le paiement des rémunérations d'experts venant d'autres pays et
des frais résultant des arrangements avec les pays étrangers, peut éga-
lement se fairepar avance de fonds, quel qu'en soit le montant.

Bijzondere bepalingen betreffende
de lopendeuitgaven

Art.2.Bijafwijking van het artikel 15 van de wet van 29 oktober
1846 op de inrichting van het Rekenhof, mogen geldvoorschotten tot
een maximumbedrag van 5000000 frank verleend worden aan de
buitengewone rekenplichtigen van de ministeries van Economische
Zaken, Landbouw, Middenstand, Tewerkstelling en Arbeid,Binnen-
landse Zaken, Volksgezondheid en Gezin en Openbare Werken, met
het oog op de uitbetaling, benevens de kleine uitgaven, van de
schuldvorderingen die 50 000 frank niet overschrijden.

Deze rekenplichtigen worden gemachtigd de nodige voorschotten
te verlenen aan de ambtenaren en experten belast meteen zending in
het buitenland, zelfs indien deze voorschotten meer dan 50 000 frank
bedragen.

De betaling van de erelonen van experten uit het buitenland en van
dekosten voortspruitend uit regelingen met vreemde landen, mag
eveneenspergeldvoorschotgebeuren,welkeookhetbedragervan zij.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 3. Le secrétaire d'Etat à la Région wallonne est autorisé à
prendre au nom de l'Etat l'engagementdepayer,à l'échéance,aux
organismes financiers, l'intérêt et l'amortissement, dans un délai
maximum de dix ans, des sommes qu'ils ont payées pour compte de
l'Etat, à titre de primes ou de réductions d'intérêt, aux constructeurs
et aux acheteurs de logements sociaux (art. 41.62 du Titre Iet art.
61.62 du Titre II du tableau annexé à la présente loi).

Tout engagement à prendre de ce chef est soumis au visa du
contrôleur des engagements et à la Cour des comptes. Le montant
total des primes accordées en 1979 est limité à 722 400 000 francs.

Art. 3. De staatssecretaris voor het Waalse Gewest wordt ertoe
gemachtigd in naam van de Staat de verbintenis aan te gaan, op de
vervaldag en binnen een maximumtermijn van tien jaar, aan de fi-
nanciële instellingen de interesten en de delging te betalen, van de
bedragen die zij voor rekening van de Staat aan de bouwers en de
kopers van volkswoningen hebben betaald als premies of als vermin-
deringen van interest (art. 41.62 van Titel Ien art. 61.62van TitelII
van de bijdeze wet gevoegde tabel).

Elke verbintenis uit dien hoofde aan te gaan, is onderworpen aan
het visum van de controleur der vastleggingen en aan het Rekenhof.
Het totale bedrag van de in 1979 verleende premies is beperkt tot
722 400 000 frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 4. Par dérogation aux dispositions de l'article 18, § 2, de la
loi du 28 juin 1963 modifiant et complétant les lois sur la comptabi-
lité de l'Etat, le solde des crédits non dissociés du Titre Idu tableau
annexé à la présente loi peut être reporté à l'année suivante dans les
mêmes conditions que les crédits dissocies.

Art. 4. In afwijking van de bepalingen van artikel 28, § 2, van de
wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvullingvan de wetten op de
rijkscomptabiliteit, mag het saldo van de niet-gesplitste kredieten van
TitelI van de bij deze wet gevoegde tabel, naar het volgende jaar

kredieten.
worden overgedragen onder dezelfde voorwaarden als de gesplitste

-- Adopté.
Aangenomen.

TITRE I
Dépenses courantes

TITRE II
Dépenses de capital

Totaux

Crédits
non

dissociés-

8 367,8

77 726,5

16 094,3

Crédits dissociés

Crédits
d'engage-

ment-

60,1

55 854,4

5 914,5

Crédits
d'ordonnan-

cement-

60,1

3 036,8

3 096,9

voor het begrotingsjaar 1979
van (in miljoenen franken) :

TITEL I
Lopende uitgaven

TITEL II
Kapitaaluitgaven

Totalen

worden kredieten

Niet-
gesplitste
kredieten--

8 367,8

7 726,5

16 094,3

kredieten geopend ten bedrage

Gesplitste kredieten

Vast-
leggings-
kredieten

60,1

5 854,4

5 914,5

Ordonnan-
cerings-

kredieten

60,1

3 036,8

3 096,9
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Art. 5.En ce qui concerne les dépenses des services de santé men-
tale, les crédits reportés à l'année budgétaire 1978 de l'article 12.35
de la section 38 du TitreI du budget des Affaires régionales wal-
lonnes de l'année budgétaire 1977 peuvent être reportés à l'année
budgétaire 1979 pour ordonnancer toute dépense résultant d'obliga-
tions nées au cours des années 1977 et antérieures.

Art. 5. Wat betreft de uitgaven van de diensten voor geesteshygië-
ne, mogen de kredieten, overgedragen naar het begrotingsjaar 1978
van artikel 12.35 van afdeling 38 van Titel Ivan de begroting van de
Waalse Gewestelijke Aangelegenheden voorhetbegrotingsjaar1977,
overgedragen worden naar het begrotingsjaar 1979 om elke uitgave,
voortvloeiend uit verbintenissen ontstaan tijdens de jaren 1977 en
vorige, te ordonnanceren.

- Adopté.
Aangenomen.

Dispositions particulières relatives
aux dépensesdecapital

Art. 6. Par dérogation aux dispositions contenues dans le dernier
alinéa de l'article 18, § 2, de la loi du 28 juin 1963 modifiant et
complétant les lois sur la comptabilité de l'Etat, les crédits non disso-
ciés inscrits sous le Titre IIdu tableau annexé à la présente loi peu-
vent être reportés à l'année suivante dans les mêmes conditions que
lescrédits dissociés.

Bijzondere bepalingen betreffende
de kapitaaluitgaven

Art. 6. Bij afwijking van de bepalingen van het laatste lidvan arti-
kel 18, § 2, van de wet van 28 juni 1963 totwijziging en aanvulling
van de wetten op de rijkscomptabiliteit, mogen de niet-gesplitste kre-
dieten ingeschreven onder Titel IIvan debij deze wet gevoegde tabel
naar het volgend jaar worden overgedragen in dezelfdevoorwaarden
als de gesplitste kredieten.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 7. A l'intérieur d'une même section du Titre II du tableau
annexé à la présente loi et entre les articles des catégories01,51,63,
71, 72 et 73, le Roi peut en cas de besoin opérer des transferts de
crédits d'engagement.

Les arrêtés de transfert sont soumis à l'accord du ministre de la
Région wallonne.

Art. 7. Binnen een zelfde afdeling van Titel II van de bij deze wet
gevoegde tabel en tussen de artikelen van de categorieën 01, 51, 63,
71, 72 en 73 kan de Koning, zo nodig, overdrachten van vastleg-
gingskredieten verrichten.

De transferbesluiten worden voor akkoord aan de minister van het
Waalse Gewest voorgelegd.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 8. Le Roi peut, en cas de besoin, et dans le cadre des crédits
totaux prévus au Titre II du tableau annexé à la présente loi,opérer
des transferts entre crédits d'ordonnancement.

Les arrêtés de transfert sont soumis à l'accord du ministre de la
Région wallonne.

Art. 8. De Koning kan, zo nodig en in het kader van de totale
kredieten, die onder Titel II van de bij deze wet gevoegde tabel voor-
komen, transfers tussen ordonnanceringskredieten verrichten.

De transferbesluiten worden voor akkoord aan de minister van het
Waalse Gewest voorgelegd.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 9. Des crédits d'engagement et d'ordonnancement peuvent
être transférés entre les articles 61.01 et 81.01 de la section 32 du
Titre II du tableau annexé à la présente loi,par voied'arrêté royalet
moyennant l'accord du ministre de la Région wallonne.

Art. 9. Tussen de artikelen 61.01 en 81.01 van afdeling 32 van
Titel II van de bij deze wet gevoegde tabel, kunnen vastleggings- en
ordonnanceringskredieten worden overgeschreven door middelvan
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een koninklijk besluit en mits het akkoord van de minister van het
Waalse Gewest.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 10. Le ministre de la Région wallonne est autorisé à engager à
charge de l'article 81.02 de la section 32 du Titre II du présent bud-
get, des dépenses pour un montant de500 000000 defrancs.

Art. 10. De minister van het Waalse Gewest wordt gemachtigd ten
lastevan artikel 81.02 van afdeling 32 van Titel IIvan deze begro-
ting, uitgaven vast te leggen ten bedrage van 500 000 000 frank.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 11. Le secrétaire d'Etat à la Région wallonnepeutconsentir
des avances sur les interventions financières de l'Etat dans les dé-
penses afférentes aux travaux d'épuration d'eaux usées.

Ces avances ne peuvent excéder :
a) 30 p.c. du montant des marchés attribués d'une valeur in-

férieure à 50 millions de francs;
b) 25 p.c. du montant des marches attribués d'une valeur comprise

entre 50 et 200 millionsde francs;
c) 20 p.c. du montant des marches attribués d'une valeur su-

perieureà 200 millions de francs.
Le montant de l'intervention de l'Etat déterminé lors de la désigna-

tion de l'adjudicatairesertde référenceau calculde l'avance.
Cette somme sera versée à l'intercommunale bénéficiaire, au reçu,

par l'administration, de l'ordre de commencer les travaux.

Art.11.De staatssecretaris voor het Waalse Gewest mag voor-
schotten toekennen op de financiele tussenkomsten van deStaat be-

treffende de uitgaven voor werken aangaande de zuivering van afval-
waters.

Deze voorschotten mogen:
a) 30 pct. van het bedrag van de aangegane overeenkomsten van

minder dan 50 miljoen;
b) 25 pct. van het bedrag van de aangegane overeenkomsten die

tussen de 50 en de 200 miljoen liggen;
c)20 pct.van het bedrag van de aangegane overeenkomstenhoger

dan 200 miljoen, niet overschrijden.
Het bedrag van de financiële tussenkomst van de Staat, bepaald op

het ogenblik van de aanwijzing van de aannemer, dient als referentie
voor de berekening van het voorschot.

Deze som zalaan de rechthebbende intercommunale gestort wor-
den op het ogenblik dat de administratie hetbevel totaanvangder
werken verkregen heeft.
- Adopté.
Aangenomen.

Organismes d'intérêt public

Art. 12. A l'intervention du secrétaire d'Etat à la Région wallonne,
le Fonds de construction d'institutions hospitalières et médico-
sociales est autorisé à prendre à charge des articles 561.02, a, 30, et
561.05, a, 30, de son budget pour 1979 des engagements pour un
montantde 1 800 000 000 de francsdestiné aux engagements frac-
tionnés par lots, et à effectuer à charge des articles 561.02, b, 30, et
561.05, 6,30, des liquidations pour un montant de 1 634 600 000
francs.

A l'intervention du secrétaire d'Etat à la Région wallonne, le Fonds
de construction d'institutionshospitalièresetmédico-socialesestéga-
lement autorise à prendre l'engagement de payer à l'échéance, l'in-
térêt et l'amortissement, dans un délai maximum de trente ans, des
prêts accordés par le Crédit communal de Belgique en lieu et place
des interventions prévues à l'article 6 de la loi du 6 juillet 1973,
modifiant celle du 23 décembre 1963 sur les hôpitaux.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
ne dépassant pas 2 100 000 000 de francs.

Instellingen van openbaar nut
Art. 12. Door tussenkomst van de staatssecretaris voor het Waalse

Gewest wordt het Fonds voor de bouw van ziekenhuizen en medisch-
sociale inrichtingen ertoe gemachtigd, ten laste van de artikelen
561.02,a,30,en561.05,a,30,van zijnbegroting voor 1979, ver-
bintenissen aan te gaan ten bedrage van 1800000000 frank,be-
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stemd voor per lot gesplitste vastleggingen, en ten laste van artikelen
561.02, b, 30, en 561.05, b, 30, een bedrag van 1 634 600 000 frank
te vereffenen.

Door tussenkomst van de staatssecretaris voor het Waalse Gewest
wordt het Fonds voor de bouw van ziekenhuizen en medisch-sociale
inrichtingen eveneens ertoe gemachtigd de verbintenis aan te gaan tot
het betalen op de vervaldag van de interest en de aflossing, binnen
een termijn van ten hoogste dertig jaar, van leningen door het Ge-
meentekrediet van België toegestaan ter vervanging van de toelagen
bedoeld in artikel 6 van de wet van 6 juli 1973 tot wijziging van die
van 23 december 1963 op de ziekenhuizen.

Deze verbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaal aan lenin-
gendatnietmeermag belopen dan 2 100 000000 frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Section particulière (Titre IV)
Art. 13. Les operations effectuées sur les fonds spéciaux figurant

au Titre IV du tableau annexé à la présente loi sont évalués à
10 111 600 000 francs pour les recettes et à 10 337 500 000 francs
pour les dépenses.

Afzonderlijke sectie (Titel IV)
Art. 13. De verrichtingen op de speciale fondsen die voorkomen in

Titel IV van de tabel gevoegd bij deze wet worden geraamd op
10 111 600 000 frank voor de ontvangsten en op 10 337 500 000
frank voor de uitgaven.

-- Adopté.
Aangenomen.

Art. 14. Le mode de disposition des avoirs mentionnés aux fonds
inscrits au Titre IV du tableau annexé à la présente loi est indiquéen
regard du numéro de l'article ou du littera se rapportant à chacun
d'eux.

Les fonds dont les dépenses sont soumises au visa préalable de la
Cour des comptes sont designes par l'indice A.

Les fonds et comptes sur lesquels il est disposé à l'intervention du
ministre des Finances sont désignés par l'indice B.

Art. 14. De wijze van beschikking over het tegoed vermeld voor de
fondsen ingeschreven onder Titel IV van de tabel gevoegd bij deze
wet wordt aangeduid naast het nummer van het artikel of van de
littera die betrekking heeftop elk nummer.

De fondsen waarvan de uitgaven aan het visum van hetRekenhof
worden voorgelegd, worden door het teken A aangeduid.

De fondsen en rekeningen waarop door tussenkomst van de minis-
ter van Financiën wordt beschikt, worden door het teken B aange-
duid.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 15. Des autorisations nouvelles d'engagement se rapportant àl'article 60.01.A - Fonds d'expansion économique et de reconver-
sion régionale,du Titre IV du tableau annexé à la présente loi, sont
accordées pour l'année 1979 à concurrence de 3 200 000 000 de
francs pour le secteur « Affaires économiques >> dont 1 308 000 000
de francs pour les dépenses courantes et 1 892 000 000 de francs
pour les dépenses de capital, et à concurrence de 774 000 000 de
francs pour le secteur « Classes moyennes >>, dont 564 000 000 de
francs pour les dépenses courantes et 210 000 000 de francs pour les
dépenses de capital.

Ce plafond des autorisations d'engagement relatif au Fonds
d'expansion économique et de reconversion régionaleestmajorédes
remboursements effectués ou à effecter par le Fonds européen de Dé-
veloppement régional.

Dans la partie I et dans la partie IIde la section 34 du Titre IV,des
transferts d'autorisation d'engagement et d'ordonnancement simulta-
nés peuvent être effectués, par arrêté royal, de l'article 60.01.A.01
(Affaires économiques) à l'article 60.01.A.02 (Classesmoyennes).

Art. 15.Met betrekking tot het artikel 60.01.A - Fonds voor de
economische expansie en de regionale reconversie, van Titel IV van
de tabel gevoegd bij deze wet, worden, voor het jaar 1979, nieuwe
vastleggingsmachtigingen verleend tot beloop van 3 200 000 000
frank voor de sector « Economische Zaken », waarvan 1 308 000 000

frank voorde lopende uitgaven en 1 892 000 000 frank voor de kapi-
taaluitgaven, en totbeloop van 774 000 000 frank voor desector
«Middenstand»,waarvan564000000 frank voor de lopendeuitga-
ven en 210 000 000 frank voor de kapitaaluitgaven.

Ditplafon van devastleggingsmachtigingen betreffendehet Fonds
voor de economische expansie en de regionale reconversie wordt ver-
meerderd met de verrichte of de nog te verrichten terugbetalingen
doorhetEuropeesFondsvoordeRegionaleOntwikkeling.

In deel I en in deel II van afdeling 34 van Titel IV kunnen, bij
koninklijk besluit, van artikel 60.01.A.01 (Economische Zaken) naar
artikel 60.01.A.02 (Middenstand) gelijktijdige overschrijvingen van
vastleggings- en ordonnanceringsmachtigingen worden uitgevoerd.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 16. Des autorisations d'engagement se rapportant à l'article
60.04.A - Fonds de rénovation des sites wallons, du Titre IV, partie
II, section 33, du tableau annexé à la présente loi, sont accordées
pour l'année 1979,à concurrencede2000000000 de francs.

Ce plafond des autorisations d'engagement est majoré des recettes
inherentes aux operations financées par ledit fonds.

Art. 16. Vastleggingsmachtigingen betreffende artikel 60.04.A -
Fonds voor de vernieuwing van de bedrijfsruimte in Wallonie,van
Titel IV, deel II, afdeling 33, van de tabel gevoegd bij deze wet, wor-
den verleend voor het jaar 1979, ten belope van 2 000 000 000 frank.

Dit plafon van de vastleggingsmachtigingen wordt vermeerderd
met de ontvangsten verbonden aan het gebruik van dit fonds.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 17. Moyennant l'autorisation de l'Exécutif de la Région wal-
lonne, le secrétaire d'Etat à la Région wallonne, pour les objets qui
relèvent de sacompétence,peut disposer,encequiconcerne l'article
60.01.A.01,des crédits prévus à toutes fins utiles, dans le cadre de la
politique économique régionale du gouvernement, quelle que soit la
naturedesdépensesàprendreencharge.

Art.17.Met toestemming van de Executieve van het Waalse Ge-
west, mag de staatssecretaris voor het Waalse Gewest, inzake artikel
60.01.A.01, voor de onder zijn bevoegdheid vallende materies be-
schikken over de kredieten, die zijn uitgetrokken tot al wat dienen
kan in het raam van het gewestelijk economisch beleid van derege-
ring,ongeachtde aard van de ten laste te nemen uitgaven.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 18. Le Trésor est autorisé à consentir des avances lorsque les
comptes des fonds, qui font l'objet des articles 60.28.A et 60.30.A du
Titre IV du tableau annexé à la présente loi, se trouveront en position
débitrice.

Art. 18. De Schatkist is gemachtigd voorschotten toe te kennen
wanneerde rekeningen van de fondsen diehetvoorwerp uitmaken
vandeartikelen 60.28.A en 60.30.A van Titel IV van de bij deze wet
gevoegde tabelzich in debettoestand zullen bevinden.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 19. Les remboursements des avances récupérables, octroyées
à la Société nationale terrienne en vue de l'exécution des article 56 et
57 de la loi du 22 juillet 1970 relative au remembrement légal des
biens ruraux, seront versés à l'article 63.01.A de la section 33 de la
partie II du Titre IV du tableau annexé à la présente loi.

Art. 19. De terugbetalingen van de terugvorderbare voorschotten,
verleend aan de Nationale Landmaatschappijmet het oog op deuit-
voering van de artikelen 56 en 57 van de wet van 22 juli 1970, op de
ruilverkaveling van landeigendommen uit kracht van de wet, worden
gestort op artikel 63.01.A van afdeling 33 van deelIIvan Titel IV
van de bij deze wet gevoegde tabel.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 20. Les sommes versées au receveur de l'enregistrementen
application, dans la région wallonne, de la loi du 29 mars 1962 orga-
niquede l'aménagementdu territoire et de l'urbanisme, modifiée par
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les lois des 22 avril 1970 et 22 décembre 1970, sont mises à la dispo-
sition du secrétaire d'Etat à la Région wallonne, pour être affectées
au paiement des dépenses résultant de l'application, dans la région
wallonne, de la même loi modifiée du 29 mars 1962, à charge de
l'article 66.03.A du Titre IV - Section particulière- partie I.

Art. 20. De sommen gestort aan de ontvanger der registratie bij
toepassing, in het Waalse Gewest, van de wet van 29 maart 1962,
houdende organisatie van de ruimelijke ordening en van de stede-
bouw, gewijzigd bij de wetten van 22 april 1970 en 22 december
1970, worden ter beschikking gesteld van de staatssecretarisvoorhet
Waalse Gewest met het oog op de betaling van deuitgavenverschul-
digd ingevolge de toepassing, in het Waalse Gewest, van dezelfde ge-
wijzigde wet van 29 maart 1962, ten laste van artikel 66.03.A van
Titel IV - Afzonderlijke Sectie - deel I.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 21. A charge des crédits de l'article 60.01.A de la section 40
de la partie II du Titre IV dont dispose le secrétaire d'Etat à la Région
wallonne et à sa demande, le ministre des Finances acquiert les ter-
rains nécessaires à la réalisation des projets d'installations d'épura-
tion des eaux d'égout et qui seront mis à cet effet à la disposition des
sociétés d'épuration des eaux usées, créées par la loi du 26 mars
1971, des administrations publiques, des organismes d'intérêt public
et des intercommunales contre remboursement du coût,déduction
faite du subside.

A charge des crédits du même Fonds, le secrétaire d'Etat à la Ré-
gion wallonne peut assurer le financement intégral de l'étude de pro-
jets de travaux en vue de l'épuration des eaux d'égout, contre rem-
boursement du coût, deduction faite du subside, lors de la reprisedes
projets par les organismes précités.

Art.21.Ten laste van de kredieten van artikel60.01.A vanafde-
ling 40 van deel II van Titel IV waarover de staatssecretaris voor het
Waalse Gewest beschikt, en op zijn aanvraag,verwerftde minister
van Financiën de terreinen die nodig zijn voor het verwezenlijken van
ontwerpen van zuiveringsinstallaties voor rioolwateren en welke te
dien einde ter beschikking zullen worden gesteld van de maatschap-
pijen voor zuivering der afvalwaters, opgericht bij de wet van
26 maart 1971, van openbare besturen, de instellingen van openbaar
nut en de intercommunale verenigingen tegen terugbetaling van de
kosten na aftrek van de toelage.

Ten laste van de kredieten van hetzelfde Fonds kan de staatssecre-
taris voor het Waalse Gewest de volledige financiering verzekeren
van de ontwerp-studies van werken met het oog op de rioolwaterzui-
vering, tegen terugbetaling van dekosten,naaftrek van de toelage,
bij de overname van de ontwerpen doorde voornoemde instellingen.
- Adopté
Aangenomen.

Art. 22. Dans le cadre de l'article 60.01.A.03 de la section 34 de la
partie II du titre IV du tableau annexé à la présente loi, le secrétaire
d'Etat à la Région wallonne peut engager, par contrat, pour l'affecter
à l'assainissement des sites charbonniers, le personnel bénéficiant de
l'arrêté royal nº 3, facilitant le recrutement ou l'engagement dans les
services publics, de personnes licenciées à la suite de la fermeture
totale ou partielle de charbonnages, conformément à l'article 4, § 1",
alinéas 2 à 4, de cet arrêté, mais à l'exclusion de ses autres disposi-
tions

Art. 22. In het kader van artikel 60.01.A.03 van afdeling 34 van
deel II van titel IV van de bij deze wet gevoegde tabel, kan de staats-
secretaris voor het Waalse Gewest overgaan tot de indienstneming
onder contract van personeel dat bestemd is voor de sanering van de
steenkoolvestigingen en dat in aanmerking komt voor het koninklijk
besluit nr. 3 ter bevordering van een gemakkelijke werving of in-
dienstneming, in overheidsdienst, van personen ontslagen wegens
gehele of gedeeltelijke sluiting van steenkolenmijnen, overeenkomstig
artikel 4, § 1, lid 2 tot 4, van dit besluit, met uitsluiting evenwel van
de andere bepalingen ervan.

- Adopté.
Aangenomen.
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Autres engagementscouverts
par la loi budgétaire

Art. 23. Le secrétaire d'Etat à la Région wallonne peut autoriser les
organismes indiqués ci-après à souscrire des engagements, jusqu'au
montant indiqué en regard de chaque organisme :

- Société nationale du Logement: 10 500 000 000 de francs;
- Société nationale terrienne :2 870 000 000 de francs.

Andere verbintenissen
toegelaten door de begrotingswet

Art. 23. De staatssecretaris voor het Waalse Gewest mag dehierna
vermelde instellingen machtigen om verbintenissen aan te gaan tot
het naast elke instelling opgegeven bedrag:
- Nationale Maatschappij voor de Huisvesting: 10 500 000 000

frank;
- Nationale Landmaatschappij : 2 870 000 000 frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 24. Le secrétaire d'Etat à la Région wallonne est autorisé à
prendre, au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, aux
pouvoirs publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissement,
dans un délai maximum de trente ans, des prêts accordés par le Cré-
dit communal de Belgique en lieu et place des subventions aux admi-
nistrations publiques subordonnées en faveur de l'exécution des tra-
vaux soumis à son haut contrôle.

Ces engagementspourront porteren 1979 sur un volumede prêts
ne dépassantpas 1 430 000 000 francs.

Art.24. De staatssecretaris voor het Waalse Gewest wordt ertoe
gemachtigd namens de Staat de verbintenis aan te gaan tothet beta-
len, op de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare bestu-
ren, van de interest en de aflossing, binnen een termijn van ten hoog-
ste dertig jaar, van leningen door het Gemeentekrediet van België
toegestaan, ter vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte
openbare besturen voor de uitvoering van werken die onderzijn
hoog toezichtstaan.

Dezeverbintenissen mogen in 1979 gaan toteen totaalaan lenin-
gen dat niet meer mag belopen dan 1 430 000 000 frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Art.25.Le secrétaire d'Etat à la Région wallonne est autorisé à
prendre au nom de l'Etat l'engagement de payer à l'échéance, aux
pouvoirs publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissement,
dans un délai maximum de trente ans, des prêts accordés par le Cre-
dit- communal de Belgique, en lieu et place dessubventionsauxadmi-
nistrations publiques subordonnées en faveur de l'exécution destra-
vaux soumis au haut contrôle:

1º Du ministère des Travaux publics;
2º Du ministère de laJustice.
Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts

ne dépassant pas 1 520 000 000 de francs.

Art. 25. De staatssecretaris voor het Waalse Gewest wordt ertoe
gemachtigd namens de Staat de verbintenis aan te gaan tot het beta-
len, op de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare bestu-
ren, van de interest en de aflossing, binnen een termijn van ten hoog-
ste dertig jaar, van leningen door het Gemeentekrediet van België
toegestaan ter vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte
openbarebesturen voorde uitvoering van werken die onder het hoog
toezicht staan van:

1º Het ministerie van Openbare Werken;
2º Het ministerie van Justitie.
Die verbintenissen mogen in 1979 slaan op een leningentotaal van

ten hoogste 1 520 000 000 frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 26. Le secrétaire d'Etat à la Région wallonne est autorisé à
prendre, au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance aux
pouvoirs publics régionaux et locaux, l'intérêtet l'amortissement,
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dans un délai maximum de trente ans, des prêts accordés par le Cré-
dit communal de Belgique en lieu et place des subventions aux admi-
nistrations publiques subordonnées en faveur de l'exécution des tra-
vaux soumis à son haut contrôle.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
ne dépassant pas 390 000 000 de francs.

Art. 26. De staatssecretaris voor het Waalse Gewest wordt ertoe
gemachtigd, namens de Staat, de verbintenis aan te gaan tothetbeta-
len op de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare besturen,
van de interest en de aflossing, binnen een termijn van ten hoogste
dertig jaar, van leningen door het Gemeentekrediet van België toege-
staan ter vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte openbare
besturen voor de uitvoering van werken die onder zijn hoog toezicht
staan

Die verbintenissen mogen in 1979 slaan op een leningentotaalvan
ten hoogste 390 000 000 frank.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 27. Tout engagement à prendre, en vertu des articles 24 à 26
de la présente loi, est soumis au visa du contrôleur des engagements
et à la Cour des comptes.

Avant le dix de chaque mois, le contrôleur des engagements trans-
met à la Cour des comptes, avec les documents justificatifs, un relevé
établi en trois exemplaires et mentionnant,d'unepart, lemontantdes
engagements visés au cours du mois écoulé et, d'autre part, le mon-
tant des engagements visés depuis le début de l'année.

Le relevé du mois de décembre constitue le relevé récapitulatif
annuel.

La Cour des comptes renvoie au ministre des Finances, dans les dix
jours suivant leur réception, deux exemplaires arrêtés par elle du rele-
vé récapitulatif annuel.

Art. 27. Elke verbintenis aan te gaan, krachtens artikelen 24 tot 26
van deze wet, wordt onderworpen aan het visum van de controleur
der vastleggingen en aan het Rekenhof.

Voor de tiende van iedere maand, legt de controleur der vastleggin-
gen aan het Rekenhof een in drievoud opgemaakte lijstmetde ver-
antwoordingsstukken voordie, eensdeels,hetbedragvermeldtvan de
vaststellingen die tijdens de afgelopen maand geviseerd werden en,
anderdeels, het bedrag aangeeft van de vastleggingen die geviseerd
werden sindshetbegin van het jaar.

De lijst van de maand december maakt de jaarlijkse verzamelstaat
uit.

Binnen de tien dagen na ontvangst van de jaarlijkse verzamelstaat,
zendt het Rekenhof tweedoorhetHofafgeslotenexemplarennaarde
minister van Financiën terug.

- Adopté.
Aangenomen.

M. le President.- Ilseraprocede toutà l'heureau votede l'en-
semble du projet de loi.

Wij stemmen straks over het ontwerp van wet in zijn geheel.

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES WALLONNES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Discussion et vote des articles

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE WAALSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Beraadslaging en stemming over de artikelen

M. le Président. - Nous passons à l'examen des articles du projet
de loi ajustant le budget des Affaires régionales wallonnes de 1978.

Wij gaan over tot het onderzoek van de artikelen van het ontwerp
van wet houdende aanpassing van de begroting van de Waalse
Gewestelijke Aangelegenheden voor 1978.

Personne ne demandant la parole dans la discussion des articles du
tableau, je les mets aux voix.

Daar niemand het woord vraagt in de behandeling van de artikelen
van de tabel, breng ik deze in stemming.

- Ces articles sont successivement mis aux voix et adoptés. (Voir
document nº 6-XXIV-1 du Sénat, session extraordinaire 1979, et do-
cumentnº6-XXIV-2 duSénat, session 1979-1980.)

Deze artikelen worden achtereenvolgens in stemming gebracht en
aangenomen. (Zie gedrukt stuk nr. 6-XXIV-1 van deSenaat,buiten-
gewonezitting 1979,engedruktstuk nr.6-XXIV-2 van de Senaat,
zitting 1979-1980.)

M. le Président.- Les articles du projet de loisont ainsi rédigés :

I. Ajustements des crédits

Article 1ºr. Les crédits prévus au titreI- Dépenses courantes, et
au titre II- Dépenses de capital, du budget des Affaires régionales
wallonnes de l'année budgétaire 1978 sont ajustés suivant les don-
nées détailléesau tableau annexé à la présente loietà concurrence de
(en millionsde francs):

Crédits dissociés

Crédits
non

dissociés

Crédits
d'engage-

ment

Crédits
d'ordonnan-

cement
Ajustements

TITRE I
Dépenses courantes

Créditsde l'annéecourante
Réductions .
Crédits supplémentaires pour

années antérieures

689,2
421,9

76,6

TITRE II
Dépenses de capital

Crédits supplémentaires de
l'année courante

Réductions
1 060,1

54,3
520,0

1 967,8
36,9

1 388,5

I.Kredietaanpassingen

Artikel 1. De kredieten ingeschreven onder titel I- Lopende uit-
gaven,en ondertitelII- Kapitaaluitgaven,van debegrotingvan de
Waalse Gewestelijke Aangelegenheden voor het begrotingsjaar 1978,
worden aangepast volgens de omstandige vermeldingen in de bij deze
wet gevoegde tabel en ten belope van (in miljoenen franken):

Gesplitste kredieten

AANPASSINGEN

TITEL I
Lopende uitgaven

Bijkredieten voor het lopend
jaar

Verminderingen
Bijkredieten voor de vroegere

jaren

TITEL II
Kapitaaluitgaven

Bijkredieten voor het lopend
jaar

Verminderingen

- Adopté.
Aangenomen.

II. Dispositionsdiverses

Art.2.Le montant de 1 850 000 000 de francs des autorisations
d'engagement, prévu à l'article 9 de la loi du 23 août 1978 contenant

Niet-
gesplitste
kredieten-

689,2
421,9

76,6

1 060,1
54,3

Vast-
leggings-
kredieten-

520,0
1 967,8

Ordonnan-
cerings-

kredieten

-

36,9
1 388,5
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lebudget des Affaires régionales wallonnes de l'année budgétaire
1978, est ramené à 1 750 000 000 de francs.

II. Diverse bepalingen

Art. 2. Het bedrag van 1 850 000 000 frank voor de vastleggings-
machtigingen, voorzien bij artikel 9 van de wet van 23 augustus
1978 houdende de begroting van de Waalse Gewestelijke Aangele-
genheden voor het begrotingsjaar 1978, wordt op 1 750 000 000
frank teruggebracht.

- Adopté
Aangenomen.

Art. 3. Les autorisations nouvelles d'engagement accordées par
l'article 12 de ladite loi sont portées pour le secteur « Affaires écono-
miques » de 1 845 200 000 francs à 2 030 200 000 francs pour les
dépenses courantes et de 1260 400 000 francs à 1 908 400 000
francs pour les dépensesdecapital.

Ces plafonds des autorisations d'engagement relatif au Fonds
d'expansion économique et de reconversion régionale seront majorés
des remboursements effectués ou à effectuer par le Fondseuropéen
dedéveloppement régional.

Art. 3. De nieuwe vastleggingsmachtigingen toegestaan door arti-
kel 12 van de voornoemde wet worden gebracht voor de sector
« Economische Zaken » van 1 845 200 000 frank op 2030200000
frank voor de lopende uitgaven en van 1 260 400000 frank op
1 908 400 000 frank voor de kapitaaluitgaven.

Deze plafons der vastleggingsmachtigingen betreffende het Fonds
voor de economische expansie en de regionale reconversie zullen ver-
hoogd worden met de terugbetalingen gedaan of te doen door het
Europese Fonds voor regionale ontwikkeling.
- Adopté
Aangenomen.

Art. 4. Les autorisations nouvelles d'engagement accordéespar
l'article 12 de ladite loi sont portées pour le secteur «Classes
moyennes » de 519 400 000 francs à 559 400 000 francspour lesdé-
penses courantes et de 119 000 000 de francs à 129 000 000 de
francs pour les dépenses de capital.

Art.4. De nieuwe vastleggingsmachtigingen toegestaan door arti-
kel 12 van de voornoemde wet worden gebracht voor de sector
« Middenstand » van 519 400 000 frank op 559 400 000 frank voor
de lopende uitgaven en van 119 000 000 frank op 129 000 000 frank
voor de kapitaaluitgaven.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 5. Les autorisations d'engagement accordées par l'article 19 de
ladite loi sont portées:- De 9 231 000 000 de francs à 9 381 000 000 de francs en fa-
veur de la Société nationale du Logement;

- De 2 500 000 000 de francs à 2 550 000 000 de francs en fa-
veur de la Société nationale terrienne.

Art. 5. De vastleggingsmachtigingen toegestaan door artikel 19 van
de voornoemde wet worden :
- Van 9 231 000 000 frank op 9 381 000 000 frank gebracht

voor de Nationale Maatschappij voor de Huisvesting;
- Van 2 500 000 000 frank op 2 550 000 000 frank gebracht

voor de Nationale Landmaatschappij.
- Adopté.
Aangenomen.

t. 6. Le montant des autorisations d'engagement
1 430 000 000 de francs, prévu à l'article 20 de ladite loi, est ramené
à 930 000 000 de francs.

t. 6. Het bedrag der vastleggingsmachtigingen van
1 430 000 000 frank voorzien bij artikel 20 van de voornoemde wet
wordt teruggebracht op 930 000 000 frank.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 7. Le montant des autorisations d'engagement, prévu à l'arti-
cle 22 de ladite loi, est ramené de 258 000 000 de francs
158 000 000 de francs.
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Art. 7. Het bedrag der vastleggingsmachtigingen voorzien bij arti-
kel 22 van de voornoemde wet wordt van 258 000 000 frank op
158 000 000 frank teruggebracht.

-Adopté.
Aangenomen.

Art.8.Par dérogation aux dispositionsde l'article18,§2,de la loi
du 28 juin 1963, modifiant et complétant les lois sur la comptabilité
de l'Etat, le solde disponible au 31décembre1977 des crédits inscrits
à l'article 12.60 de la section 32 du titreIdu budget des Affaires
régionales wallonnes peut être reporté successivement aux années
1978et1979,dans lesmêmesconditionsque lescréditsdissociés

Art. 8. Bij afwijking van de beschikkingen van artikel 18, § 2, van
de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvulling van de wetten op
de rijkscomptabiliteit, mag het op 31 december 1977 beschikbaresal-
do van de kredieten ingeschreven op het artikel 12.60 van de afdeling
32 van titel I van de begroting van de Waalse Gewestelijke Aangele-
genheden, respectievelijk naar 1978 en 1979 worden overgedragen in
dezelfdevoorwaarden als de gesplitste kredieten.

- Adopté.
Aangenomen.
Art.8bis (nouveau). Par derogation aux dispositions de l'article

18, § 2, de la loidu 28 juin 1963 modifiant et complétant les lois sur
la comptabilité de l'Etat, les soldes des crédits non dissociés du titre Idu budgetdes Affaires régionales wallonnes de l'année budgétaire
1978 peuvent être reportés à l'année suivante dans les mêmes condi-
tions que les crédits dissociés.

Art. 8bis (nieuw). In afwijking van de bepalingen van artikel 18,
§ 2, van de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvulling van de
wetten op de rijkscomptabiliteit mogen de saldi van de niet-gesplitste
kredieten van titelI van de begroting van de Waalse Gewestelijke
Aangelegenheden voor het begrotingsjaar 1978 naar het volgende
jaar worden overgedragen onder dezelfde voorwaarden als de gesplit-
ste kredieten.

- Adopté.
Aangenomen.
Art.9.Leministre des Affaires wallonnes est autorisé à engager à

charge de l'article 81.02 de la section 32 du Titre II du tableau anne-
xé à la présente loi, des dépenses pour un montant de 1 212 000 000
de francs.

Art. 9. De minister van Waalse Aangelegenheden wordt gemach-
tigd ten laste van artikel 81.02 van afdeling 32 van Titel IIvan debij
deze wet gevoegde tabel, uitgaven vast te leggen ten bedrage van
1 212 000 000 frank.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 10. Les crédits ouverts par lapresente loiserontcouvertspar
les ressources générales du Trésor.

Art. 10. De bij deze wet toegestane kredietenzullen doordealge-
mene middelen der Schatkist gedekt worden.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 11. La presente loi entre en vigueur le jour de sa publication
au Moniteur belge.

Art. 11. Deze wet treedt in werking de dag van de bekendmaking
ervan inhet Belgisch Staatsblad.

- Adopté.
Aangenomen.

M. le Président.- Il sera procédé tout à l'heure au vote de l'en-
semble du projet de loi.

Wij stemmen straks over het ontwerp van wet in zijn geheel.

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
VLAAMSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR
HET BEGROTINGSJAAR 1979

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE VLAAMSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Algemene beraadslaging
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PROJET DE LOI CONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRESRE-
GIONALES FLAMANDES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES FLAMANDES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Discussion générale

De Voorzitter.- Aan de orde is de beraadslaging overde ontwer-
pen van wet betreffende de begroting van de Vlaamse Gewestelijke
Aangelegenheden.

Nous abordons l'examen des projets de loi relatifs au budget des
Affaires régionales flamandes.

De algemene beraadslaging is geopend.
La discussion générale est ouverte.

Het woord is aan de verslaggever.

De heer Vandenabeele, verslaggever. - Mijnheer de Voorzitter,
Mevrouw de Minister, Heren Ministers, geachte collega's, de begro-
ting van Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor 1979 voorziet
in een bedrag van 18 169,9 miljoen frank aan niet-gesplitste kredie-
ten, waarvan 10 856,3 miljoen in de lopende uitgaven. Daarnaast
wordt nog voorzien in 7754,9 miljoen vastleggingskredieten en
5 821,4 miljoen ordonnanceringskredieten.

In vergelijking met de begroting 1978 is er een stijging van de lo-
pende uitgaven met 11 pct. De vastleggingskredieten van de kapitaal-

met28,4 pct.
uitgaven zijn met 38,2 pct. verhoogd, de ordonnanceringskredieten

In de inleiding tot de bespreking werd door de minister van de
Nederlandstalige Gemeenschap gewezen op het belangrijk aandeel
van de correlatieve kredieten. Deze worden aangewend voor toelagen
aan het Fonds voor economische expansie en voor de financiële las-
ten van leningen. In de lopende uitgaven nemen zij 55,3 pct. van het
geheel in beslag. Voor de kapitaaluitgaven bedraagt dit zelfs 62,9 pct.

De belangrijkste afdelingen van deze begroting zijn: Gewestelijke
economischeexpansie5369,7miljoen niet-gesplitstekredieten;Huis-
vesting 4 091,8 miljoen niet-gesplitste kredieten en 2 250 miljoen or-
donnanceringskredieten; Hygiëne en Volksgezondheid 3 639,4 mil-
joen niet-gesplitste kredieten; Waterbeleid 1 227,5 miljoen niet-ge-
splitste kredieten en 1 364 miljoen ordonnanceringskredieten; Gezin
en Demografie 1 960,9 miljoen niet-gesplitste kredieten; Tewerkstel-
ling - dit is vooral beroepsopleiding en bevordering van de tewerk-
stelling - 1 356,7 miljoen niet-gesplitste kredieten

Verder zijn er nog enkele minder belangrijke afdelingen zoals ruim-
telijke ordening, gemeentelijke organisatie, jacht, visvangst en bossen,
industrie en energie, onthaal, algemene zaken en dotatie aan de Ge-
westraad.

De kredieten van deze begroting zijn werkingskredieten.Heteven-
tueel saldo kan op grond van artikel 4 van dit ontwerp van wet naar
het volgend jaar worden overgedragen.

De bespreking van deze begroting inde commissie voor de Finan-
cien is uiterst beperkt gebleven door de haast waarmede men aanvan-
kelijk deze begroting nog voor het reces wilde doen afhandelen. Wel
was er vooraf een informele commissie samengeweest die aan de be-
groting een even informele bespreking wijdde, waarvan geen verslag
werd opgesteld.

Deze haast werd door verschillende commissieleden betreurd. Pre-
cies op het ogenblik dat de staatshervorming wordt doorgetrokken
naar grotere bevoegdheden voor de gewesten is het betreurenswaar-
dig dat de commissie zo weinig tijd kon besteden aan het onderzoek
van de gewestelijke begrotingen, te meerdatde bespreking inplenai-
re zitting dan toch werd verdaagd totna het reces.Het is even be-
treurenswaardig dat deze begrotingen zo laat werden ingediend, des
te meer dat de voorzitter van de Vlaamse executieve verklaarde dat
deze begroting nog werd opgesteld door de vorige regering en dat er
aan de cijfers niets werd gewijzigd.

Zo kunt u in deze begroting nog niet de gewijzigde opvattingen
over de gewestvorming terugvinden en beantwoordt het stuk nog niet
aan de huidige regeringsverklaring. Deze voorziet immers in een ver-
ruiming van de materies die aan de gewestelijke autonomie zullen
worden onderworpen. Dit zal dan wel het geval zijn met de begroting
voor 1980,maar sommige aanpassingen zullen reedsmoetengebeu-
ren met het bijblad voor 1979.

De commissie heeft dan vooral aandacht besteed aan de economi-
sche expansie, de huisvesting, de hygiëne en de volksgezondheid.

De bezorgdheid werd uitgesproken over de beperking van de kre-
dieten voor economische expansie en regionale reconversie in hetbij-

zonder deze voor de KMO.

In de sector huisvesting werd gehandeld over de beperking van de
grondoppervlakte voor sociale woningen door de bepaling van de
wet-Brunfaut en de politiek van de Nationale Maatschappijvoorde
huisvesting. Verder werd de vraag gesteld of er geen oplossing kon
gevonden worden voor de financiering van de activiteiten van de Na-
tionale Maatschappij voor de huisvesting door de verkoop van huur-
woningen. Ook de voorwaarde inzake de slooppremie kwam ter
sprake, waarbij de waarde van de grond de 300 000 frank niet mag
overtreffen. Een actualisering van dit bedrag dient dringend te wor-
den onderzocht.

Een vraag over de stand van zaken inzake waterzuivering was aan-
leiding om in bijlage bijhet verslag eenoverzichtelijke tabeldaarom-
trent te publiceren.

Uw commissie heeft dan de begroting aangenomen met 15 stem-
men bij 2 onthoudingen.

Er dient evenwel nog opgemerkt, dat aan het document volgende
wijzigingen dienen te worden aangebracht ingevolgehetkoninklijk
besluit van 9 juli 1979 tot bepaling van de ministeriële bevoegdheden
voor de Nederlandse gemeenschap en het Vlaamse gewest : tegenover
hierna volgende artikels dient in de kolom « Ordonnancerend minis-
ter » de inschrijving « Streekeconomie » vervangen te worden door
« Vlaams gewest»,namelijk:

Titel I - afdeling 40, hoofdstuk I, artikel 12.01; afdeling 40,
hoofdstuk I,artikel 12.28; afdeling 40, hoofdstuk I, artikel 12.29.

Titel II- afdeling 40, hoofdstuk VI, artikel 63.20; afdeling 40,
hoofdstuk VII, artikel 73.20.

Blijftmij nog enkel toelichting te geven omtrent de aanpassing van
de begroting voor 1978. Aanvankelijk werd de discussie daarover in

de commissie verdaagd. Er was immers een duidelijk misverstand ge-
bleken omtrent de wijze waarop de besparingen werden doorge-
voerd. Het Vlaamse gewest meende dat deze alleen mochten gebeu-
ren met een inkrimping van de lopende uitgaven van titel I, terwijl
een andergewestgemeend had dat er daarbij ook overdrachten kon-
den gebeuren van titel IInaar titel I.

Uiteindelijk werd dit misverstand weggewerkt door regeringsamen-
dementen.Dezevoorzien ineen identiekewerkwijzevoorallegewes-
ten door inderdaad overdrachten toe te laten van titel II naar titel I.

Zo werden inhet Vlaamse gewest bij amendement de lopende uit-
gaven met 628 miljoen verhoogd door compensatie op titel II. Dit
aldus geamendeerd bijblad werd in uw commissie goedgekeurd met
12 stemmen tegen 1 bij 1 onthouding.

Mag ikdan ook deSenaat vragen zich daarbij aan te sluiten en de
begroting eveneens te willen goed te keuren ? (Applaus op de banken
van demeerderheid.)

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer De Seranno.

De heer DeSeranno.- Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Eer-
ste Minister,Mevrouw de Minister,Heren Ministers,geachte colle-
ga's,namensmijn fractie wens ik graag enkele opmerkingen te ma-
ken bij de begroting 1979 en de aanpassing voor 1978 voor de
Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden.

Een eerste opmerking betreft de laattijdige bespreking van die be-
groting.Negentigpct.van de gelden zijn opgebruikt en wij zijn nu
pasaandebespreking toe. Sinds1974 werden de gewestelijke begro-
tingen in hetParlementgoedgekeurd alsvolgt :de gewestelijkebegro-
ting 1975 werd op 9 maart 1976 goedgekeurd; die van 1976 op
13 oktober1976;dievan 1977 op 12 december 1977; die van 1978
op 20 juli1978 en voor de begroting van 1979 weten we nog hele-
maal niets, maar het zal in elk geval na Allerheiligen zijn.

Geen wonder eigenlijk dat deze besprekingen allemaal overhaast
moesten gebeuren. Ik heb er trouwens de verslagen van de laatste vier
jaar op nagekeken.

Zowel in de Kamer als in de Senaat kreeg men de aanbeveling niet
het woord te nemen, of ten hoogste gedurende een paarminuten. Dit
gold niet enkel voor onze fractie maar voor alle fracties,want het liep
naar het jaareinde toe en vaak waren er nog programma- of anticri-
siswetten te behandelen ook.

Hierbij rijzen natuurlijk vragen over de controleerbaarheid van de
uitgaven van de meer autonome structuren die geleidelijk worden op-
gebouwd.

Het huidig dotatiesysteem leidt in feite naar grotere volmachten
voor de executieven en naar minder inzicht vanwege het Parlement,
precies wegens deze vertraging.

Zelfs zou ik de onkundige vraag willen stellen of de culturele en
gewestelijke dotaties niet met een faseverschuiving moeten komen,
eventueel volgens het parlementair jaar eerder dan volgens het kalen-
derjaar. De huidige Grondwet lijkt zulks niet toe te laten.
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Trouwens, deze feitelijke volmachten kennen wij reeds in het kader
van de regionalisering van het Gemeentefonds, waar de uitwerking
van deze vijftien jaar oude wet van 1964 toch geleidelijk is afge-
broken.

Na vijf jaar ervaring moeten wijnu van de executieve ten minste
kunnen verwachten dat de begroting 1980 op een andere wijze en
veel vroeger aan het Parlement wordtvoorgelegd.

Mijn tweede opmerking houdt verband met de zorg die wordt be-
steed aan het opmaken van de gewestelijke begrotingen. De gegevens
hiervoor worden door de betrokken dienst met veel te weinig zorg
samengebracht. Sommige verplichte uitgaven worden klaarblijkelijk
moedwillig onderschat.

Mijnheer de Voorzitter, wij hebben vorig jaar gehandeld over de
onderschatting met 400 miljoen van de basis van de verplichte uitga-
ven. Toevallig werd de Waalse begroting aangehaald, maar ditdoet
er niet toe;dit dient alleen maar bij wijze van voorbeeld.

In het Vlaams gewest werd in de begroting op uitgaven gerekend
die 400 miljoen hoger lagen, met name de verplichte intrestenlasten
in het raam van de huisvesting.

Ik ben verplicht een beroep te doen op deze Hoge Vergadering en
uw aandacht te vestigen op wat nu volgt.

De antwoorden van de ministers waren merkwaardig: de minister
voor de Huisvesting in het Waals Gewest hield staande dat zijn cijfers
niet ondergewaardeerd waren; de minister voor Vlaamse Aangelegen-
heden hield staande dat de basis voor de verplichte uitgaven niet
overschat was; de toenmalige staatssecretaris voor de Begroting ver-
klaarde hier in de Senaat dat het juiste cijfer wel ergens tussenin zal
liggen en begrepen zal zijn tussen 2,7 en 3,1 miljard. Hij voegde er-
aan toe dat in geen geval een overschrijding van de regionale begro-
ting 1978 zou worden getolereerd.
Bijde bespreking dit jaar van de Rijksmiddelenbegroting voor

1979 heeft de minister van Begroting, in aanwezigheid van de Eerste
minister, de stelling van zijn geachte voorganger bevestigd. Vier
ministers of staatssecretarissen bevestigen nu formeel dat hun begro-
ting juist is. De waarheid is datdezevierministerszichbaseerdenop
onjuiste inlichtingen.

De verschuldige intrestenlast aan de huisvestingsmaatschappijen
was zelfs met 700 miljoen onderchat,datwilzeggen een onderschat-
ting met 27 pct. Nochtans hebben deze maatschappijen toch eengoe-
de boekhouding.

Het is dus niet overdreven te spreken over de zorgeloosheid van
degenen die de begrotingen opmaken en van de wijzewaarop onze
opmerkingen van vorig jaar werden behandeld.

Mijn derde opmerking betreft de maximalisering der uitgaven. Het
verslag van collega Paque geeft op pagina's 12 en 13 een aanduiding
voor de misrekening inzake de lopende uitgaven in de Waalsebegro-
ting voor 1978. Dat tekort werd achteraf gedeeltelijk aangevuld met
een vermindering op de kapitaaluitgaven, een verschuiving van Titel
II naar Titel I. Ook werden de door de regering in 1978 besliste
verminderingen van 2 pct. plus de schrapping van de indexprovisie
niet toegepast.

Onderschatting en niet-naleving van de regeringsbeslissing leidde,
ondanks de belofte van de staatssecretaris van Begroting, tot 350 mil-
joen bijkredieten voorde Waalse begroting. Dit had tot gevolg dat op
de beide andere gewestelijke begrotingen een analoge verhoging werd
toegestaan op de aanpassing voor 1978. Het ware logisch geweest
dat de regering haar woord zou hebben gehouden en geen vermeerde-
ring op die begroting, vermits men de uitgaven had onderschat, zou
hebben toegestaan.

Het totaal der gewestelijke uitgaven voor 1978 wordt daardoor
met 1 miljard verhoogd. De vermeerdering van de consumptieuitga-
ven in één gewest tilt ook deze in de beide andere gewesten forsom-
hoog. Hier wordt dus bewezen, en dat is mijn conclusie, dat het hui-
dige stelsel van de dotaties leidt tot maximalisering der uitgaven:
wanneer men verhoogt in één gewest, verhoogt men ook in de twee
andere gewesten.

Mijn vierde opmerking houdt verband met de begrotinsstructuur.
Bij een analyse van de drie gewestelijke begrotingen komt men tot
een merkwaardige vaststelling, namelijk dat een vrij groot parallellis-
me bestaat in het bestedingspatroon der middelen voor de drie
gewesten, Wallonie, Vlaanderen en Brussel. Wij hebben dit beste-
dingspatroon voor de gezamenlijke kapitaaluitgaven en lopende uit-
gaven nagegaan voor Wallonië en Vlaanderen. Vijf jaar voorlopige
regionalisering leidden niet tot een sterk afwijkend beleid in de twee
gewesten, tenminste indien wij ons baseren op de globale begrotings-
gegevens.Voor de huisvesting besteedt men in Vlaanderen 26 pct.
van het totaal pakket, in Wallonië 22 pct. Voor de gewestelijke eco-
nomische expansie besteedt men 21 pct. in beide gewesten; voor de
hygiëne en de volksgezondheid 14 pct. van het totale pakket en voor
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het waterbeleid 13 pct. in beide gewesten; voor de ruimtelijke orde-
ning 8 pct. in Vlaanderen en 7 pct. in Wallonie; voor het gezinsbeleid
en het demografisch beleid ruim 7 pct. in Vlaanderen en 5 pct. inWallonië.

De bespreking van de Waalse begroting is voorbij, maar ik stel vast
dat men normaal kon verwachten dat Wallonie een grotere inspan-
ning op dat gebied zou doen. Vlaanderen doet nog altijd meer voor
het gezinsbeleid en de demografie. Voor tewerkstelling wordt voor
beide gewesten 5 pct. besteed; voor de jacht en de visvangst 2 pct;
voor de gemeentelijke organisatie 4 pct. in het Vlaamse gewest en 1
pct. in het Waalse gewest. Maar wat de algemene zaken aangaat,
hierop vestig ik speciaalde aandacht,besteedtVlaanderen nietsvan
het totaalpakketen Wallonie9 pct.Diealgemenezaken hebben be-
trekking op investeringen voor de industriële heropleving, de energie-
besparing, de deelname aan de kapitaalvorming van de gewestelijke
investeringsmaatschappijen enzovoort.

Wilmen indit landbijeen verdere regionalisering de vergelijking
derbegrotingen mogelijk houden, dan zal de post « algemene zaken »
waarin eraan een gewestveel aandacht werd besteed, meer moeten
worden gedifferentieerd en gespecificeerd.

Mijnheer de Voorzitter, voor het overige wilden wij een paar losse
bedenkingen maken in verband met enkele afdelingen.

Voor de ruimtelijke ordening is er in het Vlaams gewest een beste-
dingspatroon van 8 pct. van het totale pakket. Met genoegen stellen
wijeen aanzienlijke toename vast van de kredieten voor aankoop van
groene ruimten en daarvoor bestemde terreinen en van de toelagen
voor deze aankopen.

Er is ook een toename van de toelagen voor de stadskernvernieu-
wing. Deze belopen thans 608 miljoen. Hier zijn belangrijke accent-
verschuivingen waar te nemen.

Verwijzend naar het groenbeleid menen wij dat in het kader van de
ruilverkavelingen belangrijkemiddelen moeten wordenbesteed voor
de verwerving en de verzorging van waardevolle natuur- en land-
schapselementen.

In verband metde ruimtelijke ordening vragen wij met aandrang
aan de leden van de executieve zeer omzichtig te werk gaan met de
bijkoninklijk besluistgoedgekeurde gewestplannen.

Sinds 1962 vragen al degenen dieenigeverantwoordelijkheidheb-
ben rechtszekerheid inzake ruimtelijke ordening. Wanneer men aan
debijkoninklijk besluitgoedgekeurde gewestplannen om de haver-
klap wijzigingen gaat brengen, dan ontneemt men de burger alle
rechtszekerheid en vertrouwen.

Ik aanvaard dat een aantal omzendbrieven worden opgesteld en
bovendien koninklijke en ministeriële besluiten worden genomen. Na
1974 zijn ernog 17 koninklijke besluiten genomen die betrekking
hebben op de ruimtelijke ordening voor het hele land plus 12 voor
het Waalse, 8 voor het Brusselse en 6 voor het Vlaamse Gewest.Na
een experiment van vijf jaar loont het de moeiteom na te gaan in
welke richting er zalwordt gereglementeerde Ik heb hier een lijstje
desaangaande bijmij maar ik bespaar u de verdere voorlezing van de
inhoud.Hetisnodig datgeregeld debetrokken staatssecretarissen
van dedriegewesten overleg plegen inzake ruimtelijke ordening.

Het bedroeft mij dat van de tien ministers of staatssecretarissen die
verantwoordelijk zijn voor de ruimtelijke ordening of voor het regio-
naal beleid er slechts een zestal aanwezig zijn.

De heerVanderpoorten.- Zijzitten nog in het Europees Parle-
ment.

Deheer De Seranno.- Mijnheer Vanderpoorten, wanneer inhet
kader van het Europees Parlement de leden naar Straatsburg en naar
Brussel heen en weer kunnen reizen om eroverlegteplegen tussende
verschillende landen van Europa ishetbillijk dat hier in hetParle-
ment ook overleg wordt gepleegd tussen de drie gewesten en de drie
gemeenschappen.Het spijtmijdat de leden van de Waalse executieve
- voorhetBrusselsGewest iser een uitzondering - deze gelegen-
heid niet aangrijpen om tenminste interesse te betonen voor wat in de
andere gewesten gebeurt. Of moeten wij in het buitenland daarvoor
eenraadoprichtenopdat zijgeïnteresseerd zouden zijn ?

De heer Radoux.- Ik ben ook hier.

De heer De Seranno.- Ja, maar u bent geen minister.

De heer Radoux. - Ik ben ook lid van het Europese Parlement.

DeheerDeSeranno.- Ik richtmij totdeministersendestaats-
secretarissen.

De heer Vanderpoorten. - U gaat dus tegen de begroting stem-
men,MijnheerDe Seranno!
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De heer De Seranno. - Dat heb ik niet gezegd, Mijnheer Vander-
poorten.

De heer Vanderpoorten. - Ik dacht dat u het nu ging zeggen. U
maakt zich kwaad voor niets.

De heer De Seranno. - Ik maak mij niet kwaad, Mijnheer Vander-
poorten. Wij behoren tot degenen die, of zij nu in de meerderheid of
in de oppositie zijn, in dit Parlement de waarheid menen te moeten
zeggen en hun opmerkingen te moeten formuleren.

Drieëntwintig pct. van de Vlaamse begroting gaat naar de huisves-
ting. Daarvan wordt meer dan de helft besteed aan verschuldigde
interesten en renteverminderingen. Deze kapitaallasten nemen in
zorgwekkende verhouding toe.

Mijnheer de Staatssecretarissen, het bezorgt ons dat daardoor een
steeds kleiner deel van de begroting beschikbaar blijft voor het voe-
ren van een politiek. Deze interestlasten nemen exponentieel toe.Wij
vragen ons af hoeveel procent van het totaal pakketvoordehuisves-
ting zullen overblijven om een direct geëigend beleid te voeren eerder
dan de lasten van het verleden te moeten dragen.

dacht.
Het huisvestingsbeleid in Vlaanderen moet grondig worden her-

Na het tot stand komen van de wet-De Taeye, 30 jaar geleden,
werd de wetgeving en de filosofie inzake huisvesting niet meer gron-
dig herzien.

Er moet meer aandacht worden besteed aan dat soort toelagen die
ten goede komen aan de gezinnen die met eigen middelen geen be-
hoorlijke behuizing kunnen bereiken.

De Nationale Maatschappij voor de huisvesting verhuurt in het
Vlaamse gewest nog 83 000 woningen. Wij zijn ervan overtuigd dat
er duizende gezinnen zijn die de gehuurde woning wensen te kopen
en kunnen kopen.

In het verslag van collega Vandenabeele lees ik een verklaring van
de staatssecretaris in de commissie afgelegd, die wij niet kunnen aan-
vaarden. Ze luidt als volgt: « Tenslotte vormen de inkomsten uit de
verhuring van de sociale woningen de enige rechtstreekse inkomsten
voor de erkende bouwmaatschappijen ». Dat is een verontschuldiging
om niet meer woningen van de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting te moeten toewijzen en te verkopen aan die huurders die
het wensen en kunnen. De formulering zoals zij in het verslag voor-
komt, vind ik kras. Het is dringend nodig de doelstellingen van de
sociale huisvesting te herdenken. Nu er zo veel koopkracht isbij de
huurders kan het feit dat de huisvestingsmaatschappijen van de huur
moeten leven, toch geen reden zijn om niet te verkopen. Enerzijds is
er koopkracht aanwezig en anderzijds moeten er woningen worden
vrijgemaakt voor degenen die niets anders kunnen dan huren. Laat
ons de huurwoningen ter beschikking stellen van degenen die niet in
staatzijn een eigen woning te verwerven.

Ik meen met de volgende opmerking de mening te verkondingen
van al de collega's van de commissie voor de Openbare Werken, de
Ruimtelijke Ordening en de Huisvesting

Uit diverse gesprekken in de Senaatscommissie voor de Openbare
Werken is gebleken dat de bouwdichtheid van de sociale woningen
van de Nationale Maatschappij voor de huisvesting in de landelijke
gemeenten, namelijk 25 woningen per hectare voor een niet-stedelijk
gebied, niet aanvaardbaar is.

Over het grondbeleid, zullen wij niet lang uitweiden. Lang voor de
wet op de ruimtelijke ordening van 1962 het licht zag, werd reeds
gezegd dat wij in België niet tot een behoorlijke ruimtelijkeordening
kunnen komen indien er geen grondbeleid wordt gevoerd.

Dat is zeventien jaar geleden.
Wij onderschrijven volledig de beleidsvisie die staatssecretaris

Coens verdedigde in de Vlaamse Gewestraad. Hij verklaarde daar :« Hierbij gaat het natuurlijk in eerste instantie om de minderkapi-
taalkrachtigen, de niet-eigenaars ook optimaaldekans tegeven op
privé-ruimten, op een stuk eigen levenskader. »

Verder verklaarde de staatssecretaris nog het volgende: « Het
grondfonds kunnen wij morgen al verder trachten te verwezenlij-
ken. » Hij voegde eraan toe: « Ik weet dat dit niet de oplossing is.
Indien wij daarop zouden wachten, kan het nog lang duren en zou-
den wij niets doen. Daarom ben ik er voorstander van dat wij de
mogelijkheid van het grondfonds zouden benutten, dit wil zeggen le-
ningen mogelijk maken tegen verlaagde intrest en financiering van de
verrichtingen inzake het grondbeleid en ook het recht van voorkoop
in de woonuitbreidingsgebieden.»

De bouwruimte in Vlaanderen bedraagt nagenoeg 200000 ha:170 000 ha bouwzone, 30 000 ha woonuitbreidingsgebied. In ver-
band daarmede zei de staatssecretaris nog in de Vlaamse Gewest-
raad: « Laten wij deze potentiele bouwgronden op de markt brengen

aan redelijke prijzen, zodanig dat iedereen de kans krijgt een eigen
woning te realiseren of in behoorlijke voorwaarden een huurwoning
te betrekken. »

Wij onderschrijven deze oproep volledig, Mijnheer de Staatssecre-
taris, en ik achte het goed dit hier vandaag nog eens te beklemtonen.
Indien het zelfbestuur in Vlaanderen daarin mocht slagen, zal de jon-
ge generatie van vandaag, morgen nieuwe kansen krijgen, die zij
thans niet hebben.

Een reeks laatste overwegingen in verband met het waterbeleid.
Mijnheer de Minister, in verschillende Vlaamse zandgebieden wor-

den grondwaterwinningen gepland of zijn er op het ogenblik grond-
waterwinningen in uitvoering. Er zijn omgunstige ervaringen in ver-
band met verdrogingsverschijnselen van de bovenlaag, de bouwlaag
dus, ingevolge het onttrekken van dieper gelegen grondwaterreserves.
Wijdringen erop aan om tegelijk met het ten uitvoer leggen van der
gelijke plannen, voor deze gebieden een waterbeheersingsplan te ma-
ken, projecten waarbij door infiltratie de watervoorziening ten be-
hoeve van de plantengroeizou worden hersteld.Indien dergelijke
noodplannen niet tot stand komen, mag u tegen de geplandewater-
winningen een toenemend verset verwachten, Mijnheer de Minister,
vanuit landbouw- en natuurmilieus.

Zulke waterbeheersing omvat ook het geregeld onderhouden van
de waterlopen. Tot onze spijt moeten wij vaststellen dat het onder-
houd van de onbevaarbare waterlopen van eerste categorie, waar-
voor de Staat zelf verantwoordelijk is, maar ook deze van tweede en
derde categorie, grote vertraging ondervindt. Wanneer men deze rui-
mingswerken pas in de maand septemberuitvoert,ishetrisicozeer
groot dat er zware catastrofes ontstaan als zich in juli en augustus,
wat niet zelden het geval is, hevige neerslag voordoet. Wij hebben dit
trouwens een aantal jaren geleden meegemaakt in hetVlaamse land,
tengevolge van het niet-tijdig ruimen van de waterlopen, met name
van de Grote en de Kleine Nete.

Niet zelden ook worden nabij deze onbevaarbare waterlopen, con-
structiesopgericht, waardoor het onderhoud en de normalisering van
deze watergangen sterk wordt gehinderd, zoniet onmogelijk gemaakt.

Het lijkt ons aangewezen te zijn dat de stedebouwkundige vergun-
ningen voor constructies binnen een strook van 20 meter ten minste
het voorafgaand gunstig advies van de landelijke waterdienst krijgen.

Dan kom ik tot een ander punt. In degebieden waar ruilverkave-
lingen zijn uitgevoerd, en dat geldt toch voor 5 à 10 000 ha per jaar
- ruim 5 000 ha voor het Vlaamse gewest-, is het wenselijk da
wateringen zouden worden opgericht om de nazorg te behartigen van
de waterlopen. In het kader van de ruilverkaveling uitgevoerde wa-

terbeheersingswerken hebben de profilering en de normalisering
spoedig zwaar te lijden door het feit dat de constructie van recente
datum is. Deze nazorg is trouwens niet alleen noodzakelijk voorde
waterbeheersing maar tevens ook voor de dijken, landelijke wegen,
aangebrachte aanplantingen en zo verder.Dit ressorteert ten deleon-
der uw collega die de ruimtelijke ordening en de ruilverkaveling in
zijn bevoegdheid heeft. In elk geval is in deze aangelegenheid overleg
dringend noodzakelijk.

In de Kempen hebben wij een tiental aanvragen tot oprichting van
wateringen aangevraagd in hetkader van de wetgevingop de polders
en de wateringen. Na de uitvoering van de ruilverkaveling zouden
deze wateringen als beheersorganen dienen te worden opgericht om
de nazorg van waterlopen en landschappen voor hun rekening te
nemen.

In de begroting komen ook belangrijke kapitaaluitgaven voor ter
betoelaging van werken voor afvalwatersuivering. In deze sector
zoals in een reeksanderesectoren van gesubsidieerde werken, is mo-
menteelenigemisnoegdheidgerezen wegenshet uitblijven van de toe-
gezegdesubsidies.Hierdoorblijkt potentiële tewerkstelling onbenut.
Graag kreeg ik enige aanduiding bij de opgelopen vertraging voor de
betoelaging van de waterzuiveringswerken.

Ik heb nog een paar opmerkingen in verband methetnatuurbe-
heer.

Hier is een eenheid van aanpaknodig. Inhetkadervande ruimte-
lijke ordening spreekt men over natuurgebieden, parkgebieden, land-
schappen en ecologisch waardevolle gebieden. In de wet op het na-
tuurbehoud,een nationale wet, spreekt men van natuurparken, bos-
reservaten, natuurreservaten. In de wetgeving op monumenten en
landschappen spreekt men over landschappen en in hetdecreetop
monumenten, stads- en dorpsgezichten spreekt men van dorpsge-
zichten.

Er dient eenheid te komen in het taalgebruik in de nationale wetge-
ving op het natuurbehoud, de wet op de ruimtelijke ordening, het
decreetop de monumenten en landschappen. Wij moeten snel indit
jargon klaarheid scheppen of het nu om een culturaliseerbare of re-
gionaliseerbare materie gaat. Geen zinnig mens ziet een verschil. Al-
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licht zullen wij in de komende maanden hier in de Senaat hierover
een gesprek kunnen hebben.

Tenslotte heb ik nog een vraag over het uitblijven van de uitvoe-
ringsbesluiten met betrekking tot de wetgeving op het natuurbehoud
die meer dan vijf jaar oud is en de oprichting van een instituut voor
het natuurbehoud, al dan niet nationaal.

In het verleden hebben wij hier een aantal milieuwetten met veel
enthousiasme aangenomen, zoals de wet op de giftige afvalstoffen en
de wet op het natuurbehoud. Deze zijn echterzondergevolggebleven
omdat de uitvoerende macht achteraf heeft nagelaten de nodige uit-
voeringsbesluiten tenemen.

Ik hoop van de betrokken ministers en staatssecretarissen een be-
vredigend antwoord te krijgen. (Applaus op de banken van demeer-
derheid.)

De Voorzitter.- Het woord is aan ministerDeBacker.

Mevr. De Backer-Van Ocken, Minister van de Nederlandse Ge-
meenschap. - Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren,wijdanken
de commissie voor de aandacht waarmee zij deze begroting heeft
bekeken.

Wij danken natuurlijk ook de verslaggever, de heer Vandenabeele,
voor zijn uitstekend verslag

Ik wil graag antwoorden op enkele vragen van de heer De Seranno.
Het is juist dat deze begrotingen zeer laat worden behandeld, maar

de meesten hier aanwezig weten dat zowel de culturele dotaties als de
gewestelijke materies een evolutief karakter hadden, waardoor er
steeds nieuwe veranderingen in de begrotingen moesten worden aan-
gebracht. Dat bracht vertraging mee gedurende al deze jaren.

Ik veronderstel dat men waardering zal hebben voor de extra in-
spanning die de regering thans levert om, ondanks de enorme veran-
deringen naar de gemeenschappen en de gewesten toe, toch een be-
groting, aangepast aan de nieuwe onmiddellijke fase, voor te brengen
op een vrij korte tijd.

De heer De Seranno heeft de historiek gemaakt van de problemen
van 1978. Ik moet daar niets aan toevoegen. Hijheeftgelijk.

Het samen opdrijven van gewestbegrotingen die aan « sleutels » on-
derhevig zijn is een feit. Daarvoor bestaat maar één remedie, name-

. lijk bepaalde enveloppes niet te begiftigen met bijkredieten. Dat zou
ook niet gebeurd zijn ware er niet de roman-fleuve gewest van 1978.

Tussen de gewesten zijn er inderdaad verschillen, geringe of grote.
Vermits de gewestbegrotingen ontstaan zijn uit één nationalebegro-
ting ishetduidelijk dat die verschillen bijde aanvang eerder gering
zijn, maar dat zij toenemen naarmate men verder gaat in de praktijk
van de gewest- en gemeenschapsvorming.

De problemen rond de gewestplannen kunnen ook worden opge-
lost. Het is zeker niet de bedoeling om de haverklap de gewestplan-
nen, die met zoveel moeite totstand zijn gekomen,doorallerleibe-
sluiten te veranderen.

Wegens de correlatieve kredieten ontstaat een zeer grote bezwaring
van de regionale begrotingen. Inzake het aanpassen ervan bij de vast-
stelling van het gewestelijk pakket werd een poginggedaan om zulks
voor 1980 te verhelpen.

Inzake de huisvesting en het waterbeleid zullen mijn collega's,
staatssecretaris Coens en minister Galle, antwoorden.

Ik vraag de aandacht van deze vergadering alleen nog voor de
amendementen ingediend na de vergadering van de commissie van
5 juli.

Ondertussen hebben wij immers vastgesteld dat sommige ramingen
niet meer overeenstemden met de werkelijkheid. Sommige kredieten
bleken onvoldoende, andere werden overschat. Om bijvoorbeeld de
uitgaven voor de prefinanciering van de premies voor bouwers en
kopers van volkswoningen tijdig te kunnen verrichten, moest er een
krediet in meerdering komen.

Dergelijke beslissingen worden gewoonlijk geregeld bij bijblad,
zoals u weet. Het Rekenhof heeft erop gewezen dat men dit beter bij
amendement deed, vermits de begroting nog niet was goedgekeurd.
Dat doen wij dus.

Vermits wij toch amendementen voor de huisvesting moesten in-
dienen,waren wij van oordeel ook andere problemen, die ondertus-
sen waren gerezen, te kunnen oplossen bij amendement.

Het voornaamste hiervan heeft betrekking op de gewestelijke
investeringsmaatschappij. In Titel IIwordt dan ook een nieuw artikel
ingelast waarbij een krediet van vierhonderd miljoen wordt inge-
schreven als deelname in het kapitaalvan de Gewestelijke Investe-
ringsmaatschappij voor Vlaanderen. De anderewijzigingbetreftdus
de huisvesting.
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Er is nog een problemen, namelijk dat te weinig kredieten voorzien
waren voor schadevergoeding wegens bouw- of verkavelingsverbod.
Ook hier hebben wij bij amendement een verhoging vastgelegd. Dit
geldt eveneens voor de centra voor beroepsopleiding, maar dit valt
dan onder titel II.

Teneindebinnen deaan het gewest toegekende dotaties te blijven,
moesten verminderingen worden gezocht om hogergenoemde ver-
meerderingen te compenseren. Dit gebeurde hoofzakelijk op de kre-
dieten uitgetrokken voor de beroepsopleiding, de aanleg van indus-
trieterreinen, stadskernvernieuwing, Fonds voor Economische Expan-
sie en hetFondsvoor deStrijd tegen de Geluidshinder. Op deze arti-
kelen zullen, na de vermindering die werd toegepast, voldoende kre-
dieten overblijven om de verwachte uitgaven te dekken. Bovendien
wens ik erop te wijzen dat de amendementen geen invloedhebbenop
de oorspronkelijk vastgestelde dotatie

De wijze waarop deze amendementen werden opgesteld,kan inge-
wikkeld lijken, maar dit is te wijten aanhetfeitdat iederevermeerde-
ring duidelijk moet gecompenseerd worden door een vermindering
op een ander artikel van de begroting. Gelet op de opmerking van het
Rekenhof en op de noodzaak aan de Gewestelijke Investeringsmaat-
schappij zo spoedig mogelijk een beginkapitaal te bezorgen, hebben
wij deze amendementen ingediend die wij u vragen te willen goed-
keuren.

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer De Seranno.

De heer De Seranno.- Mijnheer de Voorzitter, ik wou nog even
een vraag stellen. Het krediet bestemd voor de Gewestelijke Investe-
ringsmaatschappij vinden wij op de begroting terug onder Gewestelij-
ke Economische Expansie, namelijk Titel II.Op debegroting voor
Waalse Gewestelijke Aangelegenheden vinden wij dat echter terug bij
Algemene Zaken.

Het isnu reeds zo moeilijk, zoniet onmogelijk een begroting te
lezen. Zou hetniet mogelijk zijn voor beide begrotingen naar een
zelfdestructuur te streven ?

Mevr.De Backer-Van Ocken, Ministervan de Nederlandse Ge-
meenschap.- De begrotingen zijn nietmeer zo verschillend als in
1978.Er isdus reedsenigeverbetering waar te nemen. Enerzijds kun-

nen wijgeen wafelijzerpolitiek voeren,doch anderzijdszou enigover-
leg welwenselijk zijn. (Applausop de banken van de meerderheid.)

DeVoorzitter.- Het woord isaan staatssecretaris Coens.

De heer Coens, Staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeenschap
en het Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van de Neder-
landse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaamse Gewest. -
Mijnheer de Voorzitter, geachte collega's, vooreerst zou ik mijn vol-
doening willen uitspreken over de ruime belangstelling voor de huis-
vestingsproblematiek en voor het grondgebied zoals die tot uiting is
gekomen in de bevoegde Senaatscommissie. De heer De Seranno
heeft die bezorgdheid ook hier duidelijk vertolkt.

De huisvesting heeft inderdaad een ruim aandeel op onze begro-
ting, doch dit betekent niet dat wij over veel « vrije »> beleidsruimte
beschikken. De financiering van de sector huisvesting moet grondig
worden bestudeerd. Ditzal kunnen gebeuren naar aanleiding van de
voorgestelde regionalisering van de nationale huisvestingsmaatschap-
pijen.Die financiering moet trouwens niet alleen worden beschouwd
in functievan dehuisvesting, maar tevens in het kader van de globale
financiële en fiscale politiek en van het sociaal-economisch beleid van
de regering.

Men heefter terechtop gewezen datwij aan een grondige studie
van het tot nog toe gevoerdebeleid toe zijn. Wij laten trouwens geen
enkelegelegenheid voorbijgaan om de nadruk te leggen op het feit
datwijna de periode van grote vooruitgang inzake nieuwbouw,
thans beslissende stappen moeten zetten in de richting van de ver-
nieuwbouw.

De situatie van ons woonbestand is nu zo, dat wij nog heel wat
onaangepastemaar verbeterbare woningen hebben; jammer genoeg
ook nog een belangrijk aantal krotwoningen. Wij moeten daaraan
dringend iets doen. Zonder dat wijde nieuwbouw willen opgeven,
moeten we toch heel wat inspanningen leveren om onze bestaande
woningen te verbeteren. In dat opzicht denken wij aan het instellen
van een premie voor de aankoop van een bestaande woning, en aan
het instellen van een verbeterings- en uitrustingspremie. Dit zullen,
naast andere, belangrijke middelen zijn om te komen tot het nieuwe
ideeindehuisvestingssector,namelijk dit van devernieuwbouw.

Er werd in het verslag een opmerking gemaakt met betrekking tot
demogelijkheid die werd geponeerd sociale woningen te verkopen. In
de commissie werd ter zake gezegd dat men rekeningdient tehouden
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met de leefbaarheid van de bestaande huisvestingsmaatschappijen
die, zoals u weet, in belangrijke mate wordt bepaald door de op-
brengst van de huren. Ik sta principieel niet afwijzend ten aanzien
van het voorstel om te onderzoeken in welke mate wij ook van de
bestaande huurwoningen een deel kunnen te koop aanbieden. Wel is
hetduidelijk datwijaltijd sociaal gericht moeten blijven. Die sociale
huurwoningen zijn bestemd voor mensen met de laagste inkomens
die niet een eigen woning kunnen verwerven.

De heer De Seranno. - Er wonen er anderen in.
De heer Coens, Staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeenschap

en het Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van de Neder-
landse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaamse Gewest.
Er wonen inderdaad ook andere categorieën van personen in, die nu
in het huidige stelsel wellicht niet voldoende huur betalen overeen-
komstig hun mogelijkheden. Indien wij nu die huurwoningen te koop
aanbieden, dan kunnen wij naar een toestand evolueren waarbij een
aantal mensen een goedkope woning kunnen kopen, nadat ze er jaren
lang aan te goedkope voorwaarden in hebben gewoond. We moeten
opletten aan wie wij te koop aanbieden en tegen welke voorwaarden.
De sociale huisvestingsector, huurafdeling, is bedoeld voor personen
diehetnietaankunnen een eigen woning te kopen. Er zijn daar mis-
schien mensen bij die mits steun en begeleiding kunnen overgaan tot
de aankoop van een woning. Ik zou niet zomaar aan de begoeden,
die niet thuishoren in de huursector, de mogelijkheid bieden zulk een
woning tegen gunstvoorwaarden te kopen. Wij moeten dus opletten
tegen welke voorwaarden, aan wie en hoe we verkopen. Als we van
de 85 000 woningen een zeker percentage kunnen verkopen, zou dit
reeds een hele som betekenen, hetgeen de financieringslast gevoelig
zou verminderen. Het is beslist een interessant idee.

De bouwdichtheid is, beweren sommigen, in onze sociale woonwij-
ken te groot. U kent het verschil tussen de beide betrokken maat-
schappijen. U kent trouwens die maatschappijen zelf. 600 vierkante
meter is een oppervlakte waarop men behoorlijk kan wonen. U weet
ook dat grond het enig goed is dat wij niet kunnen vermenigvuldigen
en dus rationeel moeten gebruiken, vooral omdat er ook nood isaan
groenezonesen diesmeer

De heer De Seranno. - De 25 woningen per hectare die door de
Nationale Maatschappij voor de Huisvesting werd opgelegd, beslaan
amper 300 vierkante meter perperceeltje

De heer Coens, Staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeenschap
en het Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van de Neder-
landse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaamse Gewest.-Het kan ook tot 600 vierkante meter oplopen. De sociale verkavelin-
gen van gemeenten komen tot 600 vierkante meter.

De keer De Seranno. - Maar de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting niet.

De heer Coens, Staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeenschap
en het Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van de Neder-
landse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaamse Gewest. -Dit iséén van de mogelijkheden om aan huisvestingsbeleid te doen.
Naast de Nationale Maatschappij voor de Huisvesting iserook de
Nationale Landmaatschappij en gelukkig houden gemeenten en inter-
communales zich daarmee bezig. Ik spreek uit ervaring. Op mijnge-
meente doen wij ook aan sociale verkavelingen en in dit geval zijn de
percelen 600 vierkante meter groot, wat mij zeer behoorlijk lijkt.

Ik weet ook welke normen de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting hanteert, al zijn ook daar afwijkingen mogelijk. Wij zijn
er niet afkerig van, overal waar zulks mogelijk is, maar we moeten
erop letten dat de grond zuinig wordt gebruikt. Er is ook een groot
verschil tussen de stad en het platteland.

Dit brengt mij tot het grondbeleid, een actueel thema, dat blijkbaar
de gemoederen doet oplaaien. Wij blijven bij de verklaringen die wij
hebben afgelegd naar aanleiding van de besprekingen van debeleids-
verklaring van de executieve. Wij hebben in dit land echt nood aan
een grondbeleid. Daar bestaan echter geen toverformules voor. Ik
ken niet de oplossing. Dit heb ik reeds gezegd en dit bevestig ik ook
nu. Met de medewerking van allen zou ik willen komen tot een stap
in de goede richting, waarbij de bestemming van de bodem die wij
hebben vastgelegd ook werkelijk wordt gerealiseerd, maar dan in so-
ciale zin.

Een degelijk grondbeleid heeft vele aspecten.Wijmoeten dekop-
pen bijelkaar steken om ons te beraden overdemiddelen;wijmoe-
ten de beste juridische formuleringen vinden; wij moeten respect op-
brengen voor wat er leeft bij de bevolking.

Voor mij is ook één van de doelstellingen van het grondbeleid een
kans te geven aan de zogeheten kleine mensen om nog een stukje
grond te verwerven. Zouden wij de grondverhandelingen uitsluitend-

overlaten aan het privé-initiatief en de vrije markteconomie, dan
vrees ik dat vele kleine mensen ernoit meer zullen toe komen een
stuk bouwgrond te verwerven.

Ook dit lag in de bedoeling van uw wetsvoorstel, Mijnheer De
Seranno, waarmee wij in de Kamer en ook nu in de Senaat zo lang
bezig zijn geweest. Ik hoop dat wij een minimum consensus zullen
vinden om een stap in de goede richting te doen. Meteen zouden wij
eindelijk hetgrondfonds kunnen oprichten, waarvoor reeds 200 mil-
joen beschikbaar is. Laten wij deze aanwenden voor een werkelijk
grondbeleid, met de mogelijkheid van het recht van voorkoop, zoals
reeds eerder gesteld. Wij zullen ongetwijfeld nog de gelegenheid heb-
ben omtrent deze kwestie van gedachten te wisselen. Ikhoop daarbij
nog meer dat wij de kans zullen krijgen samen constructief werk te
verrichten. Ons Vlaamse land heeft daar dringend behoefte aan, én
aan een herdenken van het huisvestingsbeleid en aan het op gang
brengen van een waarachtig grondbeleid.

DamesenHeren,opuw medewerking ter zake reken ik. (Applaus
op debankenvan demeerderheid.)

DeVoorzitter.- Hetwoord isaanministerGalle.

DeheerGalle,Ministervan het Vlaamse Gewest.- Mijnheer de
Voorzitter,geachte collega's, ten aanzien van de nomenclatuur die
gebruikt wordt in de verschillende wetten met betrekking totstede-
bouw, ruimtelijke ordening, natuurbehoud, landschappen enzovoort
zou ik aan collega De Seranno willen zeggen dat door mijn kabinet

terminologie.
een werkgroep werd opgericht om tot eenvormigheid te komen in de

Van de uitvoeringsbesluiten van de wet op het natuurbehoud
wordt momenteel werk gemaakt. In de eerste plaats zal de samenstel-
ling van de Hoge Raad voor het Natuurbehoud worden herzien.

De huidige Hoge Raad en de Vlaamse Kamer daaraan verbonden
zal worden afgeschaft en vervangen door een nieuwe Vlaamse Hoge
Raad voor het Natuurbehoud, die alleen,ofvrijweluitsluitend,zal
zijn samengesteld uitpersonen die hun adviezen zullen formuleren
vanuit het oogpunt van het natuurbehoud, en niet vanuit allerlei an-
dere visies, die soms in tegenstrijd zijn met de belangen van het na-
tuurbehoud.

Om op een degelijke, wetenschappelijk verantwoorde wijze advies
te kunnen uitbrengen, zal de Vlaamse Raad voor Natuurbehoud een
beroep moeten kunnen doen op een team van specialisten, dat in de
toekomst zou kunnen worden uitgebouwd tot een instituutvoor het
natuurbehoud.

Meteen bevinden wij ons op het vlak van de personeelsbezetting en
de oprichting van het ministerie van de Nederlandse Gemeenschap en
het Vlaamse Gewest. Zolang het Vlaamse Gewest niet over een eigen
administratie, over eigen personeel beschikt, lijkt het mijvoorbarig te
spreken over de definitieve oprichting van een instituut voor het na-
tuurbehoud, wat niet belet dat overgangsmaatregelenkunnen worden
overwogen.

Ik wiler trouwenshet geacht lidop wijzen dat bepaalde rijkssta-
tions van het ministerie van Landbouw (Rijksstation van Populieren-
teelt, Boskundig Onderzoekscentrum voor Bosbouw te Groenendaal,
bepaaldesecties van het Rijksstation voor Kleinveeteelt) nu reeds on-
derzoekingen uitvoeren die, zij het niet direct in verband met het na-
tuurbehoud, dan toch materies behandelen die er zeernauw bij aan-
leunen (bosbouw, jachte.d.)

De reorganisatie van deze verspreid liggende onderzoekscentra,
aangevuld meteen aantalecologen en biologen, ten dienste van de
Vlaamse Raad voor Natuurbehoud, zou in de nabije toekomst de
start kunnen betekenen voor de oprichting van het Instituut voor Na-
tuurbehoud.

Voor er in het Vlaamse Gewest nog nieuwe grondwaterwinningen
in exploitatie zullen worden genomen, zal steeds een voorafgaande
studie worden uitgevoerd. Dergelijke studies worden reeds uitgevoerd
of zijn in uitvoering, bijvoorbeeld infiltratieproeven te Grobbendonk
en de waterbeheersingsstudie van de provincie Antwerpen.

Grondwaterwinning in zandgebieden heeft ongetwijfeld een nadeli-
ge invloedopde landbouw en hetnatuurbehoud.U magervan over-
tuigd zijndat infiltratietechnieken worden overwogen om die nadeli-
ge gevolgen op de natuur tegen te gaan

De investeringen van de ruilverkaveling mogen niet verloren gaan.
De oprichting van wateringen en polders zal worden aangemoedigd.
Meerheilzie ik in de uitbreidingofde fusie van polders en wate-
ringen.

Ten aanzien van de onbevaarbare waterlopen valt het niet te ont-
kennen dat op heel wat plaatsen saneringswerken aan onbevaarbare
waterlopen het voorwerp hebben uitgemaakt van hevige reacties
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door milieugroeperingen. Niet zelden ging het over werken in geklas-
seerde landschappen of waardevolle natuurgebieden.

De belangen van landbouw, landschapszorg en natuurbehoud, die
meestal gelijkaardig zijn wat de bescherming van het landelijk patri-
monium betreft, zijn dit blijkbaar niet in natte valleien met grote
differentiatie inzake landschappen en ecotypen.

Er moet gezocht worden naar een compromis die aan de soms te-
genstrijdige belangen kan tegemoet komen.

Ik meen derhalve bij het beleid te moeten steunen op de volgende
basisprincipes :

1. De sanering van de beken en rivieren moeten gebeuren in relatie
tot het doorstroomde gebied. Dit wil zeggen dat in landbouwgebie-
den de klemtoon moet worden gelegd op landbouwkundige eisen, in
natuurgebieden op ecologische wetmatigheden en in landschappelijk
waardevolle gebieden het estetische een hoofdrolmoetspelen.

In de meeste gevallen zijn door een oordeelkundige planning van
de werken de verschillende belangen met elkaar te verenigen.

Het probleem rijst alleen bij kleinere entiteiten waar dan tenslotte
een goed overwogen keuze moet worden gedaan.

2. De beveiliging van woonkernen tegen overstroming.
Op dit probleem heeft de vorige spreker allusie gemaakt.
Vanzelfsprekend moetdebeveiliging tegen overstromingen priori-

tair worden gesteld bijde keuzeen depromotievan deprojecten.
Deze beveiliging hoeft echter niet noodzakelijk gepaard te gaan

meteen integrale verbetering van de waterloop. In sommige gevallen
zijn even efficiënte oplossingen mogelijk door plaatselijke verbete-
ringswerken of het oordeelkundig inplanten van wachtkommen.

Deze wachtkommen kunnen in sommige gevallen zelfs worden in-
gericht voor bepaalde vormen van waterrecreatie.

3. Wat de bevuiling van de onbevaarbare waterlopen betreft wil ik
streven naar een gecombineerd beleid waterafvoer en waterzuivering.

Prioriteit zal worden gegeven aan de saneringswerken die kunnen
gecombineerd worden met rioleringswerken,met dien verstandedat
in de eerste plaats moet worden gestreefd naar het ontwikkelen van
methodes van natuurlijke waterzuivering in combinatie met het op-
vangen van de belangrijke bevuilingskernen via collectoren.Terzake
zal opdracht worden gegeven voor een richtinggevende studie die on-
der andere mogelijk moet maken inlichtingen te verkrijgen over de
draagkracht van de waterlopen voor bevuiling.

Een globaal waterbeleid verondersteltdatafwatering, waterzuive-
ring en waterwinning niet langer afzonderlijk worden behandeld.

Daarom zal ik er stelselmatig op toezien dat bij het in studie geven
van nieuwe projecten de drieaspecten van het waterbeleidgecoördi-
neerd worden behandeld

Mijnheer De Seranno, u hebt mij gezegd dat er een zekere vertra-
ging is inzake subsidiebeloften. Dat heeft mij verwonderd. Mocht u
aan de hand van concrete dossiers mij kunnen meedelen waar het
schoentje nijpt, dan zal ik trachten dat schoentje wijder te maken. In
ieder geval, ten aanzien van het waterbeleid en vooral van de water-
zuivering meen ik dat wij de jongste zeven maanden hard hebben
gewerkt en heel wat principiële en vaste beloften hebben gegeven tel-
kens wanneer het dossier ons op het kabinet bereikte. Ik vraag wel
uw begrip voor de huidige toestand waarin wij moeten werken. Ik
moet werken met ambtenaren van vier departementen:Landbouw,
Openbare Werken, Binnenlandse Zaken en Volksgezondheid. Uiter-
aard zijn die ambtenaren ons allemaal zeer gunstig gezind en spannen
zij zich terdege in om goede en degelijke dossiers voor te bereiden en
zo snel mogelijk onze wensen uit te voeren, maar met Willem Elschot
zeg ik: «Tussen droom en daad staan praktische bezwaren en nog
zoveel in de weg. » (Applaus op de banken van de meerderheid.)

M. le Président.- Plus personne ne demandant la parole dans la
discussion générale, je la déclare close et nous passons à l'examen des
articles de chacun des projets de loi.

Daar niemand meer het woord vraagt, is de algemene behandeling
gesloten en gaan wij over tot het onderzoek van de artikelen van elk
van de ontwerpen van wet.
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ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
VLAAMSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR
HET BEGROTINGSJAAR 1979

Beraadslaging en stemming over de artikelen

PROJET DE LOICONTENANT LE BUDGET DESAFFAIRESRE-
GIONALES FLAMANDES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

Discussion et vote des articles

DeVoorzitter.- Wijgaanovertothetonderzoekvandeartikelen
van hetontwerp van wethoudende de begroting van de Vlaamse
Gewestelijke Aangelegenheden voor1979

Nous passons à l'examen des articles du projet de loi contenant le
budget des Affaires régionales flamandes de 1979.

Bij verscheidene artikelen van de begrotingstabel werden door de
regering amendementen ingediend.

Vraagt hierover iemand het woord? Zo neen,dan gaan wijover
tot de stemming over die amendementen.

Ik breng in stemming het eerste amendement dat luidt:
Titel I. - Lopende uitgaven

Afdeling 32.- Algemene zaken
Een hoofdstuk Ien een artikel 12.60 inlassen, luidendalsvolgt:

Hoofdstuk I. - Consumptieve bestedingen
(Lopende uitgaven voor goederen en diensten)

§ 2. - Aankoop van niet-duurzame goederen en van diensten
Art. 12.60. Kosten wegens studies, expertises, publikaties en voor-

lichting inzake gewestelijke ontwikkeling en gewestvorming.
(Ordonnancerend minister: Nederlandse Gemeenschap; ordonnan-

cerend departement : Nationale Opvoeding en NederlandseCultuur)
Niet-gesplitst krediet :1 miljoen frank.

Titre I.- Dépenses courantes

Section 32. - Affaires générales
Insérer un chapitre I et un article 12.60, libellés comme suit :

Chapitre I.- Dépenses de consommation
(Dépenses courantes pour biens et services)

§ 2. - Achat de biens non durables et de services
Art. 12.60. Frais d'études, d'expertises, de publications et d'infor-

mation en matière de développement régional et de régionalisation.
(Ministre ordonnateur : Communauté néerlandaise; département

ordonnateur :Education nationale et Culture néerlandaise).
Crédit non dissocié : 1 million de francs
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.

dat luidt :
DeVoorzitter. - Ikbreng instemminghet tweedeamendement

Afdeling33.- Ruimtelijkeordening

Artikel 12.31.
Het ingeschrevenkrediet van 1,2 miljoen verminderen tot 0,2 mil-

joen frank.
Vermindering: 1 miljoen.

Section 33.- Aménagementdu territoire
Article 12.31.
Porter à 0,2million de francs lecrédit inscritde1,2million.
Réduction:1million.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé,estadopté.
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De Voorzitter. - Ik breng in stemming het derde amendement dat
luidt:

Afdeling 33.- Ruimtelijke ordening
Artikel 33.05.02.
Het ingeschreven vastleggingskredietvan 18,2 miljoen vermeerde-

ren tot 407,4 miljoen frank.
Verhoging: 389,2 miljoen.

Section 33. - Aménagement du territoire
Article33.05.02.
Porter à 407,4 millions le crédit d'engagement inscrit de 18,2 mil-

lionsde francs.
Majoration : 389,2 millions
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter. - Ik breng in stemming het vierde amendement dat

luidt :
Afdeling 36. - Huisvesting

Artikel 41.61.01.
Het ingeschreven krediet van 2 130,9 miljoen vermeerderen tot

2.465,2 miljoen frank.
Verhoging: 334,2 miljoen.

Section 36.- Logement
Article 41.61.01.
Porter à 2 465,2 millions lecrédit inscrit de 2 130,9 millions de

francs.
Majoration : 334,3 millions
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter. - Ik breng in stemming het vijfde amendement dat

luidt :
Afdeling 36.- Huisvesting

Artikel41.62.
Het ingeschreven krediet van 358,1 miljoen vermeerderen tot

413,0miljoen frank.
Verhoging: 54,9 miljoen.

Section 36.- Logement
Article 41.62.
Porter à 413,0 millions le crédit inscrit de 358,1 millions de francs.
Majoration : 54,9 millions
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordtaangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter.- Ik breng in stemming het zesde amendement dat

luidt

Afdeling 35.- Tewerkstelling
Artikel 42.01.
Het ingeschreven krediet van 1 294,2 miljoen verminderen tot

905,0 miljoen frank.
Vermindering: 389,2 miljoen.

Section 35.- Emploi
Article 42.01.
Porter à 905,0 millions le crédit inscrit de 1 294,2 millions de

francs.
Réduction : 389,2 millions.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix parassis et levé, est adopté.
De Voorzitter.- Ik breng in stemming het zevende amendement

dat luidt:

Titel II.- Kapitaaluitgaven

Afdeling 34.- Gewestelijke economische expansie
Onder hoofdstuk VI een nieuwe rubriek en een nieuw artikel 63.01

inlassen, luidend alsvolgt :
Vermogensoverdrachten aan provincies,gemeenten

en daarmee gelijkgestelde lichamen
Art. 63.01. Deelname in de vorming van hetkapitaalvan de

Gewestelijke Investeringsmaatschappij voor Vlaanderen.
(Ordonnancerende ministers:Vlaams Gewest en Streekeconomie;

ordonnancerend departement : Economische Zaken).
Een niet-gesplitst krediet in te schrijven van 400 miljoen frank.

Titre II.- Dépenses de capital

Section 34. - Expansion economique regionale
Insérer, sous le chapitre VI, une nouvelle rubrique et un nouvel

article 63.01, libellé comme suit :
Transferts de capitaux aux provinces,

communes et organismes assimilés
Art. 63.01. Participation à la formation du capitalde laSociété

d'Investissement régional pour la Flandre.
(Ministres ordonnateurs : Région flamande et Economie régionale;

département ordonnateur : Affaires économiques).
Inscrire un crédit non dissocié de 400 millions de francs.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter. - Ik breng in stemming het achtste amendement

dat luidt :
Afdeling 34. - Gewestelijke economische expansie

Artikel 61.05.
Het ingeschreven kredieten van 1 000 miljoen verminderen tot 800

miljoen frank.
Vermindering: 200 miljoen.

Section 34.- Expansion économiquerégionale
Article 61.05
Porter à 800 millions le crédit inscrit de 1 000 millions de francs.
Réduction : 200 millions.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter.- Ik breng in stemming het negende amendement

dat luidt:
Afdeling 33.- Ruimtelijke ordening

Artikel 63.21.
Het ingeschreven vastleggingskrediet van 608,1miljoenverminde-

ren tot 408,1 miljoen frank.
Vermindering: 200 miljoen.
Het ingeschreven ordonnanceringskrediet van 272,1 miljoen ver-

minderen tot 72,1 miljoen frank.
Vermindering: 200 miljoen.

Section 33.- Aménagement du territoire
Article 63.21.
Porter à 408,1 millions le crédit inscrit de 608,1 millions de francs.
Réduction : 200 millions.
Porter à 72,1 millions le crédit inscrit de 272,1 millions de francs.
Réduction : 200 millions.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter. - Ik breng in stemming het tiende amendement dat

luidt
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Afdeling 35.- Tewerkstelling
Artikel 62.01.
Een niet-gesplitst krediet inschrijven van 200 miljoen frank.
Vermeerdering: 200 miljoen.

Section 35.- Emploi
Article 62.01.
Inscrire un crédit non dissocié de 200 millions de francs.
Majoration:200 millions.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.
De Voorzitter.- Ik breng in stemming het elfde amendement dat

luidt:
Afdeling 36. - Huisvesting

Artikel 61.62.

miljoen frank.
Het ingeschreven krediet van 318 miljoen vermeerderen tot 333,6

Verhoging: 15,6 miljoen.

Section 36.- Logement

Article 61.62.
Porter à 333,6 millions le crédit inscrit de 318 millions de francs.
Majoration : 15,6 millions
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordtaangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.

De Voorzitter.- Ik breng in stemming het twaalfde amendement
dat luidt:

Afdeling40.- Water
Artikel 61.85.
Het ingeschreven krediet van 220 miljoen verminderen tot70 mil-

joen frank.
Vermindering: 150 miljoen.

Section 40. - Eau
Article 61.85.
Porter à 70 millions le crédit inscrit de 220 millionsde francs.
Réduction: 150 millions
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.

De Voorzitter.- Ik breng in stemming het dertiende amendement
dat luidt :

Afdeling40.- Water
Artikel 61.86.
Het ingeschreven krediet van 300 miljoen verminderen tot234,4

miljoen frank.
Vermindering: 65,6 miljoen.

Section 40.- Eau
Article 61.86.
Porter à 234,4 millions le crédit inscrit de 300 millions de francs.
Réduction : 65,6 millions.
- Hetamendement,bijzitten en opstaan in stemming gebracht,

wordtaangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.

M. le Président.- Personne ne demandant la parole dans la dis-
cussion des articles du tableau, je les mets aux voix.

Daar niemand het woord vraagt in de behandeling vande artikelen
van de tabel, breng ik deze in stemming.

- Les articles amendés ou non sont successivement mis aux voix
et adoptés. (Voir documents nº 5-XXIII - 1 à 3 du Sénat, session
extraordinairede1979.)
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De al of niet gewijzigde artikelen worden achtereenvolgens in
stemming gebracht en aangenomen. (Zie gedrukte stukken nrs. 5-
XXIII - 1 tot 3 van de Senaat, buitengewone zitting 1979.)

M. le Président. - Les articles du projet de loi sont ainsi rédigés :
Kredieten voor de lopende uitgaven (Titel I)

en de kapitaaluitgaven (Titel II)
Artikel 1. Voor de uitgaven van het Vlaams gewestelijk beleid

voor het begrotingsjaar 1979 worden kredieten geopend ten bedrage
van (in miljoenen franken) :

Die kredieten worden opgesomd onder de Titels I en II van de bij
deze wet gevoegde tabel.

Crédits pour les dépenses courantes (Titre I)
et pour les dépenses de capital (Titre II)

Article 1". Il est ouvert, pour les dépenses de la politique régionale
flamande afférentes à l'année budgétaire 1979, des crédits s'élevant
aux montants ci-après (en millions de francs):

Crédits dissociés

présente loi.
Ces crédits sont énumérés aux Titres I et II du tableau annexé à la

- Aangenomen.
Adopté.

Bijzondere bepalingen betreffende
de lopende uitgaven

Art. 2. In afwijking van artikel 15 van de organicke wet van 29
oktober1846 op de inrichting van het Rekenhof mogen geldvoor-
schotten tot een maximumbedrag van 5 000 000 frank verleend wor-
den aan de buitengewone rekenplichtigen van de departementen van
Economische Zaken, Landbouw, Middenstand, Tewerkstelling en
Arbeid, Binnenlandse Zaken, Volksgezondheid en Gezin en Openba-
re Werken.

Door middel van deze voorschotten mogen de voormelde buitenge-
wone rekenplichtigen alle dienstkosten tot 50 000 frank betalen. Aan
de buitengewone rekenplichtigen van de voormelde departementen,
belast met de betaling van voorschotten op zendingskosten in het
buitenland wordt machtiging gegeven om aan de ambtebaren op zen-
ding in het buitenland de nodige voorschotten te verlenen, zelfs in-
dien deze voorschotten 50 000 frank overtreffen.

De betaling van de erelonen van experten uit het buitenland en van
de kosten voortspruitend uit regelingen met vreemde landen,mag
eveneensper geldvoorschot gebeuren, ongeachthet bedrag ervan.

TITELI
Lopende uitgaven

TITEL II
Kapitaaluitgaven

Totalen

Gesplitste kredieten

Niet-
gesplitste
kredieten

10 856,3

7 513,6

18 369,9

Vast
leggings-
kredieten

417,

7 526,7

7 944,1

Ordonnan-
cerings-

kredieten--
28,2

5 593,2

.5 621,4

Crédits

TITRE I
Dépenses courantes

TITRE II
Dépenses decapital

Totaux

Crédits
non

dissociésdissociés- -
10 856,3

7 513,6

18 369,9

CreditsCredits
d'engage-d'engage-

ment-
417,4

7 526,7

7 944,1

Crédits
d'ordonnan-

cement

28,2

5 593,2

5 621,4
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Dispositionsparticulières relatives
aux dépensescourantes

Art.2.Par dérogation à l'article 15 de la loi organique de la Cour
des comptes du 29 octobre 1846, des avances de fonds d'un montant
maximum de 5 000 000 de francs peuvent être consenties aux
comptables extraordinaires des ministres des Affaires économiques,
de l'Agriculture, des Classes moyennes, de l'Emploi et du Travail, de
l'Intérieur, de la Santé publique et de la Famille et des Travaux
publics.

Au moyen de ces avances, les comptables extraordinaires précités
sont autorisés à payer tous les frais de service n'excédant pas 50 000
francs. Les comptables extraordinaires des départements précités,
chargés du paiement des avances sur frais de mission à l'étranger,
sont autorisés à consentir aux fonctionnaires envoyés en mission à
l'étranger les avances nécessaires, même si ces avances sont su-
périeures à 50 000 francs.

Le paiement des rémunérations d'experts venant d'autres pays et
des frais résultant des arrangements avec des pays étrangers, peut
également se faire par avance de fonds,quelqu'en soit lemontant.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 3. De staatssecretaris voor het Vlaamse Gewest, bedoeld bij
artikel 8 van het koninklijk besluit van 31 mei 1979 tot bepaling van
de ministeriële bevoegdheden van de Nederlandse Gemeenschap en
van het Vlaamse Gewest, wordt ertoe gemachtig in naam van de
Staat de verbintenis aan te gaan op de vervaldag en binnen een maxi-
mumtermijn van tien jaar aan de financiële instellingen de interesten
en de delging tebetalen van de bedragen die zij voor rekening van de
Staat aan de bouwers en de kopers van volkswoningen en aan hen
die hun woning saneren, verbeteren en aanpassen betaald hebben als
premies of als verminderingen van interest.

Elke verbintenis uit dien hoofde aan te gaan isonderworpen aan
het visum van de controleur der vastleggingen en aan het Rekenhof.

Deze verbintenissen mogen in 1979 een totaalbedrag aan premies
van 1 300 000 000 frank niet overschrijden.

Art. 3. Le secrétaire d'Etat à la Région flamande, vise à l'article 8
de l'arrêté royal du 31 mai 1979 fixant les compétences ministérielles
pour les affaires de la Communauté néerlandaise et de la Région fla-
mande, est autorisé à prendre, au nom de l'Etat, l'engagement de
payer, à l'échéance aux organismes financiers, l'intérêt et l'amortisse-
ment, dans un délai maximum de dix ans, des sommes qu'ils ont
payées pour le compte de l'Etat, à titre de primes ou de réductions
d'intérêts, aux constructeurs et aux acheteurs de logements sociaux et
à ceux qui assainissent, améliorent et adaptent leurs habitations.

Tout engagement à prendre de ce chef est soumis au visa du
contrôleur des engagements et à la Cour des comptes.

Cesengagements ne peuvent pas dépasser,en 1979, le montant
total en primes de 1 300 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 4.Bij afwijking van de beschikkingen van artikel 18, § 2, van
de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvulling van de wetten op
de rijkscomptabiliteit, mogen de saldi van de niet-gesplitste kredieten
van Titel Ivan de bij deze wet gevoegde tabel naar het volgende jaar
worden overgedragen in dezelfde voorwaarden als de gesplitste kre-
dieten.

Art. 4. Par dérogation aux dispositions de l'article 18, § 2, de la
loidu 28 juin 1963 modifiant et complétant les lois sur la comptabi-
lité de l'Etat, les soldes des crédits non dissociés du Titre I du tableau
annexé à la présente loi peuvent être reportés à l'année suivante dans
les mêmes conditions que les crédits dissociés.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 5. Wat betreft de uitgaven van de diensten voor geesteshygië-
ne, mogen de kredieten, overgedragen naar het begrotingsjaar 1978
van artikel 12.35 van afdeling 38 van TitelI van de begrotingvan de
Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor het begrotingsjaar
1977, overgedragen worden naar het begrotingsjaar 1979 om elke
uitgave, voortvloeiend uit verbintenissen ontstaan tijdens de jaren
1977 en vorige, te ordonnanceren.

Art. 5. En ce qui concerne les dépenses des services de santé men-
tale, les crédits reportés à l'année budgétaire 1978 de l'article 12.35

de lasection 38 du TitreIdu budget des Affaires régionales fla-
mandes de l'année budgétaire 1977 peuvent être reportés à l'année
budgétaire 1979 pour ordonnancer toute dépense résultantd'obliga-
tions nées au cours des années 1977 et antérieures.

- Aangenomen.
Adopté.

Bijzondere bepalingen betreffende
dekapitaaluitgaven

Art. 6. Bij afwijking van de beschikkingen van het laatste lid van
artikel 18, § 2, van de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvul-
ling van de wetten op de rijkscomptabiliteit mogen de niet-gesplitste
kredieten van Titel II van de bij deze wet gevoegde tabel naar het
volgend jaar worden overgedragen in dezelfde voorwaarden alsde
gesplitste kredieten.

Dispositions particulières relatives
aux dépenses de capital

Art.6.Pardérogation aux dispositions contenues dans le dernier
alinéa de l'article 18, § 2,de la loidu 28 juin 1963, modifiant et
complétant les lois sur la comptabilité de l'Etat, les crédits non disso-
ciés du Titre IIdu tableau annexé à la présente loi peuvent être repor-
tés à l'année suivante dans les mêmes conditions que les crédits disso-
ciés.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 7. De Koning kan, binnen elke afdeling en tussen de vastleg-
gingskredieten van de categorieën 51, 63, 71 en 73 van Titel II van
debijdezewetgevoegde tabel,overschrijvingen verrichten.

De ontwerpen van koninklijk besluit worden vooraf voor akkoord
voorgelegd aan de minister van de Nederlandse Gemeenschap.

Art. 7. Le Roi peut, dans le cadre de chaque section et entre les
créditsd'engagementdescatégories 51,63,71et73 du Titre IIdu
tableauannexeàlapresente loi,opererdes transferts.

Les projets d'arrêtés royaux sontsoumispouraccord préalableau
ministre de la Communauté néerlandaise.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.8.De Koning kan, in het raam van de totale kredieten die
voor het begrotingsjaar 1979 uitgetrokken zijn onder Titel Il van de
bij deze wet gevoegde tabel, overschrijvingen tussen ordonnan-
ceringskredieten verrichten.

De ontwerpen van koninklijk besluit worden vooraf voor akkoord
voorgelegd aan de minister van de Nederlandse Gemeenschap.

Art. 8. Le Roi peut, dans le cadre des crédits totaux prévus pour
l'annéebudgétaire 1979 au Titre IIdu tableau annexé à la présente
loi,opérerdes transferts entrecrédits d'ordonnancement.

Les projets d'arrêtés royaux sont soumis pour accord préalable au
ministredelaCommunauténéerlandaise.

- Aangenomen.
Adopté.

Instellingen van openbaarnut
Art.9. Door tussenkomst van de staatssecretaris voor het Vlaamse

Gewest, bedoeld bij artikel 8 van het koninklijk besluit van 31 mei
1979 tot bepaling van de ministeriële bevoegdheden van de Neder-
landse Gemeenschap en van het Vlaamse Gewest, wordt het Fonds
voor de bouw van ziekenhuizen en medisch-sociale instellingen ge-
machtigd, ten laste van de artikelen 561.02, a, 20, en 561.05, a, 20,
van zijn begroting voor 1979,een bedrag van 3100000000 frank
vast te leggen bestemd voor de per lot gesplitste vastleggingen, en ten
laste van de artikelen 561.02, b, 20, en 561.05, b, 20, een bedrag
van 2 000 000 000 frank te vereffenen.

HetFonds wordteveneens gemachtigd door tussenkomst van die
staatssecretaris voor het Vlaamse Gewest de verbintenis aan te gaan
tot hetbetalen op de vervaldag, van de interest en de aflossing binnen
een termijn van ten hoogste dertig jaar van leningen door het Ge-
meentekrediet van België toegestaan tervervanging van de toelagen
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bedoeld inartikel 6 van de wet van 6 juli 1973 tot wijziging van die
van 23 december 1963 op de ziekenhuizen.

Deze verbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaal aan lenin-
gen dat niet meer mag belopen dan 1 600 000 000 frank.

Organismes d'intérêt public

Art. 9. A l'intervention du secrétaire d'Etat à la Région flamande,
visé à l'article 8 de l'arrêté royal du 31 mai 1979 fixant les compé-
tences ministérielles pour les affaires de la Communauté néerlandaise
et de la Région flamande, le Fonds de construction d'institutions hos-
pitalières et médico-sociales est autorisé à prendre à charge des arti-
cles 561.02, a, 20, et 561.05, a, 20, de son budget pour 1979 des
engagements pour un montant de 3 100 000 000 de francs destiné
aux engagements fractionnés par lots età charge des articles561.02,
b, 20, et561.05, b, 20, à effectuer des liquidations pour un montant
de 2 000 000 000 de francs.

A l'intervention de ce secrétaire d'Etat à la Région flamande le
Fonds est également autorisé à prendre l'engagement de payer à l'é-
chéance l'intérêt et l'amortissement, dans un délai maximum de
trente ans, des prêts accordés par le Crédit communal de Belgique en
lieu et place des interventions prévues à l'article 6 de la loidu6 juillet
1973 modifiant celle du 23 décembre 1963 sur les hôpitaux.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
ne dépassant pas 1 600 000 000 de francs.

De Voorzitter.- Bij dit artikel werd door de regering een amende-
ment ingediend dat luidt :

In het wetsontwerp, artikel 9, 1 lid, wordt het bedrag van
3 100 000 000 frank vervangen door het bedrag van 3 115 600 000
frank.

Dans le projet de loi, à l'article 9, 1ª alinéa, le montant de
3 100 000 000 de francs est remplacé par le montant dede
3 115 600 000 francs.

Wijgaan over tot de stemming.
- Het amendement, bij zitten en opstaan in stemming gebracht,

wordt aangenomen.
L'amendement, mis aux voix par assis et levé, est adopté.

De Voorzitter. - Ik breng het geamendeerd artikel 9 in stemming.
- Aangenomen.
Adopté.

Afzonderlijke sectie (Titel IV)
Art. 10. De verrichtingen op de speciale fondsendievoorkomen in

Titel IV van de tabel gevoegd bij deze wet worden geraamd op
10 940 300 000 frank voor de ontvangten en op 13 082 700 000
frank voor deuitgaven.

Section particulière (Titre IV)
Art. 10. Les opérations effectuées sur les fonds spéciaux figurant

au Titre IV du tableau annexé à la présente loi sont évaluées à
10 940 300 000 francs pour les recettes et à 13 082 700 000 francs
pour les dépenses.

- Angenomen.
Adopté.
Art. 11. De wijze van beschikking over het tegoed vermeld voor de

fondsen van Titel IV van de tabel gevoegd bij deze wet, wordt aange-
duid naast het nummer van het artikeldatbetrekking heeftop elk
dezer.

De fondsen waarvan de uitgaven aan het voorafgaand visum van
duid
het Rekenhof worden voorgelegd, worden door het teken A aange-

De fondsen en rekeningen waarop door tussenkomst vande minis-
ter van Financiën wordt beschikt, worden door het teken B aange-
duid

Art. 11. Le mode de disposition des avoirs mentionnés aux fonds
inscrits au Titre IV du tableau jointà la presente loiest indiquéen
regard du numéro de l'article se rapportant à chacun d'eux.

Les fonds dont les dépenses sont soumises au visa préalable de la
Cour des comptes sont désignés par l'indice A.

Les fonds et comptes sur lesquels il est disposé à l'intervention du
ministre des Finances sont désignés par l'indice B.

- Aangenomen.
Adopté.

133

Art. 12. Met betrekking tot het artikel 60.01.A - Fonds voor de
economische expansie en de regionale reconversie - van Titel IV van
de tabel gevoegd bij deze wet worden, voor het jaar 1979, nieuwe
vastleggingsmachtigingen verleend tot beloop van 3 559 700 000
frank voor de sector « Economische Zaken » en tot beloop van
1 024 900 000 frank voor de sector « Middenstand ».

Art. 12. Des autorisations nouvelles d'engagement se rapportant à
l'article 60.01.A - Fonds d'expansion économique et de reconver-
sion régionale- du Titre IV du tableau annexé à la présente loi, sont
accordées pour l'année 1979 à concurrence de 3 559 700 000 francs
pour le secteur « Affaires économiques» et à concurrence de
1 024 900 000 francs pour le secteur « Classes moyennes ».

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 13. Met toestemming van het Ministerieel Comité voor de
Nederlandse Gemeenschap en het Vlaamse Gewest mag de staatsse-
cretaris voor het Vlaamse Gewest, bedoeld bij artikel 7 van het
koninklijk besluit van 31 mei 1979 tot bepaling van de ministeriële
bevoegdheden van de Nederlandse Gemeenschap en van het Vlaamse
Gewest inzake artikel 60.01.A, sector « Economische Zaken » van Ti-
tel IV voor de onder zijn bevoegdheid vallende materies,beschikken
overdekredieten diezijn uitgetrokken totalwatdienen kan inhet
raam van het sociaal,economisch en regionaal beleid van de rege-
ring,ongeachtdeaard vande ten laste te nemen uitgaven.

In deelI en in deel II van afdeling 34 van Titel IV kunnen, bij
koninklijk besluit, van artikel 60.01.A.01 (EconomischeZaken)naar
artikel 60.01.A.02 (Middenstand) gelijktijdig overschrijvingen van
vastleggings-en ordonnanceringsmachtigingen worden uitgevoerd.

Art. 13. Moyennant l'autorisation du Comité ministériel de la
Communauté néerlandaise et de la Région flamande, le secrétaire
d'Etat à la Région flamande, vise à l'article 7 de l'arrêté royal du 31
mai 1979 fixant les compétences ministérielles pour les affaires de la
Communauté néerlandaise et de la Région flamande, pour les objets
qui relèvent de sa compétence, peut disposer, en ce qui concerne l'ar-
ticle 60.01.A, secteur « Affaires économiques »,Titre IV,descrédits
prévus, à toutes fins utiles, dans le cadre de la politique sociale, éco-
nomique et régionale du gouvernement, quelle que soit la nature des
dépenses à prendre en charge.

Dans la partie I et dans la partie II de la section 34 du Titre IV des
transferts d'autorisations d'engagement et d'ordonnancement simul-
tanés peuvent être effectués par arrêté royal, de l'article 60.01.A.01
(Affaires économiques) à l'article 60.01.A.02 (Classesmoyennes).

- Aangenomen.
Adopté.

Art.14.De Schatkist is gemachtig voorschotten toe te kennen
wanneer de rekeningen van de fondsen die het voorwerp uitmaken
van de artikelen 60.28.A en 60.30.A van de tabel van Titel IV zich in
debettoestand zullen bevinden.

Art. 14. Le Trésor est autorisé à consentir des avances lorsque les
comptes des fonds, qui font l'objet desarticles60.28.A et60.30.A du
tableau du Titre IV, se trouveront en position débitrice.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 15. De terugbetalingen van de terugvorderbare voorschotten
verleend aan deNationaleLandmaatschappijmethetoogopdeuit-
voering van de artikelen 56 en 57 van de wet van 22 juli 1970 en van
artikel76 van dewet van 12 juli1976 op de ruilverkaveling van
landeigendommen uit kracht van de wet, worden gestort op artikel
63.01.A van afdeling 33 van deel II van Titel IV van de tabel gevoegd
bij deze wet.

Art. 15. Les remboursements des avances récupérables, octroyées
à la Société nationale terrienne en vue de l'exécution des articles56et
57 de la loi du 22 juillet 1970 et de l'article 76 de la loi du 12 juillet
1976 relatives au remembrement légal des biens ruraux, seront versés
à l'article 63.01.A de lasection 33 de lapartieIIdu Titre IV du
tableau annexé à la présente loi.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 16. De bijstand van het EOGFL betreffende door de Staat
gedane uitgaven in verband met de ruilverkaveling en de irrigatie
wordt rechtstreeks of via het Landbouwfonds gestort op artikel
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66.01.A van afdeling 33 van deel Il van Titel IV van de tabel gevoegd
bij deze wet.

Art. 16. Le concours du FEOGA relatif aux dépenses effectuées
par l'Etat en matière de remembrement et d'irrigation est versé direc-
tement ou via le Fonds agricole à l'article 66.01.A de la section 33 de
la partie II du Titre IV du tableau annexé à la présente loi.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 17. De sommen gestort aan de ontvanger der registratie bij
toepassing van de wet van 29 maart 1962 houdende organisatie van
de ruimtelijke ordening en van de stedebouw, gewijzigd bij de wetten
van 22 april 1970 en 22 december 1970, worden ter beschikking
gesteld van de staatssecretaris voor het Vlaamse Gewest, bedoeld bij
artikel 7 van het koninklijk besluit van 31 mei 1979 tot bepaling van
de ministeriële bevoegdheden van de Nederlandse Gemeenschap en
van het Vlaamse Gewest, met het oog op de betaling van de uitgaven
ingevolge de toepassing van dezelfde gewijzigde wet van 29 maart
1962, ten laste van artikel 66.03.A van Titel IV - Afzonderlijke
sectie.

Art.17. Les sommes versées au receveur de l'enregistrement en
application de la loi du 29 mars 1962, organique de l'aménagement
du territoire et de l'urbanisme, modifiée par les loisdes22 avril1970
et 22 décembre 1970, sont mises à la disposition du secrétaire d'Etat
à la Région flamande, visé à l'article 7 de l'arrêté royaldu 31 mai
1979 fixant les compétences ministérielles pour les affaires de la
Communauté néerlandaise et de la Région flamande pour être affec-
tées au paiement des dépenses résultant de l'application de la même
loi modifiée du 29 mars 1962, à charge de l'article 66.03.A du Titre
IV - section particulière.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 18. Ten laste van de kredieten van artikel 60.01.A van afde-
ling 40 van deel II van Titel IV waarover de minister van het Vlaamse
Gewest beschikt, en op zijn aanvraag, verwerft de minister van Fi-
nanciën de terreinen die nodig zijn voor het verwezenlijken van ont-
werpen van zuiveringsinstallaties voor rioolwateren en welke te dien
einde ter beschikking zullen worden gesteld van de maatschappijen
voor zuivering der afvalwateren, opgericht bij de wet van 26 maart
1971, van de openbare besturen, de instellingen van openbaar nut en
de intercommunale verenigingen, tegen terugbetaling van de kosten
na aftrek van de toelage.

Ten bezware van de kredieten van hetzelfde Fonds kan de minister
van het Vlaamse Gewest de volledige financiering verzekeren van de
ontwerp-studies van werken met het oog op de rioolwaterzuivering,
tegen terugbetaling van de kosten, na aftrek van de toelage, bij de
overname van deontwerpen doordevoornoemdeopdrachtgevende
instellingen.

Art. 18. A la charge des crédits de l'article 60.01.A de la section
40 de la partie IIdu Titre IV,dont dispose leministrede laRégion
flamande et à sa demande, le ministre des Finances acquiert les ter-
rains nécessaires à la réalisation de projets d'installations d'épuration
des eaux d'égout et qui seront mis à cet effet à la disposition des
sociétés d'épuration des eaux usées crééespar la loidu26 mars1971,
des pouvoirs publics, des organismes d'intérêt public et des associa-
tions intercommunales, contre remboursement du coût,déduction
faitedu subside.

A charge des crédits du même Fonds, le ministre de la Région fla
mande peut assurer le financement intégral de l'étude de projets de
travaux en vue de l'épuration des eaux d'égout, contre rembourse-
ment du coût, déduction faite du subside, lors de la reprise des pro-
jets par les institutions commettantes précitées.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.19. Inhet kader van artikel 60.01.A.03 van afdeling 34, deel
II,van Titel IV,kan de staatssecretaris voor het Vlaamse Gewest,
bedoeld bij artikel 7 van het koninklijk besluit van 31 mei 1979 tot
bepaling van de ministeriële bevoegdheden van de Nederlandse Ge-
meenschap en van het Vlaamse Gewest, overgaan tot de indienstne-
ming onder contract, van personeel dat bestemd is voor de sanering
van de steenkolenvestigingen en dat in aanmerking komt voor het
koninklijk besluit nr. 3 ter bevordering van een gemakkelijker wer-
ving of indienstneming, in overheidsdienst, van personen ontslagen
wegens gehele of gedeeltelijke sluiting van steenkolenmijnen, over-
eenkomstig artikel4,§ 1, lid2 tot4,vanditbesluit,metuitsluiting
evenwel van de andere bepalingen ervan.

Art. 19. Dans le cadre de l'article 60.01.A.03 de la section 34 de la
partie II du Titre IV, le secrétaire d'Etat à la Région flamande, visé à
l'article 7 de l'arrêté royal du 31 mai 1979 fixant les compétences
ministérielles pour les affaires de la Communauté néerlandaise et de
la Région flamande peut engager, par contrat, pour l'affecter à l'as-
sainissement des sites charbonniers, le personnel bénéficiant de l'ar-
rêté royal nº 3, facilitant le recrutement ou l'engagement dans les
services publics, de personnes licenciées à la suite de la fermeture
totale ou partielle de charbonnages, conformément à l'article 4, § 1",
alinéas 2 à 4,de cet arrêté,mais à l'exclusion desesautresdisposi-
tions.

- Aangenomen.
Adopté.

Andere verbintenissen
toegelaten door de begrotingswet

Art.20.De staatssecretaris voor het Vlaamse Gewest, bedoeld bij
artikel 8 van het koninklijk besluit van 31 mei 1979 tot bepaling van
de ministeriële bevoegdheden van de Nederlandse Gemeenschap en
van het Vlaamse Gewest, wordt ertoe gemachtigd de hieronder ver-
melde instellingen toe te laten verbintenissen aan te gaan tot het
naast elke instelling aangegeven bedrag in het kader van de sociale
huisvesting :

De Nationale Maatschappij voor e Huisvesting:
13 800 000 000 frank;
- De Nationale Landmaatschappij :5 000 000 000 frank.

Autres engagementscouverts
par la loi budgétaire

Art. 20. Le secrétaire d'Etat à la Région flamande, visé à l'article 8
de l'arrêté royal du 31 mai 1979 fixant les compétences ministérielles
pour les affaires de la Communauté néerlandaise et de la Région fla-
mande, peut autoriser les organismes indiques ci-après à souscrire des
engagements jusqu'au montant indiqué en regard de chaque orga-
nisme, dans le cadre du logement social :- La Société nationale du Logement:13800000000defrancs;

La Société nationale terrienne : 5 000 000 000 de francs.
- Aangenomen.
Adopté.
Art.21.Deministervan hetVlaamse Gewest wordt ertoe gemach-

tigd, namens de Staat, de verbintenis aan te gaan tot het betalen op
de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare besturen, van
de interest en de aflossing binnen een termijn van ten hoogste dertig
jaar van leningen door het Gemeentekrediet van België toegestaan ter
vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte openbarebesturen
voor uitvoering van werken die onder zijn hoog toezicht staan.

Dezeverbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaal aan lenin-
gen datnietmeermagbelopen dan 4800000 000 frank.

Art.21.Leministre de laRégion flamande est autorisé à prendre,
au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, aux pouvoirs
publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissement dans un délai
maximum de trente ans, des prêts accordes par le Credit communal
deBelgiqueen lieu et place dessubventionsaux administrationspu-
bliques subordonnées en faveur de l'exécution des travaux soumisà
son haut contrôle.

Ces engagementspourrontporteren 1979 sur un volume deprêts
ne dépassant pas 4 800 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.22.De minister van het Vlaamse Gewest wordt ertoe gemach-
tigd,namens de Staat, de verbintenis aan te gaan tothet betalen, op
de vervaldag, aan de door de minister van Financiën erkende krediet-
instellingen, van de interest en de aflossing, binnen een termijn van
ten hoogste twintig jaar, van leningen toegestaan aan industriële on-
dermigen, in toepassing van de toelageregeling waarvan sprake in de
artikelen 33 en 34 van dewet van 26maart 1971 op de bescherming
van de oppervlaktewateren tegen verontreiniging.

Deze verbintenissen mogen in 1979 gaan tot eenaantalaan lenin-
gen datnietmeermagbelopen dan 500000 000 frank.

Art.22. Leministre de la Région flamande est autorisé à prendre,
au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, aux orga-
nismes de crédit agréés par le ministre des Finances, l'intérêt et l'a-
mortissement, dans un délai maximum de vingt ans, des prêts accor-
dés aux entreprises industrielles, en application de la réglementation
sur l'octroi des subsides dont question aux articles 33 et 34 de la loi
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du 26 mars 1971 sur la protection des eaux de surface contre la
pollution.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
ne dépassant pas 500 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 23. De minister van het Vlaamse Gewest wordt ertoe gemach-
tigd,namensdeStaat, de verbintenis aan te gaan tot het betalen, op
de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare besturen, van
de interest en de aflossing, binnen een termijn van ten hoogste dertig
jaar, van leningen door het Gemeentekrediet van België toegestaan
ter vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte openbare be-
sturen voor de uitvoering van gemeentewerken die vermeld zijn in
artikel 2, SS I, V en VI, van het besluit van de Regent van 2 juli
1949, gewijzigd door latere koninklijkebesluiten.

Die verbintenissen mogen in 1979 slaan op een leningentotaal van
ten hoogste 3 000 000 000 frank.

Art. 23. Le ministre de la Région flamande est autorisé à prendre,
au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance,aux pouvoirs
publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissement, dans un dé
lai maximum de trente ans, des prêts accordés par le Crédit commu-
nal de Belgique, en lieu et place des subventions aux administrations
publiques subordonnées en faveur de l'exécution des travaux
communaux mentionnés dans l'article 2, §§ I, V et VI, de l'arrêté du
Régent du juillet 1949, modifiés par des arrêtés royaux ultérieurs.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
ne dépassant pas 3 000 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 24. De staatssecretaris voor het Vlaamse Gewest, bedoeld bij
artikel 8 van het koninklijk besluit van 31 mei 1979 tot bepaling van
de ministeriële bevoegdheden van de Nederlandse Gemeenschap en
van het Vlaamse Gewest wordt ertoe gemachtigd, namens de Staat,
de verbintenis aan te gaan tot het betalen op de vervaldag, aan de
gewestelijke en lokale openbare besturen, van de interest en de aflos-
sing binnen een termijn van ten hoogste dertig jaar van leningen door
het Gemeentekrediet van België toegestaan ter vervanging van de toe-
lagen aan de ondergeschikte openbare besturen voor uitvoering van
werken die onder zijn hoog toezicht staan.

Deze verbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaal aan lenin-
gen dat niet meer mag belopen dan 700 000 000 frank.

Art. 24. Le secrétaire d'Etat à la Région flamande, visé à l'article 8
de l'arrêté royal du 31 mai 1979 fixant les compétences ministérielles
pour les affaires de la Communauté néerlandaise et de la Région fla-
mande, est autorise à prendre, au nom de l'Etat, l'engagement de
paye à l'échéance, aux pouvoirspublicsrégionauxet locaux,l'intérêt
et l'amortissement, dans un délai maximum de trente ans,desprêts
accordés par le CréditcommunaldeBelgiqueen lieu etplacedes
subventions aux administrations publiques subordonnéesen faveur
de l'exécution des travaux soumis à son haut contrôle.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume deprêts
ne dépassant pas 700 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.25.Elke verbintenis, aan te gaan krachtens artikelen 21 tot
24 van deze wet, wordt onderworpen aan het visum van de contro-
leur der vastleggingen en aan het Rekenhof.

Voor de tiende van iedere maand legt de controleur van de vastleg-
gingen aan het Rekenhof een in drievoud opgemaakte lijstmet de
verantwoordingsstukken voor, die eensdeels het bedrag vermeldt van
de vastleggingen die tijdens de afgelopen maand geviseerd werden, en
anderdeels het bedrag aangeeft van de vastleggingen die geviseerd
werden sinds het begin van het jaar

De lijst van de maand december maakt de jaarlijkseverzamelstaat
uit.

Binnen de tien dagen na ontvangst van de jaarlijkse verzamelstaat,
zendt het Rekenhof twee door het Hof afgesloten exemplaren naar de
minister van Financiën terug

Art. 25. Tout engagement à prendre en vertu des articles 21 à 24
de la présente loi est soumis au visa du contrôleur des engagements et
à la Cour des comptes.

Avant le dix de chaque mois, le contrôleur des engagements trans-
met à la Cour des comptes, avec les documents justificatifs, un relevé
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établi en trois exemplaires en mentionnant, d'une part, le montant
desengagementsvisesau coursdu mois écoulé et, d'autre part, le
montant des engagements visésdepuis ledébut de l'année.

Le relevé du mois de décembre constitue le relevé récapitulatif
annuel.

La Cour des comptes renvoie au ministre des Finances, dans les dix
jours suivant leur réception, deux exemplaires arrêtés par elle du rele-
ve récapitulatifannuel.
- Aangenomen.
Adopté.

M. le Président.- Il sera procédé toutà l'heureau votede l'en-
semble du projetde loi.

Wij stemmen straks over het ontwerp van wet inzijn geheel.

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE VLAAMSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Beraadslaging en stemmingoverdeartikelen

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES FLAMANDES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Discussion et vote des articles

De Voorzitter. - Wij gaan over tot het onderzoek van de artikelen
van het ontwerp van wet houdende aanpassing van de begroting van
de Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor 1978.

Nous passons à l'examen des articles du projet de loi ajustant le
budget des Affaires régionales flamande de 1978.

Ik stel de Senaat voor de tekst aangenomen door de commissie als
basis te nemen voor de bespreking.

Il conviendra sans doute au Sénat de prendre comme base de la
discussionletexteproposéparlacommission.(Assentiment.)

Aldus is beslist.
Il en est ainsi décidé.
Personne ne demandant la parole dans la discussion des articles du

tableau, je les mets aux voix.
Daar niemand het woord vraagt in de behandeling van de artikelen

van de tabel, breng ik deze in stemming
- Ces articles sont successivement mis aux voix et adoptés. (Voir

document nº 6-XXIII-1 du Sénat, session extraordinaire de 1979, et
document nº6-XXIII-2 du Sénat, session 1979-1980.

Deze artikelen worden achtereenvolgens in stemming gebracht en
aangenomen. (Zie gedrukt stuk nr. 6-XXIII-1 van de Senaat, buiten-
gewone zitting 1979, en gedrukt stuk nr.6-XXIII-2 van deSenaat,
zitting1979-1980.)

M. le Président.- Les articles du projet de loi sont ainsi rédigés :
I. Kredietaanpassingen

Artikel 1. De kredieten ingeschreven onder de titelI- Lopende
uitgaven, en onder de titel II- Kapitaaluitgaven, van de begroting
van de Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor het begrotings-
jaar 1978, worden aangepast volgens de omstandige vermeldingen in
de bij deze wet gevoegde tabel en ten belope van (in miljoenen
franken): Gesplitste kredieten

Aanpassingen

TITEL I
Lopende uitgaven

Bijkredieten voor het lopend
jaar

Verminderingen
Bijkredieten vorige jaren

TITEL II
Kapitaaluitgaven

Bijkredieten voor het lopend
jaar

Verminderingen
600,0 677,0 317,0
656,0 618,0 879,0

Niet-
gesplitste
kredieten-

1 264,5
834,8

8,8

Vast-
leggings-
kredieten-

5,2
20,020,0

Ordonnan-
cerings-

kredieten-

10,2
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I. Ajustements des crédits

Article 1". Les crédits prévus au titreI- Dépenses courantes,et
au titre II - Dépenses de capital, du budget des Affaires régionales
flamandes de l'année budgétaire 1978, sont ajustés suivant les don-
nées détaillées du tableau annexé à la présente loi et à concurrence de
(en millions de francs) :

- Aangenomen.
Adopté.

II.Diversebepalingen

Art. 2. In artikel 11 van de wet van 11 augustus 1978 houdende
de begroting van de Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor het
begrotingsjaar 1978 wordt het bedrag van 3 809 800 000 frank ver-
meerderd met1 203600000 frank tot5013400000 frank.

II.Dispositions diverses

Art.2.A l'article 11 de la loi du 11 août 1978 contenant le budget
des Affaires régionales flamandes de l'année budgétaire 1978, le
montant de 3 809 800 000 francs est majoré de 1 203 600 000 francs
à concurrence de 5 013 400 000 francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 3. In artikel 19 van de wet van 11 augustus 1978 houdende
de begroting van de Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor het
begrotingsjaar 1978 wordt het bedrag van 3 800 000 000 frank ver-
meerderd met 885 000 000 frank

Art. 3. A l'article 19 de la loi du 11 août 1978 contenant le budget
des Affaires regionales flamandes de l'année budgétaire 1978, le
montant de 3 800 000 000 de francs est majoré de885 000000 de
francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.4. In artikel 20 van de wet van 11 augustus 1978 houdende
de begroting van de Vlaamse Gewestelijke Aangelegenheden voor het
begrotingsjaar 1978 wordt het bedrag van 1 000 000 000 frank ver-
minderd met 512 000 000 frank.

Art. 4. A l'article 20 de la loi du 11 août 1978 contenant le budget
des Affaires régionales flamandes de l'année budgétaire 1978, le
montant de 1 000 000 000 de francs est diminué de 512 000 000 de
francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.5. In artikel 21 van de wet van 11 augustus 1978 houdende
de begroting van de VlaamseGewestelijke Aangelegenheden voor het

begrotingsjaar1978 wordthetbedrag van3000000000frankver-
minderd met 750 000 000 frank.

Art.5. A l'article 21 de la loi du 11 août 1978 contenant le budget
des Affaires régionales flamandes de l'année budgétaire 1978, le
montant de 3 000 000 000 de francs est diminué de 750 000 000 de
francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 6. Bij afwijking van de beschikkingen vanartikel18,§2,van
de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvulling vandewettenop
de rijkscomptabiliteit mogen desaldi van de niet-gesplitste kredieten
van titel I van de begroting van de Vlaamse Gewestelijke Aangelegen-
heden voor het begrotingsjjar 1978 worden overgedragen in dezelfde
voorwaarden als de gesplitste kredieten.

Art. 6. Par derogation aux dispositions de l'article 18, § 2, de la
loi du 28 juin 1963 modifiant et complétant les lois sur la comptabi-
lité de l'Etat, les soldes des crédits non dissociésdu titreIdu budget
des Affaires régionales flamandes de l'année budgétaire 1978 peuvent
être reportés à l'année suivante dans lesmêmes conditions que les
crédits dissociés.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 7. De bij deze wet toegestane kredieten zullen door de alge-
mene middelen derSchatkistgedektworden.

Art. 7. Les crédits ouverts par la présente loi seront couverts par
les ressources générales du Trésor.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 8. Deze wet treedt in werking de dag van de bekendmaking
ervan in het Belgisch Staatsblad.

Art. 8. La présente loi entre en vigueur le jourdesapublicationau
Moniteur belge.

- Aangenomen.
Adopté.

M. le Président.- Ilsera procédé toutà l'heure au vote de l'en-
semble du projet de loi.

Wij stemmen straks over het ontwerp van wet in zijn geheel.

PROJET DE LOI CONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES BRUXELLOISES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES BRUXELLOISES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Discussion générale

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
BRUSSELSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR
HET BEGROTINGSJAAR 1979

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE BRUSSELSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Algemene beraadslaging

M. le Président.- Nous abordons l'examen des projets de loi rela-
tifs aux budgets des Affaires régionales bruxelloises.

Wij vatten de beraadslaging aan overdeontwerpen vanwethou-
dende de begrotingen van de Brusselse Gewestelijke Aangelegen-
heden.

La discussion générale est ouverte.
De algemene beraadslaging is geopend.
La parole est au rapporteur.

M. Poullet, rapporteur.- Monsieur le Président, Monsieur le Pre-
mier Ministre, Mesdames, Messieurs, je voudrais tout d'abord vous
rappeler la procéduresuivie pour l'élaborationdubudgetdesAffaires
bruxelloises relatif à l'année 1979.

Ajustements

TITRE I
Dépenses courantes

Credits supplémentaires
l'année courante

Réductions
Crédits supplémentaires

années antérieures

TITRE II
Dépenses de capital

Crédits supplémentaires
l'année courante

Réductions

Crédits
non

dissociés

de

des

de

1 264,5
834,8

8,8

600,0
556,0

Crédits dissociés-
Crédits

d'engage-
ment

5,2
20,0

677,0
618,0

-
Crédits

d'engage- d'ordonnan-
cement

10,2
-

-

317,0
879,0
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Comme ce fut le cas pour les autres régions, une commission infor-
melle a été constituée et s'est réunie le 5 juillet. Elle m'a chargé d'in-
former la commission des Finances des résultats de l'échange de vues
qui y avait eu lieu. C'est ainsi que j'aiété amené à subdiviser mon
rapport en trois parties: l'exposé du ministre des Affaires bruxel-
loises, le compte rendu de l'échange de vues en commission informel-
le, tel que je l'ai fait devant la commission des Finances, et la relation
de la discussion du budget au sein de cette dernière commission.

Après concertation entre les partis de la majorité, il fut décidé, la
semaine passée, qu'un nouvel échange de vues aurait lieu en commis-
sion des Finances avant la discussion en séance publique du budget
de la région bruxelloise. Ila eu lieu ce matin. Un certain nombre de
membres souhaitaient, en effet, être mieux informés des conclusions
desdifférents comités mis en place au sein du gouvernement, comité
technique, d'une part, et politique, d'autre part, afin d'examiner l'as-
sainissement des finances de l'Agglomération bruxelloise, et ce avant
de se prononcer sur l'amendement introduit par le gouvernement à
l'article 6bis, amendement qui vise le cautionnement, par le ministre
de la Région bruxelloise, au nom de l'Etat,d'un empruntde 900
millions de francs contracté par l'Agglomération auprès d'un consor-
tium bancaire.Ledit emprunt devait faire l'objetd'une annulation
d'autorisation d'engagement à due concurrence à la section 34 du
titre IV.

Ladiscussion quis'est déroulée à propos du projetde budgetde la
région bruxelloise pour l'année 1979 a surtout roulé sur deux grands
points : le premier concerne l'évolution négative de la clé de réparti-
tion de la région bruxelloise et le deuxième, quelles sont les causes
d'une telle évolution.

Je rappellerai, à cet égard, quelques chiffres. En 1975, la clé était
de 9,95 p.c. pour la région bruxelloise, en 1978, elle tombait à 9,11
p.c. et en 1979, elle était de 8,87 p.c.

Cette evolution negative ne tient pas principalement à l'évolution
de la population, comme d'aucuns pourraient le croire, puisque le
facteur population passe de 1975 à 1979, de 10,99 p.c. à 10,45 p.c .,
mais, au contraire, à l'évolution du facteur fiscal. En effet, les recettes
fiscales de la région bruxelloise atteignait, en 1975, 18,34 p.c. des
recettes correspondantes au niveau national et, en 1979, ce pourcen-
tage est tombé à 15,62 p.c. Ce facteur fut donc déterminant dans la
réduction de la clé. Il révèle, en fait- et cela me paraît important -
une mutation de population. En effet, les populations à hauts revenus
quittent la région etsont remplacées par d'autres, à revenus nette-
ment plus faibles. Si, en réalité, la population globale n'a guère chan-
gé, les recettes fiscales, par contre, ont considérablement diminué. Il
faut reconnaître que la région bruxelloise suit l'évolution que l'on
constate dans un très grand nombre de villes du monde entier.

En commission, on a souligné un facteur qui aggrave encore la
situation, à savoir qu'une population à revenus élevés est présente
dans la région bruxelloise en nombre plus important que dans les
autres régions du pays, mais que cette population - qui est consti-
tuée de personnes appartenant aux institutions internationales ou au
corps diplomatique - est totalement exonérée d'impôts
Il saute dès lors aux yeux qu'il faut donner une priorité absolue à

la politique de développement urbain, et cela sous ses deux volets
principaux : d'une part, rendre l'habitat en ville possible et attrayant,
notamment pour les familles, d'autre part, développer l'emploi dans
la région bruxelloise, dont l'accès doit être facilité en améliorant no-
tamment la rapidité et l'efficacité du transport urbain.

Le ministre a souligné l'importance du plan d'aménagement du ter-
ritoire pour lapolitique de rénovation urbaine, pour la politique de
logement et pour la mise à la disposition des entreprises de terrains
inscrits dans le tissu urbain, terrains qui sont actuellement à ladispo-
sition de la SDR, mais qui ne pourront être attribués qu'après l'ap-
probation du plan de secteur.

Certains membres ont exprimé leurs inquiétudes, par rapportàces
objectifs, en ce qui concerne lespriorités et lesmodalitésdes dépenses
d'infrastructures menées par l'Etat dans la région bruxelloise. En ef-
fet, la preoccupation prioritaire d'amélioration des transports urbains
est une condition essentielle à l'accessibilité de l'emploi au sein de la
région.

La deuxième grande préoccupation qui a marqué les discussions du
budget 1979 est, bien entendu, relative aux finances communales et
d'agglomération.

Le ministre a fait état d'une étude qui avait été demandée à l'Union
des villes et communes etdont il résulte que si l'on compare les dé-
penses des différentes communes agglomérées du pays - Gand, An-
vers, Charleroi et Liège - avec celles des communes agglomérées
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de la région bruxelloise et avec l'Agglomération bruxelloise elle-
même, on ne relève pas de très grandes différences pour les princi-
paux postes de dépenses

Pour l'ensemble de la région gantoise, par exemple, les charges
nettes par habitant seraient de l'ordre de 6 600 francs; pour la région
bruxelloise de 8 078 francs; pour Charleroi de 8 719 francs; pour
Anvers de 7 365 francs et pour l'agglomération liégeoise de 15 855
francs.

Un membre de la commission a fait remarquer ce matin que même
si l'on voulait « depassionaliser »> le problème du point de vue linguis
tique, il se posait très manifestement un problème des finances des
grandesvilles etque l'on aurait intérêtàmieux étudier la façondont
nos communes gèrent leurs ressources et engagent des dépenses
Toutes lesgrandesvillesse trouvaient,en effet,à la fin de l'année
1978, dans une situation de déficit comparable.

En ce qui concerne plus particulièrement les communes de l'agglo-
meration bruxelloise- je parlerai tout à l'heure de l'Agglomération
elle-même - plusieurs facteurs interviennent dans leur situation fi-

nancieredifficile
En premier lieu, la stagnation du Fonds des communes qui frappe

toutes les communes du pays puisque le gouvernement a décidé que
l'accroissementdu Fonds est réduit à la croissance zéro.

Au surplus, la nouvelle clé de répartition ne s'est pas appliquée en
une fois,maispar tranches.La premièreannée,en 1977, un quart de
la dotation des communes bruxelloises était fondé sur la nouvelle clé
de répartition, trois quarts sur l'ancienne; en 1978, la moitié de la
dotation était fondée sur la nouvelle cle, l'autre moitiésur l'ancienne;
en 1979, trois quarts sur la nouvelle clé et un quart sur l'ancienne. En
1980, nous assisterons à l'application à cent pour cent de la clé de
répartition.

En outre, il ne faut pas perdre de vue le phénomène de l'évolution
négative de la clé. Ilentraîne, en effet, un accroissement plus lent des
fonds attribués aux communes de l'agglomération bruxelloise. En ef-
fet, en 1977 et en 1978, l'augmentation était, pour les villes de
CharleroietdeLiège,de l'ordrede60 p.c .;pourAnversetGand,de
l'ordre de 53 p.c. Par contre pour les communes bruxelloises, cette
augmentation n'atteignait que 5 p.c ., et, en 1979, le statu quo par
rapport à l'année précédente n'a pu être acquis que grâce à l'inscrip
tion au budgetde la région bruxelloise d'un crédit de 571 millions.

A cela s'ajoutent les charges spécifiques de la région bruxelloise
liées àsa fonction de capitale et qui ont été estimées par l'Union des
villes à 4 677 millions. Or, la dotation spéciale à cet effet n'atteint
que 2 056 millions. Les charges supplémentaires restent donc de l'or-
drede2600 millions.

En ce qui concerne l'Agglomération en particulier, je voudrais vous
faire part des échanges de vues qui ont eu lieu en commission ce
matin.

La discussion a porté essentiellement sur la réalisation des condi-
tions que le Premier ministre avait énumérées dans son intervention
du 28 juin à propos de l'assainissement des finances de l'Aggloméra-
tion. Ces conditions devaient être remplies pour que l'on puisse ac-
cepter l'inscription, par voie d'amendement, d'un crédit de 900 mil-
lions.

Ces conditions étaient au nombre de trois, dont notamment la ces-
sation des activités de l'Agglomération au bénéfice descommunes
n'en faisant paspartie, Wemmelet Linkebeek en particulier.

Le groupe de travail technique, qui a remis son rapport le 24 octo-
bre,et lecomitépolitique,qui s'est réuni hier, pour la première fois,
ont constaté que le contrat qui liait l'Agglomération et Wemmel ces-
sait à la fin de cette année et que, compte tenu d'arrangements pris, ilneseraitpasprolonge

En ce qui concerne Linkebeek, on s'oriente vers la même solution.
Pour ce premier point, les difficultés sont donc aplanies.
Un autre point a été soulevé à propos des services de balayage et de

déneigement assurée par l'Agglomération au bénéfice de quelques
communes avec, en contre-partie, l'apport par celles-ci de personnel
et de matériel. La question était de savoir si cette responsabilité était
de la compétence de l'Agglomération. Dans l'affirmative, l'Agglo-
meration devrait, avec les mêmes compensations, assumer cette tâche
dans les dix-neuf communes. Dans la négative, il importerait que les
six communes bénéficiaires interviennent dans la charge financière à
due concurrence

Le débat juridique étant ouvert sur le point de savoir si cette
compétence a effectivement été transmise à l'agglomération, le comité
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politique, qui s'est réuni hier pour examiner la question, a décidé de
demander l'avis du Conseil d'Etat.

S'il y a transfert de compétences, il vaudra pour les 19 communes
de l'agglomération. Dans le cas contraire, les communes qui conti-
nueront à demander à bénéficier de ce service devront intervenir fi-
nancièrement.

La troisième condition concernait la restructuration et l'assainisse
ment en profondeur des dépenses de l'agglomération et, en particu-
lier, avait dit M. le Premier ministre, l'adaptation de la rétribution
demandée notamment pour l'enlèvement des immondices au coût
réel.

A cet égard, on ne peut affirmer que des décisions définitives aient
été prises. Le comité politique réuni hier a estimé qu'il fallait poursui-
vre les travaux. Le ministre nous a donné un certain nombre de préci-
sions sur la situation des finances de l'agglomération.

Voici très schématiquement quelques indications qui vous permet-
tront de mesurer l'ampleur du problème et notamment de vous ren-
dre compte des montants sur lesquels porte le débat.

Première constatation : de 1975 à 1978, la croissance des dépenses
de l'agglomération est inférieure à celle de l'index. Un effort sérieux a
donc été fait en matière de réduction des dépenses durant cette
période. Il faut néanmoins constater que les recettes n'ont guère
augmenté. Nous savons tous comment a évolué l'impôt sur les per-
sonnes physiques. De plus, l'accroissementde lapartdu Fondsdes
communes n'est pas appliqué à la dotation spéciale, de telle sorteque
la part des recettes obtenue par l'agglomération est inférieure à celle
des communes en général.

Après analyse de la situation, le déficit structurel semble être de
l'ordre de 470 millions et le déficit consolidé d'un milliard 479mil-
lions.

Certaines operations en vue d'assainir la situation sont envisagées.
Il est considéré que la réalisation de l'usine d'incinération entraînerait
une réduction de dépenses de 120 millions.Le relèvementà 750
francs de la taxe de 500 francs pour l'enlèvement des immondices,
rapporterait environ 120 millions supplémentaires.L'agglomération
suivrait ainsi la recommandation du ministre de l'Intérieur aux
communes de porter les taxes au taux de 50 p.c. au moins du coût
réel des services. Le solde du déficit structurel à résorber serait ainsi
ramené entre 200 et 240 millions approximativement.

Tel est l'essentiel des débats qui se sont déroulés en commission
concernant le budget1979

Les articles, l'amendement du gouvernement, le tableau et l'ensem-
ble du projet de loi ont été adoptés en commission par 15 voixcontre
2 et une abstention.

Un amendement a été déposé par le gouvernement en séance publi-
que rendant au déplacement de dépenses de 2 milliards au budget
extraordinaire. Le ministre vous donnera toutes explications utiles à
cet égard.

En ce qui concerne le feuilleton d'ajustement 1978, comme pour
celui des autres régions, ladiscussion a étébrèveétantdonnéqu'elle
vient en fin d'année

Le seul point marquant a consiste en l'introduction de l'amende-
ment du gouvernement visant à harmoniser les modalités de transfert
des crédits des dépenses de capital vers les dépenses de fonctionne-
ment, la pratique n'étant pas la même dans les différentes régions.

Cela a entraîné, en ce qui concerne la région bruxelloise, un trans-
fert de 65,5 millions supplémentaires du titre II au titre I. Le rapport
sur le projet de loi ajustant le budget vous donne la ventilation de ce
montant.

Le projet a été approuvé en commission par douze voix contre une
et une abstention. (Applaudissementssur lesbancsde lamajorité.)

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer Coppens.

De heer Coppens. - Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Minis-
ter, geachte collega's, de bouw van een verbrandingsoven in de Brus-
selse agglomeratie heeft heel wat heibel doen ontstaan, zelfs in de
regering.

Op mijn beurt maak ik mij ongerust over de gevolgde procedureen
de daaruit vloeiende gevolgen onder andere inzake begroting.

Mijnheer de Minister, mag ik u dan ook enkele pertinente vragen
stellen waarop ik een concreet antwoord verlang?

Ten eerste,wat is het advies van de commissie inzake oriëntatie en
coördinatie der overheidsopdrachten ?

Ten tweede, is er reeds een lijst van de onderaannemers, met waar-
borgen dat er een maximale Belgische tewerkstellingzalzijn?

Ten derde, welke concrete artikelen van de taalwetgeving zullen
door de concessionnaris in acht moeten worden genomen?

Ten vierde,op welkebevolkingsaantallen ishetvolume huisvuil
berekend gedurende de concessieperiode ?

Ten vijfde, welke zijn de voorzieningen in de concessieovereen-
komst, wanneer het opgehaalde huisvuilbinnen deagglomeratieniet
volstaatom deoptimalecapaciteitvan de ovens te voeden ?

Ten zesde, is er in de kostprijsvergelijking tussen de huidige situatie
en die met de nieuwe verbrandingsoven betreffende de ophaling en
verwerking van het huisvuil rekening gehouden metdemeerkostdie
het vervoer wat betreft de ophaling binnen de agglomeratie zal kos-
ten, wanneer dit alles naar één punt dient vervoerd te worden?

Ik dank u voor het antwoord dat wij van u zullen krijgen.

M. le Président.- La parole est à Mme Goor.

Mme Goor-Eyben.- Monsieur le President, Monsieur le Premier
Ministre, Mesdames, Messieurs, dans la discussion du budget de la
région bruxelloise, je voudrais intervenir brièvement au sujet de deux
matières : la politique de l'eau et celle du logement social.

La politique de l'eau, dans notre région, mérite une attention parti-
culièredans lecadrede l'expansion économique et de la reconversion
régionale

L'excellent rapportdeM.Poulletyad'ailleurs judicieusement fait
allusion.

Nous devons, en la matière, poursuivre une politique d'efficacité et
prendre les mesures aptes à réduire les coûts de l'eau, à la foispar
une gestion associative des communes intéresséesà ladistributionet
par des accords interrégionaux en matière de production de l'eau et
de traitement des eaux usées.

Nous savons que la production et la distribution d'eau potable, à
Bruxelles, sont assurées par la Compagnie interbruxelloise des Eaux,
la CIBE, et ce dans les38 communesassociées totalisantplusde2
millionsd'habitants.

La CIBE, nous le savons, est une intercommunale créée en 1891 et
gérée par les six communes associéesà l'époque.Ellepoursuitun
triple objectif: 1º produire l'eau;2º l'amener jusqu'aux centres de
consommation; 3º effectuer les travaux liés à la distribution, depuis
la construction deségouts jusqu'à la perception des redevances.

L'eau est produite par 27 captages souterrains situés, pour la ma-
jeure partie, en Wallonie et, depuis 1973,par laprised'eaudans la
Meuse à Tailfer, près de Lustin.

Le processus de régionalisation a prévu que l'exploitation de l'eau
serait régionalisée. En l'occurrence, la gestion de Tailfer devrait être
confiée à la région wallonne.

Puis-je demander à M. le ministre des Affaires bruxelloises s'il in-
tervientdans les négociations avec la région wallonne, comme cela
paraîtsouhaitable,en veillantnaturellement au remboursement de la
totalité du coût des ouvrages à la CIBE, de telle sorte que Tailfer soit
repris par la région wallonne, mais que Bruxelles maintienne son ap-
pareildeproduction d'eau souterraine ?

A l'occasion de ces négociations, le ministre des Affaires bruxel-
loisescompte-t-il revoir toute la politique de l'eau dans notre région,
en la démocratisant par la constitution d'une société intercommunale
bruxelloisede production etde distribution d'eau regroupant les 19
communes avec une participation modulée d'après leur consomma-
tion ?
Il existe dans la région bruxelloise, comme dans les autres régions

dupaysd'ailleurs,un problème du coût de l'eau.
Dans notre pays, on relève environ 250 prix differents de l'eau.

Bruxelles a le triste privilège de connaître un des coûts les plus élevés.
Rappelons qu'avant la mise en exploitation de Tailfer, le prix de

gros de l'eau facture aux communes bruxelloises était d'un peu moins
de 7 francs le mètre cube. Cinq ans après, en 1978, ilest passé à
17,81 francs en moyenne, certaines communes le facturant même à
près de 20 francs le mètre cube, alors qu'à Anvers leprix de l'eau se
situe aux environs de 8,50 francs le mètre cube.

Je n'entrerai pas dans d'autres détails qui sont de la compétence de
la région bruxelloise, mais je veux insister sur le fait que l'abandon
de Tailfer ne constitue pas nécessairement une catastrophe pour

Bruxelles, qui consomme environ 60 millions de mètres cubes paran,
si la répartition du personnel s'effectue correctement. Il est souhaita-
ble que des négociations de région à région soient entamées et qu'el-
les aboutissent à une association entre Bruxelles et la Wallonie pour
la gestion globale de l'eau brute.

Le deuxième problème en matière de politique de l'eau est celui de
l'épuration des eaux usées. Ce problème a certainement, Monsieur le
MinistredesAffaires bruxelloises, retenu votre attention.

La complexité du réseau d'égouts et de collecteurs impose certes
une concertation interrégionale en lamatière si l'on veut aboutir à



Séance du mardi 30 octobre 1979
Vergadering van dinsdag 30 oktober 1979 139

un résultat logique. D'autre part, il ne faut pas perdre de vue que la
pollution des eaux à Bruxelles est due pour une part non négligeable
au fait que notre region joue un rôle national et international.Il
serait, dès lors, équitable que les charges d'investissement et d'exploi-
tation des stations d'épuration soient assurées, partiellement en tout
cas, par le budget national.

Le second volet de ma courte intervention traite du problème des
logements sociaux et de celui de la rénovation urbaine à Bruxelles. Ils
ont tous deux fait l'objet d'un effort particulier, et nous ne pouvons
que nous réjouir des majorations prévues au budget et des déclara-
tions en la matière des ministres et secrétaires d'Etat intéressés.

J'ai eu personnellement le plaisir d'entendre Mme le secrétaire d'E-
tat De Pauw, à l'occasion de la récente célébration du soixantième
anniversaire de la Société nationale du logement et je me suis réjouie
de toute l'attention qu'elle porte aux problèmes de la rénovation
urbaine.

Je m'inquiète cependant de savoir où en sont les projets d'arrêté
royal concernant les conditions d'accès et le régime locatif des loge-
ments sociaux pour la région bruxelloise.

Les nouveaux arrêtés royaux devraient entrer en vigueur le 1er jan-
vier 1980, leur application étant reportée au 1er juillet 1980 pour
permettre les vérifications administratives indispensables.

Les deux autres régions ont, semble-t-il, établi leurs projets en la
matière et ont demandé l'avis de la Société nationale du logement
comme le prévoit l'article 31 du Code du logement.

Quelles seront les conséquences pour Bruxellesde l'absencederé-
glementations en la matière ? Les sociétées agréées par la Société na-
tionale du logement et les attributaires sociaux ne risquent-ils pas
d'être défavorisés par l'absence de ces arrêtés royaux organiques
fixant le régime locatif et les conditions d'accès aux logements
sociaux ?

Je suis persuadée, Madame le Secrétaire d'Etat, que vous avez une
réponse à ces problèmes et quevous rassurerez les sociétés agrééesde
la région bruxelloise. (Applaudissements sur les bancs de la majorité.)

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer Maes.

De heer Maes. - Mijnheer de Voorzitter, Mevrouw de Minister,
Heren Ministers, Dames en Heren, ware het niet dat enkele belangrij-
ke, maar zeer laattijdige amendementen, respectievelijk ingediend in
julien oktober 1979, ter sprake komen, zou men de behandeling op
dit ogenblik van de begroting 1979 van het Brussels gewest vanzelf-
sprekend moeten beschouwen als vijgen na Pasen.

Ikkan erechter niet aan voorbij van deze gelegenheid gebruik te
maken om hier nog eens mijn diepe bezorgdheid te uiten over het lot
van Brussel, een stad die mij, ondanks alles, nauw aan het hart ligt,
en totnog toe bovendien nog altijd ook onze hoofdstad is.Voor
zover deze bekommernis sommigen zou kunnen verwonderen, heb-
ben zij ongelijk. Ik ben weliswaar niet in Brussel geboren, maarande-
ren die steeds het hoge woord voeren wanneer hetoverBrusselgaat,
zoals de heren Persoons, Nols, Outers, Havelange,Clairfayt,Gillet,
Guillaume, Bourgeois en Crestel, zelfs minister Defosset, evenmin.

De toekomst van Brussel bekommert mij omdat ik er de ware toe-
standen ken. De toekomst van Brussel bekommertmijeveneens om-
wille van het Vlaamse erfrecht, het onloochenbaar Vlaamse verleden
van onze hoofdstad, geïllustreerd door de niet uitwisbare tekenen van
dit verleden, zoals het door Vlamingen gebouwde stadhuis, de prach-
tige Grote Markt met haar Vlaamse gildenhuizen, de namen van zijn
gemeenten en wijken die op zichzelf al boekdelen spreken enz. Zelfs
het symbool van het FDF, het fameuze « manneke >> draagt nog steeds
voor iedereechte Brusselaar alleen zijn Vlaamse naam.

Het is dan ook met gemengde gevoelens van ontgoocheling, spijt
en woede, dat ik Brussel steeds meer en meer zichzelf zie wurgen, zijn
eigen toekomst zie bederven.

In verband met de huidige toestand, de ontwikkelingvan de laatste
jaren en de toekomst van Brussel werden al tal van klachten geuit,
ook door Franstaligen uit diverse partijen en gedeeltelijk terecht.

Brussel is voor grote delen haast onbewoonbaargeworden,staat
boordevol kantoorgebouwen die voor een grootdeel leegstaan,ver-
stikt in een dagelijkse pendel van enorme omvang op de spitsuren.

Anderzijds liggen hele wijken er 's avonds leeg en verlaten bij, iser
gebrek aan ruimte en groen, zijn er problemen met gastarbeiders en
andere marginalen op te lossen.

Bij al deze reële noden en zorgen dienen echter de verantwoorde-
lijkheden te worden vastgelegd en opgenomen. Een zaak staat al ze-
ker buiten kijf en dat is dat de Vlamingen bij dit alles geen schuld
treft, wel integendeel. In plaats van de uitwijking vanuit Brussel naar
het randgebied in te dijken en te beperken,hebben deFranstaligen

deze uitwijking en derhalve meteen de thansbetreurde ontvolking
van Brussel, met imperialistische motieven jarenlang in de hoogste
mate bevorderd en zij houden er nog steeds niet mee op.

Men zou integendeel er alles moeten op zetten om de stad opnieuw
aantrekkelijk te maken en het is dan ook godgeklaagd dat belangrijke
bedragen niet alleen uit deze gewestelijke begroting, maar ook uit de
begrotingen van de agglomeratie en gemeenten, aan minder noodza-
kelijke zaken worden besteed.

Het is ook het ogenblik om nog eens te beklemtonen dat zo de
Brusselse gemeenten inderdaad thans minder dan vroeger ontvangen
uit het Gemeentefonds, en derhalve 571 miljoen uit de gewestelijke
begroting wordt overgeheveld, dit niet komt omdat de Vlamingen dit
deelvan het Gemeentefonds hebben ingepalmd, maarwelomdathet
naar Wallonië is gegaan.

Het valt toch in het bijzonder op dat bij al het geklaag over deze
nieuwe verdeling, deze laatste waarheid nooitgenoemd wordt.

Ook het wanbeheer van de agglomeratie weegt zwaar doorendit
langs het kanaal van diverse posten op deze gewestelijke begroting.
Hier wil ik toch nog even in herinnering brengen dat wanneer de
agglomeratie Brussel en de randfederaties gelijktijdig opgericht wer-
den, zij meteen grotendeels gelijklopende opdrachten te vervullen
kregen, onder meer de ophaling van het huisvuil. De gemeenten wer-
den van deze veel geld kostende opdrachten dus ontlast en konden de
vroeger daarvoor bestemde sommen voor wat anders gebruiken. Ag-
glomeraties en federaties moesten hoofdzakelijk met eigen middelen
echter hun opdrachten uitvoeren. Dit had in de randfederaties tot
gevolg dat de tussenkomst van de bewoners in de kosten, bijvoor-
beeld voor het ophalen van het huisvuil, op de meeste plaatsen on-
middellijk verdubbeld werd, wat uiteraard door de bevolking niet in
dank werd afgenomen en de Vlaamse federatiebesturen uiteraard in
een eerder ongunstig daglicht plaatste.

Het agglomeratiebestuur daarentegen speelde het klaar de huisvuil-
ophaling, waarvoor dus de inwoners vroeger aan de gemeenten dien-
den te betalen, jarenlang gratis te doen, en aldus bij de bevolking een
goedebeurt temaken, weliswaar ten koste van het opstapelen van
enorme deficits.

Maar men ging nog verder in de agglomeratie. Weer eens uit impe-
rialistische motieven ging men ook in randgemeenten aanvankelijk
gratisen in feite nog steeds gratis ook diensten verlenen.

Hetzelfde deed men in bepaalde gemeenten van de agglomeratie,
die onder meer om partijpolitieke redenen werden bevoordeeld. Alsof
dit alles nog niet genoeg was wil men er nu nog, door een in oktober
1979 op de begroting van hetzelfde jaar ingediend amendement, een
kredietverhoging doorhalen van meer dan 2 miljard voor een, op zijn
zachtst uitgedrukt, zeer betwistbaar dossier, namelijk dat van de fa-
meuze verbrandingsoven. Dit dossier wordt betwist door technische
en andererapporten van ereveneensbijbetrokkendepartementen die
veel bezwaren doen gelden. Bovendien heeft hierbij de haast bijna
legendarische grootheidswaanzin van sommige Brusselse instanties
meegespeeld.

Men kan natuurlijk aanvoeren dat andere kredieten als compensa-
tie zouden worden verminderd, maar moet men daarmee gelukkig
zijn, als men vaststelt dat het onder meer om kredieten gaat bestemd
voor gehandicaptenzorg, voor hulp aan alleenstaanden, voor zuive-
ringsinstallaties voor afvoerwaters en dergelijke meer?

Ik wil ook nog even in herinnering brengen wat in de Senaat tij-
dens de vergadering van 28 juni jongstleden werd gezegd toen de
toekenning van voorlopige kredieten voor het Brussels gewest werd
besproken.

De Eerste minister in persoon heeft toen verklaard dat, alvorens er
sprake kon zijn van het toekennen van nieuwe bijkomende kredieten
voor het gewest Brussel- hij bedoelde daarbij onder meer de fameu-
ze lening van 900 miljoen - volgende voorwaarden dienden vervuld
te worden,- ik citeeruit de Parlementaire Handelingen-: « Ten
eerste,destopzetting van de activiteiten van de agglomeratie die bui-
ten haar gebiedssfeer vallen; ten tweede, het vrijwillig overnemen van
bevoegdheden die normaal door de gemeenten worden uitgeoefend,
zal slechts kunnen gebeuren tegen aangepaste vergoedingen; ten der-
de, inhet kader van de sanering van de financiën zullen de retribu-
ties,onder meervoor het ophalen van het huisvuil, moeten aangepast
worden aan de werkelijke kostprijs van de verleende dienst. » Mijn
zeer duidelijke vraag luidtdan ook :werden deze door de Eerstemi-
nister persoonlijk gestelde voorwaarden ja dan neen in acht genomen
tot op de dag van vandaag?

Ook op andere manieren werd het geld weggegooid, onder meer
doorhetuitgeven vaneen totaaloverbodig agglomeratieblad,datals
een propagandablad voor het FDF moest dienen en waar als camou-
flage, maar tevens als toppunt van belachelijkheid, de Vlaamse par-
tijen ook enkele vierkante centimeter plaatsruimte kregen.
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Na dit alles volgt dan bijna een algemene faling. Dan steekt men de
handen omhoog omdat men er niet meer aan uit kan en eist men
bijdragen van de Staat en van het gewest. Dat is toch al te gemakke-
lijk.

Zij die het lot van Brussel mee bepalen moeten zich de vraag stel-
len of het niet veel logischer, eenvoudiger, voordeliger - dus ook
financieel- zou zijn en dit zowel voor overheid als bevolking, in
Brussel, gewest, agglomeratie en 19 gemeenten tot één geheel samen
te smelten.

Dezelfde verantwoordelijken moeten er hoognodig eens over na-
denken dat, zo de huidige stroomversnelling inzake de staatshervor-
ming zich voortzet, weliswaar de kans erin zit dat Brussel, hetzij bij
Wallonie aangehecht wordt hetzij een mini-staatje wordt, maar dan
na afzienbare tijd met de allures van een provinciestad.

Het zou toch voor iederen duidelijk moeten zijn dat, zo Brussel
werkelijk de brug met Vlaanderen wil opblazen, dat meteen betekent
dat er een echte grens rond de agglomeratie komt, dat een groot deel
van de administratie uit Brussel zal verhuizen,dateensteedsVlaam-
ser en economisch zelfstandiger Vlaanderen zal eisen en ook beko-
men dat ook de privé-bedrijven zich decentraliseren.

Er is ooit door de heer Simonet van een onomkeerbaarverschijnsel
gesproken. Welnu, hetgeen ik hier voorspel is een even onomkeer-
baar verschijnsel, waarbij Brussel geen baat zal vinden, wel integen-
deel.

Zo men verder met Vlaanderen oorlog blijft voeren, komt er vroeg
of laat een soort wet-Philippart, die de bedrijven in Vlaanderen
gevestigd zal verplichten hun maatschappelijke zetel uit Brussel weg
te halen.Dit alles kan nog een aantal jaren duren, maar een verwit-
tigd man zou er twee waard moeten zijn,en het is nog niet te laat;
het is echter wel 5 voor 12.

De enige remedie isdat men de Vlamingen in hetbestuurvan het
Brussels gewest hun rechtmatig deel geeft,ditwil zeggen depariteit
alhoewel zij qua aantal in de minderheid zijn, omdat op nationaal
vlak daarvoor de tegenwaarde werd betaald bijgrondwetsherziening.
Eist men in Brussel de proportionaliteitbijhet bestuur,dan dient ook
op nationaal vlak deze hersteld te worden. Men moet toch ergens in
dit land leren logisch te zijn en afleren steeds met twee maten en twee
gewichten te oordelen.

Ziet men dat te Brussel niet in, dan zal men er, en dit tot mijn
grotespijt,degevolgen moeten van dragen. De Brusselaars, de echte
dan, zij die werkelijk om hun stad bekommerd zijn verdienen beter.
Als zij hun verstand gebruiken iser nog wat aan te doen, maar dan
moeten zij andere woordvoerders en andere bestuurders kiezen. (Ap-
plaus op de banken van de Volksunie.)

De Voorzitter. - Het woord is aan Mevr. Staels.

Mevr. Staels-Dompas. - Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren
Ministers, geachte collega's, op 28 juni werd hierbijdestemming
over de voorlopige twaalfden en de lening van 900 miljoen doorde
Eerste minister, in antwoord op onze vragen een verklaring afgelegd
die overeenkwam met wat reeds eerder in de commissie voor de Fi-
nancien van de Kamer werd aanvaard

De Eerste minister zegde : « Er zal over de strenge toepassing van
de goedgekeurde begroting van de Agglomeratie worden gewaakt.
Het financieel saneringsplan zal binnen drie maanden met medewer-
king van de inspecteurs van Financiën worden opgemaakt

De minister zal later de gelegenheid hebben om de betrokken par-
lementsleden daarvan kennis te geven.

De grote trekken van het saneringsplan waren:
1ºStopzetting van de activiteiten van deagglomeratie diebuiten

haar bevoegdheidssfeer vallen.
2º Hetvrijwillig overnemen van bevoegdheden die normaal door

degemeenten wordenuitgeoefend zalslechts kunnen gebeuren tegen
een aangepaste vergoeding

3º In het kader van de sanering van de financiën zullen de retribu-
tiesondermeervoorhetophalenvanhethuisvuilmoetenaangepast
worden aan de werkelijke kostprijs van de verleende diensten. »

Tot daar de verklaring van de Eerste minister.
Wij drukken ons zeer groot ongenoegen uit over het feit dat er na

vier maanden weinig of niets is gebeurd. Het huisvuil wordt te Wem-
mel en te Linkebeek, dus buiten de Brusselse agglomeratie, verder
onwettig opgehaald. In zes gemeenten van de Brusselse agglomeratie,
worden de straten verder geveegd zonder vergoeding. De inhoud van
het beloofdeherstructurerings-en saneringsplan kennenwijniet.Het
wanbeheer van de Brusselse agglomeratie gaat ongestoord verder. Se-
dert meer dan zeven jaar worden tal van overdreven uitgaven gedaan.
Het gestructureerd tekort van de agglomeratie bedraagt reeds 470
miljoen per jaar en het gecumuleerd deficit overtreft de 2 miljard.

Brussel is geen gewest zoals de andere. Het is een hoofdstedelijk
gebied waarin Walen en Vlamingen een duidelijkeopdrachtvan in-
spraak en toezicht hebben. Dit is ook de reden waarom ik, als niet-
Brusselaar, doormijn fractie werd afgevaardigdeom deze verklaring
af te leggen.

De heer Vanderpoorten. - Ha!
Mevr. Staels-Dompas.- Onze fractiezaleen versterkteparlemen-

taire controle uitoefenen op de werkelijke uitvoering van de op
28 juni gestelde voorwaarden van sanering. De commissie voor de
Financiën moet op de voet de stand van deze sanering volgen en de
bevoegde minister daarover geregeld ter verantwoording roepen. In-
dien geen voldoende verantwoording kan worden gegeven door de
minister,behouden wijonshet rechtvan interpellatievoor. (Applaus
op talrijke banken van demeerderheid.)

De heer Vanderpoorten.- Uw uitleg isveel vriendelijker datwat
vorige week werd gezegd.

De heer Jorissen.- Zo wordt men met een kluitje in het rietge-
stuurd.

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer De Seranno.

De heer De Seranno.- Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Eer-
ste Minister, geachte collega's, aan de voorzitter van de Brusselse Ge-
westexecutieve wens ik eerst te vragen ofhet juist is dat een ko-
ninklijk besluit werd uitgevaardigd om teBrussel de jachtop zeehon-
den te verbieden. Zo ja, waar heeft men deze diertjes opgemerkt?
(Gelach.)

DeheerC.DeClercq.- IndeZenne.

De heer De Seranno.- Mijnheer de Minister, kan u mij de datum
mededelen waarop ditkoninklijk besluit in het Staatsblad isver-
schenen?

Aan Mevr. de staatssecretaris wens ik een vraag te stellen die ik
ook vorig jaar aan haar geachte voorganger, de heer Anciaux, heb
gesteld die daarop echter niet kon antwoorden. Ik voeg er onmiddel-
lijk aan toe dat wij het antwoord vandaag niet moeten vernemen.
Het kan wellicht worden meegedeeld in de commissievoordeFinan-
ciën.De vraag luidt hoe het komt dat te Brussel 27 pct. van de wo-
ningen van de Nationale Maatschappij voor de Huisvesting, namelijk
8 000 op een totaal van 29 000 woningen, slechtsdooreen persoon
wordt bewoond.

Dit kunnen gedeeltelijk alleenstaande bejaarden zijn, maar als dit
juist is, waarom bouwt men dan slechts 12 pct. van de woningen met
één kamer? Waarom bouwt men te grote woningen? Ik heb vorig
jaar aan staatssecretarisAnciaux een nader onderzoek van de situatie
gevraagd, wathijheeft beloofd maar waarover hij geen resultaten
heeft medegedeeld.

Ikhebeen tweedevraag aan deverslaggever,de heerPoullet. Mis-
schien heb ik hem niet goed begrepen. Hij sprak overeen overschrij-
dingvan dekredieten voorBrussel in verband met een door de rege-
ring ingediend amendement voor een vermeerdering van
2068 500 000 frank voor de verbrandingsoven. Ik zou daar graag
nadere toelichtingoverkrijgen.

Aan minister Defosset wilde ik de volgende vraag stellen. Ishet
nog mogelijk, na tien maanden, deze twee miljard te compenseren
door verminderingen op de vastleggingsmachtigingen en vastleggings-
kredieten, aangezien deze vastleggingskredieten in desectorvolksge-
zondheid en in de sector waterbeheersing - artikel 40 - niet zouden
gebruikt zijn ? Er werden verschillende artikelen vermeld. Er blijft mij
onvoldoende tijd over om dat artikel voor artikel te onderzoeken.
Kan de minister mij specifiek zeggen hoe het komt dat op een on-
voorziene wijze- in juli, toen de zaak in de commissie werd bespro-
ken,wist men dat men 3 miljard overhad- deze 2 miljard beschik-
baarzijn voorBrussel? (Applausop sommigebanken van de meer-
derheid.)

De Voorzitter.- Het woord is aan de Eerste minister.

DeheerMartens,Eerste Minister.- Mijnheer de Voorzitter, Me-
vrouw deMinister,Heren Ministers,Damesen Heren, ik heb inder-
daad op 28 juni in de Senaat gesproken over het probleem van de
lening van 900 miljoen die werd aangegaan door de Brusselse agglo-
meratie met waarborg van het Brussels gewest. Ik zou graag ook,
gelet op de duidelijke vragen die dienaangaande werden gesteld in dit
debat, onder meer door Mevr. Staels-Dompas en door de heer Maes,
rekenschap willen afleggen van wat de houding van de regering is
geweest sedertdien en wat ze gedaan heeft.
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Je remercie M. le rapporteur et tous ceux qui sont intervenus dans
ce débat. Du rapport de M. Poullet, il ressort clairement quelles
étaient les décisions du gouvernement,mais je tiens à lesconfirmer.

D'abord en ce qui concerne le problème de l'enlèvement des im-
mondices à Wemmeletà Linkebeek, le gouvernement a été informé
que la convention passée entre ces communes et l'agglomération
vient à expiration le premier janvier prochain. Il est donc prévu que
ces services cesseront à cette date.

De regering bevestigt trouwens dat de agglomeratie een einde moet
maken aan de huisvuilophaling buiten haar grondgebied. Zoals ik
daarstraks zei, hebben de gemeenten Linkebeek en Wemmel de pro-
cedure op gang gebracht om tot alternatieve oplossingen te komen.
De regering heeft opdracht gegeven aan de gouverneur van de pro-
vincie om de beide gemeenten ertoe aan te zetten deze alternatieve
oplossingen operationeel te maken tegen 1 januari aanstaande.

Ten tweede, de zes gemeenten van de Brusselse agglomeratie die de
straatreiniging en de sneeuwontruiming aan de agglomeratie hebben
overgedragen, beschouwen dat dit deel uitmaakt van de algemene
bevoegdheid van de agglomeratie inzake ophaling en verwerking van
vuilnis.

Het zij opgemerkt dat de minister van Binnenlandse Zaken op dit
gebied in het verleden geen klaar en duidelijk standpunt heeft ingeno-
men. Dit is de reden waarom een interpretatie zal worden gevraagd
aan de Raad van State door de bevoegde minister. Maar- en dit is
belangrijk - indien de Raad van State van oordeel is dat deze activi-
teit niet tot de algemene opdracht van de agglomeratie behoort, zal
de agglomeratie op basis van artikel 56 van de wet die vergoeding
vragen aan de gemeenten.

Indien de Raad van State van oordeel isdatdit wel een algemene
opdracht is van de agglomeratie, zal zij vanzelfsprekend deze op-
dracht moeten vervullen voor alle gemeenten van de agglomeratie en
zalze daarvoor een vergoeding moeten vragen aan de bevolking.

Een derde punt dat was vooropgesteld in de regeringsbeslissing van
12 juni was de sanering van de financiële situatie van de Brusselse
agglomeratie.

Een technische werkgroep heeft de financiële situatie van de agglo-
meratie reeds doorgelicht. De voornaamste vaststellingen zijn dat er
eind 1979 een gecumuleerd deficit zal zijn van 1 459 miljoen, na af-
trek van de lening van 900 miljoen, en dat het jaarlijks bijkomend
deficit 470 miljoen bedraagt.

Een eerste conclusie van een werkvergadering van een politieke
werkgroep, waarbij ook de vertegenwoordigers van de agglomeratie
betrokken zijn, op basis van het technisch rapport is dat de retributie
voor hethuisvuil in ieder geval moet worden verhoogd. Op het ogen-
blik bedraagt deze vijfhonderd frank, wat een totale opbrengst geeft
van 220 miljoen.

De politieke werkgroep belast met de herstructurering van de fi-
nanciesvan deBrusselse agglomeratie zet zijn werkzaamheden voort.
De regering is bereid - en daarmee antwoord ik op een precieze
vraag - hierover verslag uit tebrengen telkens alsdeSenaatofde
commissie voor de Financiën van de Senaat hierom vragen. (Applaus
op talrijke banken van de meerderheid.)

M. le Président. - La parole est à M. Defosset, ministre.

M. Defosset, Ministre de la Région bruxelloise.- Monsieur le
Président, Mesdames, Messieurs, je voudrais répondre à propos des
autres éléments soulevés en cours de discussion et, tout d'abord, don-
ner quelques explications en ce qui concerne l'amendementquia été
introduit. Cet amendement est de nature à permettre de réaliser une
série de décisions successives prises tant par le gouvernement que par
le Comité ministériel de la région bruxelloise et en outre d'assumer
les engagements pris quant au subside à l'usine d'incinération dont la
construction était projetée à Bruxelles et décidée par le Conseil d'ag-
glomeration. En date du 2 février 1979, le gouvernement a approuvé
cette décision, et cette approbation s'est traduite dans un arrêté royal
du 9 février 1979. Cette décision avait été précédée de multiples réu-
nions d'un groupe de travail technique où étaient représentés notam-
ment les fonctionnaires des services intéressés de la Santé publique,
desTravaux publics,desAffaireséconomiques,et lesdifférents mem-
bres du Comité ministériel des Affaires bruxelloises

Ilest exactqu'ilya eu précédemment des appréciations techniques
différentes: fallait-il implanter une ou plusieurs usines d'incinera-
tion? Cette question a fait l'objet d'un large débat au sein de ce
groupe de travail technique, lequel est arrivé à la conclusion unanime
qu'il était préférable de ne construire qu'une seule infrastructure ju-
melee à une centrale Inter-Brabant dans un terrain non loin du canal,
sur la commune de Schaerbeek, de manière à assurer la récupération
de vapeur et la valorisation d'énergie, cet élément pouvant, sur le
plan des recettes, n'être pas négligeable dans l'avenir.

141

Ce groupe étant arrivé à une conclusion unanime - je réponds icià M. Coppens-, c'est à juste titre que le gouvernement a pris la
décision d'approuver. C'était en février 1979.

La commission d'approbation groupait notamment différents fonc-
tionnaires qui, effectivement, avaient présenté auparavant des avis
relativement mitigés. Mais c'est finalement de la confrontation des
idées quenaissent les solutions. Et dans le cas présent, la solution a
été un accord unanime. En exécution de cette décision, le Comité des
Affaires bruxelloises a donc décidé, en février 1979, d'affecter par
priorité, les reports de programme à la construction de cette usine
d'incinération. La décision a été postposée jusqu'à la constitution du
nouveau gouvernement, et c'était normal. Le nouveau Comité minis-
tériel de la région bruxelloise a pris deux décisions successives.Le
5 juin 1979, il a marqué son accord sur le principe de l'octroi d'un
subside à l'usine et ila décidé de demander l'avis de la commission
consultative qui fonctionne au sein duministèrede laSantépublique
sur un subside à 100 p.c. au lieu de 80. Il a aussi chargé le service
compétent de l'administration de rédiger la promesse ferme de sub-
side à l'agglomération.

Après ces décisions, intervint une autre décision du Comité minis-
térielpour la région bruxelloise en date du 17 juillet 1979. Elle
concernait la mobilisation des reports de reliquats d'autorisation du
programme à concurrence des montants nécessaires, soit un peu plus
de 2 milliards. Ce sont les montants repris dans l'amendementet
c'était la confirmation des décisions antérieures.

On saitque leCMRB joue dans la phase actuelle de la réforme des
institutions, le rôlede comité du budget pour les affaires proprement
régionales. La décision devait doncêtreconfirméepar le Conseil des
ministres; ce qui fut fait en date du 24 juillet 1979.

Je réponds ainsià M.De Seranno qui s'étonnait du retard ap-
parent du vote du budget régional 1979. Ce budget aurait effective-
ment dû être vote fin juillet, mais comme il ne l'a pas été, nous avons
pu introduire cet amendement.

Je rappelle que l'article 17 de la loi sur la comptabilité de l'Etat
permet lereportdescréditsnon utilisés.L'article24 de la même loi,
modifié par l'article 181 de la loi du 22 décembre 1977 relative aux
propositions budgétaires 1977-1978, impose la deliberation en
Conseil des ministres et le dépôt immédiat d'un projet devant les
Chambres. En effet, la délibération du Conseil des ministres doit être
immédiatement suivie d'un acte émanant du pouvoir législatif. Ce
peut être un projet différent ou un feuilleton d'ajustement. Le budget
n'étant pas encore voté, nous avons immédiatement déposé, et en
touteclarté, un amendement au budget.

Je précise pourMM.De Seranno et Maes que l'essentiel des re-
portsconcerne lapolitique de l'eau,etcepourun montantde 1mil-
liard 640 millions. Les autres reports visent des postes secondaires,
notamment des crédits non utilisés affectés à la télé-assistance.

Ceschiffresne figurentévidemment pas au budget 1979, car ils
sont en fait tous des soldes non utilisés de crédits inscrits aux budgets
1976, 1977 et1978.Ilestdès lorsévidentque leschiffresnimême
les articles ne correspondent pas nécessairement à ceux du budget
1979. C'est la mobilisation de soldes de crédits, dépenses de capital,
déplacementà l'intérieur du même titre IIau profit de la subsidiation
de l'usine d'incinération. Dès lors, Messieurs De Seranno et Coppens,
laprocédure suivie sur le plan de la technique budgétaire est entière-
ment conforme aux règles en la matière.

Les représentantsde lacommission d'orientation des commandes
publiques ontsiégé au sein d'un groupe technique dont les conclu-
sions ont abouti à la décision unanime du Conseildesministresde
février 1979. C'est d'ailleurs sur proposition des représentants du mi-
nistre des Affaires économiques que tous lescandidatsen lice pour
l'attribution du marché doivent assurer une garantie d'emploi belge à
concurrence de 90 p.c. Le comité de surveillance institué à cet effet,
en accord avec l'agglomération,etqui se compose, d'une part, de
représentantsde l'Agglomération, d'autre part, de deux représentants
du Comitéministérielde la région bruxelloise, veillera particulière-
mentàl'exécution de cette clause.

Le respect des dispositions de la législation linguistique a été ex-
pressément inséré dans le cahier des charges. Dans la mesure où ces
dispositions légales seront applicables, elles devront être respectées et
leur execution sera surveillee de la même manière

Les évaluations de la capacité de l'usine n'ont pas été établies sur
base d'un chiffre de population. L'usine doit, bien entendu, répondre
aux besoins de la région de Bruxelles. Actuellement, le tonnage jour-
nalier atteint plus ou moins 1 500 tonnes et la dimension de l'usine
dont la construction devrait prendre environ trois années, prévoit un
tonnage de près de 2 000 tonnes,soitquatrefoursde500 tonnes.Ces
prescriptions de capacité ont été soumises à tous les adjudicataires.
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Les frais de transport seront évidemment largement diminués puis-
que, actuellement, tous les camionsd'enlèvementdes immondicesdé-
versent leur contenu dans des lieux de stockage provisoire, notam-
ment un terrain d'Anderlecht,amené à disparaître. Ilestévident que
la solution qui consiste à déverser les immondices à un endroit, les
charger ensuite sur des véhicules appartenant à des transporteurs pri-
vés pour les vider dans des carrières désaffectées, notamment à
Péronnes-lez-Binche,ne peutêtre définitive, puisque les possibilités
de versage, en région wallonne, sont limitées dans le temps

Au surplus, les frais supplémentaires sont extrêmement importants,
puisqu'ils s'élèvent à 10 millions par mois. La construction de l'usine
permettrait donc d'économiser 120 millions par an, économie qui
avait d'ailleurs été relevée par le groupe de travail. Je crois avoir
répondu ainsi à M. Coppens.

Je précise à l'intention de M.Maes qu'il s'agit uniquement d'un
transfert dans l'enveloppe budgétaire régionale, par une technique
budgétaire absolument normale de report sur un poste déterminé de
crédits antérieurs non utilisés pour l'affectation prévue à l'origine. Ce
n'est donc pas un cadeau, une dotation supplémentaire à la région
bruxelloise.

Qu'il me soit permis en passant de faire remarquer que certains me
paraissent avoir une bien curieuse conception de la régionalisation.Si
l'on veut réellement que l'autonomie régionale ait sa pleine significa-
tion, il faudrait permettre aux autorités responsables de la région de
prendre les décisions qu'elles estiment justes,d'autant que la compo-
sition actuelle du Comité ministériel de la région bruxelloise donne à
cet égard toutes les garanties.

J'ajoute, toujours à l'intention de M. Maes, que tant la décision du
Conseildes ministres de février 1979 que celle de report des crédits
ont été prises par un gouvernement dans lequel la Volksunie était
représentée. Je ne vois donc pas pourquoi l'honorable membre cher-
che en la matière des difficultés au gouvernement actuel.

Le Premier ministre a déjà répondu de façon préciseà laquestion
relative à l'emprunt de 900 millions.

Mme Goor a pose des questions très intéressantes sur la politique
de l'eau, quia d'ailleurs fait l'objetd'une délibérationà l'assemblée
des parlementaires bruxellois. Je rappelle aussi que le budget1979 a
été adopté à l'unanimité par le CMAB de l'époque, le 30 octobre
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Ila recueilli un avis favorable unanime de tous les groupes de la
majorité de l'assemblée des parlementaires bruxellois, ce qui va dans
le sens de l'autonomie régionale dont je tiens à défendre le principe.

Nous sommes d'accord, Madame Goor, sur les optionsque vous
avez tracées en matière de politique de l'eau. Il faut effectivement
réduire les coûts et poursuivre la concertation interrégionale. La posi-
tion prise par le Comité ministériel de la région bruxelloise va d'ail-
leurs dans ce sens. Nous nous efforçons d'obtenir la subsidiation de
certaines installations. Cela n'équivaut pas, je le souligne, à la confis-
cation de l'ensemble du patrimoine,quiestdequelque27milliards.
Suite aux premiers échanges de vues, au CMCES,un groupede tra-
vail a été constitué, dans lequel les régions sont représentées, groupe
de travail qui permettra précisément une concertation entre les ré-
gions en ce qui concerne les problèmes de distribution et de produc-
tion, l'objectif étant de réduire le coût de l'eau et de le démocratiser
dans le sens que vous souhaitez.

Quant à l'épuration des eaux usées, le plan d'infrastructure priori-
taire prévoit qu'une partie non négligeable des travaux de démerge-
ment, en exécution de décisions prises par la région, et s'inscrivant
dans le cadre de rationalisation de l'évacuation des eaux usées à
Bruxelles, pourra être à charge du budget national.

Voilà les explications complémentaires que je voulais donner aux
divers intervenants. J'ai expliqué la portée de l'amendement et fourni
la justification de son dépôt.

Ayant reçu l'accord favorable du Comité ministériel compétent et
de tous les groupes majoritaires de l'assemblée des parlementaires
bruxellois, le vote de ce budget ne devrait, je pense, poser aucun
problème. (Applaudissements sur les bancs de la majorité.)

De Voorzitter. - Het woord is aan de heer Vanderpoorten.

De heer Vanderpoorten. - Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de
Eerste Minister, geachte Dames en Heren Ministers, waarde colle-
ga's, verleden week en vandaag nog heeft men er zich over beklaagd
dat de regionale begrotingen zo laat aan het Parlement werden voor-
gelegd en dat het grootste gedeelte van die kredieten reeds is opge-
bruikt en verteerd.

Ik stel vast dat men verleden week, bewust, nogmaals acht dagen
heeft doen verliezen om deze regionale begrotingen door het Parle-
ment te laten goedkeuren. Toen we verleden week dinsdag hier aan-

wezig waren heb ik nederig aan de Senaat gevraagd de agenda, zoals
ze was opgesteld en zoals ze was voorgesteld door de commissie voor
de parlementaire werkzaamheden, te handhaven en onmiddellijk over
te gaan tot de bespreking van de begrotingen van de Vlaamse, de
Waalse en de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden.

Men heeft die raad niet gevolgd. Zou men dat wel gedaan hebben,
dan zou verleden week ter zitting de heer minister van hetBrusselse
Gewest zijn klare en duidelijke uitleg hebben gegeven die hijvanmor-
gen in de commissie voor de Financiën heeft verstrekt en die hij hier
op de tribune heeft herhaald. Dan zouden we ten minste acht dagen
hebben gewonnen.

Wat is er nu verleden week eigenlijk gebeurd ? De collega's, ik zou
bijna zeggen de vrienden,van het FDF hebben zich wegenshetniet-
handhavenopdeagendavan debegrotingvadeBrusselseGewestelij-
ke Aangelegenheden boosgemaakt. Zijhebben de zaal verlaten on-
der uw toejuichingen,Mijnheer De Seranno ...

De heer Jorissen.- Inderdaad !
Deheer Vanderpoorten.- ...en onder uw uitdrukkelijke afkeu-

ringen en beledigende woorden voor hen die tenslotte uw vrienden
uitdemeerderheidzijn.Maarzezijn nu teruggekomen. Dat verheugt
u blijkbaar. U wil ze niet meer ontstemmen en u zal de begroting van
de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden goedkeuren.

De heerJorissen.- Met vreugde inhethart!
DeheerVanderpoorten.- U zalhet amendementgoedkeuren, de

twee miljard, de verbrandingsoven. En alles is vergeten. En u voelt
zich zoals een moeder van twaalf kinderen, die ook buiten verwach-
ting gelukkig kan zijn. (Gelach.) Welnu, ik meen dat u alle elementen
die u verleden week moest kennen, ook kende. Sedert juni 1977 is
dat alles door de regering goedgekeurd en door alle bij de toenmalige
regering betrokken partijen.

De minister, zonder dat te horen betwisten door wie dan ook, heeft
gezegd dat, weliswaar als lopende zaken, op 28 januari 1979 onder
de regering-Vanden Boeynants, die en tijdelijk en ontslagnemend
was, de beginselen werden goedgekeurd voor het tot stand komen
van de verbrandingsoven, nodig voor een grote agglomeratie, zegt
men. Al die argumenten waren gekend én in juni 1977, én in de loop
van 1978, én in januari-februari 1979. Ik begrijp niet waarom u ons
acht dagen hebt doen verliezen door het wit van uw ogen te laten
zien, kwaad te zijn, die mensen in een ongunstig daglicht te hebben
geplaatst en daardoor in de regering zulke kommer,zulke zorgen en
zulke lasten te hebben tot stand gebracht, terwijlwe tochalzovaak
hebben moeten staren op littekens van verganevriendschappen.

Wij zijn verheugd dat u zich opnieuw hebtverzoend.Mogehetzo
blijven.Zo een stoutigheid mogen we in de Senaat niet meer ten toon
spreiden! (Gelach.- Applausop de liberalebanken enopdebanken
van deVolksunie.)

De Voorzitter.- Het woord isaan staatssecretaris De Pauw.

Mevr. De Pauw-Deveen, Staatssecretaris voor het Brusselse Ge-
west, toegevoegd aan de minister van het Brusselse Gewest.- Mijn-
heer de Voorzitter, het verheugt mijdat er vanwege de collega's
Mevr. Goor en de heer De Seranno belangstelling is getoond voor de
sociale woningbouw. Het sociale woningbeleid is inderdaad van
groot belang, in het bijzonder te Brussel. Dit beleid moet goed wor-
den gevoerd omdat, voor een gedeelte althans, daardoor de vlucht uit
Brusselkanworden tegengehouden.

Mevr. Goor heeft vragen gesteld in verband met het huurstelsel.
Momenteel wordt er gewerkt aan een nieuw koninklijk besluit. Zoals
u wellicht weet zijn de huurprijzen nogal onevenwichtig, omdat ze
berekend zijn op de kostprijs van de bouw van de woningen. Dat
betekent dat de oude woningen, vooral degene die vóór de oorlog
werden gebouwd, veel goedkoper worden verhuurd dan de nieuwe.
Dat betekent ook dat daarvoor veel meer kandidaat-huurders zijn
dan voor de nieuwe woningen. Er bestaan daarvoor dan ook lange
wachtlijsten. Het is niet rechtvaardig dat er zulke grote verschillen
zijn tussen de huurprijzen van de oude en de nieuwewoningen.

Sommige bouwmaatschappijen zijn in grote moeilijkheden omdat
zij vooral een oud woningbestand hebben en dus lage huren als in-
komsten hebben.Er moet worden gestreefd naar een grotereven-
wicht. Dat gebeurt trouwens ook in de andere gewesten. Wij bestude-
ren dan ook de voorstellen die daar worden gedaan om tot een zeke-
re gelijkaardigheid te komen tussen de drie huurstelsels. De bewoners
van Linkebeek, Brusselof Waterloo mogen toch geen te grote ver-
schillen in hun huurstelsel merken.

De kostprijs van de bouw moet natuurlijk nog in rekening worden
gebracht, maar daarbij dient ook met het inkomen van de huurder te
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worden rekening gehouden. Zo zal men tot een groter evenwicht
komen.

Wat de toegang tot de sociale woningen betreft zal het plafond van
de inkomens worden verhoogd. Nu is het immers zo dat bij de huur
van de moderne woningen de gevraagde huurprijs te hoog ligt voor
de categorie personen die wegens hun inkomen enkel daarvoor in
aanmerking kunnen komen.

De vraag wordt gesteld of wij met die voorstellen tegen het einde
van het jaar zullen klaarkomen. Wij doen ons best. Indien wij niet
klaar zijn, zal het bestaande huurstelsel worden verlengd.

Watdit laatste betreft, wil ik er uw aandacht op vestigen dat nu
reeds isbepaald dat de huur niet meer dan 20 pct. van het inkomen
van de huurder mag bedragen. Dit is dus reeds een maatregel om de
huurprijs niet te hoog te stellen.

Mevr. Goor sprak ook een woordje over de vernieuwing, zonder
daaromtrent bepaalde vragen te stellen.

In de nieuwe Huisvestingscode zal ook hetaccentworden gelegd
op de sociale « vernieuw »-bouw. Ik meen dat het voor een stad als
Brussel zeer belangrijk is, dat men niet alleen afbreekt, maar dat men
het bestaande ook herstelt, vernieuwt en bewoonbaar maakt met het
nodige komfort.

Op de vraag van de heer De Seranno kan ik niet onmiddellijk ant-
woorden. Ik heb de cijfers niet bij de hand. Het percentage eenper-
soonsgezinnen in Brussel ligt hoger dan elders in het land.

Die alleenstaanden, die eenpersoonsgezinnen, zijn vooral bejaar-
den,maar ook hoe langer hoe meer jongeren gaan alleen wonen. De
percentages woningen voor eenpersoonsgezinnen en andere gezinnen
verschillen voor oude en nieuwe woningen. Desaangaande kan ikhet
voorbeeld aanhalen van een bouwmaatschappij in Evere waar ik on-
langs de opening meemaakte van de bouwwerf. Het percentage een-
kamerwoningen voor eenpersoonsgezinnen stemde daarovereen met
het percentage eenpersoonsgezinnen in de bevolking. Bij de nieuw-
bouw van sociale woningen wordt zeker rekening gehouden met die
percentages in de bevolking. Ik zal laten onderzoeken wat de juiste
cijfers zijn voor de rest van de sociale woningen. (Applausop de
banken van de meerderheid.)

M. le President. - Plus personne ne demandant la parole dans la
discussion générale, je la déclare close et nous passons à l'examen des
articlesde chacun des projets de loi.

Vraagt niemand meer het woord in de algemene beraadslaging?
Zo neen, dan verklaar ik ze voor gesloten en gaan wij over tot de
behandeling van de artikelen van elk van de ontwerpen van wet.

Il conviendra sans doute au Sénat de prendre comme base de la
discussion le texte proposé par la commission ?

Ik stel de Senaat voor de tekst aangenomen door de commissie als
basis te nemen voor de bespreking. (Instemming.)

Il en est ainsi décidé.
Aldus is beslist.

PROJET DE LOI CONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES BRUXELLOISES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

Discussion et vote des articles

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
BRUSSELSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR
HET BEGROTINGSJAAR 1979

Beraadslaging en stemming over de artikelen

M. le Président.- Nous passons à l'examen des articles du projet
1979.
de loi contenant le budget des Affaires régionales bruxelloises de

Wij gaan over tot het onderzoek van de artikelen van het ontwerp
van wet houdende de begroting van de Brusselse GewestelijkeAange-
legenheden voor 1979.

Personne ne demandant la parole dans la discussion des articles du
tableau, je les mets aux voix.

Daar niemand het woord vraagt in de behandeling van de artikelen
van de tabel, breng ik deze in stemming

- Ces articles sont successivement mis aux voix et adoptés. (Voir
documents nº 5-XXIV - 1 et 2 du Sénat, session extraordinaire de
1979,et document nº 5-XXV - 3 du Sénat, session 1979-1980.)
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Deze artikelen worden achtereenvolgens in stemming gebracht en
aangenomen. (Zie gedrukte stukken nrs. 5-XXV - 1 en 2 van de Se-
naat, buitengewone zitting 1979, en gedrukt stuk nr. 5-XXV - 3 van
de Senaat, zitting 1979-1980.)

M. le Président. - Les articles du projet de loi sont ainsi rédigés :
Kredieten voor de lopende uitgaven (Titel I)

en voor de kapitaaluitgaven (TitelII)
Artikel 1. Voor de uitgaven van de begroting van de Brusselse Ge-

westelijke Aangelegenheden voor het begrotingsjaar 1979 worden
kredietengeopend ten bedrage van (in miljoenen franken) :

Die kredieten worden opgesomd onder Titels I en II van de bij deze
wetgevoegde tabel.

Crédits pour les dépenses courantes (TitreI)et pour les dépenses de capital (Titre II).
Article 1". Il est ouvert pour les dépensesdubudgetdesAffaires

régionales bruxelloises afférentes à l'année budgétaire 1979 des cré-
ditss'élevantaux montantsci-après (en millions de francs) :

Ces crédits sont énumérés aux Titres Iet IIdu tableau annexé à la
présente loi.

- Aangenomen.
Adopté.

Bijzondere bepalingen
betreffende de lopendeuitgaven.

Art. 2. In afwijking van artikel 15 van de organieke wet op de
inrichting van hetRekenhofvan 29oktober1846,mogen geldvoor-
schotten tot een minimumbedrag van 5 000 000 frank verleendwor-
den aan de buitengewone rekenplichtigen van de ministeries van Eco-
nomische Zaken, Landbouw, Middenstand, Tewerkstelling en Ar-
beid, Binnenlandse Zaken, Volksgezondheid en Gezin en Openbare
Werken, om onafhankelijk van de kleine uitgaven de schuldvorderin-
gen tebetalen die50000 frank niet tebovengaan.

Deze rekenplichtigen worden gemachtigd de nodige voorschotten
te verlenen aan de ambtenaren en experten belast met een zending in
het buitenland, zelfs indien deze voorschotten meer dan 50 000 frank
bedragen.

De betaling van de erelonen van experten uit het buitenland en van
dekosten voortspruitend uitregelingen metvreemde landen, mag
eveneenspergeldvoorschotten gebeuren,welk ookhet bedrag ervan
weze

TITEL I.
Lopende uitgaven

TITEL II.
Kapitaaluitgaven

Totalen

Niet-
gesplitste
kredieten

2 263,6

1 524,9

3 788,5

Gesplitste kredieten

Vast-
leggings-
kredieten

12,7

2 257,8

2270,5

Ordonnan-
cerings-

kredieten--

20,6

956,9

977,5

TITRE I.
Dépensescourantes

TITRE II.
Dépenses de capital

Totaux

Crédits
non

dissociés--

2 263,6

1 524,9

3 788,5

Crédits dissociés

Crédits
d'engage-

ment--

12,7

2 257,8

2 270,5

Crédits
d'ordonnan-

cement--

20,6

956,9

977,5
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Dispositions particulières
relatives aux dépenses courantes.

Art. 2. Par dérogation à l'article 15 de la loi organique de la Cour
des comptes du 29 octobre 1946, des avances de fonds d'un montant
maximum de 5 000 000 de francs peuvent être consenties aux
comptables extraordinaires des ministères des Affaires économiques,
Agriculture, Classes moyennes, Emploi et Travail, Intérieur, Santé
publique et Famille et des Travaux publics, à l'effet de payer, indé-
pendamment des menues dépenses, les créances n'excédant pas
50 000 francs.

Autorisation est donnée à ces comptables de consentir aux fonc-
tionnaires et experts envoyés en mission à l'étranger les avances né-
cessaires, même si ces avances sont supérieures à 50 000 francs.

Le paiement des rémunérations d'experts venant d'autres pays et
des frais résultant des arrangements avec des pays étrangers, peut
également se faire par avance de fonds, quel qu'en soit le montant.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 3. De staatssecretaris voor het Brusselse Gewest wordt ertoe
gemachtigd in naam van de Staat, de verbintenis aan te gaan op de
vervaldag en binnen een maximumtermijn van tien jaar aan de finan-
ciële organismen de interesten en de delging te betalen, van de bedra-
gen diezijvoor rekening van de Staat aan de bouwers en dekopers
van volkswoningen betaald hebben als premies of als verminderingen
van interest.

Elke verbintenis uit dien hoofde aan te gaan, is onderworpen aan
het visum van de controleur der vastleggingen en aan het Rekenhof.
Het totaalbedrag der toegestane premies voor 1979 is beperkt tot
14 000 000 frank.

Art. 3. Le secrétaire d'Etat à la Région bruxelloise est autorisé à
prendre au nom de l'Etat, l'engagement de payer à l'échéance, aux
organismes financiers, l'intérêt et l'amortissement dans un délai
maximum de dix ans, des sommes qu'ils ont payées pour le compte
de l'Etat, à titre de primes ou de réduction d'intérêts, aux construc-
teurs et aux acheteurs de logements sociaux.

Tout engagement à prendre de ce chef est soumis au visa du
contrôleur desengagements et à la Cour des comptes. Le montant
total des primes accordées en 1979 est limité à 14 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 4.Bijafwijking van de beschikkingen van artikel 18, § 2, van
de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvulling van dewetten op
de rijkscomptabiliteit, mag het saldo van de niet-gesplitste kredieten
van Titel I van de bij deze wet gevoegde tabel, naar het volgende jaar
worden overgedragen in dezelfde voorwaarden als de gesplitste kre-
dieten.

Art. 4. Par dérogation aux dispositions de l'article 18, § 2, de la loi
du 28 juin 1963 modifiant et complétant les lois sur la comptabilité
de l'Etat, le solde des crédits non dissociés du Titre Idu tableau an-
nexé à la présente loi peut être reporté à l'année suivante dans les
mêmes conditions que les crédits dissociés.
- Aangenomen.
Adopté.

Art.5.Wat betreft de uitgaven van de diensten voor geesteshygië-
ne, mogen de kredieten, overgedragen naar het begrotingsjaar 1978
van artikel 12.35 van afdeling 38 van Titel I van de begroting van de
Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden voor het begrotingsjaar
1977, overgedragen worden naar het begrotingsjaar 1979 om elke
uitgaven, voortvloeiend uit verbintenissen ontstaan tijdens de jaren
1977 en vorige, te ordonnanceren.

Art. 5. En ce qui concerne les dépenses des services de santé men-
tale, les crédits reportés à l'année budgétaire 1978 de l'article 12.35
de la section 38 du Titre I du budget des Affaires régionales bruxel-
loises de l'annéebudgétaire 1977peuventêtre reportés à l'année bud-
gétaire 1979 pour ordonnancer toute dépense résultant d'obligations
nées au cours des années 1977 et antérieures.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 6. Om het aandeel van de gemeenten van het Brusselse gewest
in hetGemeentefonds voor 1979 op gelijke hoogte te houden met het
aandeel voor 1978, wordt de minister van het Brusselse Gewest ertoe

gemachtigd,bijafwijking van de beschikkingen van artikel 78 van de
wet van 5 januari 1976 betreffende de budgettaire voorstellen 1975-
1976, een aanvullendedotatievan 571,6miljoen frank in teschrijven
ten voordele van het Gemeentefonds.

Ter compensatie van de inschrijving waarvan sprake in het eerste
lid van dit artikel worden de saldi van de budgettairekredietenvan
de vastleggingsmachtigingen en van het tegoed op fondsen in de af-
zonderlijke sectie van de begroting, welke zijn overgedragen op hetjaar1979, geannuleerd ten belope van de bedragenvermeldnaastde
artikelnummers,opgenomen in devolgendetabel(in franken):

Openbare Werken :
Afdeling 33:
Art. 51.05:
Vastleggingsmachtigingen :-Vastleggingskredieten:-Niet-gesplitste kredieten:-Ordonnanceringskredieten:47127680
Fonds Titel IV:-
Art. 52.02:
Vastlegginsmachtigingen:-
Vastleggingskredieten :-.Niet-gesplitste kredieten: 10 906 590.
Ordonnanceringskredieten :-.Fonds TitelIV:-.Art. 63.02.03:
Vastleggingsmachtigingen :-
Vastleggingskredieten: 10 550 046.
Niet gesplitste kredieten:-.Ordonnanceringskredieten :2 550 046.
Fonds Titel IV :-.Art. 63.03:
Vastleggingsmachtigingen:-.Vastleggingskredieten :-.Niet-gesplitste kredieten: -.Ordonnanceringskredieten: 10 000 000.
Fonds Titel IV : -
Art. 63.08:
Vastleggingsmachtigingen:-.Vastleggingskredieten :1 423 808.
Niet-gesplitste kredieten :-.Ordonnanceringskredieten: 1 023 808.
Fonds Titel IV :-.Art. 71.08:
Vastleggingsmachtigingen:-.Vastleggingskredieten :-.Niet-gesplitste kredieten :-.Ordonnanceringskredieten: 10 000 000.
Fonds Titel IV :-.Art. 71.10:
Vastleggingsmachtigingen:-.Vastleggingskredieten :-.Niet-gesplitste kredieten:-.Ordonnanceringskredieten: 40 000 000.
Fonds Titel IV:-.Afdeling 36:
Art. 51.06:
Vastleggingsmachtigingen :-.Vastleggingskredieten: 92 977 814.
Niet-gesplitste kredieten:-.Ordonnanceringskredieten:-.Fonds Titel IV :-.Volksgezondheid:
Afdeling 38:
Art. 63.83:
Vastleggingsmachtigingen:-.Vastleggingskredieten: 2 900 000.
Niet-gesplitste kredieten:-.
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Ordonnanceringskredieten:-.
Fonds Titel IV :-.
Art. 63.84:Art. 63.84:
Vastleggingsmachtigingen:-.
Vastleggingskredieten:-
Niet-gesplitste kredieten: 19 000 000.
Ordonnanceringskredieten :-.
Fonds Titel IV:-.
Afdeling 40:Afdeling 40:
Art. 51.30:
Vastleggingsmachtigingen:-.Vastleggingsmachtigingen:-.
Vastleggingskredieten:-.
Niet-gesplitste kredieten: 5 200 000.
Ordonnanceringskredieten :-.
Fonds Titel IV :-.
Art. 51.80
Vastleggingsmachtigingen:Vastleggingsmachtigingen:-
Vastleggingskredieten: 22 721 500.
Niet-gesplitste kredieten:-.
Ordonnanceringskredieten: 39 321 500.
Fonds Titel IV: -
Art. 63.03:
Vastleggingsmachtigingen :-.
Vastleggingskredieten:

-.
Niet-gesplitste kredieten: 9 000 000.
Ordonnanceringskredieten:-.
Fonds Titel IV:-.
Art. 63.84:
Vastleggingsmachtigingen:-.
Vastleggingskredieten: 33 000 000.
Niet-gesplitste kredieten :-.
Ordonnanceringskredieten: 25 000 000.
Fonds Titel IV:-.
Art. 63.85:
Vastleggingsmachtigingen:-.
Vastleggingskredieten:-.
Niet-gesplitstekredieten:-.
Ordonnanceringskredieten: 3 900 000.
Fonds Titel IV:-.Titel IV:-.
Afdeling 38 :
Titel IV:
60.08.A:60.08.A:
Vastleggingsmachtigingen :-.
Vastleggingskredieten:-·
Niet-gesplitste kredieten:

-.
Ordonnanceringskredieten:

-.
Fonds Titel IV: 132 800 000.
Afdeling40:
Titel IV:Titel IV:
60.01.A:60.01.A:
Vastleggingsmachtigingen :-.
Vastleggingskredieten:-·
Niet-gesplitstekredieten:-.
Ordonnanceringskredieten:
Fonds Titel IV : 48 000 000.
60.04.A:
Vastleggingsmachtigingen :-.
Vastleggingskredieten :-
Niet-gesplitste kredieten:-.
Ordonnanceringskredieten :-.
Fonds Titel IV : 61 800 000.
Landbouw:
Afdeling 40:Afdeling 40:

Ann. parl. Senat- Session ordinaire 1979-1980
Parlem. Hand. Senaat- Gewone zitting 1979-1980

Art.73.20:
Vastleggingsmachtigingen:-.
Vastleggingskredieten: 35 200 000.
Niet-gesplitste kredieten:Niet-gesplitste kredieten:

-.
Ordonnanceringskredieten: 24 700 000.
Fonds Titel IV:-.
Afdeling 41:
Art. 63.60:
Vastleggingsmachtigingen :-.
Vastleggingskredieten: 315.Vastleggingskredieten: 1 374 315.
Niet-gesplitste kredieten:-.Niet-gesplitste kredieten:-.
Ordonnanceringskredieten: 174 315.
Fonds Titel IV:-.
Art. 71.60:
Vastleggingsmachtigingen:-.
Vastleggingskredieten: 2 000 000.
Niet-gesplitste kredieten:

-.
Ordonnanceringskredieten:Ordonnanceringskredieten: 81 000 000.
Fonds Titel IV :-.
Art. 73.60:
Vastleggingsmachtigingen :-.
Vastleggingskredieten: 4 640 146.
Niet-gesplitste kredieten :-.
Ordonnanceringskredieten

-.
Ordonnanceringskredieten :-.
Fonds Titel IV:-.
Volksgezondheid :
Art. 22: Begrotingswet :
Vastleggingsmachtigingen: 92 209 720.
Vastleggingskredieten :-.
Niet-gesplitste kredieten:Niet-gesplitste kredieten:-.
Ordonnanceringskredieten :-.
Fonds Titel IV :-.
Totalen :
Vastleggingsmachtigingen: 92 209 720.
Vastleggingskredieten: 206 787 629.
Niet-gesplitste kredieten: 44 106 590.
Ordonnanceringskredieten: 284 797 349.
Fonds Titel IV : 242 600 000.

Art.6.Leministrede la Région bruxelloise est autorisé, en deroga-
tion à l'article 78 de la loi du 5 janvier 1976 relative aux proposi-

autorisé, en deroga-
tion à l'article 78 de la loi du 5 janvier 1976 relative aux proposi-
tions budgétaires 1975-1976, à inscrire une dotation complémentaire
de 571,6 millions de francs au Fonds des communes en vue de main-
tenir au niveau du montant de 1978 la part revenant

main-
tenir au niveau du montant de 1978 la part revenant aux communes
de la région bruxelloise pour 1979.

En compensation de l'inscription visée à l'alinéa 1er du présent arti-
cle, les soldes des crédits budgétaires, des autorisations d'engagement
et des avoirs sur fonds figurant à la section particulière dubudget
reportés à l'année 1979, sont annulés à concurrence des montants
indiqués en regard du numéro de l'article se rapportantà chacun
d'eux dans le tableau ci-après (en francs) :

Travaux publics :
Section 33Section 33
Art. 51.05 :
Autorisations d'engagement :-.
Crédits d'engagement : -
Crédits non dissociés : -
Crédits d'ordonnancement:47 127680.
Fonds Titre IV :-.
Art. 52.02
Autorisations d'engagement:-.
Crédits d'engagement : -
Crédits non dissociés : 10 906 590.
Crédits d'ordonnancement :-.
Fonds Titre IV :-.
Art. 63.02.03:Art. 63.02.03:

21
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Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement :10 550 046.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement :2 550 046.
Fonds Titre IV :-.Art. 63.03:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement :-.Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 10 000 000.
Fonds Titre IV :-.Art.63.08 :
Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement : 1 423 808.
Credits non dissocies :-.Crédits d'ordonnancement :1 023 808.
Fonds Titre IV:-.Art. 71.08 :
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement :-.Crédits non dissociés:-.Crédits d'ordonnancement : 10 000 000.
Fonds Titre IV :-.Art. 71.10:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement :-.Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 40 000 000.
Fonds Titre IV:-.Section 36:
Art. 51.06:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement:92 977 814.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV : --.
Santé publique:
Section 38:
Art. 63.83
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement : 2 900 000.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV:-.Art. 63.84:
Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement :-Crédits non dissociés : 19 000 000.
Crédits d'ordonnancement:-.Fonds Titre IV :-.Section 40:
Art. 51.30:
Autorisations d'engagement:-.Créditsd'engagement:-.Crédits non dissociés : 5 200 000.
Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV :-.Art. 51.80:
Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement:22 721 500.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 39 321 500.
Fonds Titre IV:-.Art. 63.30:
Autorisations d'engagement :
Créditsd'engagement :-.Crédits non dissociés : 9 000 000.

Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV:-.Art.63.84
Autorisationsd'engagement:-.Crédits d'engagement : 33 000 000.
Crédits non dissociés:-.Crédits d'ordonnancement : 25 000 000.
Fonds Titre IV :-.Art. 63.85 :
Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement :-.Crédits non dissocies :-.Crédits d'ordonnancement :3 900 000.
Fonds Titre IV:-.Section 38 :
Titre IV:
60.08.A:
Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement:-Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement:-.Fonds Titre IV: 132 800 000.
Section 40:
Titre IV:
60.01.A:
Autorisations d'engagement:-.Crédits d'engagement :-.Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV:48 000 000.
60.04.A:
Autorisationsd'engagement:-.Crédits d'engagement :.-.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV: 61 800 000.
Agriculture:
Art. 73.20:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement : 35 200 000.
Crédits non dissociés:-.Crédits d'ordonnancement : 24 700 000.
Fonds Titre IV :-.Section 41:
Art.63.60:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement :1 374 315.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 174 315.
Fonds Titre IV :-.Art. 71.60:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement :2 000000.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 81 000 000.
Fonds Titre IV :-.Art. 73.60
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement : 4 640 146.
Crédits non dissociés :-.Créditsd'ordonnancement:-.Fonds Titre IV :-.Santé publique :
Art. 22 : Loi budgétaire :
Autorisations d'engagement : 92 209 720.
Crédits d'engagement :-.Crédits non dissociés :-.
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Crédits d'ordonnancement :-.Fonds Titre IV: -.
Totaux :
Autorisations d'engagement : 92 209 720.
Crédits d'engagement : 206 787 629.
Crédits non dissociés :44 106 590.
Crédits d'ordonnancement : 284 797 349.
Fonds Titre IV : 242 600 000.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 6bis. De minister van het Brusselse Gewest wordt ertoe ge-
machtigd in naam van de Staat de verbintenis aan te gaan op de
vervaldag en binnen een maximumtermijn van tien jaar aan de Brus-
selse agglomeratie de intrest en de aflossing te betalen van een lening,
toegestaan door een bankconsortium om de lasten van de agglomera-
tie voor het jaar 1979 te bekostigen. Deze verbintenis mag betrekking
hebben op een lening van 900 miljoen.

In compensatie van de inschrijving waarvan sprake in het eerste lid
van dit artikel worden saldi van vastleggingsmachtigingen, welke zijn
overgedragen op het jaar 1979, geannuleerd ten belope van:

- 800 miljoen lastens het artikel 60.01.01A van afdeling 34 van
Titel IV, afzonderlijke sectie, Fonds voor de Economische Expansie
en de Regionale Reconversie, sector Economische Zaken, lopende
uitgaven;
- 100 miljoen lastens het artikel 60.01.02A van afdeling 34 van

Titel IV, afzonderlijke sectie, Fonds voor de Economische Expansie
en de Regionale Reconversie, sector Middenstand, lopende uitgaven.

Art. 6bis. Le ministre de la Région bruxelloise est autoriséàpren-
dre au nom de l'Etat l'engagement de payer à l'échéance à l'agglo-
mération bruxelloise l'intérêt et l'amortissement dans un délai maxi-
mum dedix ans d'un prêt luiaccordé par un consortium bancaire
pour subvenir aux charges de l'agglomération pour l'année 1979. Cet
engagement peut porter sur un prêt de 900 millions.

En compensation de l'inscription visée à l'alinéa 1er du présent arti-
cle, des soldes d'autorisations d'engagement reportés à l'année1979
sont annulés à concurrence de:

- 800 millions à charge de l'article 60.01.01A de la section 34 du
Titre IV, section particulière, Fonds d'Expansion économique et de
Reconversion régionale - secteur Affaires économiques, dépenses
courantes;

- 100 millions à charge de l'article 60.01.02A de la section 34 du
Titre IV, section particulière, Fonds d'Expansion économique et de
Reconversion régionale - secteur Classes moyennes, dépenses
courantes.

- Aangenomen.
Adopté.

Bijzondere bepalingen betreffende de kapitaaluitgaven

Art. 7. Bij afwijking van de beschikkingen van de laatste alinea
van artikel 18, § 2, van de wet van 28 juni 1963 totwijziging en
aanvulling van de wetten op de rijkscomptabiliteit, mag het saldo van
de niet-gesplitste kredieten ingeschreven onder de TitelIIvan deze
wet naar hetvolgend jaarwordenovergedragenonderdezelfdevoor-
waarden als de gesplitste kredieten.

Dispositions particulières relatives aux dépenses de capital

Art. 7. Par dérogation aux dispositions contenues dans le dernier
alinéa de l'article 18, § 2, de la loi du 28 juin 1963 modifiant et
complétant les lois sur la compatabilité de l'Etat, le solde des crédits
non disssociés inscrits sous le Titre IIdu tableau annexé à la présente
loi peut être reporté à l'année suivante dans les mêmes conditions que
les crédits dissociés.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 8. Binnen dezelfde afdeling van Titel II van de bijgevoegde
tabel aan de onderhavige wet en tussen de artikelen van de categorie-
en 51, 63, 71 en 73, kan de Koning, indien noodzakelijk, overdrach-
ten van de vastleggingskredieten uitvoeren.

De overdrachtsbesluiten worden onderworpen aan de goedkeuring
van de minister van het Brusselse Gewest.
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Art. 8.A l'intérieur d'une même section du Titre Il du tableau
annexé à la présente loietentre les articles des catégories 51, 63, 71
et 73, le Roi peut, en cas de besoin, opérer des transferts de crédits
d'engagement.

Les arrêtés de transfert sont soumis à l'accord du ministre de la
Région bruxelloise.
- Aangenomen.
Adopté.

Art.9.De Koning kan, indien noodzakelijk en binnen het kader
van de totale voorziene kredieten van Titel IIvan de bijgevoegde ta-
bel aan onderhavige wet, overdrachten uitvoeren tussen ordonnance-
ringskredieten.

De overdrachtsbesluiten worden onderworpen aan de goedkeuring
van de minister van het Brusselse Gewest.

Art. 9. Le Roi peut, en cas de besoin et dans le cadre des crédits
totaux prévus au Titre IIdu tableau annexé à la presente loi, opérer
des transferts entre crédits d'ordonnancement.

Les arrêtés de transfert sont soumis à l'accord du ministrede la
Région bruxelloise.
- Aangenomen.
Adopté.

Instellingen van openbaarnut
Art.10. Door bemiddeling van de staatssecretaris voor het Brus-

selse Gewest wordthet Fonds voor de bouw van ziekenhuizen en
medisch-sociale inrichtingen gemachtigd om op het artikel 561.02,a,
40, van zijn begroting voor 1979 verbintenissen ten laste te nemen
voor een bedrag van 495 000 000 frank bestemd als vastleggingskre-
dieten, gesplitst per lot en ten bate van het artikel 561.02, b, 40, een
bedrag van 333 000 000 frank te vereffenen.

Door bemiddeling van de staatssecretaris voor het Brusselse Ge-
west wordt het Fonds voor de bouw van ziekenhuizen en medisch-
sociale inrichtingen gemachtigd de verbintenis aan te gaan tot het
betalen op de vervaldag, van de interest en de aflossing binnen een
termijn van ten hoogste dertig jaar, van leningen door het Gemeente-
kredietvan België toegestaan tervervanging van de toelagen bedoeld
in artikel 6 van de wet van 6 juli 1973 totwijziging van die van 23
december 1963 op de ziekenhuizen.

Deze verbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaalaan lenin-
gen dat niet meer mag belopen dan 273 900 000 frank.

Organismes d'intérêt public
Art. 10. A l'intervention du secrétaired'Etat à laRégion bruxelloi-

se, le Fonds de construction d'institutions hospitalièresetmédico-
sociales est autorisé à prendre à charge de l'article 561.02, a, 40, de
son budget pour 1979, des engagements pour un montant de
495000000 de francs,destinés aux engagements fractionnés par lots
etàeffectuer à charge de l'article 561.02, b, 40, des liquidations pour
un montantde333000000 de francs.

A l'intervention du secrétaire d'Etat à la Région bruxelloise, le
Fonds de construction d'institutions hospitalières et médico-sociales
est autorisé à prendre l'engagement de payer à l'échéance, l'intérêt et
l'amortissement dans un délai maximum de trente ans, des prêts ac-
cordés par le Crédit communal de Belgique en lieu et place des inter-
ventions prévues à l'article 6 de la loi du 6 juillet 1973 modifiant
celledu 23 décembre 1963 sur leshôpitaux.

Ces engagements pourront porter, en 1979, sur un volume de prêts
ne dépassant pas 273 900 000 francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Afzonderlijke sectie (Titel IV)
Art. 11. De verrichtingen op de speciale fondsen, die voorkomen

in Titel IV van de tabel gevoegd bij deze wet, worden geraamd op
1 806 100 000 frank voor de ontvangsten en op 2 818 900 000 frank
voor de uitgaven.

Section particulière (Titre IV)
Art. 11. Les opérations effectuées sur les fonds spéciaux figurant

au Titre IV du tableau joint à la presente loi sont évaluées à
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1 806 100 000 francs pour les recettes et à 2 818 900 000 francs pour
les dépenses.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 12. De wijze van beschikking over het tegoed vermeld voor de
fondsen ingeschreven in Titel IV van de tabel gevoegd bij deze wet,
wordt aangeduid naast het nummer van het artikel dat betrekking
heeft op elk dezer.

De fondsen waarvan de uitgaven aan het visum van het Rekenhof
worden voorgelegd, zijn door het teken A aangeduid.

De fondsen en rekeningen waarop door tussenkomst van de minis-
ter van Financiën wordt beschikt, zijn door het teken B aangeduid.

Art. 12. Le mode de disposition des avoirs mentionnés aux fonds
inscrits au Titre IV du tableau annexé à la présente loi est indiqué en
regard du numéro de l'article se rapportant à chacun d'eux.

Les fonds dont les dépenses sont soumises au visa préalable de la
Cour des comptes sont désignés par l'indice A.

Les fonds et comptes sur lesquels il est disposé à l'intervention du
ministredes Finances sontdésignés par l'indice B.
- Aangenomen.
Adopté.

Art.13.§ 1. Met betrekking tot het artikel 60.01.A- Fonds voor
de economische expansie en de regionale reconversie, van Titel II van
de tabel gevoegd bij deze wet worden, voor het jaar 1979, nieuwe
vastleggingsmachtigingen verleend tot beloop van 811 000 000 frank
voor de sector « Economische Zaken », waarvan 407 700000 frank
voor de lopende uitgaven en 403 300 000 frank voor de kapitaaluit-
gaven en tot beloop van 98 000 000 frank voor de sector « Midden-
stand », waarvan 79 500 000 frank voor de lopende uitgaven en
18 500 000 frank voor de kapitaaluitgaven.

§ 2. Met betrekking tot het artikel 60.01.A - FEERR, van deel IIvan Titel IV van de tabel gevoegd bij deze wet worden voor het jaar
1979 nieuwe vastleggingsmachtigingen verleend tot beloop van
109600000 frank voor de sector « Openbare Werken »>.

Art. 13. § 1"r. Des autorisations nouvelles d'engagement se rappor-
tant à l'article 60.01.A - Fonds d'expansion économique et de re-
conversion régionale, du Titre IV du tableau annexé à la présente loi,
sont accordées pour l'année 1979 à concurrence de 811 000 000 de
francs pour le secteur « Affaires économiques >> dont 407 700 000
francs pour les dépenses courantes et 403 300 000 francspour les
dépenses de capital et à concurrence de 98 000 000 de francs pour le
secteur « Classes moyennes » dont 79 500 000 francs pour les dé-
penses courantes et 18 500 000 francs pour les dépenses de capital.

§ 2. Des autorisations nouvelles d'engagement se rapportant à l'ar-
ticle 60.01.A - FEERR, de la partie II du Titre IV du tableau annexé
à la présente loi sont accordées pour 1979 à concurrence de
109 600 000 francs pour le secteur «Travaux publics».
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 14. Met toestemming van het Ministerieel Comité voor het
Brusselse Gewest, mag de staatssecretaris voor het Brusselse Gewest,
inzake artikel 60.01.A - deelI - van Titel IV,voor de onder zijn
bevoegdheid vallende materies, beschikken over de kredieten die zijn
uitgetrokken tot al wat dienen kan in het raam van het regionaal
economisch expansiebeleid van de regering ongeachtdeaard van de
ten laste te nemen uitgaven.

Binnen de perken van de vastleggingsmachtigingen bedoeld bijarti-
kel 11, § 1, b, van de wet van 3 oktober 1976houdendedebegro-
ting van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden voor het jaar
1975 kunnen vastleggings- en ordonnanceringsoverdrachten tegelij-
kertijd verwezenlijkt worden bij koninklijk besluit, gedelibereerd inhet Ministerieel Comité voor het Brusselse Gewest,van hetartikel
60.01.A van deelIvan Titel IV, naar hetzelfde artikel van deel IIvan
Titel IV, met het oog op de financiering van de aankoop en uitrusting
van industriële, artisanale en dienstenterreinen, evenals hun toegangs-
wegen.

Art. 14. Moyennant l'autorisation du Comité ministériel de la Ré-
gion bruxelloise, le secrétaire d'Etat à la Région bruxelloise pour les
objets qui relèvent de sa compétence, peut disposer, en ce qui
concerne l'article 60.01.A - partie I- du Titre IV,des créditspré-
vus. à toutes fins utiles, dans le cadre de la politique économique

régionale du gouvernement quelle que soit la nature des dépenses à
prendre en charge.

Dans les limites des autorisations d'engagement visées à l'article
11, § 1", b, de la loi du 3 octobre 1976 contenant le budget des
Affaires régionales bruxelloises de l'année budgétaire 1975, des
transferts d'engagement et d'ordonnancement simultanés peuvent
être effectués par arrêté royal délibéré en Conseilministérielde la
Région bruxelloise de l'article 60.01.A de la partie I du Titre IV au
même article figurant à la partie IIdu Titre IV, en vue de financer
l'acquisition et l'aménagement de terrains industriels, artisanaux et
de services ainsi que leurs voies d'accès.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 15. De Schatkist is gemachtigd voorschotten toe te kennen
wanneer de rekeningen van de fondsen die het voorwerp uitmaken
van de artikelen 60.28.A en 60.30.A van Titel IV van de bij deze wet
gevoegde tabel zich in debettoestand zullen bevinden.

Art. 15. Le Trésor est autorisé à consentir des avances lorsque les
comptes des fonds, qui font l'objet des articles 60.28.A et 60.30.A du
Titre IV du tableau annexé à la présente loi, se trouveront en position
débitrice.
- Aangenomen.
Adopté.

Art.16. De sommen gestortaan deontvangerder registratiebij
toepassing, in het Brusselse Gewest, van de wet van 29 maart 1962
houdende organisatie van de ruimtelijke ordening en van de stede-
bouw, gewijzigd bij de wetten van 22 april 1970 en 22 december
1970, worden ter beschikking gesteld van de staatssecretaris voor het
Brusselse Gewest met het oog op de betaling van de uitgaven ver-
schuldigd ingevolge de toepassing, in het Brusselse Gewest, van de-
zelfde gewijzigde wet van 29 maart 1962 ten laste van artikel
66.03.A van Titel IV - Afzonderlijke sectie, deel II.

Art. 16. Les sommes versées au receveur de l'enregistrement en
application, dans la région bruxelloise, de la loi du 29 mars 1962
organique de l'aménagement du territoire et de l'urbanisme, modifiée
par les lois des 22 avril 1970 et 22 décembre 1970, sont mises à la
disposition du secrétaire d'Etat à la Région bruxelloise pour être af-
fectées au paiement des dépenses résultant de l'application, dans la
région bruxelloise,de la même loi modifiée du 29 mars 1962 à
charge de l'article 66.03.A du Titre IV - section particulière, partieII.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 17. Ten laste van de kredieten van artikel 60.04.A van afde-
ling40van deel IIvan Titel IV waarover de minister van het Brussel-
se Gewest beschikt, en op zijn aanvraag, verwerft de minister van
Financiën de terreinen die nodig zijn voorhetverwezenlijken van de
ontwerpen van zuiveringsinstallaties voor rioolwateren. Die terreinen
zullen ter beschikking van de minister van het Brusselse Gewestwor-
den gesteld zolang hijde bouwmeester van de werken is. Ze zullen
later ter beschikking van het organisme worden gesteld, dat zal wor-
den aangeduid als bouwmeester inzake zuivering in het Brusselse
gewest.

Methetoog op de rioolwaterzuivering kan de minister van het
BrusselseGewest devolledige financiering van de ontwerp-studies
van werken verzekeren, ten laste van de kredieten van hetzelfde
Fonds.

Art. 17. A charge des crédits de l'article 60.04.A de la section 40
de la partie IIdu Titre IV dont dispose le ministre de laRégion
bruxelloise et à sa demande, leministre desFinancesacquiert lester-
rains nécessaires à la réalisation des projets d'installations d'épura-
tion des eaux d'égout. Ces terrains seront mis à la disposition du
ministre de la Région bruxelloise tant qu'il sera maître de l'ouvrage
des travaux. Ils seront mis ultérieurement à la disposition de l'orga
nisme qui sera désigné comme maître de l'ouvrage en matière d'é-
puration dans la région bruxelloise.

A charge des crédits du même Fonds, le ministre de la Région
bruxelloise peut assurer le financement intégral de l'étude de projets
de travaux en vue de l'épuration des eaux d'égout.
- Aangenomen.
Adopté.



Séance du mardi 30 octobre 1979
Vergadering van dinsdag 30 oktober 1979

Andere verbintenissen toegelaten
door de Brusselse regionale begroting

Art. 18. De staatssecretaris voor het Brusselse Gewest wordt ertoe
gemachtigd de hieronder vermelde instelling toe te laten verbintenis-
sen te onderschrijven, tot het aangegeven bedrag :
- Nationale Maatschappij voor de Huisvesting: 2 828 700 000

frank.

Autres engagements couverts
par le budget régional bruxellois

Art. 18. Le secrétaire d'Etat à la Région bruxelloise peut autoriser
l'organisme indiqué ci-après à souscrire des engagements, jusqu'au
montant indiqué :

Société nationale du logement :2 828 700 000 francs.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 19. De minister van het Brusselse Gewest wordt ertoe gemach-
tigd, namens de Staat, de verbintenis aan te gaan tot het betalen, op
de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare besturen, van
de interest en de aflossing binnen een termijn van ten hoogste dertig
jaar, van leningen door het Gemeentekrediet van België toegestaan
ter vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte openbarebe-
sturen vooruitvoeringvan werkendieonderzijnhoog toezichtstaan.

Deze verbintenissen mogen in 1979 slaan op een leningentotaal
van ten hoogste 622 800 000 frank.

Art. 19. Le ministre de la Région bruxelloise est autorisé à pren-
dre, au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, auxpou-
voirs publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissementdansun
délai maximum de trente ans, des prêts accordés par le Crédit
communal de Belgique en lieu et place des subventions aux adminis-
trations publiques subordonnées en faveur de l'exécution des travaux
soumis à son haut contrôle.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
nedépassantpas622 800 000 francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 20. De minister van het Brusselse Gewest wordt ertoe ge-
machtigd, namens de Staat, de verbintenis aan te gaan tot het beta-
len, op de vervaldag, aan de door de minister van Financien erkende
kredietinstellingen, van de interest en de aflossing, binnen een termijn
van ten hoogste twintig jaar, van leningen toegestaan aan de nijver-
heidsondernemingen in toepassing van de toelageregeling waarvan
sprake in de artikels 33 en 34 van de wet van 26 maart 1971 op de
bescherming van de oppervlaktewateren tegen verontreiniging.

Deze verbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaal aan lenin-
gen datniet meermag belopen dan 40 000000 frank.

Art. 20. Le ministre de la Région bruxelloise est autorisé à prendre,
au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, aux orga-
nismes de crédit agréés par le ministre des Finances, l'intérêt et l'a-
mortissement, dans un délai maximum de vingt ans, des prêts accor-
dés aux entreprises industrielles, en application de la réglementation
sur l'octroi des subsides dont question aux articles 33 et 34 de la loi
du 26 mars 1971 sur la protection des eaux de surface contre la
pollution.

Ces engagements pourront porter en 1979 sur un volume de prêts
ne dépassant pas 40 000 000 de francs.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 21. De staatssecretaris voor het Brusselse Gewest wordt ertoe
gemachtigd namens de Staat de verbintenis aan te gaan tot het beta-
len op de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare besturen,
van de interest en de aflossing, binnen een termijn van ten hoogste
dertig jaar, van leningen door het Gemeentekrediet van België toege-
staan ter vervanging van de toelagen aan de ondergeschikte openbare
besturen voor de uitvoering van gemeentewerken die vermeld zijn in
artikel 2, §§ I en IV, van het besluit van de Regent van 2 juli 1949,
gewijzigd door latere koninklijke besluiten.

Die verbintenissen mogen in 1979 gaan tot een totaal aan leningen
dat niet meer mag belopen dan 311 000 000 frank.
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Art.21. Lesecrétaire d'Etat à la Region bruxelloise est autorisé à
prendre, au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, aux
pouvoirs publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissement,
dans un délai maximum de trente ans, des prêts accordés par le Cré-
dit communal de Belgique, en lieu et place des subventions aux admi-
nistrations publiques subordonnées en faveur de l'exécution des tra-
vaux communaux mentionnés dans l'article 2, §§ Iet IV, de l'arrêté
du Régent du 2 juillet 1949, modifiés par des arrêtés royaux ul-
térieurs.

Ces engagements pourront porter en 1979surunvolumedeprêts
nedépassant pas 311 000 000 de francs.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 22. De Staatssecretaris voor het Brusselse Gewest wordt ertoe
gemachtigd namens de Staat de verbintenis aan te gaan tot het beta-
len op de vervaldag, aan de gewestelijke en lokale openbare besturen,
van de interest en de aflossing binnen een termijn van ten hoogste
dertig jaar van leningen door het Gemeentekrediet van België toege-
staan ter vervanging van de toelagen aan deondergeschikte openbare
besturen voor uitvoering van werken die onder zijn hoog toezicht
staan.

Deze verbintenissen mogen in 1979 slaan op een leningentotaal
van ten hoogste 30 000 000 frank.

Art.22. Lesecrétaire d'Etat à la Région bruxelloise est autorisé à
prendre, au nom de l'Etat, l'engagement de payer, à l'échéance, aux
pouvoirs publics régionaux et locaux, l'intérêt et l'amortissement
dans un délai maximum de trente ans, desprêtsaccordéspar leCré-
dit communal de Belgique en lieu et place des subventions aux admi-
nistrations subordonnées en faveur de l'exécution des travaux soumis
à son hautcontrôle.

Ces engagements pourront porter en 1979 surun volumedeprêts
nedépassant pas30 000 000 de francs.

De Voorzitter. - Op dit artikel stelt de regering volgend amende-
mentvoor :

A. In het tweede lid van dit artikel het bedrag van 30 000 000
frank te verhogen tot 2098 500 000 frank. (Vermeerdering:

2 068 500 000 frank.)
B. De tekst van dit artikel aan te vullen met een derde lid, lui-

dende :
Ter compensatie van de verhoging van het volume van de leningen,

worden de saldi van de vastleggingsmachtigingen welke zijn overge-
dragen op het jaar1979,geannuleerd ten belope van de bedragen
vermeld naast de artikelnummers, opgenomen in de volgende tabel
(in franken):

Vastleggings- Vastleggings-
machtigingen kredieten

Openbare Werken:
Afdeling 36:

Art. 51.06
Volksgezondheid:
Afdeling 38:

Art. 51.82
Art. 63.84
Art. 51.82
Art. 63.84

Afdeling 40:
Art. 51.80
Art. 63.84
Art. 63.85

Volksgezondheid:
Art. 10 Begrotingswet:

1ªTe lid1ªTe lidlid
2de lid

Art. 19. Begrotingswet
Art. 20. Begrotingswet

Begrotingswet
Art. 20. Begrotingswet

Totalen
A. Au deuxième alinéa
000 000 de francs à
A. Au deuxième alinéa

30 000 000 de francs à
2 068 500000 francs.)

-

143 700 000
116 100 000

1 006 307 000
415 000 000

1 681 107 000
de cet article porter

2 098
de cet article porter

2 098 500 000 francs.

139 200 000

14 400 000
15 093 000

104 500104 500 000500 000
82 900 000
31 300 000

000
31 300 000

387 393 000
le montant dele montant de
(Augmentation:
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B. Compléter le texte de cet article par un troisième alinéa libellé
comme suit:

En compensation de l'augmentation du volume des prêts, les soldes
des crédits d'engagement et des autorisations d'engagement reportés
à l'année budgétaire 1979 sont annulés à concurrence des montants
indiqués en regard du numéro de l'article se rapportantà chacun
d'eux dans le tableau ci-après (en francs):

Personne ne demandant la parole, nous passons au vote sur cet
amendement.

De heer Vanderpoorten. - Mijnheer de Voorzitter, wij vragen de
naamstemming.

De Voorzitter. - Wordt deze vraag gesteund? (Meer dan negen
leden staan op).

Aangezien de naamstemming reglementair is gevraagd, zal ertoe
worden overgegaan.

- Il est procédé au vote nominatif.
Er wordt tot naamstemming overgegaan.

131 membres sont présents.
131 leden zijn aanwezig.
108 votent oui.
108 stemmen ja.
29 votent non.
29 stemmen neen.

2 s'abstiennent.
2 onthouden zich

En conséquence, l'amendement est adopté.
Derhalve is het amendementaangenomen.

Ont voté oui :
Hebben jagestemd:

MM. Akkermans, Basecq, Bataille, Belot, Bertrand, Bogaerts, Bon-
mariage, Calewaert, Califice, Canipel, Carpels, Chabert, Claeys,
Conrotte, Cooreman, Coppens, Cornelis, Cudell, Cugnon, Dalem,
Mme De Backer-Van Ocken, MM. De Baere, De Clercq (Constant),
Deconinck, De Graeve, Deleeck, Mme De Loore-Raeymaekers, M.
Delpérée, Mme De Pauw-Deveen, MM. De Rore, De Seranno, Désir,
De Smeyter, de Wasseige, Deworme, Donnay, Dulac, le comte du
Monceau de Bergendal, Egelmeers, Féaux, Férir, Flagothier, Geens,
Gerits,Gijs,Gillet (Roland), Mme Goor-Eyben, MM. Goossens,
Gramme, Guillaume (François), Hanin, Hismans, Hostekint,
Hoyaux, Hubin, Humblet, Kevers, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lalle-
mand, Lambiotte, Lavens, Lecoq, Leemans, Lindemans, Lutgen, Mai-
nil, Mesotten, Meunier, Moureaux, Nauwelaerts, Mme Nauwelaerts-
Thues, MM. Neuray, Noël de Burlin, Paque, Paulus, Payfa, Piot,
Mme Planckaert-Staessens, MM. Poulain, Poullet, Radoux, Mme Re-
my-Oger, MM. Seeuws, Smeers, Mme Smitt, MM. Spitaels, Storme,
Sweert, Toussaint (Theo), Mme Turf-De Munter, MM. Vandena-
beele, Van den Eynden, Van den Nieuwenhuijzen, Vanderborght,

Vangeel, Vangronsveld, Vanhaverbeke, Van Herreweghe, Van Nevel,
Vannieuwenhuyze, van Waterschoot, Verbist, Vergeylen, Windels,
WyninckxetVandekerckhove (Robert).

Ont voté non :
Hebben neen gestemd :

M. Bascour, Mme Bernaerts-Viroux, MM. Boey, Capoen, Coen,
Cuvelier, Daems, De Bondt, Declercq (Roger), Decoster,DeRouck,
D'Haeyer, Gillet (Jean), Mme Herman-Michielsens, MM. Jorissen,
Kenens, Lagneau, Lahaye, Maes, Mme Mayence-Goossens, MM. Pe-
rin, Renard, Van den Broeck, Van der Elst, Vanderpoorten,Vanders-
missen, Van Elsen, Van Ooteghem et Waltniel.

Se sontabstenus:Hebben zich onthouden:
MM. Demuyter et Henrion.

M. le Président.- Les membres quise sontabstenussontpriésde
faire connaître les motifs de leur abstention

Ik verzoek de leden die zich hebben onthouden de reden van hun
onthouding mede tedelen.

M. Henrion. - J'ai paire avec Mme Petry.

M. Demuyter. - Monsieur le Président, je n'ai pas émis un vote
négatif,car je n'aipas voulu qu'il puisse être interprété comme un
refus de doter la region bruxelloise de moyens dont elle a besoin. Je
n'ai pas non plus voulu emettre un vote affirmatif, car je ne desire
pas que ce vote soit interprété comme uneapprobation de lagestion
actuelle de l'agglomération.

M. van de Put. - Monsieur le Président, mon appareil n'a pas
fonctionné.

M. Bailly. - Mon vote positif n'a pas été enregistré, Monsieur le
Président.

M. le Président.- Il vous en est donné acte.

Ik breng het aldus gewijzigd artikel 22 in stemming.
Je mets aux voix l'article 22 ainsi amendé.

- Aangenomen.
Adopté.

M. le Président.- L'article 23 est ainsi rédigé :
Art. 23. Elke verbintenis aan te gaan, krachtens de artikels 19 tot

22 van deze wet, wordt onderworpen aan het visum van de contro-
leur dervastleggingen en aanhetRekenhof.

Vóór de tiende van iedere maand, legt decontroleurdervastleggin-
gen aan het Rekenhof een in drievoud opgemaakte lijst met de ver-
antwoordingsstukken voor, die, eensdeels, het bedrag vermeldt van
de vastleggingen die tijdens de afgelopen maand geviseerd werden,
en, anderdeels, het bedrag aangeeft van de vastleggingen die gevi-
seerd werden sinds het begin van het jaar.

De lijst van de maand december maakt de jaarlijkseverzamelstaat
uit.

Binnen de tien dagen na ontvangst van de jaarlijkse verzamelstaat,
zendt het Rekenhof twee door het Hof afgesloten exemplaren naar de
minister van Financiën terug.

Art.23. Tout engagement à prendre, en vertu des articles 19 à 22
delapresente loi,estsoumis au visadu controleurdesengagements
età laCourdescomptes.

Avant ledixdechaquemois, lecontrôleurdes engagements trans-
metà laCourdescomptes,avec lesdocuments justificatifs, un relevé
établien trois exemplaires, mentionnant,d'une part, le montantdes
engagementsvisésau cours du mois écouléet, d'autrepart, lemon-
tantdesengagements visesdepuis ledébut de l'année.

Le relevé du mois de décembre constitue le relevé récapitulatif
annuel.

La Cour des comptes renvoie au ministre des Finances, dans les dix
jours suivant leur réception, deux exemplaires arrêtés par elle du rele-
vé récapitulatif annuel.

- Aangenomen.
Adopté.

M. le Président.- Il sera procédé toutà l'heure au vote de l'en-
semble du projet de loi.

Wij stemmen later over het ontwerp van wet inzijn geheel.

Travaux publics:
Section 36:

Art. 51.06
Santé publique:
Section 38 :

Art. 51.82
Art. 63.84
Art. 51.82
Art. 63.84

Section 40:
Art. 51.80
Art. 63.84
Art. 63.85

Santé publique:
Art. 10. Loi budgétaire:

1ªr alinéa
2e alinéa

alinéa
2e alinéa

Art. 19. Loi budgétaire
alinéa

Art. 19. Loi budgétaire
Art. 20. Loi budgétaireArt. 20. Loi budgétaire

Totaux

Autorisations
d'engagement

000143 700 000
100 000116 100 000116

1 006 307 000
415 000 000

1 681 107 000

Crédits
d'engagement

139 200 000

14 400 000
15 093 000
14 400
15 093 000

104 500 000
82 900 00082 900 000
31 300 00031 300 000

387 393 000
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PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES BRUXELLOISES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Discussion et vote des articles

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE BRUSSELSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Beraadslaging en stemming over de artikelen

M. le Président. - Nous passons à l'examen des articles du projet
de loi ajustant le budget des Affaires régionales bruxelloises de 1978.

Wij gaan over tot het onderzoek van de artikelen van het ontwerp
van wet houdende aanpassing van de begroting van de Brusselse Ge-
westelijke Aangelegenheden voor 1978.
Il conviendra sans doute au Sénat de prendre comme base de dis-

cussion le texte proposé par la commission ?
Ik stel de Senaat voor de tekst aangenomen door de commissie als

basis te nemen voor de bespreking. (Instemming.)
Il en est ainsi décidé.
Aldus is beslist.
Personne ne demandant la parole dans la discussion des articles du

tableau, je les mets aux voix.
Daar niemand het woord vraagt in de behandeling van de artikelen

van de tabel, breng ik deze in stemming.

- Ces articles sont successivement mis aux voix et adoptés. (Voir
document nº 6 -XXV - 1 du Sénat, session extraordinaire 1979, et
document nº 6 - XXV - 2 du Sénat, session 1979-1980.)

Deze artikelen worden achtereenvolgens in stemming gebracht en
aangenomen. (Zie gedrukt stuk nr. 6 - XXV - 1 van de Senaat, bui-
tengewone zitting 1979, en gedrukt stuk nr.6 -XXV -2 van de
Senaat, zitting 1979-1980.)

M. le Président. - Les articles du projet de loi sont ainsi rédigés :
I. Ajustements des crédits

Article 1ºº. Les crédits prévusau titreI- Dépensescourantes,et
au titre II - Dépenses de capital, du budget des Affaires régionales
bruxelloises de l'année budgétaire 1978, sont ajustés suivant les don-
nées détaillées au tableau annexé à la présente loi et à concurrence de
(en millionsde francs):

Crédits dissociés

Crédits Crédits
d'engage- d'ordonnan-

ment cement

Crédits
non

dissociés
Ajustements

TITRE I
Dépenses courantes

Crédits supplémentaires de
l'année courante

Réductions
Crédits supplémentaires pir les

années antérieures

142,4
91,8 3,0 3,0

1,8

TITRE II
Dépenses de capital

Crédits supplémentaires de
l'année courante

Réductions
0,8
0,8

76,6
298,3

43,0
95,7

I. Kredietaanpassingen

Artikel 1. De kredieten, ingeschreven onder de titel I - Lopende
uitgaven, en onder de titel II- Kapitaaluitgaven, van de begroting
van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden voor het begrotings-
jaar 1978, worden aangepast volgens de omstandige vermeldingen in
de bij deze wet gevoegde tabel en ten belope van (in miljoenen
franken) :
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Gesplitste kredieten

Aanpassingen

TITEL I
Lopende uitgaven

Bijkredieten lopend jaar
Verminderingen
Bijkredieten voor vroegere ja-

ren

TITEL II
Kapitaaluitgaven

Bijkredieten lopend jaar
Verminderingen

- Adopté.
Aangenomen.

II. Dispositions diverses

Art. 2. A l'article 11, § 1, de la loi du 9 août 1978 contenant le
budget des Affaires régionales bruxelloises de l'année budgétaire
1978, le montant des autorisations d'engagement de 468 700 000
francs est porté à 502 400 000 francs pour les dépenses courantes du
secteur « Affaires économiques >>.

II. Diverse bepalingen

Art. 2. In het artikel 11, § 1, van de wet van 9 augustus 1978
houdende de begroting van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenhe-
den voor het begrotingsjaar 1978 wordthet bedragdervastleggings-
machtigingen van 468 700 000 frank tot 502 400 000 frank verhoogd
voor de lopende uitgaven van de sector « Economische Zaken ».
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 3. A l'article 11, § 1, de la loi du 9 août 1978 contenant le
budget des Affaires régionales bruxelloises de l'année budgétaire
1978, le montant des autorisations d'engagement de 166 700000
francs est ramené à 160 200 000 francs pour les dépenses courantes
du secteur « Classes moyennes ».

Art. 3. In het artikel 11, § 1, van de wet van 9 augustus 1978
houdende de begroting van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenhe-
den voor het begrotingsjaar 1978 wordt het bedrag der vastleggings-
machtigingen van 166 700 000 frank teruggebracht tot 160 200 000
frank voor de lopende uitgaven van desector «Middenstand».
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 4. A l'article 11, § 1, de la loi du 9 août 1978 contenant le
budget des Affaires régionales bruxelloises de l'année budgétaire
1978, le montant des autorisations d'engagement de 249 900 000
francs est porté à 300 300000 francs, pour les dépenses de capital du
secteur « Affaires économiques».

Art. 4. In het artikel11,§ 1, van de wet van 9 augustus 1978
houdende de begroting van de BrusselseGewestelijkeAangelegenhe-
den voor het begrotingsjaar 1978 wordt het bedrag der vastleggings-
machtigingen van 249 900 000 frank tot 300 300 000 frank ver-
hoogd, voor de kapitaaluitgaven van de sector « Economische
Zaken ».

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 5. Le volume de prêts sur lequel peuvent porter les engage-
ments visés à l'article 17 de la loi du 9 août 1978 contenant le budget
des Affaires régionales bruxelloises de l'année budgétaire 1978,est
réduit de 100 000000 de francs

Art. 5. Het totaal aan leningen waarop de verbintenissen slaan be-
doeld bijartikel 17 van de wet van 9 augustus 1978 houdende de

Niet-
gesplitste
kredieten

142,4
91,8

1,8

0,8
0,8

Vast-
leggings-
kredieten

3,0

-

76,6
298,3

Ordonnan-
cerings-

kredieten-

3,0

43,0
95,7
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begroting van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden voor het
begrotingsjaar 1978 wordt verminderd met 100 000 000 frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 6. Le ministre des Affaires bruxelloises est autorisé à prendre
au nom de l'Etat l'engagement de payer à l'échéance à l'Aggloméra-
tion bruxelloise, l'intérêt et l'amortissement dans un délai maximum
de5 ansd'un prêt accordé par leCrédit communaldeBelgiquepour
subvenir aux charges de l'Agglomération pour l'année 1978. Ceten-
gagement peut porter sur un prêt de 200 millions de francs.

Art. 6. De minister van Brusselse Aangelegenheden wordt ertoe ge-
machtigd in naam van de Staat de verbintenis aan te gaan op de
vervaldag en binnen een maximumtermijn van 5 jaaraan deBrussel-
se Agglomeratie de interest en de aflossing te betalen van een lening
toegestaan door het Gemeentekrediet van België om de lasten van de
Agglomeratie voor het jaar 1978 te bekostigen. Deze verbintenis mag
betrekking hebben op een lening van 200 miljoen frank.
- Adopté.
Aangenomen.

Art. 7. Un montant de 25 900 000 francs provenant du solde du
crédit de l'article 12.35 de la section XVI du titre I du budget des
Affaires régionales bruxelloises de 1976 et reporté à l'année 1977, est
reporté successivement aux années 1978 et 1979 en vue de la liquida-
tion, de l'ordonnancement et du paiement de créances de 1975 et de
1976 relatives à l'hygiène mentale.

Art. 7. Een bedrag van 25 900000 frank, voortspruitend uit het
saldo van het krediet van artikel 12.35 van afdeling XVI van titel Ivan de begroting van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden
voor 1976 en overgedragen naar het jaar 1977, wordt achtereenvol-
gens overgedragen naar de jaren 1978 en 1979 met het oog op de
vereffening, de ordonnancering en de betaling van schuldvorderingen
van 1975 en 1976 met betrekking tot de geesteshygiëne.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 8. Par dérogation aux dispositionsde l'article18,§2,de laloi
du 28 juin 1963 modifiant et complétant les lois sur la comptabilité
de l'Etat, les soldes des crédits non dissociés du Titre I du budget des
Affaires régionales bruxelloises de l'année budgétaire 1978 peuvent
être reportés à l'année suivante dans les mêmes conditions que les
crédits dissociés.

Art. 8. Bij afwijking van de beschikkingen van artikel 18, § 2, van
de wet van 28 juni 1963 tot wijziging en aanvulling van de wetten op
de rijkscomptabiliteit mogen de saldi van de niet-gesplitste kredieten
van titelI van de begroting van de Brusselse Gewestelijke Aangele-
genheden voor het begrotingsjaar 1978 worden overgedragen in de-
zelfde voorwaarden als de gesplitste kredieten.

- Adopté.
Aangenomen.

Art. 9. Les crédits ouverts par la presente loi seront couverts par
les ressources générales du Trésor.

Art. 9. De bij deze wet toegestane kredieten zullen door de algeme-
ne middelen derSchatkistgedektworden.
- Adopté
Aangenomen.

Art. 9bis. Les soldes des crédits budgétaires de 1977 reportés en
1978 sont annulés à concurrence des montants indiqués en regard du
numéro de l'article se rapportant à chacun d'eux dans le tableau ci-
après (en francs):

Travaux publics.- Section 33:
Art. 51.05
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement :-.Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 7 100000.
Fonds Titre IV :-.Art.71.10:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement : 8 200000.

Crédits non dissociés:-.Crédits d'oronnancement:19 700000.
Fonds Titre IV :-.Totaux:
Autorisations d'engagement :-.Crédits d'engagement:8 200000.
Crédits non dissociés :-.Crédits d'ordonnancement : 26 800000.
Fonds Titre IV: -
Art. 9bis. De saldi van de begrotingskredieten van 1977, overge-

dragen naar 1978 zijn geannuleerd ten belope van de bedragen ver-
meld naast de artikelnummers, opgenomen in de volgende tabel (in
franken):

Openbare Werken.- Afdeling 33:
Art. 51.05:
Vastleggingsmachtigingen :-.Vastleggingskredieten :-.Niet-gesplitste kredieten:-.Ordonnanceringskredieten :7 100000.
Fonds Titel IV :-.Art. 71.10:
Vastleggingsmachtigingen :-.Vastleggingskredieten:8 200000.
Niet-gesplitstekredieten:-.Ordonnanceringskredieten : 19 700 000.
Fonds Titel IV :-.Totalen:
Vastleggingsmachtigingen :-.Vastleggingskredieten: 8 200000.
Niet-gesplitste kredieten:-.Ordonnanceringskredieten: 26 800000.
Fonds Titel IV :-.- Adopté.
Aangenomen.

Art.10. Lapresente loientre en vigueur le jour de sa publication
au Moniteur belge.

Art. 10. Deze wet treedt in werking de dag van haar bekendma-
king inhetBelgischStaatsblad.

- Adopté.
Aangenomen.

M. le Président.- Ilsera procédé dansun instantauvotede l'en-
semble du projet de loi.

Wij stemmen straks over het ontwerp van wet inzijn geheel.

ONTWERP VAN WET BETREFFENDE DE TOEKENNING VAN
DE WAARBORG VAN DE STAAT VOOR EEN DOOR BELGI-
SCHE FINANCIELE INSTELLINGEN AAN DE REPUBLIEK
PORTUGAL TE VERLENEN FINANCIERING OP MIDDEL-
LANGE TERMIJN

Beraadslaging en stemming over het enigartikel

PROJET DE LOI RELATIF A L'OCTROI DE LA GARANTIE DE
L'ETAT POUR UN FINANCEMENT A MOYEN TERME A
CONSENTIR PAR DES INSTITUTIONS FINANCIERES
BELGES A LA REPUBLIQUE DU PORTUGAL

Discussion et vote de l'article unique

De Voorzitter.- Aan de orde is de bespreking van het ontwerp
van wet betreffende de toekenning van de waarborg van de Staat
voor een door Belgische financiële instellingen aan de republiek Por-
tugal te verlenen financiering.

Nous abordons l'examen du projet de loi relatif à l'octroi de la
garantie de l'Etat pour un financement à consentir par des institu-
tions financières belges à la république du Portugal.

De algemene beraadslaging is geopend.
La discussion générale est ouverte.



Séance du mardi 30 octobre 1979
Vergadering van dinsdag 30 oktober1979

déclare close.
Personne ne demandent la parole dans la discussion générale, je la
Daar niemand het woord vraagt, is de algemeneberaadslaging

gesloten.

ainsi rédigé :
L'articleuniqueduprojet de loiprésenté par lacommission est

Article unique. Le Roi est autorisé à attacher la garantie de l'Etat
au remboursement du capital et au paiement des intérêts et frais ac-
cessoires, relatifs aux prêts à moyen terme à consentir par des institu-
tions financières belges à la république du Portugal.

Cette garantie porte sur la contre-valeur, en francs belges, d'un
montant n'excédant pas, en principal, 10 000000 de dollars des
Etats-Unis d'Amerique et sur les intérêts et frais accessoires y af-
férents.

Enig artikel. De Koning wordt gemachtigd de waarborg van d
Staat te verbinden aan de terugbetaling van het kapitaal en aan de
betaling van de interesten en bijkomende kosten, met betrekking tot
de leningen op middellange termijn, toe te staan door Belgische fi-
nanciële instellingen aan de republiek Portugal.

Die waarborg slaat op de tegenwaarde in Belgische frankvan een
bedrag dat in hoofdsom niet boven 10 000 000 dollar van de Vere-
nigde Staten van Amerika mag liggen, en op de daarop betrekking
hebbende interesten en bijkomende kosten.
- Adopté.
Aangenomen.

De Voorzitter. - Wij stemmen straks over het ontwerp van wet in
zijn geheel.

Nous allons procéder ultérieurement au vote de l'ensemble du pro-
jet de loi.

PROJET DE LOI RELATIF A L'OCTROI DU TITRE HONORIFI-
QUE DE LEURS FONCTIONS AUX BOURGMESTRES, AUX
ECHEVINS ET AUX PRESIDENTS DES CONSEILS DE L'AIDE
SOCIALE OU DES ANCIENNES COMMISSIONS D'ASSIS-
TANCE PUBLIQUE

Discussion générale et vote des articles

ONTWERP VAN WET BETREFFENDE HET VERLENEN VAN
DE ERETITEL VAN HUN AMBT AAN DE BURGEMEESTERS,
AAN DE SCHEPENEN EN AAN DE VOORZITTERS VAN DE
RADEN VOOR MAATSCHAPPELIJK WELZIJN OF VAN DE
GEWEZEN COMMISSIES VAN OPENBARE ONDERSTAND

Algemene beraadslaging en stemming over de artikelen

M. le Président. - Nous abordons l'examen du projet de loi relatif
à l'octroi du titre honorifique de leurs fonctions aux bourgmestres,
aux échevins et aux présidents des conseils de l'aide sociale ou des
anciennes commissions d'assistance publique.

Wij vatten de beraadslaging aan over het ontwerp van wet betref-
fende het verlenen van de eretitel van hun ambt aan de burgemees-
ters, aan de schepenen en aan de voorzitters van de raden voor maat-
schappelijk welzijn of van de gewezen commissies van openbare on-
derstand.

La discussion générale est ouverte.
De algemene beraadslaging is geopend.
La parole est au rapporteur.

M. Lecoq, rapporteur.- Monsieur le Président, Monsieur le Pre-
mier Ministre, Messieurs les Ministres, chers collègues, le projet de
loi relatif à l'octroi du titre honorifique de leurs fonctions aux bourg-
mestres, aux échevins et aux présidents des conseils de l'aide sociale
ou des anciennes CAP, déposé au Sénat le 24 mai 1978, a été exami-
né au cours de trois réunions en juin de l'année dernière.

Relevé de caducité par la loi du 21 mai 1979, le projet de loi fut
réexaminé par la nouvelle commission de l'Intérieur, lors de ses réu-
nions des 7, 8, 13 et 20 juin 1979.

Les articles et l'ensemble du projet de loi ainsi que le rapport ont
été approuvésà l'unanimitédesmembresprésents.
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Avantdesoumettreau votedevotre assemblée le présent projet de
loi, nous nous permettons de rappeler brièvement l'essentiel de son
contenu.

L'honorariat est une forme de distinction protégée qu'il convenait
de légaliser en la matière précitée. Le problème présentait une acuité
particulière du fait de la fusion des communes, qui avait entraîné une
diminution du nombre de mandats et la fin de carrière de nombreux
mandataires communaux.

Le projet de loi veut régler la situation de ces derniers et réglemen-
ter,à l'avenir, l'octroi du titre honorifique.

Les six articles du projet de loi établissent les conditions à remplir :Pour le bourgmestre :
Il devra avoir exercé ses fonctions dans une même commune pen-

dant au moins dix ans. Si sa conduite a été irréprochable, il pourra
solliciter du Roi l'octroidu titre honorifique de ses fonctions. Une
même demande, à condition que l'interesse soit d'accord, pourraêtre
introduiteà l'intervention du conseil communal.

Un bourgmestre quiestsortidechargepar suite de fusion,d'une
annexion ou d'une rectification de communes, pourra aussi prétendre
à l'honorariat s'il justifie d'une ancienneté de dix ans au moins
comme membre du collège des bourgmestre et échevins d'une même
commune, dont cinq ans au moins en qualité de bourgmestre.

Quant au bourgmestre des communes issues d'une fusion ou d'une
annexion de communes, il pourra faire valoir pour le calcul de l'an-
cienneté, les fonctions de bourgmestre qu'il a exercées dans l'une des
communes fusionnées ou annexées.

Pour les échevins :
C'est le conseil communal qui pourra autoriser un échevin sortant

de charge, d'une commune fusionnée ou non, à porter le titre honori-
fiquedeses fonctions.

Outre l'ancienneté acquise en qualité d'échevin, lesmandataires in-
téressés pourront également faire valoir les années au cours desquel-

les ilsont éventuellement exercé, au préalable, un mandat de bourg-
mestreou deprésident de CAP ou de CPAS.

Pour les présidents des CPAS ou des anciennes CAP :
Les anciens présidents de ces institutions pourront également pré-

tendre, dans les mêmes conditions que les échevins, à l'honorariat, les
années prestées en qualité de bourgmestre et d'échevin étant prises en
compte pour le calcul de l'ancienneté.

Pour être complet, il faut ajouter qu'en son article 6, le projet de
loi stipule:Que le titre honorifique ne pourra être porté au cours des periodes
d'exercice effectif de l'un de ces mandats, par un membre d'un
conseil communal ou d'un CPAS ou par une personne rémunérée par
une commune ou un CPAS.

En conclusion, votre commission de l'Intérieur et de la Fonction
publique vous demande, Monsieur le Président, Mesdames, Mes-
sieurs, d'approuver ce projet de loi comme elle l'a fait elle-même à
l'unanimité. (Applaudissements sur divers bancs.)

M. le Président. - Plus personne ne demandant la parole dans la
discussion générale, je ladéclare close et nous passons à l'examen des
articles du projet de loi.

Vraagt niemand meer het woord in de algemene beraadslaging?
Zo neen, dan verklaar ik ze voor gesloten en gaan wij over tot de
behandeling van de artikelen van het ontwerp van wet.

Il conviendra sans doute au Sénat de prendre comme base de la
discussion le texteproposé par lacommission?

Ik stel de Senaat voor de tekst aangenomen door de commissie als
basis te nemen voor de bespreking. (Instemming.)

Ilen est ainsi décidé.
Aldus is beslist.
L'article premier est ainsi rédigé:
Artikel 1. Een aftredend burgemeester die zijn ambt gedurende ten

minste tien jaar in een zelfde gemeente heeft uitgeoefend en wiens
gedrag onberispelijk is geweest, kan de Koning verzoeken hem de
eretitel van zijn ambt te verlenen.

Het verzoek kan met instemming van de betrokkene ook door de
gemeenteraad worden ingediend.

Article 1". Le bourgmestre sortant de charge qui a exercé ses fonc-
tions dans une même commune pendant au moinsdix anset dont la
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conduite a été irréprochable, peut solliciter du Roi l'octroi du titre
honorifique de ses fonctions.

La même demande peut avec l'accord de l'interesse être introduite
par le conseil communal.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 2. Evenzo kan, op zijn verzoek, tot het voeren van de eretitel
van zijn ambt worden gemachtigd de burgemeester die tengevolge
van een samenvoeging, aanhechting ofwijziging van de grenzen van
gemeenten is afgetreden, voor zover hij gedurende ten minste tien
jaar, waarvan ten minste vijf als burgemeester, lid geweest is van het
collegevan burgemeesteren schepenen van eenzelfdegemeente.

Het verzoek kan met instemming van de betrokkeneook door de
gemeenteraad worden ingediend.

Art. 2. Peut, de même, être autorisé à sa demande à porter le titre
honorifique de ses fonctions, le bourgmestre qui est sorti de charge
par suite d'une fusion, d'une annexion ou d'une rectification de li-
mites de communes, s'il justifie d'une anciennetédedixansaumoins
comme membre du collège des bourgmestre et échevins d'une même
commune, dont cinq ans au moins en qualité de bourgmestre.

La même demande peut avec l'accord de l'interesse être introduite
par le conseil communal.
- Aangenomen.
Adopté.

Art. 3. De burgemeester van een gemeente die uit samenvoeging of
uit aanhechting van gemeenten ontstaan is, kan de jaren ambtsuitoe-
fening als burgemeester van een der samengevoegde ofaangehechte
gemeenten in aanmerking doen nemen voor het berekenen van de in
artikel 1 bepaalde ancienniteit.

In geval van wijziging van de grenzen van een gemeente, kan de
burgemeester van de gemeente waaraan het overgegane deel van het
grondgebied is aangehecht, de jaren ambtsuitoefening als burgemees-
ter in de gemeente waartoe dat deel van het grondgebied behoorde,
in aanmerking doen nemen voor het berekenen van de in artikel 1
bepaalde ancienniteit.

Art. 3. Les bourgmestres des communes issues d'une fusion ou
d'une annexion de communes peuvent faire valoir, pour le calcul de
l'ancienneté prévue à l'article 1ª, les fonctions de bourgmestre qu'ils
ontexercéesdans l'une descommunes fusionnées ou annexées.

En cas de rectification des limites d'une commune, les bourgmes-
tres des communes auxquelles a été rattachée la partie de territoire
transférée, peuvent faire valoir, pour le calcul de l'ancienneté prévue
à l'article 1ª, les années durant lesquelles ils ont exercé les fonctions
de bourgmestre dans la commune à laquelle appartenait cette partie
du territoire.

- Aangenomen.
Adopté.

Art. 4. Een aftredend schepen van een al dan niet samengevoegde
gemeente kan door de gemeenteraad tot het voeren van de eretitel
van zijn ambt worden gemachtigd onder de voorwaarden bepaald in
de artikelen 1, 2 en 3 van deze wet.

De titel van ereschepen van een ingevolge samenvoeging afgeschaf-
te gemeente kan alsnog worden verleend door de raad van de nieuwe
entiteit; die van ereschepen van een aangehechte gemeente door de
gemeenteraad van de gemeente die heeft aangehecht.

Buiten de ancienniteit die de betrokken mandatarissen hebben ver-
kregen als schepen, kunnen zij ook de daaraan voorafgaande jaren
doen gelden gedurende welke zij een mandaatvan burgemeesterof
voorzitter van de commissie van openbare onderstand ofhet open-
baar centrum voor maatschappelijk welzijn zouden hebben uitgeoe-
fend

Art. 4. Un échevin sortant de charge d'une commune fusionnée ou
non peut être autorisé par le conseil communal à porter le titreho-
norifique de ses fonctions aux conditions prévues par les articles 1º',
2 et 3 de la présente loi.

Le titre d'échevin honoraire d'une commune supprimée par fusion
peut, maintenant encore, être accordé par le conseil de la nouvelle
entité; celui d'échevin honoraire d'une commune annexée, par le
conseil communal de la commune qui a annexé.

Outre l'ancienneté acquise en qualité d'échevin, les mandataires in-
téressés peuvent également faire valoir les années au cours desquelles
ils ont éventuellement exercé, au préalable, un mandat de bourgmes-

tre ou de président de commission d'assistance publique ou de centre
public d'aide sociale.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.5.Debepalingen van de artikelen 3 en 4 van deze wet kunnen
door de raad voor maatschappelijk welzijn worden toegepast ten op-
zichte van zijn aftredende voorzitter, alsmede ten opzichte van de
gewezen voorzitter of voorzitters van de commissie of commissies
van openbare onderstand, die het openbaar centrum voor maat-
schappelijk welzijnvervangt.

Buiten de ancienniteit die de betrokken mandatarissen hebben ver-
kregen als voorzitter, kunnen zij ook de daaraan voorafgaande jaren
doen gelden gedurende welke zij een mandaat van burgemeester of
van schepen zouden hebben uitgeoefend in een van de gemeenten of
gedeelten van gemeenten bedoeld in de artikelen 3 en 4 van deze wet.

Art.5.Lesdispositionsdesarticles 3et 4 de la présente loi peuvent
être appliquées par le conseil de l'aide sociale à l'égard de son prési-
dent sortant, ainsi qu'à l'égard de l'ancien président de la commission
d'assistance publique ou des anciens présidents des commissions d'as-
sistance publique, que le centre d'aide sociale remplace.

Outre l'ancienneté acquise en leur qualité de président, les manda-
taires intéressés peuvent également faire valoir les années au cours
desquelles ils ont éventuellement exercé au préalable un mandat de
bourgmestre ou d'échevin dans une des communes ou parties de
communes prévues par les articles 3 et 4 de la présente loi.

- Aangenomen.
Adopté.

Art.6.De eretitel van het ambt van burgemeester, schepen of
voorzittervan deCOO ofhetOCMW magnietworden gevoerd:1. Gedurende de tijd dat een van deze mandaten werkelijk wordt
uitgeoefgend;

2. Door een lid van een gemeenteraad of een openbaar centrum
voor maatschappelijk welzijn;

3. Door een door een gemeente of een openbaar centrum voor
maatschappelijk welzijn bezoldigde persoon.

Art.6. Le titre honorifique de la fonction de bourgmestre. d'éche-
vin ou de président de CAP ou de CPAS ne peut être porté:

1. Au cours des périodes d'exercice effectif de l'un de ces mandats;
2. Par un membre d'un conseil communal ou d'un centre public

d'aide sociale;
3. Par une personne rémunérée par une commune ou un centre

public d'aide sociale.

- Aangenomen.
Adopté.

M. le Président. - La commission propose un nouvel intitulé ainsi
rédigé:

« Projet de loi relatif à l'octroi du titre honorifique de leurs fonc-
tions aux bourgmestres, aux échevins et aux présidents des conseils
des centres publicsd'aide sociale ou des anciennes commissions d'as-
sistance publique.

De commissie stelt een nieuw opschriftvoordat luidt:
« Ontwerp van wet betreffende het verlenen van de eretitel van hun

ambt aan de burgemeesters, aan de schepenen en aan de voorzitters
van de raden van deopenbarecentravoormaatschappelijkwelzijnof
van de gewezen commissies van openbareonderstand. »

Ce texte rencontre-t-il l'accord de l'assemblée ?
Is de Senaat het met die tekst eens ? (Instemming.)
Le nouvel intitulé est approuvé.
Het nieuw opschrift is goedgekeurd.
Ilsera procédé dans quelques instantsau vote de l'ensembledu

projet de loi.
Er zal straks gestemd worden over het ontwerp van wet in zijn

geheel.
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PROJET DE LOI MODIFIANT LA LOIDU 7 JUILLET 1969 DE-
TERMINANT LE CADRE DU PERSONNEL DES COURS ET
TRIBUNAUX DU TRAVAIL

Discussion et vote de l'article unique

ONTWERP VAN WET TOT WIJZIGING VAN DE WET VAN
7 JULI 1969 TOT VASTSTELLING VAN DE PERSONEELS-
FORMATIE VAN DE ARBEIDSHOVEN EN -RECHTBANKEN

Beraadslaging en stemming over het enig artikel

M. le Président.- Nous abordons l'examen du projet modifiant la
loi du 7 juillet 1969 déterminant le cadre du personnel des cours et
tribunaux du travail.

Wij vatten de beraadslaging aan over het ontwerp van wet totwij-
ziging van de wet van 7 juli 1969 tot vaststelling van de personeels-
formatie van de arbeidshoven en -rechtbanken.

La discussion générale est ouverte.
De algemene beraadslaging is geopend.
Personne ne demandant la parole, je la déclare close.
Daar niemand het woord vraagt, is de algemene beraadslaging ge-

sloten.
L'article unique du projet de loi est ainsi rédigé :
Enig artikel. In de tabel « Arbeidsrechtbanken >> dievoorkomtinartikel 1 van de wet van 7 juli 1969 tot vaststelling van de perso-

neelsformatie van de arbeidshoven en -rechtbanken, vervangen door
de wet van 6 juli 1976, worden de volgende wijzigingen aange-
bracht:

1º In de kolom betreffendede « griffiers»wordt :
a) Naast de zetel Brugge, het cijfer « 5 » vervangen door het cijfer

« 4 »;
b) Naast de zetel Hasselt, het cijfer « 5 » vervangen door het cijfer

« 4 »;
c) Naast de zetel Namen-Dinant, het cijfer « 4 >> vervangen door

het cijfer < 3 >>;
2º Indekolom betreffendede«griffiers-hoofdvandienst »> wordt:- Naast de zetels Brugge, Hasselt en Namen-Dinant telkenshet

cijfer « 1 » geplaatst.

Article unique. Dans le tableau « Tribunaux du travail »> figurant à
l'article 1er de la loi du 7 juillet 1969 déterminant lecadreduperson-
nel des cours et tribunaux du travail, remplacé par la loidu6 juillet
1976, les modifications suivantes sont apportées :1º Dans la colonne « greffiers » :
chiffre « 4»;

a) En regard du siège de Bruges, le chiffre « 5 » est remplacé par le
b) En regard du siège de Hasselt, le chiffre « 5 >> est remplacé par lechiffre « 4 »;
c) En regard du siège de Namur-Dinant, le chiffre « 4 » est rempla-

cepar lechiffre«3»;
2º Dans lacolonne « greffiers-chefs de service » :- En regard des sièges de Bruges, Hasselt et Namur-Dinant est

inscrit, chaque fois, le chiffre « 1 ».
- Aangenomen.

Adopté.

De Voorzitter.- We zullen straksstemmenoverhetontwerpvan
wet inzijn geheel.

Il sera procede tout à l'heure au vote de l'ensemble du projet de loi.

ONTWERP VAN WET TOT WIJZIGING VAN DE ARTIKELEN
573, 590, 1338 EN 617 VAN HET GERECHTELIJK WETBOEK

Algemene beraadslaging en stemming
over de artikelen

PROJETDELOI MODIFIANT LES ARTICLES 573, 590, 1338 ET
617 DU CODE JUDICIAIRE

Discussion générale etvote desarticles

De Voorzitter.- Aan de orde is de bespreking van het ontwerp
van wet tot wijziging van de artikelen 573, 590, 1338 en 617 van het
Gerechtelijk Wetboek.

Nous abordons l'examen du projet de loimodifiant lesarticles
573, 590, 1338 et 617 du Code judiciaire.

De algemene beraadslaging is geopend.
La discussion générale est ouverte.
Het woord is aan de verslaggever.

De heer Cooreman, verslaggever.- Mijnheer de Eerste Minister,
Dames en Heren Ministers, geachte collega's, dit ontwerp strekt ertoe
de bevoegdheid van de vrederechters uit te breiden van bedragen van
25 000 frank tot bedragen van 50 000 frank.

De goedkeuring van dit ontwerp zal wellicht de eerste zeer positie-
ve daad zijn om de rechtsbedeling te versnellen - het is de moeite dit
even te onderstrepen - in hetbelang van de burgers van ons land.
(Applausop allebanken.)

M. lePrésident.- Pluspersonnenedemandant laparoledans la
discussion générale, je ladéclare closeetnouspassonsà l'examendes
articles du projet de loi.

Vraagt niemand meer het woord in de algemene beraadslaging?
Zo neen, dan verklaar ik ze voor gesloten en gaan wij over tot de
behandeling van de artikelen van het ontwerp van wet.

Il conviendra sans doute au Sénat de prendre comme base de la
discussion le texteproposépar la commission ?

Ik stel de Senaat voor de tekst aangenomen doordecommissieals
basis te nemen voor de bespreking. (Instemming.)
Ilenestainsidécidé.
Aldus is beslist.
L'article premier est ainsi rédigé:
Artikel 1. Artikel 573, 2º, van het Gerechtelijk Wetboek,gewijzigd

bijdewet van 24 juni1970,wordtdoordevolgendebepalingver-
vangen :

«2ºVan geschillen betreffende wisselbrieven en orderbriefjes,
wanneer het bedrag van de vordering hoger is dan vijftigduizend
frank »

Article 1"r. L'article 573, 2º, du Code judiciaire, modifié par la loidu 24 juin 1970, est remplace par la disposition suivante:« 2º Des contestations relatives aux lettres de change et aux billets
à ordre, lorsque le montant de la demande dépasse cinquantemille
francs. »

- Aangenomen.
Adopté.
Art.2.Artikel590,eerste lid,vanhetzelfdeWetboek wordtver-

vangen doordevolgende bepaling:
« De vrederechter neemt kennis van alle vorderingen waarvan het

bedrag vijftigduizend frank niet te boven gaat, behalve die welke de
wetaan zijn rechtsmachtonttrekt, inzonderheid devorderingen be-
doeld in de artikelen 569 tot571,574 en 578 tot583.»

Art. 2. L'article 590, alinéa 1"r, du même Code est remplacé par la
disposition suivante :

« Le juge de paix connaît de toutes demandes dont le montant
n'excède pas cinquante mille francs, hormis celles qui sont soustraites
par la loi à sa juridiction, notamment les demandes prévues aux arti-
cles 569 à 571, 574 et 578 à 585. »

- Aangenomen.
Adopté.
Art. 3. Artikel 1338 van hetzelfde Wetboek wordt door de volgen-

debepaling vervangen :
« Art. 1338. Elke vordering behorende tot de bevoegdheid van de

vrederechter en strekkende tot betaling van een vaststaande schuld
die een geldsom tot voorwerp heeft waarvan het bedrag vijftigdui-
zend frank niet te boven gaat, kan worden ingesteld, behandeld en
berechtovereenkomstig de bepalingen van dithoofdstuk, indien zij
voor hem wordt gestaafd door een geschrift dat van de schuldenaar
uitgaat.»

Art. 3. L'article 1338 du même Code est remplacé par la disposi-
tion suivante :

« Art. 1338. Toute demande de la compétence du juge de paix,
tendant au paiement d'une dette liquide qui a pour objet une somme
d'argent dont le montant n'excède pas cinquante mille francs, peut
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être introduite, instruite et jugée conformément aux dispositions du
present chapitre, si elle est justifiée devant lui par un écrit émanant
du débiteur. »

- Aangenomen.
Adopté.

Art.4.Artikel 617 van hetzelfde Wetboek, gewijzigd bij de wet
van 30 juni 1971, wordt door de volgende bepaling vervangen:

« Art. 617. De vonnissen van de rechtbank van eerste aanleg, de
rechtbank van koophandel en de vrederechter, waarbij uitspraak
wordtgedaan over een vordering waarvan hetbedrag 15 000 frank
niet overschrijdt, worden gewezen in laatste aanleg.

beroep.»
De vonnissen van de arbeidsbank zijn steeds vatbaar voorhoger

Art. 4. L'article 617 du même Code, modifié par la loi du 30 juin
1971, est remplacépar ladisposition suivante:

« Art. 617. Les jugements du tribunal de première instance, du tri-
bunal de commerce et du juge de paix qui statuent sur une demande
dont le montant ne dépasse pas 15 000 francs sont rendus en dernier
ressort.

Les jugements rendus par le tribunal du travail sont toujours sus-
ceptibles d'appel. »
- Aangenomen.
Adopté.

De Voorzitter.- We zullen straks stemmen over het ontwerp van
wet in zijn geheel.

Il sera procédé tout à l'heure au vote de l'ensemble du projet de loi.

ONTWERP VAN WET TOT WIJZIGING VAN DE WET VAN
9 AUGUSTUS 1955 BETREFFENDE HET WEGENFONDS

Beraadslaging en stemming over het enig artikel

PROJET DE LOI MODIFIANT LA LOI DU 9 AOUT 1955 RELA-
TIVE AU FONDS DES ROUTES

Discussion et vote de l'articleunique

De Voorzitter.- Aan de orde is de bespreking van het ontwerp
van wet tot wijziging van de wet van 9 augustus 1955 betreffende het
Wegenfonds.

Nous abordons l'examen du projet de loi modifiant la loi du
9 août 1955 relative au Fonds des Routes.

De algemene beraadslaging is geopend.
La discussion générale est ouverte
Het woord is aan de verslaggever.

De heer Vergeylen, verslaggever.- Mijnheer de Voorzitter, Mijn-
heer de Eerste Minister, Dames en Heren, geachte collega's, met dit
ontwerp van wet wil de minister van Openbare Werken het bestaan-
de fietspadennet gevoelig uitbreiden. Het Wegenfonds wordt gemach-
tigd om fietspaden aan te leggen op hetdomein van de provincialeen
gemeentelijke wegen. Dergelijke wetswijziging is onontbeerlijk indien
wij een echt fietspadennet willen realiseren. Ik meen te kunnen stellen
dat elkeen van ons sterk begaan is met de verkeersveiligheid, ook met
de veiligheid van fietsers en bromfietsers die tot de minst beschermde
en de meest kwetsbare groep der weggebruikers behoren.

Zo zal door het aanleggen van vrijliggende fietspaden langs de
rijkswegen, het verkeer van de fietsers en bromfietsers worden ge-
scheiden van het snelle gemotoriseerde verkeer.

Tijdens de bespreking van dit ontwerp in de commissie heeft de
minister verklaard dat de autonomie van de plaatselijke besturen he-
lemaal niet in het gedrang komt, aangezien de fietspaden slechts zul-
len aangelegd worden op verzoek van of met toestemming van de
betrokken provincie of betrokken gemeente. De minister deelde nog
mede dat ook aandacht zal worden verleend om niet steeds het be-
staande tracé van de rijkswegen te volgen bij de aanleg der fietspaden
alsmede aan een bijzondere signalisatie voor het gebruik van het
fietspadennet.

Volledigheidshalve dien ik nog te vermelden dat tijdens de bespre-
king ook het probleem van de voetgangers en de voetpaden werd
besproken. Gezien er echter ter zake nog een overleg gaande is tussen
het departement en het Rekenhof, omtrent de vraag of de kosten
voor het aanleggen van voetpaden aan rijkswegen aldan niet ten

lastezijnvan de gemeenten,wenste de minister het verloop van dit
overleg af te wachten en pas na einde van het overleg wetgevende
maatregelen te overwegen.

Uw commissie heeft het enig artikel van dit wetsontwerp aangeno-
men bij eenparigheid van de aanwezige leden. (Applaus op de banken
van de meerderheid.)

M. le Président. - Plus personne ne demandant la parole dans la
discussion générale, je la déclare close.

Vraagt niemand meer het woord in de algemene beraadslaging?
Zo neen, dan verklaar ik ze voor gesloten.

L'article unique du projet de loi est ainsi rédigé :

Enig artikel. Aan artikel 2 van de wet van 9 augustus 1955 betref-
fende het Wegenfonds, gewijzigd bijde wetvan 5 januari1977,
wordt een § 4 toegevoegd luidend als volgt:« § 4. Het Fonds is gemachtigd om op verzoek of met goedvinden
van de provincie of de gemeente op het domein van provincie- of
gemeentewegen werken tot aanleg van fietspaden voor rekening van
het Rijk te financieren en in samenwerking met de rijksdiensten uit te
voeren."

Article unique. L'article 2 de la loidu 9 août 1955 relative au
Fonds des Routes, modifiée par la loi du 5 janvier 1977, est complété
par un § 4, rédigé comme suit :« § 4. Le Fonds est autorisé, à la demande ou avec l'accord de la
province ou de la commune, à financer pour le compte de l'Etat et à
exécuter en collaboration avec les services de celui-ci, des travaux de
construction de pistes cyclables situées sur le domaine de la voirie
provinciale ou communale. »

- Aangenomen.
Adopté.

De Voorzitter. - Wij stemmen zo dadelijk over het ontwerp van
wet in zijn geheel.

Nous voterons dans un instant sur l'ensemble du projet de loi.

PROJET DE LOI RELATIF A L'OCTROI DE LA GARANTIE DE
L'ETAT POUR UN FINANCEMENT A MOYEN TERME A
CONSENTIR PAR DES INSTITUTIONS FINANCIERES
BELGES A LA REPUBLIQUE DU PORTUGAL

PROJET DE LOI RELATIF A L'OCTROI DU TITRE HONORIFI-
QUE DE LEURS FONCTIONS AUX BOURGMESTRES, AUX
ECHEVINS ET AUX PRESIDENTS DES CONSEILS DES CEN-
TRES PUBLICS D'AIDE SOCIALE OU DES ANCIENNES
COMMISSIONS D'ASSISTANCE PUBLIQUE

PROJET DE LOI MODIFIANT LA LOI DU 7 JUILLET 1969 DE-
TERMINANT LE CADRE DU PERSONNEL DES COURS ET
TRIBUNAUX DU TRAVAIL

PROJET DE LOI MODIFIANT LES ARTICLES 573, 590, 1338 ET
617 DU CODE JUDICIAIRE

PROJET DE LOI MODIFIANT LA LOI DU 9 AOUT 1955 RELA-
TIVE AU FONDS DES ROUTES

Vote

ONTWERP VAN WET BETREFFENDE DE TOEKENNING VAN
DE WAARBORG VAN DE STAAT VOOR EEN DOOR BELGI-
SCHE FINANCIELE INSTELLINGEN AAN DE REPUBLIEK
PORTUGAL TE VERLENEN FINANCIERING OP MIDDEL-
LANGE TERMIJN

ONTWERP VAN WET BETREFFENDE HET VERLENEN VAN
DE ERETITEL VAN HUN AMBT AAN DE BURGEMEESTERS,
AAN DE SCHEPENEN EN AAN DE VOORZITTERS VAN DE
RADEN VAN DE OPENBARE CENTRA VOOR MAATSCHAP-
PELIJK WELZIJN OF VAN DE GEWEZEN COMMISSIES VAN
OPENBARE ONDERSTAND

ONTWERP VAN WET TOT WIJZIGING VAN DE WET VAN
7 JULI 1969 TOT VASTSTELLING VAN DE PERSONEELS-
FORMATIE VAN DE ARBEIDSHOVEN EN -RECHTBANKEN

ONTWERP VAN WET TOT WIJZIGING VAN DE ARTIKELEN
573, 590, 1338 EN 617 VAN HET GERECHTELIJK WETBOEK

ONTWERP VAN WET TOT WIJZIGING VAN DE WET VAN
9 AUGUSTUS 1955 BETREFFENDE HET WEGENFONDS

Stemming
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M. le President. - Je propose au Senat de se prononcer par un
seul vote sur l'ensemble de ces projets de loi.

Ik stel de Senaat voor een enkele stemming te houden over deze
ontwerpen van wet. (Instemming.)

- Il est procédé au vote nominatif de l'ensemble des projets de loi.
Er wordt tot naamstemming overgegaan over de ontwerpen van

wet in hun geheel.
147 membres sont présents.
147 leden zijn aanwezig.
Tous votent oui.
Allen stemmen ja.

En conséquence, les projets de loi sont adoptés.
Derhalve zijn de ontwerpen van wet aangenomen.
Le troisième et le cinquième seront soumis à la sanction royale.
Het derde en het vijfde zullen aan de Koning ter bekrachtiging

worden voorgelegd.
Les autres seront transmis à la Chambre des représentants.
De anderen zullen aan de Kamer van volksvertegenwoordigers

worden overgezonden.
Ont pris part au vote :
Hebben aan de stemming deelgenomen :
MM. Akkermans, Bailly, Bascour, Basecq, Bataille, Belot, Mme

Bernaerts-Viroux, MM. Bertrand, Boey, Bogaerts, Bonmariage, Bu-
sieau, Calewaert, Califice, Canipel, Carpels,Chabert,Claeys,Coen,
Conrotte, Cooreman, Coppens, Cornelis, Cudell, Cugnon, Cuvelier,
Daems, Dalem, Daulne, Mme De Backer-Van Ocken, MM. De Bae-
re, De Bondt, De Clercq (Constant), Declercq (Roger), Deconinck,
Decoster, De Graeve, Deleeck, Delmotte, Delpérée, Demuyter, Mme
De Pauw-Deveen, MM. De Rore, De Rouck, De Seranno, Désir, De
Smeyter, le chevalier de Stexhe, de Wasseige, Deworme, D'Haeyer,
Mme D'Hondt-Van Opdenbosch, MM. Donnay, Dulac, le comte du
Monceau de Bergendal, Egelmeers, Féaux, Férir, Flagothier, Geens,
Gerits, Gijs, Gillet (Jean), Mme Goor-Eyben, MM. Goossens, Gram-
me, Guillaume (François), Hanin, Henrion, Mme Herman-
Michielsens, MM. Hismans, Hostekint, Hoyaux, Hubin, Humblet,
Jorissen, Kenens, Kevers, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lagneau, Lahaye,
Lallemand, Lambiotte, Lavens, Lecoq, Leemans, Lepaffe, Lindemans,
Lutgen, Maes, Mainil, Mme Mayence-Goossens, MM. Mesotten,
Meunier, Moureaux, Nauwelaerts, Mme Nauwelaerts-Thues, MM.
Neuray, Noël de Burlin, Mme Panneels-Van Baelen, MM. Paque,
Paulus, Payfa, Perin, Piot, Mme Planckaert-Staessens, MM. Poulain,
Poullet, Radoux, Mme Remy-Oger, MM. Renard, Seeuws, Mme
Smitt, MM. Sondag, Spitaels, Mme Staels-Dompas, MM. Storme,
Sweert,Toussaint (Theo), Mme Turf-De Munter,MM. Van Can-
neyt, Vandenabeele, Van den Broeck, Van den Eynden, Van den
Nieuwenhuijzen, van de Put, Vanderborght, Van der Elst, Vander-
poorten, Vandersmissen, Vandezande, Van Elsen, Vangeel, Van-
gronsveld, Vanhaverbeke, Van Herreweghe, Van Nevel, Vannieu-
wenhuyze, Van Ooteghem, van Waterschoot, Verbist, Vergeylen,
Windels, Wyninckx et Vandekerckhove (Robert).

PROJET DE LOI CONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES WALLONNES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES WALLONNES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Vote

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
WAALSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR HET
BEGROTINGSJAAR 1979

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE WAALSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Stemming

M. le Président. - Je propose au Sénat de se prononcer par un
seul vote sur l'ensemble de ces projets de loi.

Ik stel de Senaat voor één enkele stemming tehouden overdeze
ontwerpen van wet. (Instemming.)
- Il est procede au vote nominatif de l'ensemble des projets de loi.
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Er wordt totnaamstemming overgegaan overde ontwerpen van
wet in hun geheel.

147 membres sont présents.
147 leden zijn aanwezig.
119 votent oui.
119 stemmen ja.
27 votent non.
27 stemmen neen.

1 s'abstient.
1 onthoudt zich.

En conséquence, les projets de loi sont adoptés.
Derhalve zijn de ontwerpen van wet aangenomen.
Ils seront transmis à la Chambre des représentants.
Ze zullen aan de Kamer van volksvertegenwoordigers worden

overgezonden.
Ont voté oui:
Hebben jagestemd:MM. Akkermans, Bailly, Basecq, Bataille, Belot, Bertrand, Bo-

gaerts, Bonmariage, Busieau, Calewaert, Califice, Canipel, Carpels,
Chabert, Claeys, Conrotte, Cooreman, Coppens, Cornelis, Cudell,
Cugnon, Dalem, Daulne, Mme De Backer-Van Ocken, MM. De Bae-
re, De Bondt, De Clercq (Constant), Deconinck, De Graeve, Deleeck,
Delmotte, Delpérée, Mme De Pauw-Deveen, MM. De Rore, De Se-
ranno, Désir, De Smeyter, le chevalier de Stexhe, de Wasseige, De-
worme, Mme D'Hondt-Van Opdenbosch, MM. Donnay, Dulac, le
comte du Monceau de Bergendal, Egelmeers, Féaux, Férir, Flago-
thier, Geens, Gerits, Gijs, Mme Goor-Eyben, MM. Goossens, Gram-
me, Guillaume (François), Hanin, Hismans, Hostekint, Hoyaux, Hu-
bin, Kevers, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lallemand, Lambiotte, Lavens,
Lecoq, Leemans, Lepaffe, Lindemans, Lutgen, Mainil, Mme Ma-
thieu-Mohin, MM. Mesotten, Meunier, Moureaux, Nauwelaerts,
Mme Nauwelaerts-Thues, MM. Neuray, Noël de Burlin, Mme Pan-
neels-Van Baelen, MM. Paque, Paulus, Payfa, Piot, Mme Planckaert-
Staessens, MM. Poulain, Poullet, Radoux, Mme Remy-Oger, MM.
Seeuws, Smeers, Mme Smitt, MM. Sondag, Spitaels, Mme Staels-
Dompas, MM. Storme, Sweert, Toussaint (Théo), Mme Turf-De
Munter, MM. Van Canneyt, Vandenabeele, Van den Eynden, Van
den Nieuwenhuijzen, van de Put, Vanderborght, Vangeel, Vangrons-
veld, Vanhaverbeke, Van Herreweghe, Van Nevel, Vannieuwenhuy-
ze, van Waterschoot, Verbist, Vergeylen, Windels, Wyninckx et Van-
dekerckhove (Robert)

Ont voté non :
Hebben neen gestemd:

M. Bascour, Mme Bernaerts-Viroux, MM. Boey, Coen, Cuvelier,
Daems, Declercq (Roger), Decoster, Demuyter, De Rouck, D'Haeyer,
Mme Herman-Michielsens, MM. Jorissen, Kenens, Lagneau, Lahaye,
Maes, Mme Mayence-Goossens, MM. Perin, Renard, Van den
Broeck, Van der Elst, Vanderpoorten, Vandersmissen, Vandezande,
Van Elsen et Van Ooteghem.

S'est abstenu:Heeft zich onthouden :
M. Henrion.

M. le Président.- Je présumequeM.Henrion s'est abstenupour
les raisons indiquées lors d'un vote précédent.

M. Henrion.- Oui, Monsieur le Président.

PROJET DE LOICONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES FLAMANDES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES FLAMANDES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Vote

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
VLAAMSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR
HET BEGROTINGSJAAR 1979

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE VLAAMSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Stemming
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M. le Président. - Je propose au Sénat de se prononcer par un
seul vote sur l'ensemble de ces projets de loi.

Ik stel de Senaat voor één enkele stemming te houden over deze
ontwerpen van wet. (Instemming.)

- Ilest procédé au vote nominatif de l'ensemble des projets de
loi.

Er wordt tot naamstemming overgegaan over de ontwerpen van
wet in hun geheel.

146 membres sont présents.
146 leden zijn aanwezig.
112 votent oui.
112 stemmen ja.

33 votent non.
33 stemmen neen.

1 s'abstient.
1 onthoudt zich.

En conséquence, les projets de loi sont adoptés.
Derhalve zijn de ontwerpen van wet aangenomen.
Ils seront transmis à la Chambre des représentants.
Ze zullen aan de Kamer van volksvertegenwoordigers worden

overgezonden.
Ont voté oui :
Hebben jagestemd :

MM. Akkermans, Bailly, Basecq, Bataille, Belot, Bogaerts, Busieau,
Calewaert, Califice, Canipel, Carpels, Claeys, Conrotte, Cooreman,
Coppens, Cornelis, Cudell, Cugnon, Dalem, Daulne, Mme De
Backer-Van Ocken, MM. De Baere, De Bondt, De Clercq (Constant),
Deconinck, De Graeve, Deleeck, Delmotte, Delpérée, Mme De Pauw-
Deveen, MM. De Rore, De Seranno, Desir, De Smeyter, le chevalier
de Stexhe, Deworme, Mme D'Hondt-Van Opdenbosch, MM. Don-
nay, Dulac, le comte du Monceau de Bergendal, Egelmeers, Féaux,
Férir, Flagothier, Geens, Gerits, Gijs, Mme Goor-Eyben, MM. Goos-
sens, Gramme, Guillaume (François), Hanin, Hismans, Hostekint,
Hoyaux, Hubin, Kevers, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lallemand, Lam-
biotte, Lavens, Lecoq, Leemans, Lindemans, Lutgen, Mainil, Mme
Mathieu-Mohin, MM. Mesotten, Meunier, Moureaux, Nauwelaerts,
Mme Nauwelaerts-Thues, M. Noël de Burlin, Mme Panneels-Van
Baelen, MM. Paque, Paulus, Payfa, Piot, Mme Planckaert-Staessens,
MM.Poulain, Poullet, Radoux, Mme Remy-Oger, MM. Seeuws,
Smeers, Mme Smitt, MM. Sondag, Spitaels, Mme Staels-Dompas,
MM. Storme, Sweert, Toussaint (Théo), Mme Turf-De Munter, MM.
Van Canneyt, Vandenabeele, Van den Eynden, Van den
Nieuwenhuijzen, van de Put, Vanderborght, Vangeel, Vangronsveld,
Vanhaverbeke, Van Herreweghe, Van Nevel, Vannieuwenhuyze, Ver-
bist, Vergeylen, Windels, Wyninckx et Vandekerckhove (Robert).

Ont voté non :
Hebben neen gestemd :

M. Bascour, Mme Bernaerts-Viroux, MM. Bertrand, Boey, Bon-
mariage, Capoen, Coen, Cuvelier, Daems, Declercq (Roger), Decos-
ter, Demuyter, De Rouck, de Wasseige, D'Haeyer, Mme Herman-
Michielsens, MM. Humblet, Jorissen, Kenens, Lagneau, Lahaye,
Maes, Mme Mayence-Goossens, MM. Neuray, Perin, Renard, Van
den Broeck, Van derElst, Vanderpoorten,Vandersmissen,Vande-
zande, Van Elsen et Van Ooteghem.

S'est abstenu:Heeft zich onthouden:M. Henrion.

M. le Président.- M. Henrion a déjà fait connaître le motif de
son abstention.

Wij gaan over tot de stemming over de ontwerpen van wet betref-
fende de begroting van de Brusselse Gewestelijke Aangelegenheden.

De heer De Bondt.- Mijnheer de Voorzitter, ik vraag een afzon-
derlijke stemming voor de begroting 1979 en voor de aanpassing van
de begroting 1978.

De Voorzitter. - Akkoord.

ONTWERP VAN WET HOUDENDE DE BEGROTING VAN DE
BRUSSELSE GEWESTELIJKE AANGELEGENHEDEN VOOR
HET BEGROTINGSJAAR 1979

Stemming

PROJET DE LOI CONTENANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES BRUXELLOISES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1979

Vote

De Voorzitter.- Wij stemmen eerst over het ontwerp van wet
houdendedebegroting van deBrusselseGewestelijke Aangelegenhe-
den voor het begrotingsjaar 1979.

- Ilest procédé au vote nominatif.
Er wordt tot naamstemming overgegaan.

145 membres sont présents.
145 leden zijn aanwezig.
115 votent oui
115 stemmen ja.
27 votent non.
27 stemmen neen.

3 s'abstiennent.
3 onthouden zich.

En conséquence, le projet de loi est adopté.
Derhalve is het ontwerp van wet aangenomen.
Il sera transmis à la Chambre des représentants.
Het zal aan de Kamer van volksvertegenwoordigers worden over-

gezonden.
Ont voté oui:
Hebben jagestemd:MM. Akkermans, Bailly, Basecq, Bataille, Belot, Bertrand, Bo-

gaerts, Bonmariage, Busieau, Calewaert, Califice, Canipel, Carpels,
Chabert, Claeys, Conrotte, Cooreman, Coppens, Cornelis, Cudell,
Cugnon, Dalem, Daulne, Mme De Backer-Van Ocken, MM. De Bae-
re, De Clercq (Constant), Deconinck, De Graeve, Deleeck, Delmotte,
Mme De Loore-Raeymaekers, M. Delpérée, Mme De Pauw-Deveen,
MM. De Rore, De Seranno, Désir, De Smeyter, le chevalier de Ste-
xhe, de Wasseige,Deworme, Donnay, Dulac, le comte du Monceau
de Bergendal, Egelmeers, Féaux, Férir, Flagothier, Geens, Gerits,
Gijs, Mme Goor-Eyben, MM. Goossens, Gramme, Guillaume (Fran-
çois), Hanin, Hismans, Hostekint, Hoyaux, Hubin, Humblet, Ke-
vers, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lallemand, Lambiotte, Lavens, Lecoq,
Leemans, Lepaffe, Lindemans, Lutgen, Mme Mathieu-Mohin, MM.
Mesotten, Meunier, Moureaux, Nauwelaerts, Mme Nauwelaerts-
Thues, MM. Neuray, Noël de Burlin, Paque, Paulus, Payfa, Piot,
Mme Planckaert-Staessens, MM. Poulain, Poullet, Radoux, Mme Re-
my-Oger, MM. Seeuws, Smeers, Sondag, Spitaels, Storme, Sweert,
Toussaint (Theo), Mme Turf-De Munter, MM. Van Canneyt, Van-
denabeele, Van den Eynden, Van den Nieuwenhuijzen, van de Put,
Vanderborght, Vangeel, Vangronsveld, Vanhaverbeke, Van Herre-
weghe, Van Nevel, Vannieuwenhuyze, van Waterschoot, Verbist,
Vergeylen, Windels, Wyninckx et Vandekerckhove (Robert).

Ont voté non:
Hebben neen gestemd

M. Bascour, Mme Bernaerts-Viroux, MM. Boey, Coen, Cuvelier,
Daems, De Bondt, Declercq (Roger), Decoster, De Rouck, D'Haeyer,
Mme Herman-Michielsens, MM. Jorissen, Kenens, Lagneau, Lahaye,
Maes, Mme Mayence-Goossens, MM. Perin, Renard, Van den
Broeck, Van der Elst, Vanderpoorten, Vandersmissen, Vandezande,
Van Elsen et Van Ooteghem.

Se sont abstenus :
Hebben zich onthouden :

MM. Demuyter, Henrion etMmeStaels-Dompas.

M. le Président.- Les membres qui se sont abstenussontpriesde
faire connaître les motifs de leur abstention.

Ik verzoek de leden die zich hebben onthouden de reden vanhun
onthouding mede te delen.

M. Demuyter.- Je me suis abstenu pour la même motivation que
lors du vote sur l'amendement.

Mevr. Staels-Dompas. - Mijnheer de Voorzitter, Dames en
Heren, ik heb niet neen gestemd omdat ikuit deuiteenzettingvande
Eerste minister meen begrepen te hebben dat er een begin van uitvoe-
ring is van het saneringsplan voor de Brusselse agglomeratie. Dat is
ook, Mijnheer Vanderpoorten, de reden waarom wijdat uitstel van
één week nodig hadden. Het ging ons niet om de verbrandingsoven,
want wij wisten dat dit een verloren zaak was.

Ik heb niet ja gestemd omdat ik het een ernstige tekortkoming vind
van de minister van Brusselse Aangelegenheden dat de Eerste minister
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zelf genoodzaakt is om na verloop van drie maanden orde op zaken
te stellen in de Brusselse agglomeratie.

Als reden hiervoor geeft hij waarschijnlijk op dat hij geen tijd heeft
gehad. Maar ik wijs er dan op dat hij tijdens de vakantie, namelijk
op 1 augustus, wel tijd heeft gehad om een besluit op te stellen in
verband met de regeling van de jacht in het Brusselse gewest en dat
meer in het bijzonder bepaalde dat er geen jacht mag worden ge-
maakt op zeehonden in Brussel. (Applaus op sommige banken van de
meerderheid.)

ONTWERP VAN WET HOUDENDE AANPASSING VAN DE BE-
GROTING VAN DE BRUSSELSE GEWESTELIJKE AANGELE-
GENHEDEN VOOR HET BEGROTINGSJAAR 1978

Stemming

PROJET DE LOI AJUSTANT LE BUDGET DES AFFAIRES RE-
GIONALES BRUXELLOISES DE L'ANNEE BUDGETAIRE 1978

Vote

De Voorzitter.- Wij gaan nu over tot de stemming over het ont-
werp van wet houdende aanpassing van de begroting van de Brussel-
se Gewestelijke Aangelegenheden voor hetbegrotingsjaar1978.

- Il est procede au vote nominatif.
Er wordt tot naamstemming overgegaan.

146 membres sont présents.
146 leden zijn aanwezig.
117 votent oui
117 stemmen ja.

27 votent non.
27 stemmen neen.

2 s'abstiennent.
2 onthouden zich.

En conséquence, le projet de loi est adopté.
Derhalve is het ontwerp van wet aangenomen.
Il sera transmis à la Chambre des représentants.
Het zal aan de Kamer van volksvertegenwoordigers worden over-

gezonden.
Ont voté oui :
Hebben jagestemd:

MM. Akkermans, Bailly, Basecq, Bataille, Belot, Bertrand, Bo-
gaerts, Bonmariage, Busieau, Calewaert, Califice, Canipel, Carpels,
Chabert, Claeys, Conrotte, Cooreman, Coppens, Cornelis,Cudell,
Cugnon, Dalem, Daulne, Mme De Backer-Van Ocken, MM. De
Baere, De Bondt, De Clercq (Constant), Deconinck, De Graeve, De-
leeck, Delmotte, Mme De Loore-Raeymaekers, M. Delperee, Mme
De Pauw-Deveen, MM. De Rore, De Seranno, Désir, De Smeyter, le
chevalier de Stexhe, de Wasseige, Deworme, Donnay, Dulac, lecomte du Monceau de Bergendal, Egelmeers, Feaux,Ferir, Fla-
gothier, Geens, Gerits, Gijs, Mme Goor-Eyben, MM. Goossens,
Gramme, Guillaume (Francois), Hanin, Hismans, Hostekint,
Hoyaux, Hubin, Humblet, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lallemand, Lam-
biotte, Lavens, Lecoq, Leemans, Lepaffe, Lindemans, Lutgen, Mainil,
Mme Mathieu-Mohin, MM. Mesotten, Meunier, Moureaux, Nauwe-
laerts, Mme Nauwelaerts-Thues, MM. Neuray, Noël de Burlin, Pa-
que, Paulus, Payfa, Piot, Mme Planckaert-Staessens, MM. Poulain,
Poullet, Radoux, Mme Remy-Oger, MM. Seeuws, Smeers, Mme
Smitt, MM. Sondag, Spitaels, Mme Staels-Dompas, MM. Storme,
Sweert, Toussaint (Theo), Mme Turf-De Munter,MM. Van Can-
neyt, Vandenabeele, Van den Nieuwenhuijzen, van de Put, Vander-
borght, Vangeel, Vangronsveld, Vanhaverbeke, Van Herreweghe,
Van Nevel, Vannieuwenhuyze, van Waterschoot, Verbist, Vergeylen,
Windels, Wyninckx et Vandekerckhove (Robert).

Ont voté non :
Hebben neen gestemd:

M. Bascour, Mme Bernaerts-Viroux, MM. Boey, Capoen, Coen,
Cuvelier, Daems, Declercq (Roger), Decoster, De Rouck, D'Haeyer,
Mme Herman-Michielsens, MM. Jorissen, Kenens, Lagneau, Lahaye,
Maes, Mme Mayence-Goossens, MM. Perin, Renard, Van den
Broeck, Van der Elst, Vanderpoorten, Vandersmissen, Vandezande,
Van Elsen et Van Ooteghem.

Se sont abstenus:
Hebben zich onthouden :MM. Demuyter et Henrion.

159

De Voorzitter. - Ik veronderstel dat de leden die zich hebben ont-
houden dit hebben gedaan om de reeds vroeger opgegeven redenen.
(Instemming.)

Het woord is aan de heer De Seranno voor een stemverklaring.

De heer De Seranno.- Mijnheer de Voorzitter, ik heb ja gestemd
hoewel de Volksunie heeft gestemd tegen haar eigen daden, namelijk
de goedkeuring van de aanpassing van de begroting 1978.

MOTION DEPOSEE EN CONCLUSION DE L'INTERPELLATION
DE M. PERIN AU MINISTRE DE LA JUSTICE SUR L'APPLICA-
TION DES LOIS DE 1934 ET DE 1936 SUR LES MILICES PRI-
VEES, DEVELOPPEE LE 24 OCTOBRE 1979

Vote

MOTIE INGEDIEND TOT BESLUIT VAN DE OP 24 OKTOBER
1979 GEHOUDEN INTERPELLATIE VAN DE HEER PERIN
TOT DE MINISTER VAN JUSTITIE OVER DE TOEPASSING
VAN DE WETTEN VAN 1934 EN 1936 OP DE PRIVATE
MILITIES

Stemming

M. le Président.- Nous allons procéder au vote sur la motion que
voici, déposéeen conclusion de l'interpellation deM.Perin:« Le Sénat,

» Après avoir entendu l'interpellation sur l'application des lois sur
les milices privées et la réponse du ministre de la Justice,

» Décide de faire examiner par les commissions réunies de la Jus-
tice et de l'Intérieur les problèmes posés par le fonctionnement des
divers services de police et des parquets et par la responsabilité de
ceux-ci devant les ministres respectivement compétents tant pour leur
donner des instructions que pour leur faire respecter les règles de
déontologie propres à leur mission. »

« De Senaat,
» Na de interpellatie over de toepassing van de wet op de privé-

milities en het antwoord van de minister van Justitie te hebben
gehoord,

» Besluit door de verenigde commissies voor de Justitie en voor de
Binnenlandse Zaken de problemen te laten onderzoeken diegesteld
worden doorde werking van dediversepolitiediensten en parketten
en doorhun verantwoordelijkheid aan de respectieve ministersbe-
voegd om hen zowelinstructies tegeven alsom hen de,aan hun
opdracht eigen, deontologische regels te doen eerbiedigen. »

A cette motion,MM. Leemans, Delmotte, André, Wyninckx, Ber-
trand et Perin présentent l'amendement que voici :

Remplacer le deuxième alinéa par le texte qui suit:
« Demande au gouvernement de lui fournir, dans les meilleurs dé-

lais, un rapport sur les problèmes posés par le fonctionnement des
divers services de police et des parquets et par la responsabilité de
ceux-ci devant les ministres respectivement compétents tant pour leur
donner des instructions que pour leur faire respecter les règlesde
déontologiepropresà leur mission,

» Charge les commissions compétentes ou une commission spéciale
de l'examen de ce rapport,

» Et passe à l'ordredu jour.»
De tweedealineatevervangenalsvolgt:« Verzoekt de regering hem zo spoedigmogelijkeen verslagtebe-

zorgen over de problemen gesteld door de werking van de diverse
politiediensten en parketten en door hun verantwoordelijkheid aan
de respectieve ministers bevoegd om hen zowel instructies te geven
als om hen de aan hun opdracht eigen deontologische regels te doen
eerbiedigen,

» Belast de bevoegde commissies of een bijzondere commissie met
het onderzoek van dat verslag,

» En gaat over tot de orde van de dag.»
Etant donné que l'auteur de la motion est cosignataire de l'amen-

dement, je vous propose de mettre aux voix le premier paragraphe de
la motion suivi du texte de l'amendement qui constituera le deuxième
et dernier paragraphe de la motion. (Assentiment.)

- Ilest procédé au vote nominatif.
Er wordt tot naamstemming overgegaan.
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141 membres sont présents.
141 leden zijn aanwezig.
133 votent oui.
133 stemmen ja.

8 s'abstiennent.
8 onthouden zich.

En conséquence, la motion amendée est adoptée.
Derhalve is de gewijzigde motie aangenomen.

Ont voté oui :
Hebben ja gestemd :

MM. Akkermans, Bailly, Bascour, Basecq, Bataille, Belot, Mme
Bernaerts-Viroux, MM. Bertrand, Boey, Bogaerts, Bonmariage,Bu-
sieau, Calewaert, Califice, Canipel, Carpels, Chabert, Claeys, Coen,
Conrotte, Cooreman, Coppens, Cornelis, Cudell, Cugnon, Cuvelier,
Daems, Dalem, Daulne, Mme De Backer-Van Ocken, MM. De
Baere, De Clercq (Constant), Declercq (Roger), Deconinck, Decoster,
De Graeve, Deleeck, Delmotte, Mme De Loore-Raemaekers; M. De-
muyter, Mme De Pauw-Deveen, MM. De Rore, De Seranno, Désir,
De Smeyter, le chevalier de Stexhe, de Wasseige, Deworme,
D'Hzeyer, Donnay, Dulac, le comte du Monceau de Bergendal, Egel-
meers, Feaux, Ferir, Flagothier, Geens, Gerits, Gijs, Mme Goor-
Eyben, MM. Goossens, Gramme, Guillaume (François), Hanin,
Henrion, Mme Herman-Michielsens, MM. Hismans, Hostekint,
Hoyaux, Hubin, Humblet, Kenens, Kuylen, Lacroix, Lagae, Lagneau,
Lahaye, Lallemand, Lambiotte, Lavens, Lecoq, Leemans, Lepaffe,
Lindemans, Lutgen, Mainil, Mmes Mathieu-Mohin, Mayence-
Goossens, MM. Mesotten, Meunier, Moureaux, Nauwelaerts, Mme
Nauwelaerts-Thues, MM. Neuray, Noël de Burlin, Paque, Payfa,
Perin, Piot, Mme Planckaert-Staessens, MM. Poulain, Radoux, Mme
Remy-Oger, MM. Renard, Seeuws, Smeers, Mme Smitt, MM. Son-
dag, Spitaels, Mme Staels-Dompas, MM. Storme, Sweert, Toussaint
(Theo), Mme Turf-De Munter, MM. Van Canneyt, Vandenabeele,
Van den Broeck, Van den Nieuwenhuijzen, Vanderborght, Vander-
poorten, Vandersmissen, Vangeel, Vangronsveld, Vanhaverbeke, Van
Herreweghe, Van Nevel, Vannieuwenhuyze,van Waterschoot,Ver-
bist, Vergeylen, Windels, Wyninckx et Vandekerckhove (Robert).

Se sont abstenus
Hebben zich onthouden :

MM. Capoen, De Rouck, Jorissen, Maes, Van der Elst, Vande-
zande, Van Elsen et Van Ooteghem.

De Voorzitter. - Ik verzoek de heer De Rouck de reden van zijn
onthouding mede te delen.

De heer De Rouck.- Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Eerste
Minister, ziehier de verklaring van onze onthouding.

Met op de achtergrond onze christelijke of humanistische levensbe-
schouwingen en de democratische tradities van dit land, veroordelen
wij iederevorm van geweld en dus ook van alle middelen die daartoe
aanleidingkunnen geven of aangewend kunnen worden.

Wij stellen echter vast dat in dit land deze vormen en middelen op
een verschillende wijze worden beoordeeld en veroordeeld :- Dat Vlamingen, die van het recht op betogen gebruik maken,
soms dagen worden opgesloten en dat een Waalse herbergier,die
twee Vlamingen met een vuurwapen ernstigverwondde,werdvrijge-
laten door een Waalse rechtbank;
- Dat Vlaamse militanten in uitvoering van de wet op de privé-

milities worden aangehouden en wekenlang opgesloten en dat Waal-
se militanten, die daarbij nog in het openbaar dreigen van hun wa-
pens gebruik te maken,niet worden verontrust en zelfs doorhet
schuldig optreden van een minister met koninklijke eerwordenbeje-
gend;
- Dat bij Vlamingen willekeurig huiszoekingen worden verricht

en dat Walen die openbaar verklaren op hun wapenseen beroep te
zullen doen, niet worden verontrust;
- Dat bijgevolg in al deze gevallen gemeten wordt met twee ma-

ten naargelang het om Vlamingen of om Walen gaat.
Wij willen met deze vergelijking niet oproepen tot haat of racisme,

maar onthouden ons uit protest tegen deze verschillende houdingen
van beoordeling en veroordeling naargelang het over Vlamingen of
Walen gaat. Door deze onthouding wensen we onze eis op een on-
partijdige toepassing van de rechtspraak in België te benadrukken.
(Applaus op de banken van de Volksunie.)

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER VAN ELSEN AAN DE
MINISTER VAN VERKEERSWEZEN OVER «DE ONAAN-
NEEMBARE LANGE WACHTTIJDEN BIJ DE AUTOMOBIEL-
INSPECTIE TE TURNHOUT »

QUESTION ORALE DE M. VAN ELSEN AU MINISTRE DES
COMMUNICATIONS SUR . LA LONGUEUR INADMISSIBLE
DES DELAIS D'ATTENTE A L'INSPECTION AUTOMOBILE
DE TURNHOUT»
De Voorzitter.- Aan de orde is de mondelinge vraag vandeheer

Van Elsen tot de minister van Verkeerswezen.
Het woord is aan de heer Van Elsen

De heer Van Elsen.- Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Minis-
ter, mijn vraag betreft de lange wachttijden aan de automobielinspec-
tie van het arrondissement Turnhout

Reeds sedert meer dan een jaar worden de eigenaarsvan voertui-
gen die zich moeten aanbieden aan de inspectie te Turnhout gecon-
fronteerd met enorm lange wachttijden. Het komt zelfs voor dat een
dag aanschuiven niet volstaat en dat men de volgende dag moet te-
rugkomen om opnieuw in de rij te staan. Hierdoor worden vele
werknemers verplicht een tot twee dagen verlof te nemen om hun
verplichtingen na te komen. Hierdoor verliezen zelfstandigen ver-
scheidene uren of dagen kostbare tijd.

De lokale overheid en vooral het stadsbestuur van Turnhout heeft
reeds verschillende keren de aandacht gevestigd op deze onhoudbare
toestand. Telkens beloofde de minister voor oplossingen te zullen
zorgen.Tot op heden is er geen verbetering vast te stellen.

Zou de geachte minister mij kunnen meedelen of voor ditpro-
bleem een oplossingkan worden gevondenbinnen afzienbaretijd?

De Voorzitter.- Het woord is aanminister Chabert.

De heer Chabert, Minister van Verkeerswezen.- Mijnheer de
Voorzitter, Dames en Heren, ik kan niet ontkennen dat zich sedert
enkele maanden moeilijkheden hebben voorgedaan bij de
automobielinspektie te Turnhout. Deze moeilijkheden waren onder
meer te wijten aan de afwezigheid wegens ziekte van 5 van de 19
personeelsleden.

Daarom werden de volgende maatregelen genomen:
- De automobilisten van Hoogstraten zullen hun voertuigen

voortaan kunnen aanbieden te Brasschaat.

- Een nieuw oproepingssysteem wordt ingevoerd: iedereen zal
voor een welbepaalde datum worden opgeroepen en de automobilis-
ten zullen tijdig geïnformeerd worden.

De heer Boey, ondervoorzitter, vervangt
de heer Robert Vandekerckhove als voorzitter

- Alhoewel het station Turnhout nog niet aan verzadiging toe is,
wordt nu reeds de mogelijkheid onderzocht een nieuw station te bou-
wen in destreek van Turnhout.
- Passende richtlijnen werden ondertussen verstrekt om het werk

teTurnhout rationeler te doen verlopen.

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER DECOSTER AAN DE
MINISTER VAN SOCIALE VOORZORG EN PENSIOENEN

« DE TOEPASSING VAN DE SOCIALE-
ZEKERHEIDSWETGEVING OP DE HOUDERS VAN EEN VER-
OVER

GUNNING VAN BEROEPSRENNER >>

QUESTION ORALE DE M. DECOSTER AU MINISTRE DE LA
PREVOYANCE SOCIALE ET DES PENSIONS SUR «L'APPLI-
CATION DE LA LEGISLATION DE SECURITE SOCIALE AUX
TITULAIRES D'UNE LICENCE DE COUREUR PROFES-
SIONNEL »

De Voorzitter.- Aan de orde isde mondelingevraag van deheer
Decoster tot de minister van Sociale Voorzorg en Pensioenen.

Het woord is aan de heer Decoster.

De heer Decoster.- Mijnheer de Voorzitter, Heren Ministers, ge-
achte collega's, in verband met de toepassing van de sociale-
zekerheidswetgeving op de houders van een vergunning van beroeps-
renner, wacht de beroepswielrenner nog altijd op de completering
van zijn sociale-zekerheidsregime dat in de wet-Major van 7 novem-
ber1969 vastgelegd werd.

In artikel 1 van die wet is immers bepaald dat een arbeidsovereen-
komstvoor arbeidersaanwezig geacht wordtbij dehouders van een
vergunning van beroepsrenner voor de toepassing van de wetgeving
gen inzake de verplichte ziekte- en invaliditeitsverzekering, de werk-
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loosheidsverzekering, de kinderbijslagen voor werkenmers, de rust-
en overlevingspensioenen voor arbeiders en de arbeidsongevallenver-
zekering. Het uitvoeringsbesluit van die inmiddels 10 jaar oude wet,
heeft alleen de ziekte- en invaliditeitsregeling, de kinderbijslag voor
werknemers, de rust- en overlevingspensioenen geregeld.

Het herstel van de schade voortkomend uit arbeidsongevallen werd
op een andere wijze opgevangen. In concreto betekentditechterdat
de beroepsrenners vandaag nog steeds verstoken blijven van de ver-
plichte ziekte- en invaliditeitsverzekering

Hier volgt een voorbeeld: Zij hebben geen jaarlijkse vakantie en
ontvangen geen vakantiegeld, daar waar de arbeider recht heeft op
twee dagen vakantie per gepresteerde maand in het vakantiedienst-
jaar, alsmede 14 pct. van het brutoloon verminderd meteen solidari-
teitsbijdrage van 1 pct. bij wijze van vakantiegeld.

De werkloosheidsverzekering is dus niet van toepassing op de be-
roepsrenners. De wetgeving is er wel maar de operationele toepasse-
lijkheid ervan moet nog een duwtje krijgen. Men kan zich afvragen in
hoeverre het koninklijk besluit dat uitvoering geeft aan die wet van
7 november 1969 nog een ernstige wettelijke basis heeft

Het is meer een praktische dan wel een juridische discussie, omdat
het zeker nergens de bedoeling van de wetgever was om de renners te
onttrekken aan het stelsel van de werkloosheidsverzekering en de uit-
keringsverzekering van ziekte en invaliditeit

Er zouden bijzondere maatregelen moeten worden genomen diehet
mogelijk maken dat de renner in andere beroepen dan het zijne aan-
biedingen krijgt; dit is te regelen door te verwijzen naar zijn vroegere
activiteiten, zijn opleiding alsook zijn mogelijkheden binnen de ar-
beidsmarkt.

Ik moge de geachte minister verzoeken, mij zijn standpunt uiteen te
zetten betreffende deze belangrijke aangelegenheid.

De Voorzitter.- Het woord is aan minister Grammediezalant-
woorden namens ministerCalifice.

De heer Gramme, Minister van Binnenlandse Zaken en Institutio-
nele Hervormingen. - Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren, ik
zal u voorlezing doen van het antwoord dat mij door minister Califi-
ce werd gegeven.

Ik ben van oordeel dater geen principieel bezwaar bestaat om de
sector « uitkeringen » van de ziekte- en invaliditeitsverzekering toe-
passelijk te verklaren op de beroepsrenners. Het spreekt vanzelf dat
daartoe een overleg met de betrokken partijen, beroepsrenners en
Belgische Wielrijdersbond, nodig is.

Dienstigheidshalve voeg ik eraan toe dat de beroepsrenners zich
thans inzake arbeidsongeschiktheid kunne verzekeren binnen het
raam van de gesubsidieerde vrijwillige ziekteverzekering.

Wat de werkloosheidsverzekering betreft, verzoekt mijn collega, de
heer De Wulf, mij het volgende te antwoorden.

Artikel 4 van de wet van 7 november 1969 betreffendede toepas-
sing van de sociale-zekerheidswetgeving op de houders van een ver-
gunning van « beroepsrenners »> sluit deze alleen van het recht op
werkloosheidsuitkering uitgedurende de geldigheidsduur van deze
vergunning

Bij het verstrijken van de geldigheidsduur van de vergunning is het
mogelijk dat de beroepsrenner geen werk en geen loon heeft en zal hij
geen aanspraak kunnen maken op werkloosheidsuitkeringen aange-
zien er geen werkgeversbijdragen werden gestort of inhoudingen voor
de sociale zekerheid, sectorarbeidsvoorziening en werkloosheid, wer-
den gedaan tijdens de geldigheidsduur van de vergunning.

Deze leemte zal alleen dan worden aangevuld wanneer er tijdens de
geldigheidsduur van de vergunning bijdragen en inhoudingen zullen
komen met het oog op het beeindigen van deactiviteit.Wasdathet
geval, dan zou de beroepsrenner uitkeringen ontvangen bijhetont-
staan van het risico, dat wil zeggen bij het stopzetten van de activiteit
van beroepsrenner.

Op dat ogenblik zullen de werknemers zich moeten laten inschrij-
ven als werkzoekende en zullen voor hen alle bepalingen gelden van
hoofdstuk V van het ministerieel besluit van 4 juni 1964 inzake
werkloosheid, die verband houden met de vaststelling van de criteria
van depassende dienstbetrekking, met uitsluiting uiteraard van die in
verband met de beroepsbekwaamheid als beroepsrenner, maar reke-
ning houdend met hun bijkomstige of vroegere activiteiten. Ik meen
niet dat voornoemd hoofdstuk V met bijzondere bepalingen in hun
voordeel moet worden aangevuld.
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COMMUNICATION DE M. LE PRESIDENT

MEDEDELING VAN DE VOORZITTER

M. le Président. - La question orale suivante, de M. Humblet au
ministre de l'Education nationale sur la fermeture de l'institut médi-
co-pédagogique de Marbehan, est retirée. M. Humblet interviendra
lors de l'interpellation de M. Deworme sur le même sujet.

QUESTION ORALE DE M. RADOUX AU MINISTRE DES AF-
FAIRES ETRANGERES SUR « LA REDUCTION DE FORCES
ARMEES EN EUROPE »

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER RADOUX AAN DE MI-
NISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN OVER « DE BEPER-
KING VAN STRIJDKRACHTEN IN EUROPA »
M. lePrésident.- L'ordre du jour appelle laquestion orale de

M. Radoux au ministre des Affaires étrangères sur la réduction des
forces armées en Europe.

La parole est à M. Radoux.
M.Radoux.- Monsieur le Président, le 6 octobre dernier,

M. Brejnev, président du présidium du Soviet suprême de l'Union so-
viétique, a prononcé un discours dont certains passages sont relatifs à
la situation des forces armées en Europe et à leur réduction,ainsi
qu'à lasituation deces forces dans l'avenir.

Compte tenu notamment de l'important discours que le ministre
belge des Affaires étrangères a prononcé récemment à la tribune de
l'Organisation des Nations Unies et dont l'un des points concernait le
désarmement en général, le ministre qui répond à ma question vou-
drait-il faire connaître :

1. Quelle est la réaction de la Belgique aux déclarations de
M. Brejnev;

2. Quelle est la réaction des pays membres de l'Eurogroupe de
l'Allianceatlantique;

3. Les déclarations en question seraient-elles susceptibles d'avoir
une influence sur les négociations en cours concernant une réduction
mutuelle et équilibrée des forces en Europe, négociations de Vienne
quidurentdepuisplusieurs années mais où une évolution favorable
semblait se dessiner depuis quelques mois ?

M. le Président.- La parole est à M. Defosset, ministre, qui ré-
pondra à la place du ministre des Affaires étrangères.

M. Defosset, Ministre de la Région bruxelloise.- Monsieur le
Président, voici la réponse du ministre des Affaires étrangères.

1.Les déclarations auxquelles M. le sénateurRadoux fait allusion
consistent en l'annonce du retrait unilatéral de République démocra-
tique allemande, dans les douze prochains mois, de 2 000 militaires
soviétiques ainsi que d'un millier de chars et d'une certaine quantité
d'autrematériel de guerre.

Cesdéclarations ont retenu l'intérêt de la Belgique en ce qu'elles
semblent marquer lavolonté d'agir en faveur d'un renforcement de la
stabilité en Europe grâce à des réductions dans les forces armées en
présence.

Cet objectif, qui est aussi celui de la Belgique et de ses alliés, ne
nous paraît toutefois susceptible d'être atteint de façon pleine et
durable que par la mise en œuvre concertée de mesures précises,
convenues d'un commun accord entre l'Est et l'Ouest au terme de
négociations durant lesquelles tous les problèmes posés par l'établis-
sement d'un équilibre de forces à des niveaux moins élevés auraient
été résolus à la satisfaction de toutes les parties. Or, de telles négocia-
tions sont en cours à Vienne. C'est donc dans le cadre de ces pour-
parlers qu'il nous paraît indiqué d'examiner la substance desdéclara-
tions de M. Brejnev, et notamment de nous enquérir auprès des négo-
ciateurssoviétiques de toutes précisions utiles.

2.Les pays membres de l'Otan intéressés dans les négociations de
Vienne n'ont pas encore fixé leur attitude commune face aux déclara-
tions de M.Brejnev.

3. Les considérations qui précèdent montrent qu'à notre avis les
déclarations en question pourraient, en effet, exercer une certaine in-
fluence sur les négociations de Vienne.
QUESTION ORALE DE M. RADOUX AU VICE-PREMIER MI-

NISTRE ET MINISTRE DES AFFAIRES ECONOMIQUES SUR
« LES RESSOURCES BUDGETAIRES EN FAVEUR DE LA RE-
CHERCHE POUR L'UTILISATION, SOUS DIVERSES FORMES,
DES RESSOURCES CHARBONNIERES»
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MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER RADOUX AAN DE VI-
CE-EERSTE MINISTER EN MINISTER VAN ECONOMISCHE
ZAKEN OVER « DE BEGROTINGSMIDDELEN TEN BEHOE-
VE VAN HET ONDERZOEK VOOR HET GEBRUIK, IN VER-
SCHEIDENE VORMEN, VAN DE STEENKOLEN »
M. le Président.- L'ordre du jour appelle la question de M.Ra-

doux au Vice-Premier ministre et ministre des Affaires économiques
sur « les ressources budgétaires en faveur de la recherchepour l'utili-
sation, sous diverses formes, des ressources charbonnières ».

La parole est àM.Radoux.
M. Radoux. - Monsieur le Président, ila été constaté que des

désaccords existent entre les ministres des Etats membres de la
Communauté européenne quiont cette question dans leursattribu-
tions.

En effet, il arrive que la Commission de la CEE fasse des proposi-
tions qui ne sont pas suivies d'effets par les ministres, c'est-à-dire sur
lesquelles il n'est pas décidé favorablement.

Or, des montants prévus au budget communautaire en faveur de la
recherche en matière d'énergie sont retirés des prévisions ou desen-
gagements sous prétexte que les crédits n'ont pas été utilisés

Le ministre peut-il assurer le Parlement que le gouvernement belge
défend au sein du Conseil de la CEE une politique favorable à la

recherche en matière d'énergie et à la possibilité de la mise en œuvre
de solutions de remplacement?

DeVoorzitter.- Het woord is aan minister Galle die zal antwoor-
den namens de Vice-Eerste minister en minister van Economische
Zaken.

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Mijnheer de
Voorzitter, geachte collega's, op het gebied van de steenkolen, is Bel-
gië voornamelijk betrokken bij het Duits-Belgisch experiment inzake
ondergrondse vergassing.

Het gaat in onderhavig geval om een eerste proef in werkelijke
grootte van een nieuw procédé van ondergrondse vergassing, waar-
van de kenmerkende eigenschappen zijn:de afwisseling van druk
(20-60 bar) en in de aangewende vergassingsmiddelen (lucht en zuur-
stof), alsmede de aanzienlijke diepte van de te vergassen kolenlagen.
Doel ishet voortbrengen van een gas met middelmatige calorische
waarde en dat geschikt is als brandstof voor een elektriciteitscentrale
met gasturbine.

De totale kosten van het experiment worden geraamd op
1 137 000000 frank, waarvan voor de eerste fase 550 000 000 frank.
Voor deze fase werd een steun van de Europese Gemeenschappen ten
bedrage van 220 000 000 frank bekomen.

Zoals blijkt uit dit voorbeeld, kan ik het geachte lid van de Senaat
de stellige verzekering geven dat het in de bedoeling van de regering
ligt een politiek te voeren, die rekening houdend met de technische en
financiële middelen van ons land, erop gericht is de opzoekingen in-
zake energie tebevorderen.In voorkomend geval,zullen we dezeop-
zoekingen uitvoeren binnen het raam van een internationale samen-
werking met andere Lid-Staten en, telkens waar het mogelijk is, met
behulp van de door de Gemeenschappen voorziene budgettaire mid-
delen.

QUESTION ORALE DE M. HUMBLET AU MINISTRE DE LA
JUSTICE SUR « LES MAGISTRATS DE L'ARRONDISSEMENT
DE NIVELLES »

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER HUMBLET AAN DE MI-
NISTER VAN JUSTITIE OVER « DE MAGISTRATEN IN HET
ARRONDISSEMENT NIJVEL »

M. le Président.- L'ordre du jour appelle la question orale de
M. Humblet au ministre de la Justice sur « les magistratsde l'arron-
dissement de Nivelles ».

Aan de orde is de mondelinge vraag van de heer Humblet aan de

Nijvel ».
minister van Justitie over «de magistraten in het arrondissement

La parole est à M. Humblet.
M. Humblet.- Monsieur le Président, Monsieur le Ministre, Mes-

dames, Messieurs, le tribunal de première instance de Nivelles
comptait neuf juges du siège au lieu de sept, en 1914. Or, depuis lors,
la population de l'arrondissement est passée de 180 034 habitants à
280 395 habitants, et les prévisions annoncent 344 748 habitants en
1990.

L'activité commerciale, routière et sociale dans l'arrondissement
est importante; il en va de même, hélas ! du rythme des faillites. Tout
cela contribue à encombrer des tribunaux surchargés, des magistrats
surmenés, et à entraîner des fixations fort lointaines d'audiences et

une lenteur de la justice, préjudiciable aux parties, en particulier
quand des enfants sont impliqués, préjudiciables aussi à nos institu-
tions démocratiques.

Quelle solution peut être trouvée à ceproblème ?
En ce qui concerne le tribunal de la jeunesse, je constate qu'il y a

un seul juge pour 280 000 habitants alors qu'à Bruxelles, il y en a un
par tranche de 150 000 habitants. Par ailleurs, les locaux sontbeau-
coup trop exigus, ce qui est gravement néfaste au fonctionnement
humain du service social de ce tribunal.

N'est-il pas possible de porter remède à ces anomalies ?
Par ailleurs, le président du tribunal de première instance prendra

sa retraitedansun mois.La procéduredeprésentation descandida-
tures n'est pas ouverte.

N'est-il pas possible de l'ouvrir d'urgence pour éviter que ce tribu-
nal, déjà surchargé, ne soit, pendant de longs mois, réduit d'une uni-
té? Le même problème se posera d'ailleurs dans un an, à l'occasion
du départ d'un autre magistrat, l'actuel vice-président.

Du côté du tribunal de commerce, le greffe dispose d'un rédacteur
alors qu'ilen faudrait deux et, au service du registre de commerce, la
situation est extrêmement grave; le personnel est insuffisant; d'ail-
leurs, après des années de service, iln'a toujours pas été nommé.

Une employée en congé de maternité n'est pas remplacée.Or,un
tel congé ne doit pas avoir pour effet, soit d'entraîner le surmenage
de l'intéressée devant une pile de dossiers à son retour au travail, soit
de surcharger ses collègues, soit enfin de retarder davantage, aux dé-
pens des justiciables, les décisions des tribunaux. Seuls, cinquante
dossierspeuventêtre traitéschaque semaine.

Les heures d'ouverture du service sont tout à fait insuffisanteset
bien souvent les intéressés, après avoir fait longuement laqueue,doi-
vent revenir un autre jour.

Enfin, au tribunal du travail, un substitut serait indispensable,
puisqu'il n'y a qu'un auditeur.

M. le ministre peut-il, par des nominations, porter remède à ces
situations ?

De Voorzitter.- Het woord is aan minister Galle, die zal ant-
woorden namensdeminister van Justitie.

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Mijnheer de
Voorzitter, Dames en Heren, het antwoord van mijn collega luidt :

1.De commissie belastmethet bepalen van de in acht te nemen
criteria voor de vaststelling van de kaders van de magistraten van
hoven en rechtbanken heeft geen rekening gehouden met het criteri-
um van de bevolking voor het vaststellen van de kaders van de recht-
banken. Op basis van het nationaal unitaristisch activiteitsgemiddel-
de per magistraat, heeft ze me voorstellen voorgelegd die er met na-
me op gericht zijn het aantal magistraten van de zetel van de recht-
bank vaneersteaanlegvan Nijvel gevoelig te verhogen.

Die verhoging werd ingelast in een voorontwerp van wet tot uit-
breiding van de bevoegdheid van de politierechtbanken dat voor het
ogenblik, ter advies, aan de Raad van State is voorgelegd en dat ik in
de kortst mogelijke tijd hoop te kunnen indienen.

2.Naar luid van lid één van artikel 79 van het Gerechtelijk Wet-
boek wijst de Koning uit de rechters in de rechtbank van eerste aan-
leg een of meer rechters in de jeugdrechtbanken aan volgens de be-
hoeften van de dienst. De bevolkingscijfers zijn niet altijd een trouwe
weergave van de behoeften van die dienst

Als het ontwerp van personeelsformatie waarvan sprake in punt 1
tot een goed eindewordt gebracht,zou de verhoging van deeffectie-
ven het moeten mogelijk maken - zo nodig - het aantal jeudka-
mers op twee te brengen.

Zoals de gerechtelijke diensten, is ook de sociale dienst van de
jeugdrechtbank al te eng behuisd in het justitiepaleis van Nijvel. Er
zijn trouwensonderhandelingen aan degang om dit teverhelpen.

3. De openstaande betrekkingen van magistraten worden thans in
het Belgisch Staatsblad aangekondigd op de dag zelf van het vertrek
van de magistraat. De commissie voor de Justitie van de Senaat heeft
evenwel onlangs het ontwerp van wet tot wijziging van artikel 287
van het Gerechtelijk Wetboek goedgekeurd houdende vervroegde pu-
blicatie van de vacatures in de rechterlijke orde.

4. Wat het bepalen van het aantal opstellers en bedienden betreft
die nodig zijn voor de goede werking van de rechtbanken van
koophandel met inbegrip van de diensten van het handelsregister,
werd een werkgroep opgericht samengesteld uit ambtenaren van mijn
departement en vertegenwoordigers van de rechterlijke macht.

De laatste statistische inlichtingen ter aanvulling van de gegevens
die het mogelijk moeten maken een kader vast te stellen dat tegemoet
komt aan de wensen van de vertegenwoordigers van de rechterlijke
macht zijn me onlangs toegekomen. Mijn diensten pluizen die inlich-



Séance du mardi 30 octobre 1979
Vergadering van dinsdag 30 oktober1979

tingen uit en leggen de laatste hand aan het ontwerp dat vooraf aan
de budgettaire autoriteiten moet worden voorgelegd.

De dienst van het handelsregister staat voor het publiek open, op
dinsdag en woensdag van 8 u. 30 tot 11 u. 30. Aan te stippen valt
dat sedert de hervorming van het Gerechtelijk Wetboek de diensten
van het handelsregister over het gehele land, een bijzonder stelsel
kennen en slechts beperkt toegankelijk zijn voor het publiek. Het is
de hoofdgriffier die over de openingsuren beslist.

5. De commissie belast met het bepalen van de in acht te nemen
criteria voor de vaststelling van de kaders van de magistraten van
hoven en rechtbanken heeft eveneens de situatie van de arbeidsrecht-
banken onderzocht. Zij heeft mij suggesties overgezonden om hetka-
der van de substituten van de arbeidsauditeurs in verschillenderecht-
banken, waaronder die van Nijvel, uit te breiden.

De suggesties van de commissie werden opgenomen in een voor-
ontwerp van wet, dat thans aan het verplichtadviesvandebudget-
taire instanties is onderworpen.

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER CAPOEN AAN DE MI-
NISTER VAN BINNENLANDSE ZAKEN EN INSTITUTIONE-
LE HERVORMINGEN OVER «HET BRUTAAL OPTREDEN
VAN DE RIJKSWACHT VAN KOMEN »

QUESTION ORALE DE M. CAPOEN AU MINISTRE DE L'INTE-
RIEUR ET DES REFORMES INSTITUTIONNELLES SUR
« L'ATTITUDE BRUTALE DE LA GENDARMERIE DE
COMINES,
De Voorzitter.- Aan de orde is de mondelinge vraag van de heer

Capoen aan de minister van Binnenlandse Zaken en Institutionele
Hervormingen.

Het woord is aan de heer Capoen.

De heer Capoen.- Mijnheer de Voorzitter, waarde collega's, op
31 mei laatstleden had ik reeds de gelegenheid om de heer minister te
vragen welke maatregelen er zouden getroffen worden tegen de rijks-
wachters die in de nacht van 12 op 13 mei een jongeman in het
ziekenhuis hebben geranseld.

Een van bedoelde rijkswachters- naam en adres door mijgekend
- heeft in de voormiddag van 29 september laatstleden dezelfdebru-
taliteiten herhaald. Toen een Wervikaan die zijn ouders woonachtig
in Komen, had bezocht, zich terug naar zijn woonplaats wou begeven
werd hijdoor een rijkswachtbrigade tegengehouden die alleen kon
vaststellen dat de wagen van deze man versierd was met een leeu-
wenvlag. Dat was blijkbaar een voldoend groot misdrijf om deze
man naar de rijkswachtkazerne over te brengen. Daar werd hijdoor
een rijkswachter zodanig met de blote vuisten bewerkt datmen het
ergste begon te vrezen en op aandringen van een familielid dedienst
900 liet oproepen, die het slachtoffer naar een kliniek in Menen heeft
overgebracht. Na een kort verblijf aldaarwerdhij toevertrouwd aan
de zorgen van zijn huisdokter. Zoals op 31 mei, vraag ik de heer
minister opnieuw welke maatregelen er zullen getroffen worden tegen
deze rijkswachters, en meer in het bijzonder tegen deze rijkswachter
die zijn vuisten niet kan bedwingen als hij met een Vlaming te maken
heeft.

De Voorzitter.- Het woord is aan minister Gramme.

De heer Gramme, Minister van Binnenlandse Zaken en Institutio-
nele Hervormingen. - Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren, de
feiten die door het geacht lid worden aangeklaagd vormen het mis-
drijf van vrijwillige slagen en verwondingen met de verzwarende om-
standigheid datzij een werkonbekwaamheid tot gevolg had.

Ik vermoed dus dat de feiten ter kennis werden gebrachtvan de
gerechtelijke autoriteiten aan wie het behoort uitspraak te doen.

MONDELINGE VRAAG VAN MEVR. BERNAERTS-VIROUX
AAN DE MINISTER VAN BINNENLANDSE ZAKEN EN IN-
STITUTIONELE HERVORMINGEN OVER « DE DISCRIMINA-
TIE VAN DE VLAAMSE BRUSSELAARS TER GELEGENHEID
VAN HUN FEESTDAG OP 11 JULI 1979 »

QUESTION ORALE DE MME BERNAERTS-VIROUX AU MINIS-
TRE DE L'INTERIEUR ET DES REFORMES INSTITUTION-
NELLES SUR « LA DISCRIMINATION DONT LES BRUXEL-
LOIS FLAMANDS ONT ETE L'OBJET A L'OCCASION DE
LEUR FETE DU 11 JUILLET 1979 »
De Voorzitter.- Aan de orde is de mondelinge vraag van Mevr.

Bernaerts aan de minister van Binnenlandse Zaken en Institutionele
Hervormingen.
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Het woord is aan Mevr. Bernaerts.

Mevr. Bernaerts-Viroux.- Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga's, de Sociaal-Culturele Raad van Brussel-Centrum heeft in de loop
van 1978 gevraagd om op 11 juli 1979 over de Grote Markt van
Brussel te mogen beschikken om een cultureel feest te organiseren
met volksdansen, participatie van de Vlaamse scholen, van de bevol-
king enz.

Dit werd geweigerd. Reden: noch Vlaamse, noch Franstalige fees-
ten op deGroteMarkt.

Inseptemberhebben deFranstaligenweleen feest mogen geven op
deGroteMarkt,tergelegenheid van hun feestdag

Waarom deze discriminatie van de Vlaamse Brusselaars ?
De Voorzitter.- Het woord is aan minister Gramme.

De heer Gramme, Minister van Binnenlandse Zaken en Institutio-
nele Hervormingen. - De beslissingen van de stad Brussel wat het
gebruik van de Grote Markt betreft, behoren tot het dagelijkse be-
heer van de gemeenten en worden aan geen enkel toezicht onder-
worpen.

Nochtans wil ik daarover een onderzoek vragenwaarvanhetresul-
taat aan het geachte lid zal worden medegedeeld.

QUESTION ORALE DE M. HUMBLET A M. HOYAUX, MINIS-
TRE DE L'EDUCATION NATIONALE, SUR « LE STATUT DU
PERSONNEL DES CENTRES PMS DE L'ETAT »

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER HUMBLET AAN DE
HEER HOYAUX, MINISTER VAN NATIONALE OPVOE-
DING, OVER « HET STATUUT VAN HET PERSONEEL IN
PMS-RIJKSCENTRA »

M. le Président.- Mesdames,Messieurs, l'ordredu jourappellela
question orale deM. Humblet au ministre de l'Education nationale
sur lestatutdupersonneldescentres PMS de l'Etat.

La parole est à M. Humblet.

M.Humblet.- Monsieur lePresident,Monsieur leMinistre,
chers collègues, des rumeurs m'apprennent qu'un statut est en voie
d'être adopté au bénéfice du personnel des centres PMS de l'Etat, ce
qui n'est pas le cas actuellement.

L'absence actuelle de statut a eu pour effet de maintenir dans une
situation professionnelle temporaire nombre d'agents de ces centres
PMS où certains travaillent depuisde nombreuses années.Ilestarrivé
à diverses reprises, récemment, que, faute de bénéficier de la protec-
tion d'un statut, des agents d'un centre PMS se voient remplacéspar
des nouveaux venus,parfois même par des nouveaux venus n'ayant
pas les diplômes requis.

M. le ministre aurait-il l'obligeance de me faire savoir:a) Quand
un statut du personnel des centres PMS de l'Etat entreraen vigueur?
b) Combien d'agents des centres PMS de l'Etat ont perdu leur emploi
depuis le 1er janvier 1977 pour être remplacés par de nouveaux
agents des centres PMS? c) Combien de ces nouveaux agents ne rem-
plissent pas les conditions de diplôme ?

M. le Président.- La parole est à M. Hoyaux, ministre.

M. Hoyaux, Ministre de l'Education nationale.- Monsieur le
Président, Mesdames, Messieurs, j'ai l'honneur d'informer l'honora-
ble membre que le statut a été signé par Sa Majesté le Roi le 27 juillet
1979. Le retard de publication au Moniteur belge, dans les deux lan-
gues nationales, n'est imputable qu'aux problèmes techniques posés
par le volume du document qui nécessitera l'impression de nombreux
feuillets. Les épreuves sont tirées et actuellement relues par l'adminis-
tration, secteur néerlandais. Le directeur général les a signées pour
approbation le15 octobre 1979et elles font actuellement l'objet d'un
dernier contrôle.

Il m'est impossible, autant qu'à mon collègue, M. le ministre Ra-
maekers, de préciser la date exacte à laquelle le Moniteur belge pu-
blierace texte.

La question que me pose M. Humblet au sujet des agents techni-
ques qui auraient perdu leur emploi depuis le 1er janvier 1977 nécessi-
tera des recherches au sein de mon administration. Dès que les préci-
sions me seront fournies, je répondrai par écrit à l'honorable
membre.

En ce qui concerne la période écoulée depuis que je suis responsa-
ble du départementde l'Education nationale, jepuisaffirmerqu'au-
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cun agent n'a perdu son emploi. Seuls, trois assistants sociaux dont la
candidature n'a pas été retenue pour qu'ils soient admis au stage de-
meurent affectés au centre PMS où ils travaillaient le30 juin 1979.
Ils bénéficient en fait d'une mesure exceptionnelle qui sauvegarde
leur emploi pendant cette année scolaire.

Tous les agents admis au stage depuis que je suis ministre de l'Edu-
cation nationale ont les titres requis.

INTERPELLATIE VAN DE HEER VERBIST TOT DE STAATSSE-
CRETARIS VOOR DE NEDERLANDSE GEMEENSCHAP EN
VOOR HET VLAAMSE GEWEST (DE HEER AKKERMANS)
OVER « DE TOEPASSING VAN DE SANCTIES BEPAALD BIJ
HOOFDSTUK III VAN TITEL IV VAN DE WET VAN
29 MAART 1962, GEWIJZIGD BIJ DE WET VAN 22 DECEM-
BER 1970, HOUDENDE ORGANISATIE VAN DE RUIMTELIJ-
KE ORDENING EN VAN DE STEDEBOUW »

INTERPELLATION DE M. VERBIST AU SECRETAIRE D'ETAT A
LA COMMUNAUTE NEERLANDAISE ET A LA REGION FLA-
MANDE (M. AKKERMANS) SUR « L'APPLICATION DES
SANCTIONS PREVUES AU CHAPITRE III DU TITRE IV DE LA
LOI DU 29 MARS 1962, ORGANIQUE DE L'AMENAGEMENT
DU TERRITOIRE ET DE L'URBANISME, MODIFIEE PAR LA
LOI DU 22 DECEMBRE 1970 »

DeVoorzitter.- Aan de orde isnu de interpellatie van de heer
Verbist tot de staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeenschap en
voor het Vlaamse Gewest.

Het woord is aan de interpellant.

De heer Verbist. - Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Staatsse-
cretaris, Dames en Heren, vooraleer het onderwerp van mijn interpel-
latie aan te vatten, acht ik het niet alleen wenselijk, doch volstrekt
noodzakelijk - en dit om alle misverstand te voorkomen-,enkele
duidelijke stellingen te formuleren

Het kan niet in mijn bedoeling liggen zelfs niet in de geringste mate
kritiek uit te oefenen op de huidige staatssecretaris voor Ruimtelijke
Ordening; het kan zelfs niet mijn bedoeling zijn overditbeleidenig
kritisch kommentaar te geven.

De staatssecretaris heeft trouwens in deze materie nog geen duide-
lijke stelling genomen.

Ik meen zelfs te weten dat daartoe nog geen aanleiding bestond.
Het is precies om deze reden dat ik bijde aanvang van zijn man-

daat de kanswil waarnemen om hem te wijzen op bepaalde aspecten
van het beleid, die- naar mijn bijzonderbescheiden mening- toch
wel erge kritiek verantwoorden.

Metdeze interpellatie heb ik het echterwel op hetbeleid datsinds
jaren wordt gevoerd en dat minstens als onduidelijk moet worden
afgewezen.

Deze interpellatie is het gevolg- geloof mij vrij- van jarenlange
ervaring in de materie van de ruimtelijke ordening als politiek man-
dataris.

Sinds verschillende jaren stel ik mij inderdaad duidelijke vragen
over het beleid ter zake.

Mijn grootste zorg houdt verband met het feitdat in de huidige
omstandigheden het vrijwel onmogelijk isop een behoorlijk gemoti-
veerde manier nog een advies te verstrekken in verband metdeze
materie.

Het lijkt mij dan ook onafwendbaar dat men zonder verwijl alles
in het werk zal stellen om rechtszekerheid te bewerkstellingen. Deze
is op dit moment hoegenaamd niet aanwezig. Onnodig erop te wijzen
dat zulke toestand alleen schadekan berokkenen indegemeenschap.
Een van de hoekstenen van de orde is de rechtszekerheid.

Wellicht zou ik niet zijn overgegaan tot het houden van deze inter-
pellatie, indien ik de overtuiging zou hebben dat eerlang verandering
komt in de toestand. Ikheb mij echtergerealiseerd dat bij de beloften
of verklaringen van vorige regeringen om zodra mogelijk orde op
zaken te stellen, het steeds is gebleven bij vrome intentieverklaringen.

In het verleden heeft men wel eens pogingen gedaan om bepaalde
sectoren te saneren, doch het resultaat daarvan is op dit ogenblik nog
nauwelijks zichtbaar om niet te zeggen onbestaande.

Omdat de overheid desbetreffend duidelijk in gebreke blijft, dacht
ik dat het ogenblik gekomen was in de eerste maanden van de ambts-
aanvaarding van de huidige staatssecretaris zijn aandacht speciaal te
vestigen op zeer bepaalde en concrete problemen.

Na deze korte inleiding, ga ik over tot de behandeling van het
eerste deel van mijn interpellatie, namelijk de toepassing van artikel

65,wanthet is bepaaldelijk de toepassing van artikel 65 die aanlei-

heidsbeleid.
ding geeft tot zeer gefundeerde grieven en zware kritiek op het over-

In de eerste plaats kan men zich afvragen welke de praktische bete-
kenis en draagwijdte is van artikel 65, houdende de sancties voor
inbreuken op de wet. Indien wij goed zijn ingelicht- en wijmenen
dat dit het geval is- zou er in de praktijk door het Bestuur van de
Stedebouw nooit de afbraak van een in overtreding met de wet opge-
richte construktie worden « uitgevoerd ». Deze vaststelling stemt tot
nadenken. Waarom toch strenge wetten stemmen, wanneermen op
voorhand weet dat ze niet worden toegepast? Het volstaat niet te
reageren met de overweging :quid leges, sinemoribus ! Menkan dan
met evenveel recht verklaren quid mores, sine legibus.

Alleen ingeval er een burgerlijke partij inzake is, die schade kan
bewijzen ingevolge de inbreuk, wordt het gevaar voor afbraak reeel.

Er zijn inderdaad vonnissen uitgevoerd geworden op diligentie van
een burgerlijke partij en bij stilzitten van de overheid, hetzij de be-
voegde minister, hetzij de provinciale directeur van de Stedebouw of
een anderopenbaarbestuur.

De vaststelling dat alleen in de praktijk de schadelijdende gebuur,
burgerlijke partij in het correctioneel proces, de afbraak bewerkstel-
ligt,vraagtonze aandacht.

In artikel 65 § 1, c), wordt ook in de betaling van een geldsom
voor meerwaarde als maatregel voorzien. Het inschakelen van dit
procédégeeftaanleiding totdemeestonwaarschijnlijke situaties.

Er rijzen vragen nopens de toepassing van dit procédé.
Vooreerst stelt men de vraag wie in feite in het Bestuur van Stede-

bouw vaststelt ofzulke transaktie moet ofkan worden voorgesteld.
Het zou wenselijk zijn dat wij in dit verband klaar zien in het gevoer-
de beleid. Het is pas wanneer wij weten wie in feite zulke transaktie
voorstelt, dat wij eventueel verhaal kunnen plegen tegen degene die
op een ietwat willekeurige wijzegebruik maaktvan dit in depraktijk
bedenkelijk procédé.

Kan zulk transaktievoorstel worden gedaan voor gelijk welke in-
breuk ? Is het mogelijk - wat ons werd gesignaleerd - dat iemand
die inde zogenaamde landbouwzone bouwt,ook een transaktievoor-
stel bekomt, zodat hij zijn toestand regulariseert en dit wel in formele
overtreding van het gewestplan bijkoninklijk besluitgoedgekeurd?
Ofwordthet vorderen van een meerwaarde beperkt tot bepaalde
overtredingen;wat toch almeerbegrijpelijk zou voorkomen ?

Men heeft mij verteld dat wanneer men een inbreuk pleegt door te
bouwen in een landbouwzone waar alleen volwaardige agrarische
bedrijven mogen worden opgericht, men, ééns het gebouw er staat,
zijn toestand kan regulariseren door hetbetalen van een transactie-
som. Wanneer men daarbij bedragen noemt van 800 000 frank en
meer, stel ik de vraag wie in feite de som voor de meerwaarde be-
paalt. De ervaring in de rechtsspraak ter zake leert ons dat het door
het Bestuur van Stedebouw - maar wie draagt daar de verantwoor-
delijkheid? - voorgesteld bedrag door de rechtbank wordt aan-
vaard.

Zou het niet wenselijk zijn, indien men dit procédé van meerwaar-
de toch zou handhaven - en ikpleit in beginseldaarvoor-,bepaal-
de objectieve tarieven in te voeren die voor iedereen van toepassing
zijn. Men kan hiertoe eventueel verschillende tarieven overwegen,
naargelang van de aard van de inbreuk of de ernst van de inbreuk.
Dat een woning gebouwd wordt waar het verboden is, lijkt mij een
groter gevaar voor het behoud van het uitzicht van het landschap of
voor de bescherming van het milieu, dan wanneer een garage niet op
de juiste plaats wordt gebouwd. Indien vooraf tarieven worden be-
paald, weet degene die een inbreuk doet waar hij aan toe is. De erva-
ring leert dat onze strenge wetten niet steeds worden toegepast. Het
feit dat men niet beslist tot de afbraak, maar het systeem van de
meerwaarde hanteert, loktkritiekuit

Men stelt vast in de praktijk dat het Bestuur van de Ruimtelijke
Ordeningalleen de meerwaarde eist als sanktiemaatregel, doch nooit
deafbraak uitvoert ingevolge een rechterlijke beslissing.

Dit leidt tot een ernstige discriminatie. In feite komt het hierop
neer dat een welstellend burger zich gemakkelijk afmaakt van het
gevaar tot afbraak door het betalen van een transaktiesom. Ik heb
mij laten vertellen - zoals ik reeds zei- dat meer dan eens meer
dan 800 000 frank werd gevorderd als meerwaarde om een woning
- tegen de richtlijnen in gebouwd in de landbouw-of een andere
verboden zone - te regulariseren.

Anderzijds heb ik een geval gekend van een zeer bescheiden gezin
dat 35 000 frank moest betalen voor de opbouw van een garage op
een niet-reglementaire afstand van het hoofdgebouw. Het betrof een
zeer bescheiden gezin met bijzonder beperkt inkomen. Deze konden
praktisch de opgelegde meerwaarde nietbetalen.



Séance du mardi 30 octobre 1979
Vergadering van dinsdag 30 oktober 1979

Men komt dan tot de bijzonder dubieuze situatie dat deze mensen
met bescheiden middelen het voorwerp zouden uitmaken van uitvoe-
ringsmaatregelen wegens het niet-betalen van de meerwaardesom ...
door beslag op roerende en andere goederen door de ambtenaar van
het ministerie van Financiën, die over een uitvoerbare titel beschikt
(en dievan zulke titelgebruik maakt).Zij kunnen zich slechts bevrij-
den door de kwestieuze eigendom in zijn oude staat te herstellen (wat
afbraak betekent). Ik verwijs naar het meervernoemd artikel 65,
§ 1, c).

Het nemen van uitvoeringsmaatregelen door de ontvanger van de
registratierechten voor de vastgestelde meerwaardesom en het niet-
uitvoeren van de door de rechtbank bevolen afbraak, leidt tot discri-
minaties welke noch min, noch meer een aanfluiting zijn van de
ernst.

Er is nog een andere anomalie! Inderdaad het geval waarin zowel
Ruimtelijke Ordining als een burgerlijke partij in het proces aanwezig
zijn.

Het is eenvoudig onaanneembaar dat een burgerlijkepartij, meest-
al een gebuur van de overtreder, beperkt is in zijn vordering voor de
rechtbank tot wat door de overheid werd gevorderd. Indien de over-
heid - bij gebrek aan politieke moed of om andere niet duidelijke
redenen - slechts een meerwaarde vordert, kan deze gebuur, welke
een onherroepelijke schade lijdt door het optrekken van een mogelij-
ke constructie, eenvoudig geen verhaal plegen

Wat kan het hem baten dat hij « een recht heeft op schadeloosstel-
ling ... >> voorzien in fine van artikel 65, § 1?

Wanneer een gebuur vlak voor de deur van de schadelijdende par-
tij een constructie heeft opgericht, mag hij zich vergenoegen met « een
schadeloosstelling », zonder afbraak te vorderen van de kwestieuze en
zelfs tergende constructie vlak voor zijn neus !

Hoe kan men in zulke voorwaarden de benadeelde partij in werke-
lijkheid schadeloos stellen ?

Men kan de vraag stellen of het niet de hoogste tijd is dat men het
stelsel van de sancties gaat herzien.

Ofwelvoorziet men in sancties en past men ze toe, ofwel voorziet
men in geen sancties. Ofwelmaaktmen een regeling die indeprak-
tijk van een zogenaamd democratisch land realistisch gezien uitvoer-
baar of toepasbaar is. Indien men echter in een regeling voorziet,
moet deze absoluut gelijk zijn voor elke burger in dit land.

Bovendien kan het nooit verantwoordzijn een wettelijkeregeling
te maken waarbij een burgereen onherroepelijke en onherstelbare
schade lijdt ingevolge een wederrechtelijke handeling van een ander
burger.

Men kan de vraag stellen ofhiergeen inbreuken worden gepleegd
op het beginsel van de gelijkheid van alle burgers.

Ik zou het bijzonder aangenaam vinden de inzichten van de nieuwe
titularis van het betrokken departement te kennen.

Ik ga besluiten.
Voor alle duidelijkheid wens ik te beklemtonen dat ik niet de in-

druk wil wekken dat naar mijn overtuiging de strenge wetgeving ter
zake dient te worden toegepast met de nodigestrengheid.Degenen
die mijn interventie aldus zouden beoordelen, dwalen.

Mijn bedoeling is het alleen maar ervoor te ijveren dat alle wetten
voor alle Belgen gelijk zouden worden toegepast. Indien men - na
de goedkeuring van een wet- totde overtuiging zou komen dat
deze wetgeving te streng is, dan moet men de politieke moed hebben
om deze wet te veranderen. Het gaat echter niet op de wet - nadat
zij aangenomen is- op een verschillende wijze toe tepassen en daar-
toe criteria te gebruiken die aan objectievecontroleontsnappen.

Ik kan aanemen, Mijnheer de Staatssecretaris, dat het u nietmoge-
lijk is onmiddellijk op een volstrekt voldoeninggevende wijze te ant-
woorden op mijn vragen. Ik hoop echter wel te mogen vernemen,
Mijnheer de Staatssecretaris, of het de bedoeling van de regeringkan
zijn de zaken te laten evolueren zoals zij dit reeds gedurende verschil-
lende jaren doen en dit tot misnoegen van velen.Graaghad ik inder-
daad vernomen of er inzichten aanwezig zijn om orde op zaken te
stellen in deze moeilijke materie.

Mijn persoonlijke overtuiging is het dat vooral in dergelijke delica-
te materies het hoogste goed de rechtszekerheid is. (Applausop ver-
schillende banken.)

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer Vandezande.

De heer Vandezande. - Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de
Staatssecretaris, geachte collega's, het lag niet in mijn bedoeling indit
debathetwoord tevoeren. Ik kan volledig de interpellatie van colle-
ga Verbist bijvallen, met dien verstande dat ik toch wel een onder-
scheid wilmaken.Hijheeft gesproken over afbraak, het betalen van
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meerwaarden, transactiesommen en overtreding van bestemmings-
plannen, want dat veronderstelt hij wanneer men tot deze transacties
en meerwaarden komt.

Ik zaleerderpleiten,methetoogopeen gezond milieubeheer,voor
een eerbiediging van het landschap en de bestemmingsplannen.

Voormij isde beste sanctie de waarachtigheidscontrole door de
technische diensten van de stad of wie het ook zij. Men mag er voor
mij zelfs een speciale commissie voor creëren.

Ik verwijs in dat verband naar het voorbeeld van Nederland waar,
éénmaaldevergunning bekomen,men geregeld het bezoek ontvangt
van de commissie die, aan de hand van de plannen die werden inge-
diend en van de vergunning die werd afgeleverd, nagaat of die inder-
daad worden gerespecteerd. Als dit niet het geval is, moet men onver-
biddelijk afbreken tijdens de bouw zelf. Ik meen dat het de beste
waarborg isvooreen goed milieubeheer. Naar mijn gevoelen is het
overige slechts een lapmiddel.

Wat gebeurt er in ons land? Men tracht op alle mogelijke manie-
ren, u kunt eronder verstaan wat u wil, een bouwvergunning te ver-
krijgen. Eens die bouwvergunning verkregen, handelt men niet over-
eenkomstig die vergunning, maar praktisch zoals men wil. Dat wil ik
bestrijden. Dat kan alleen maar gebeuren door een efficiënte waar-
achtigheidscontrole, die eventueel zou kunnen gebeuren door een
commissie.

De Voorzitter.- Het woord is aan staatssecretaris Akkermans.
De heer Akkermans, Staatssecretaris voor de Nederlandse Ge-

meenschap en het Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van
de Nederlandse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaamse
Gewest.- Mijnheerde Voorzitter, geachte collega's, in verhouding
tot het aantal bouwvergunningen die worden afgeleverd zijn, volgens
mij,dezeovertredingen nog altijd uitzonderingen.

Ten einde een duidelijk omschreven antwoord te kunnen geven, zal
ik achtereenvolgens de verschillende vragen van collega Verbist be-
antwoorden.

Wat de afbraak of het herstel van de plaats betreft, word ik, zoals
mijn geachte voorgangers, geconfronteerd met deze vonnissen tot
herstel of afbraak. De praktische uitvoering gaf wel aanleiding tot
allerhande moeilijkheden.Uiteen onderzoek terzake blijktnu dat
het oprichten van een dienst die zelf kan overgaan tot de uitvoering
van dergelijke vonnissen waarschijnlijk de beste oplossing zou zijn.
Nochtans wens ik toch te onderlijnen dat er alvast een effectieve
sanctiebestaat in dergelijke gevallen: het vonnis wordtovergeschre-
ven op het hypotheekkantoor, wat praktisch verhindert dat het ge-
bouw verkocht wordt.

Wat de meerwaarde betreft, het is het bestuur van de stedebouw
dat in samenspraak met het college van burgemeesteren schepenen
de meerwaarde voorstelt.

De meerwaarde kan slechts worden gevraagd voor gevallen die niet
de fundamentele eisen van een of ander voorschrift in gevaar
brengen.

De som van de meerwaarde wordt door het hoofdbestuur van de
stedebouw vastgesteld op basis van de hogere waarde welke het goed
heeft verkregen ingevolge de miskenning van stedebouwkundige
normen.

Naargelang van de aard van de overtreding en de beschikbare ge-
gevens kan de waarde van onroerende goederen geschat worden vol-
gens drie methoden welke principieel tot een zelfde resultaat leiden.

Ten eerste de analytische methode
Hierbij wordt enerzijds de waarde van het gebouw geraamd op

basis van debouwkosten (materialen, uurlonen, belastingen en erelo-
nen architect). Anderzijds wordt de waarde van de grond geschat
rekening houdend met diverse factoren zoals aard, ligging, erfdienst-
baarheden enz. Bij deze methode mogen in tegenstelling met schattin-
gen voor het vaststellen van onteigeningsvergoedingen, slechts objec-
tieve elementen in aanmerking worden genomen.

Er is dan de redelijke methode.
Bij deze methode wordt de waarde van het goed afgeleid uit de

huurprijs. Deze huurprijs wordt aangezien als de rente van een kapi-
taal. Dit kapitaal is dan de waarde van het goed. De huurprijs kan
men hetzij rechtstreeks te weten komen, hetzij afleiden uit vergelij-
king met gelijkaardige goederen. De te gebruiken rentevoet is de bru-
torentevoet van hetgoed en niet de nettorentevoet die door financiële
instellingen wordt aangewend. Deze rentevoet varieert al naargelang
van de gemeente en de aard van het goed.

Ten derde is er de vergelijkende methode.
Volgens die methode wordt de waarde van een onroerend goed

bepaald door vergelijking met gelijkaardige goederen in de omgeving
waarvan men de waarde kent uit publieke verkopingen. Een absolute
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noodzaak bij deze methode is de beschikking over voldoende gege-
vens ten einde passende vergelijkingspunten te kunnen gebruiken. Te-
vens dient bijzondere aandacht besteed te worden aan de diverse
prijsbeïnvloedende factoren.

In geval van de meerwaarde staat het evenwel de overtreder en/of
de rechtbank vrij een eigen schatter aan te duiden. Het is uiteindelijk
de rechtbank die beslist over het bedrag van de meerwaarde.

Inzake discriminatie zegt artikel 65, § 1, 3de lid, dat de veroor-
deelde zich op geldige wijze zal kunnen kwijten (van het betalen van
de meerwaarde) door de plaats binnen één jaar in de vorige staat te
herstellen. Dit principe kan inderdaad aangezien worden alseen ze-
kere « simonie ». Het is inderdaad voor een kapitaalkrachtige gemak-
kelijker om de meerwaarde van 800 000 tebetalen dan vooreeneco-
nomisch zwakke 350 000 te betalen. De wetgever heeft evenwel ge-
meend deze meerwaarde te moeten invoeren om niet in alle gevallen
de afbraak van het wederrechtelijk opgerichte bouwwerk te moeten
eisen.

Hier dient wel te worden medegedeeld dat zelfs het betalen van de
meerwaarde, niet inhoudt dat de veroordeelde hierdoor een regle-
mentaire bouwvergunning heeft bekomen. Het is alleen maareen ge-
doogzaamheid vanwege het bestuur.

De rechten van de burgerlijke partij zijn, volgens de wet, inderdaad
beperkt tot de door de bevoegde overheid bepaalde wijze vanherstel.
De wetgever heeft dit systeem verkozen om te beletten dat bepaalde
buren het slachtoffer zouden zijn van een burevete.De wetgeverheeft
de hoofdeis om die reden in handen gelegd van het bestuur van de
stedebouw in samenwerking met het college van burgemeester en
schepenen.

De heer Verbist.- Mijnheer de Staatssecretaris, wij weten alle-
maal wel wat in dit geval de samenwerking met het college van bur-
gemeester en schepenen betekent: gewoonweg niets.

De heer Akkermans, Staatssecretaris voor de Nederlandse Gemeen-
schap en het Vlaamse Gewest, toegevoegd aan de minister van de
Nederlandse Gemeenschap en aan de minister van het Vlaamse Ge-
west. - Dat is mogelijk, geachte collega, maar het is zo bepaald door
de wetgever en ik ben, zoals u toch weet, de trouwe uitvoerder van
deze wet.

Het kan inderdaad mogelijk zijn dat in bepaalde gevallen de buren
erger geschaad worden dan de maatregel die door het bestuur en het
college werd gevraagd. Om deze pseudo-anomalie te verhelpen heeft
de wetgever ook bepaald dat het de burgerlijke partij steeds vrijstaat
een beperkte eis tot schadevergoeding in te dienen ten koste van de
veroordeelde. Hierover zal door de rechtbank moeten geoordeeld
worden.

De ratio legis van dit systeem is dat niet de particulier moetoorde-
len overeen degelijke ruimtelijkeordening,maardatdeze taak toe-
komt aan het bestuur van de stedebouw en aan hetcollegevan bur-
gemeester en schepenen. De schade die de benadeelde derde onder-
vindt in werkelijkheid, zal moeten beoordeeld worden door de recht-
bank. (Applaus op debankenvandemeerderheid.)

De Voorzitter.- Het incident is gesloten.
L'incidentestclos.

INTERPELLATION DE M. RENARD AU MINISTRE DE L'IN-
TERIEUR ET DES REFORMES INSTITUTIONNELLES SUR
« DES ENQUETES EFFECTUEES PAR LA GENDARMERIE
DANS DES ENTREPRISES POUR CONNAITRE LES AFFILIA-
TIONS SYNDICALES»

INTERPELLATIE VAN DE HEER RENARD TOT DE MINISTER
VAN BINNENLANDSE ZAKEN EN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN OVER « HET ONDERZOEK DAT DOOR DE
RIJKSWACHT IN BEDRIJVEN WORDT INGESTELD NAAR
HET LIDMAATSCHAP VAN VAKBONDEN »
M. le Président. - L'ordre du jour appelle l'interpellation de

nelles.
M. Renard au ministre de l'Intérieur et des Réformes institution-

La parole est à l'interpellateur.

M. Renard. - Monsieur le President, Monsieur le Ministre, chers
collègues, le10 juillet dernier, j'ai posé àM. le ministre de l'Intérieur
une question relative à des enquêtes effectuées par lagendarmerie
dans des entreprises pour connaître la liste des travailleurs syndiqués
ainsique lesorganisations auxquelles ces travailleurs sont affiliés.

Cette question reflétait l'étatde mon information à l'époque. On
saitdepuisqueces enquêtesconcernentsurtout lesmembresdesdélé-

gations syndicales et des conseils d'entreprise. Cela ne change rien
quant au fond.

M. le ministre m'a répondu dans le bulletin des Questions et Ré-
ponses du 7 août en me fournissant quelques indications qui, loin de
clarifier les données du problème, ont au contraire suscité denouvel-
les interrogations, comme l'ont d'ailleurs confirmé les réactions de la
presse.

Selon cette réponse, la gendarmerie exécute sa mission d'informa-
tion et d'operations en matière demaintien etde retablissement de
l'ordre public en réservant la priorité à la procédure du dialoguepour
aborder toutesituation de tension sociale.Son butseraiten l'occur-
rence de connaître les interlocuteurs potentiels avec lesquelsune telle
situation l'amènerait à « dialoguer»ets'inscriraitdès lorsdans leca-
dre des fonctions préventives que la loi assigne à la gendarmerie. Lors
de l'émission télévisée «Faire lepoint», le21octobre,cetteexplica-
tion quelque peu suave a été confirmee par le lieutenantgeneral
Beaurir.

Je tiens à préciser que je ne viens pas à cette tribune pour tympani-
ser la gendarmerie qui exécute des missions souvent ingrates dans des
conditions que le pouvoir politique ne facilite pas toujours et à la-
quelle se posent, du reste, des problèmes sociaux qui ne laissentpas
les organisations ouvrières indifférentes.Soitditentreparenthèses,je
me félicite de la solution qui vient d'être apportée à certains deces
problèmes, touten espérantque son caractèresubitnesignifiepas
quenosautoritéscomptentexagérémentsur la gendarmeriepoures-
suyer les plâtres de leurs échecs politiques.

Il va de soi que le maintien de l'ordre public implique la collecte de
renseignements et la constitution de fichiers. La question n'est pas là.
La vraie question que soulève cette affaire est essentiellement de na-
ture politique. Elle met en cause les limites dans lesquelles la mission
de prévention générale de la gendarmerie doit être accomplie etdonc,
fondamentalement, la politique de l'Etaten matière de maintien de
l'ordre, politique qui, plus que toute autre, nécessite un contrôle dé-
mocratique attentif. Aussi les responsabilités du gouvernement et,
plus particulièrement, du ministre de l'Intérieur sont-elles engagées
directement.

La réponse que M. le ministre m'a donnée le 7 août recourait à des
généralités prudentes pour éluder cette question primordiale. On peut
d'autant moins s'en satisfaire que l'on est certainement en droitde se
demander s'il existe un lien entre les enquêtes effectuées par la gen-
darmerie dans les entreprises et l'utilisation des systèmes informati-
ques de la gendarmerie et de la police judiciaire dont la déclaration
gouvernementale nous a annonce l'intégration maximale. Jusqu'ici,
ce lien a été contesté, mais il est pourtant indéniable qu'un dispositif
de fiches individualisées utilisable de cette manière a été mis au point
par lebureau Sobemap.

Je ne suis pas seul à penser que l'utilisation de l'informatique à de
multiples finsconstitueun problèmede sociétéextrêmement préoccu-
pant, surtout dans lesconditions actuellesdeson développementetà
défaut d'une loi sur la protection de la vie privée qui n'existe toujours
pas en Belgique. A plus forte raison faut-il se méfier de l'utilisation de
l'informatique quand elle vise à faciliter et à renforcer le contrôle que
la gendarmerie croit devoir exercer sur les activités de syndicalistes
mêlés ou qui pourraient être mêles à des conflits sociaux.

La déclaration gouvernementale, ilest vrai, prévoit aussi qu'une
commission parlementaire surveillera l'utilisation dessystèmes infor-
matiques intégrés de la gendarmerie et de la police judiciaire, mais on
reste quelque peu sceptique quant aux suites de cette intention loua-
ble lorsqu'on constate combien il est difficile d'obtenir du ministre
compétent des explications claires et convaincantes sur le problème
que je lui ai soumis dans ma question du 10 juillet.

Il ressort de la réponse écrite de M. Gramme que la gendarmerie,
mue par son désir de dialogue, « a le souci d'entretenir des contacts
réguliers avec les représentants des diverses organisations syndicales
et des différentes directions d'entreprises ». Permettez-moi de trouver
cette affirmation étrange.

Les milieux syndicaux, Monsieur le Ministre, se sont beaucoup in-
téressés à votre réponse que la presse syndicale a largement commen-
tée. Or, je n'ai relevé nulle part la moindre confirmation de vos dires.
Je pense que, s'il existait des contacts réguliers entre lagendarmerie
et les représentants des diverses organisations syndicales, cela se
saurait. Si ces contacts étaient secrets, j'en serais fort surpris, et ils ne
pourraient concerner, bien sûr, des représentants reconnus du mou-
vement syndical. Il est vrai que le lieutenant général Beaurir a donné
récemment une précision complémentaire: ila signalé que sesser-
vices s'étaient heurtés au refus des organisations syndicales de fournir
les renseignements demandés. Le ministre aurait pu le mentionner
dans sa réponse du 7 août, mais je reconnais que cette omission
plaide en faveur deson absence de candeur.
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D'une façon générale, la presse syndicale s'est bornée à faire obser-
ver que les contacts entre les syndicats et les forces de l'ordre étaient
le plus souvent, hélas! peu propices à l'instauration d'un dialogue. Et,
comme l'a écrit le journal La Cité, non sans humour: « A notre
connaissance, aucun gendarme ne s'est présenté aux fédérations ré-
gionales des syndicats afin de connaître l'appartenance despatrons
de leur région à telle ou telle organisation qui pourrait indiquer une
allergie plus ou moins grande au dialoguesocial.»

Par contre, il est maintenant évident que la gendarmerie a des
contacts au niveau patronal en vue de s'informersur lesorganisa-
tions syndicales d'entreprises etde sepréparer ainsià des interven-
tions plus efficaces en cas de conflit social.

A la suite de ma question et de la réponse du ministre dans le
bulletin ad hoc, M. Marcel Bartholomeus, chef d'entreprise anver-
sois,a fait savoir au quotidien De Morgen que la gendarmerie lui
avait effectivement demandé la liste des travailleurs syndiqués de sa
firme - la Delta-Automatic - et des précisions sur l'appartenance
syndicale de chacun d'entre eux.

Interrogé à ce propos par le même journal, le cabinet du ministre a
ensuite laissé entendrequ'il pourraits'agird'unebavure, d'un excès
de zèle imputable à des membres d'une brigade déterminée. Sans
doute des excès de zèle sont-ils toujours possibles et même difficile-
ment évitables. Mais cela ne doit pas nous conduire à enjamber trop
vite le problème des responsabilités politiques. A partir du moment
où la politique du maintien de l'ordre repose sur la conviction que la
contestation de l'ordre établi- celui de l'argent - même si elle
constitue un fait de masse, même si elle revêt des formes parfaitement
légales, porte en elle le germe de je ne sais quelle subversion et justifie
donc une surveillance policière spéciale, on voit nécessairement se
produire et se reproduire le même type de bavures et toujours dans le
même sens.

L'affaire est de toute façon trop grave pour que nous puissions
nous contenter de ce genre d'explications, à plus forte raison si l'on
tient compte de ce qui s'est passé depuis que j'ai pose ma question
écrite. Dans le courant du mois de septembre encore, d'après le quo-
tidien La Wallonie - et notre collègue, M. Deworme, vous a d'ail-
leurs pose une question écrite à ce propos -, la gendarmerie s'est
rendue dans deux entreprises de Malmedy, Utammo et Intermills,
ainsi que dans une entreprise de Paliseul, la firme Devilca, qui dé-
pend des Poudreries réunies de Belgique. Elle a demandéqu'on lui
indique,outre le taux de syndicalisation, les noms des déléguéssyndi-
caux et des conseillers d'entreprise. Ayant appris la chose etayant
fait part de leur émoi à la direction, les travailleurs de Devilca se sont
entendu répondre qu'il s'agissait là d'un simple « contrôle de rou-
tine ». Peut-être me dira-t-on maintenant qu'il s'agissait d'une bavure
de routine ?

Il est impossible de ne pas rapprocher de tels faits de la bizarre et
choquante opération montée le 15 septembre dernier par la gendar-
merie, au mépris des prérogatives des autorités communales, lorsde
la manifestation organisée à Saint-Gilles au sujet de l'affaire Grain-
dorge. Je ne m'étendrai pas ici sur cette affaire qui n'entre pas,
comme telle, dans le cadre de mon interpellation. Mais il existe pour-
tant une relation politique assez évidente entre les enquêtes dont j'ai
parlé et la directive, heureusement restée sans suite, qui enjoignait
aux gendarmes de fouiller les manifestants, bien que le rassemble-
ment eût été autorisé et que rien ne laissaitcraindreunequelconque
perturbation de l'ordre public.

La même observation vient à l'esprit quand on prend connaissance
des faits qui ont ete evoques dans une question posee au ministrede
la Défense nationale par notre collègue Mme De Loore-Raeymaekers,
etquise rapportent à la simulation de « guerre des classes »> imaginée
par les officiers du Centre de formation nº 3 à Turnhout, dans l'hy-
pothèse où la gendarmerie perdrait pied face à des émeutes popu-
laires. Ily eut ensuite l'affaire d'Athus.

Ce sont là des faits dont l'accumulation dénote l'existence dans les
allées du pouvoir d'un état d'esprit avec lequel les déclarations léni-
fiantes de M. le ministre de l'Intérieur cadrent bien mal, et c'est le
moinsqu'on puissedire. Force m'est de constater que cet état d'esprit
détermine une vigilance très sélective, qui s'est encore vérifiée par la
perquisition dans les locaux de Pour - dont M. Perin a fort bien
parlé mercredi dernier - et qui contraste curieusement avec le
laxisme dont divers groupes factieux - voire armes et quelquepeu
pyromanes parfois - ont bénéficié dans ce pays jusqu'à ces derniers
temps. Tout donne à croire que la gendarmerie procède actuellement
à une enquête générale et systématique sur les organisations syndi-
cales et leurs militants.

Tout donne à croire que cette enquête n'est elle-même qu'un des
fragments d'une enquête beaucoup plus vaste qui comporte l'élabora-
tion par les moyens les plus modernes de dossiers politiques se rap-
portant à des personnes. Selon certaines rumeurs, des services de po-
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lice étrangers y seraient même associés. Peut-être ces rumeurssont-
elles inexactes ou exagérées, mais on ne s'étonne pas qu'elles puissent
naître dans le climat actuel.

Certes, le ministre de l'Intérieur a déclaré dans sa réponse du
7 août que le renseignement de nature politique n'entrait pas dans les
attributions de la gendarmerie. Reste à établir jusqu'à quel point « la
brigade spéciale de recherches » peut se sentir autorisée à interpréter
ses compétences de façon extensive dans la perspective de l'« espace
judiciaire européen ».

Au demeurant, où commence à proprement parler la sphère de la
politique « pure » dans les processus complexes et enchevêtrés de la
vie sociale d'un pays développé? C'est à juste titre que l'hebdoma-
daire Combata fait observer que « le renseignement sur l'apparte-
nance syndicale constitue une information politique au sens large, car
un projetde société sous-tend l'action des organisations syndicales ».

Aujourd'hui, en effet, en raison de la crise que nous vivons et du
caractère structurel de cette crise, toute revendication socio-
économique tend nécessairement à revêtir une portée politique et rien
ne ledémontremieux finalement que le comportement du gouverne-
ment lui-même, par exemple face aux problèmes de la concertation
sociale.

Je ne conteste pas la compétence de l'état-major de la gendarmerie
et des responsables de nos différents services de police, maisilme
semble néanmoins que certaines de leurs initiatives plus ou moins
autonomes sur le terrain des activités syndicales et politiques dépas-
sent largement leurs compétences - pas seulement au sens légal du
terme - et qu'il s'impose d'affermir sérieusement les possibilités d'un
contrôle démocratique en ce domaine.
Ily a dans cette assemblée trop d'éminents juristes pour que je

prenne lapeine d'insistersur le fait que l'article 20 de la Constitution
donneaux citoyens ledroit de s'associer sans que ce droit puisse être
soumis à aucune mesure préventive.

J'imagine à quel genre de debat pourrait donner lieu ici la question
de savoir si le fichage des syndicalistes est contraire aux dispositions
constitutionnelles, opinion que certainesorganisationssyndicalesont
déjà exprimée. Mais tel n'est pas mon propos pour l'instant. Ce qui
me paraît devoir être mis en évidence, c'est que les informations qui
ont motivé la question que j'ai posée le 10 juillet et mon interpella-
tion de ce jour, sont révélatrices d'un climat très préoccupant et
qu'elles ont suscité, parmi les organisations représentatives du monde
du travail, une inquiétude que la réponse écrite du ministre de l'In-
térieur n'a point dissipée, pas plus d'ailleurs que les déclarations ul-
térieures du lieutenant général Beaurir.
Ilm'a semblé indispensable de contribuer par cette interpellation

au développement d'un débat qui a d'ailleurs déjà commencé dans le
pays et à l'importance duquel leSénat ne peut rester insensible.(Ap-
plaudissements sur divers bancs.)

DeVoorzitter.- Hetwoord isaandeheer Wyninckx.

De heer Wyninckx. - Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Minis-
ter, geachte collega's, de Vlaamse socialistische senatoren delen de
kommervan deheerRenard overdewijze waarop syndicalemilitan-
ten rechtstreeks of onrechtstreeks worden verontrust door de rijks-
wacht. Wij zouden dit debat nochtans in een algemener kader willen
plaatsen omdat wij menen dat het ten gronde aansluit bij de interpel-
latie die vorige week werd gehouden door de heer Perin, en eveneens
aansluit bij een aantal mondelinge en schriftelijke vragen die door

leden van Kamer en Senaat werden gesteld in verband met dehand-
having van de orde.

De Vlaamse socialisten voelen zich enerzijds verontrust over het
vandalisme,het terrorisme en het gewelddadig optreden en ander-
zijdsoverbepaaldevormen van preventieen repressie die niet altijd
in overeenstemming lijken tezijn met de democratische rechtsorde.

Dat is de reden waarom wijvandaag, zoals wijhet vorige week
reeds hadden aangekondigd, aan de voorzitters van alle fracties van
de Senaat hebben gevraagd om samen met ons een voorstel van wet
in te dienen houdende oprichting van een bijzondere parlementaire
onderzoekscommissie welke vanuit deze tweevoudige optiek een on-
derzoek zou verrichten. Het is inderdaad niet mogelijk enerzijds de
handhaversvan deorde van bepaalde dingen te beschuldigen in één
richting, en anderzijds een beroep op hen te doen wanneerhet erom
gaat in een andere richting toe te slaan.

Het komt erop aan te weten hoe ver wij moeten gaan om de de-
mocratische instellingen te beschermen tegen elke vorm van ontaar-
ding. De ontaarding kan in de eerste plaats ontstaan door het toene-
mend geweld en doorhet terrorisme. In vele ons omringende landen
zien wij daarvan voorbeelden. Maar ze kan ook ontstaan door, wat
ik vorige week heb genoemd, een gebrek aan klaarheid, waarachtig-
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heid en doorzichtigheid in het optreden van degenen die wij hebben
belast met het handhaven van de orde.

Wij wensen te weten op welke wijze de wetten worden gebruikt
door de instellingen die wij hebben opgericht en die wij noodzakelijk
achten om onze democratische rechtsorde in stand te houden. Dat
mag nooit gebeuren op een manier die de rechtszekerheid van de
burger in het gedrang brengt.

In wezen is dat het onderzoek dat wij wensen toe te vertrouwen
aan de bijzondere parlementaire onderzoekscommissie die wij willen
oprichten : het tot stand brengen van meer klaarheid in verbandmet
de verdeling van de taken van politie en rijkswacht,het totstand
brengen ook van meer informatie over de wijze waarop wijonzede-
mocratische instellingen en ook de grondrechten van de burger be-
schermen en kunnen beschermen tegen de gevaren die hem vandaag
bedreigen.

Met andere woorden, wij hebben aan de voorzittersvan alle parle-
mentaire fracties van de Senaat gevraagd samen metonsde inventaris
te maken van de wettelijke middelen waarover wij beschikken, maar
tegelijk ook na te gaan op welke wijze wij kunnen onderzoeken of
deze wettelijke middelen beantwoorden aan het gestelde doelen ofzij
aanleiding kunnen geven tot misbruiken. Wanneer dit het geval is,
moet ook worden nagegaan op welke wijze wij soortgelijke misbrui-
ken kunnen beteugelen door nieuwe wettelijke maatregelen.

Ik durf te hopen, Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Minister en
geachte collega's, dat het alle senatoren mogelijk zal zijn dit voorstel
van wet goed te keuren omdat wij, zoals wij het aan het einde van de
interpellatie van de heer Perin vorige week hebben gezegd, hebben
moeten vaststellen, samen met de burgers van dit land, op welke wij-
ze onze democratische instellingen vandaag worden bedreigd,nietal-
leen door vormen van privé-milities, maar soms ook door bepaalde
betwistbare uitingen van het handhaven van onze democratische
rechtsorde.

Dat is de opdracht die wij aan deze commissie wensen te geven.
De Vlaamse socialistische senatoren geloven hiermee een bijdrage

te hebben geleverd tot het veilig stellen van onze democratische be-
ginselen en instellingen. (Applaus op verschillende banken.)

M. le Président.- La parole est à M.de Wasseige.

M. de Wasseige.- Monsieur le Président, chers collègues, après
l'intervention très mesurée mais très concrète de notre collègue, M.
Renard,après la proposition que vient de nous faire M. Wyninckx
d'étendre le souci de M. Renard à l'ensemble de la defense de notre
démocratie, je voudrais, complémentairement, attirer votre attention
sur un certain nombre de points très précis.

Est-il possible que des représentants régulièrement élusàunconseil
d'entreprise, qui résulte de l'application d'une loi votée par le Parle-
mentnational,soient, de ce fait et d'une certaine manière, soupçon-
nés d'être des fauteurs de troubles potentiels et, en conséquence,sou-
mis à une série d'enquêtes ? On pourrait se demander s'ilexiste des
fichiers au nom des administrateurs des grandes sociétés, dont on
connaît d'ailleurs l'attitude dans plusieurs domaines, comme la
fraude fiscale ou la spéculation. Là, il ne s'agit pas de menaces poten-
tielles à l'ordre public, mais vraiment d'une atteinte à l'ordrepublic.

On sait que, dans les grandes entreprises- je connaisdes cas pré-
cis - il existe une véritable concertation entre les services du person-
neletceux delagendarmerie ou de lapolice judiciaire, notamment
au moment de l'embauche. Un téléphone fonctionne alors de manière
très intensive, à un point tel que certaines personnesne sontpas en-
gagées, malgré leur compétence technique, parce qu'elles ont un fi-
chier et qu'on déconseille leur engagement dans certaines sociétés,
l'inverse étant vrai d'ailleurs lorsqu'il s'agit de démanteler dans des
usines des cellules considérées comme trop gauchistes.

Il faudra bien un jour se pencher sur tout le problème des fiches
d'informatique. Je joins ce souci à celui exprimé par notre collègue,
M. Wyninckx, car, en ce qui concerne l'élaboration de ces fiches je
crois que nous sommes déjà très proches d'atteintes graves au respect
de la vie privée et des opinions politiques.

Pour terminer, je voudrais poser au ministre deux questions très
précises:quelles sont les mesures qu'il compte prendre pour mettre
fin aux enquêtes discriminatoires et vexatoires auxquelles se livrent
les services de la gendarmerie et quelles sont les mesures qu'il compte
prendre pour éviter la collusion, qui existe au moins dans certains
centres industriels, entre ces services et la direction des entreprises ?
(Applaudissements sur divers bancs.)

M. le Président.- La parole est àM.Gramme, ministre.

M. Gramme, Ministre de l'Intérieur et des Réformes institutionnel-
les.- Monsieur le Président,chers collègues, l'interpellation de M.

Renard conduit à une série de questions sur une série de problèmes.
J'ai constaté à regret que les explications données dans une réponse
écrite n'ont pas été suffisantes pour apaiser l'auteur de la question.

Avant de donner les informations souhaitées, avant de dire la véri-
té à laquelle le Parlement a droit, je rappelle, comme M. Wyninckx
l'a fait tout à l'heure, que le Sénat a voté une motion cet après-midi
en conclusion d'une interpellation antérieure et que le gouvernement,
lui aussi, l'a votée, ce qui laisse supposer qu'il est d'accord sur son
contenu.

J'attire l'attention du Sénat sur un des points de l'accord du gou-
vernement qui a reçu l'approbation du Parlement, c'est-à-dire des
partis qui soutiennent le gouvernement et qui se trouve à la page 37
de l'édition officielle de cet accord politique sous le littera d: « Une
commission parlementaire sera chargée du contrôle de l'utilisation
des systèmes informatiques de la gendarmerie et de la police judi-
ciaire,quiseront intégrés au maximum. »

Le gouvernement au complet a donc marqué son accord et proposé
au Parlement la constitution de cette commission parlementaire.

Puis-je saisir cette occasion pour rappeler que le gouvernement n'a
pas à se substituer au Parlement maisqu'ilsouhaite la constitution de
cette commission telle qu'elle a été prévue dans l'accord de gouverne-
ment?

Le Parlement, je le répète, a le droit de connaître la vérité. C'est
pour cette raison qu'une commission parlementaire a été prévue. Il
appartient maintenant au Parlement de la constituer, soit à l'initiative
de groupes composant la présente assemblée ou la Chambre des re-
présentants, soit à l'issue d'entretiens entre les présidents des assem-
blées, soit de toute autre manière.

Cette commission parlementaire pourra poser toutes questions,ob-
tenir et contrôler toutes informations qu'elle souhaite.Iln'ya pas,
dans le chef du gouvernement ni plus particulièrement dansceluidu
ministre de l'Intérieur, de volonté de taire quoi que ce soit.

Contrairement aux intentions qui m'ont été prêtées, je ne veux pas
priver le Parlement de ce moyen exceptionnel d'information prévu
dans la déclaration du gouvernement.

Si cette commission est mise sur pied, les réponses y serontdonnées
aux questionsdeM.Renard etaussi,dois-je ledire?aux insinuations
qu'il a exprimées en termes parfois un peu sournois.Jene luien tiens
certes pas rigueur ...

M. Renard.- Vous semblez, Monsieur le Ministre, avoir préparé
une réponse à uneautre interpellation.

M.Gramme,Ministre de l'Intérieur etdes Réformes institutionnel-
les.- Absolument pas, Monsieur Renard. J'ai même un certain sens
du réalisme.

M. Renard.- Je n'ai fait, Monsieur le Ministre, aucune insinua-
tion.Je me suis refere à vos écrits.

M. Gramme, Ministre de l'Intérieur et des Réformes institutionnel-
les.- Soyez rassuré, Monsieur Renard, si lemot « sournois » vous
dérange, je suis disposé à le retirer.

M. Renard.- Ce serait préférable.

M. Gramme, Ministre de l'Intérieur et des Réformes institutionnel-
les. - La réponse aux questions et insinuationsdeM.Renard sera
donnée dans le cadre des travaux de lacommission.Ily sera égale-
ment répondu en ce qui concerne l'informatisation au niveau de la
gendarmerie, dont le projet élaboré par la Sobemap en 1970, 1971 et
1972 fut suivi, en tout ou en partie, ou dont ilne fut parfois pas tenu
compte.

Comme je crains que vous ne puissiez, en l'occurrence, me faire
une absolue confiance, je préfère,Monsieur Renard, ne pas entrer
dans le détail. Je souhaite que ladite commission s'attelle à cette
tâche, s'informe et rassemble tous les renseignements possibles afin
de déterminer s'il existe ou non un lien entre le dossier des entreprises
citéesparvouset l'ordinateurdelagendarmerie.Il importe en effet
que l'on sache, d'une part, ce qu'il est advenu du projet d'informati-
sation établi par la Sobemap et, d'autre part, qu'il soit répondu quant
aux différents aspects du problème qui ont été soulignés.

Je crois rester respectueux à l'égard du Sénat, Monsieur le Prési-
dent, en déclarant que je n'entrerai pas dans le détail des réponses qui
seront nécessairement insuffisantes puisque le Sénatsouhaite une in-
formation complète afin de pouvoir exercer pleinement son droit de
contrôle.

J'insiste, comme d'autres l'ont déjà fait, afin que soit accélérée la
constitution de cette commission parlementaire souhaitée par le gou-
vernement.
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Je le répète, je ne crois pas manquer d'égards envers la Haute As-
semblée en proposant cette manière de procéder qui relèverait de l'i-
nitiative des sénateurs eux-mêmes. En effet, la commission sera
composée par le Sénat, les questions y seront posées par des membres
du Sénat et si la réponse est jugée insuffisante, le Sénat, par la voie de
cette commission, posera des questions complémentaires

Si cette commission peut être constituée à bref délai, il serapossi-
ble de répondre sans tarder aux questions qui ont été posées. Le Sé-
nat agira sous sa propre responsabilité; mon département sera le pre-
mier à coopérer à sa tâche. (Applaudissements sur lesbancsde la
majorité.)

M. de Wasseige. - Monsieur le Président, je demande la parole
pour répondre brièvementau ministre.

M. le Président.- M. Renard a manifesté le désir de répliquer lui-
même.

M. Renard. - Je comptais user brièvement de mon droit de répli-
que, mais je ne m'oppose pas à une intervention de M. de Wasseige.

M. le Président.- Vous pouvez répliquer vous-même, Monsieur
Renard.

Vous avez la parole.

M. Renard.- Monsieur le Président, j'use de mon droit de répli-
que, mais je serai extrêmement bref. A quoibon tirer leschosesen
longueur?

La réponse orale de M. le ministre n'a pratiquement apporté aucun
élément nouveau par rapport àsa réponseécritedu 7aoûtdernier.

M. le ministre a regretté que cette réponse écrite n'ait pas été suffi-
sante pour apaiser le sénateur Renard.

Mais, Monsieur le Ministre, vous lisez la presse ! Je vous ferai re-
marquerque je ne me suis jamais senti moins solitaire que dans cette
affaire ! Ilsuffit pour s'en convaincre de consulter les journaux qui
ont paru entre-temps et, en particulier, la presse syndicale!

Votre réponse procède d'un système de denégation générale et de
professions de foi abstraites qui esquive, je suis bien obligé de le
constater, le problème de fond soulevé dans ce débat.

La principale conclusion que je tire de cette réponseestque les
organisations ouvrières et démocratiques de ce pays devront certaine-
ment redoubler de vigilance, au-delà de leurs divergencesdevues.

Je m'empresse d'ajouter que la proposition de M.Wyninckx me
paraît très intéressante et que, bien entendu, nous prendrons le relais
devant la commission parlementaire dont vous avez dit vous-même
qu'elle devra se réunir assez rapidement.

M. le Président.- L'incident est clos.
Het incident is gesloten.

INTERPELLATIE VAN DE HEER LAHAYE TOT DE MINISTER
VAN HET VLAAMSE GEWEST OVER «EEN DUBBEL VER-
BOD DAT DE VLAMINGEN ONRECHT AANDOET EN DE
LAATTIJDIGE OPENINGSDATUM VAN DE JACHT OP PA-
TRIJZEN, WAARTOE SCHADE WORDT BEROKKEND AAN
ONZE ECONOMIE »

INTERPELLATION DE M. LAHAYE AU MINISTRE DE LA RE-
GION FLAMANDE SUR « UNE DOUBLE INTERDICTION QUI
LESE LES FLAMANDS ET LA DATE TARDIVE D'OUVERTU-
RE DE LA CHASSE AUX PERDRIX,QUIPORTEPREJUDICE A
NOTRE ECONOMIE »

De Voorzitter.- Aan de orde is de interpellatievan deheerLa-
haye totdeministervanhetVlaamseGewest.

Het woord is aan de interpellant.

De heer Lahaye. - Mijnheer de Voorzitter, Heren Ministers, Da-
mes en Heren, wij hebben kunnen vaststellen dat de minister die ikhet genoegen heb te interpelleren, een man is met een veelzijdige ken-
nis. Hij antwoordt op vragen met een juridische strekking of die de
rechtbanken betreffen. Hij antwoordt op vragen in verband met onze
buitenlandse politiek en hij doet het goed.
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Ik ben benieuwd of zijn kennis zich ook uitstrekt tot andere gebie-
den, namelijk het meer nederige gebied van de jacht.

Het koninklijk besluit, verschenen in het Staatsblad van 6 juli
1979, waarbij de jachtaangelegenheden worden afgebakend en in een
verschillend gewestelijk beleid worden vastgelegd, zegt in zijn artikel
2 dat voor de opening en sluiting van de jacht deverschillendeminis-
teriële comités vooraf overleg dienen te plegen.

Mijn eerste vraag is: isdit gebeurden wanneer?
Mijn tweede vraag luidt : welke waren de redenen waarop het mi-

nisterieel comité van hetVlaamseGewesteen beroep heeftgedaan
om de jacht in Vlaanderen op de houtsnip en de goudplevier te ver-
bieden?

Mijn derde vraag is: welke is hierop de reactie geweest van de
ministeriële comités van het Waalse en van hetBrusselse Gewest?
Hebben de Walen en de Brusselaars hierop gereageerd?

Indien bepaalde organen werden geraadpleegd, wil ik de redenen
vernemen waarop de ministeriële comitéshebben gesteund om de
openingsdatum van de jacht op patrijzen tot 15 oktober te verdagen
en waarom dan de jacht op patrijzen niet werd geopend op een ge-
wone zaterdag, maar wel op maandag 15 oktober. Hebben de minis
teriële comités hierniet ingezien dat de weekends ook de kleine jager
- die ook een vergunning heeft- toelaat zijn sport te beoefenen,
terwijl de weekdagen alleen voor bepaalde categorieën jagers worden
gereserveerd ?

Op mijn parlementaire vraag van 29 augustus 1979 aan de minis-
ter van het Vlaamse Gewest werd pas een antwoord gegeven op 25
september 1979. Ik heb de klemtoon gelegd op de ontevredenheid
van al de Belgische jagers zonder onderscheid in verband met de laat-
tijdige openingsdatum van de jachtop de patrijzen, maar ik kreeg
daarop geen reactie.

Evenmin reageerde u waar ik weesop desolidariteitonderalle
Belgische jagers om de ongelijke behandeling van de Vlaamse jagers
af te keuren. Alwaar ik het gemis aan coordinatie tussen de geweste-
lijke ministers aan de kaak stelde, werd mij de reden hiervan verzwe-
gen. Op de argumentatie die graaf Lippens, lid van de « International
Wildfowl Research Bureau », ontwikkelt en waarop ik de minister
vroeg deze te weerleggen, was zijn antwoord meer dan onvolledig.

Het schieten van de houtsnip verboodde ministerop advies vande
geraadpleegde autoriteiten en groeperingen en dat was al. Hetzelfde
antwoord gafhijvoor de goudplevier en wat betreft de laattijdige
openingsdatum vande jachtop patrijzen scheenhetvoorde minister
te volstaan te verklaren dat slechts in zeer geringe mate werd afgewe-
ken van de openingsdata die de vorige jaren werden bepaald.

Dit is volstrekt onjuist daar vorig jaar de jacht op patrijzen ander-
halve maand vroeger werd geopend. Dit had zeer nadelige gevolgen
zowel voor de jagers als voor de jacht op patrijzen. In Frankrijk werd
de jacht op patrijzen in enkele departementen van het Noorden
slechts een weinig later geopend dan vorig jaar omdat de tarweoogst
nog niet was binnengehaald. Dit is een begrijpelijke reden.

In antwoord op mijn parlementaire vraag nr. 15 van 29 augustus
1979 heeft u, Mijnheer de Minister, opnieuw verwezen naar het ad-

vies van de autoriteiten en groeperingen om het schieten van de
goudplevieren van de houtsnip te verbieden. U vermeldde daarbij
metnamedeSint-Hubertusclub van België en de Hoge Jachtraad.

Op6 juni1979verleendedeHogeJachtraadzijnadvies,dateven-
zeer als antwoord op de vraag van de minister gold als op het ver-
zoek van de Belgische afdeling van de Internationale Raad voorde
bescherming van vogels SPO-ECBP.

Dit verzoek stelde voor de jacht op bepaalde waterwildsoorten niet
te openen, onder meer op ganzen, zomertalingen, watersnippen en
goudplevieren.

De Sint-Hubertus-vereniging en de Hoge Jachtraad hebben u goed
geadviseerd betreffende debeslissingdieu diendetenemen.Zeheb-
ben vastgesteld dat de Belgische reglementeringéén derstrengstevan
Europa was en ze besloten de huidige toestand te behouden.

Niettemin schorst de minister voor het Vlaamse Gewest de jacht
op de zomertaling en de goudplevier. De minister schorst eveneens de
jacht op de houtsnip, alhoewel de Hoge Jachtraad,gelet op het rela-
tief klein aantal houtsnippen die in België geschoten worden,voorge-
steld heeft dezelfde openings- en sluitingsdata als vorig jaar te behou-
den zowel voor de loerjacht als voor de drijfjacht. Watbetreftde
openingsdatum van de jacht op patrijzen was de Hoge Jachtraad, ik
geef het toe, verdeeld en ditomwille van het feit dat, in bepaalde
streken, een achteruitgang van de patrijzenstand zou geblekenzijn.
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Ik voeg daar onmiddellijk aan toe dat het advies van de Hoge
Jachtraad door de grote meerderheid van de 30 000 jagers indit land
werd afgekeurd.

Hiervoor werden door de jagers vele redenen ingeroepen, onder
meer :

1. Dat ook in andere buurlanden de patrijzenstand in bepaalde
streken achteruitgang kende, maarde openings-en sluitingsdataniet-
temin werden behouden.

2. Dat op 15 oktober de patrijs niet meer kan benaderd worden,
en wie jager is, dat weet.

3. Dat zij die aan patrijzenkweek doen - en er zijn er veel-,dit
jaar voor hun inspanningen worden gestraft.

Het is inderdaad algemeen geweten dat er in ons land niet alleen
aan fazantenkweek maar ook aan patrijzenkweek wordtgedaan. De-
ze laatste kweek kost veel geld. De gekweekte patrijzen moeten bo-
vendien vóór een bepaalde datum worden gelost, zoniet is het een
verloren zaak. Er zijn kwekers die nu honderden patrijzen ter be-
schikking hebben, vooral in het Vlaamse Gewest alwaar de jachtop
patrijzen in open veld een specialiteit is geworden en toeneemt.

Spijtig genoeg- u werd daarover onvoldoende ingelicht- zijn de
economische gevolgen van de verkeerde beslissingen die u genomen
hebt, bedenkelijk. Ik zal u dat over enkele ogenblikken bewijzen.

Ook heeft men u de conclusies van de studies verzwegen die emi-
nente wetenschapslui in verband met de trek van de houtsnip hebben
genomen. Men heeft u daarover nooit ingelicht en dat is niet goed te
praten. Ik had verhoopt dat u mijn parlementaire collega en vriend,
de heer Boeykens, zou geraadpleegd hebben. U hebt dat niet gedaan.
Onze socialistische collega, die een verwoed jager is, zou u zeker af-
geraden hebben het schieten van de houtsnip en de goudplevier inhet
Vlaamse Gewest te verbieden.

U hebt mij verwezen naar adviezen die u zou hebben ingewonnen
bij wetenschapsìui, ecologisten, le mot à la mode. Ikzou graagvanu
vernemen wie die supermensen zijn.

De jagers wensen inderdaad te weten wie u zo verkeerdelijk heeft
ingelicht ?

En nog, waarom werden de adviezen van die wetenschapsluiniet

Gewest ?
opgevolgd door uw collega's van het Brusselse en het Waalse

Ik zou graag willen weten waarop de wetenschapslui waarover de
minister spreekt, hun advies staven. De uitleg, die de minister geeft in
alinea 2 van zijn antwoord op mijn parlementaire vraag nr.16 van
29 augustus 1979, komt bovendien verward voor en daarin ont-
breekt logica.

Ik noem het opnieuw spijtig dat u niet vooraf de meest eminente
Belgische vogelkenner, met name graaf Léon Lippens, heeft geraad-
pleegd.

Graaf Lippens is een zeer objectief en begaafd man die jaren lang
reeds wetenschappelijke studies doet over de trek van de vogels in
Europa.

Hij heeft over dit ontwerp verschillende boeken geschreven
heeft zeer recent verklaard :

1. Dat het aantal houtsnippen overal in Europa - en dus ook in
België - sinds enkele jaren steeds verder stijgt.

2. Dat er in België in 1972 ongeveer 600 broedparen waren en in
1978 ongeveer 1200.

3. Dat de houtsnippenpopulatie in West-Europa niet door de jacht
wordt bedreigd, niettegenstaande er overal op gejaagd wordt.

4. Dater in Frankrijk 1 500 000 houtsnippen jaarlijks geschoten
worden;evenzoveel in Italië en Spanje alsook in Groot-Brittannië,
Duitsland,Nederland enz. zonderdat het aantalvogelsverminderde.

5. Dat, met enkele aanpassingen van de wetgevingen in de landen
rond de Middellandse Zee, er geen bezwaren bestaan tegen dehuidi-
ge jacht op houtsnippen.

Graaf Lippens heeftmijzeer recenteen briefgeschreven waarvan
ik nu voorlezing doe:« Waarde Heer Senator,

U vraagt mijn advies betreffende de afschaffing van de jacht op de
houtsnip en op de goudplevier in Vlaanderen. Zoals u weet ben ik
eerder een natuurbeschermer, maar bijkomstig ook een jager.

Op een vroegere parlementaire vraag heeft minister Galle geant-
woord dathij « het advies gevolgd heeftvan wetenschapslui,die de
mening van de heer Lippens niet delen ">. Nooit werd gezegd wie die '« wetenschapslui » waren, wat ze ooit over houtsnippen of goudple-
viers hebben gepubliceerd, en wij stellen vast datzij aan de minister
valse gegevens hebben verstrekt.

Ik heb acht boeken over de vogels geschreven, ik heb het Natuurre-
servaat Het Zwin gesticht, ik ben ere-voorzitter van de Belgische Na-
tuur- en Vogelreservaten van België en maak deeluit van talrijke

internationale wetenschappelijke verenigingen. Ik vertegenwoordig
ons land in het internationale houtsnippenonderzoek en heb reeds
enkele bijdragen dienaangaande geschreven. Ik kan u gerust bevesti-
gen, zonder dat iemand mij kan tegenspreken, dat:

1. De houtsnippenpopulatie geenszins in gevaar is.
2.InWest-Europa het aantal houtsnippen steeds aan het stijgen is.
3.Dedrukkingvan de jachtop houtsnippen in Vlaanderenonbe-

duidend is.Hetzelfde geldt voorde goudpleviers.
4. In alle landen van Europa, waar ook wetenschapslui en

ekologisten werkzaam zijn die zeker niet dommer zijn dan onze
Vlaamse zogezegde «wetenschapslui» die minister Galle verkeerd
hebben ingelicht, de jacht op de houtsnip en op de goudplevier nor-
maaltoegelaten werd.

Waarom dan in ons klein Vlaanderen alleen deze jacht afschaffen.
Alle beschermers van de natuur en alle jagers zijn bereid beperkingen
te aanvaarden betreffende de jacht op trekvogels indien deze beper-
kingen op Europees vlak voorgesteld worden; voor houtsnippen en
goudpleviers was dit niet het geval.

Wij twijfelen geen ogenblik aan de goede bedoelingen van minister
Galle. Wij verheugden ons een jonge milieubewuste minister te vin-
den en wij weten dat hij het zeer goed meent. Daarom vinden wij het
zeer spijtig dat onverantwoorde zogezegde wetenschapslui, die niets
kennen over de houtsnippen en over de huidige studies dienaangaan-
de, de minister willekeurig hebben bedrogen of tenminste volledig
verkeerd hebben ingelicht. Minister Galle mag gelukgewenstworden
omdat hij weldra een Vlaamse Hoge Jachtraad zal inrichten waar
jagers,ornithologen en ecologisten vertegenwoordigd zullen zijn.In
de toekomst zullen er geen beslissingen meer kunnen genomen wor-
den op hetuitsluitend advies van onbevoegde « wetenschapslui » die
liefstachter deschermen werken.

In naam van de 15 000 Vlaamse jagers vragen wijdat deminister
zijn standpunt zou wijzigen en de jacht op houtsnippen en goudple-
viers toch in Vlaanderen zou openen, zoals overal in Europa, ware
het voor een beperkte periode van 1 november tot 31 december. Da
zou voldoening schenken aan de jagers, aan de beschermers en aan
de ecologisten.

Toekomend jaar zou de zaak in de schoot van de nieuwe Vlaamse
Hoge Jachtraad kunnen besproken worden.

Met de meeste hoogachting
(get.) Graaf Léon Lippens. »
Graaf Lippens weet waarover hij spreekt. Ik vraag u voortaan naar

hem te luisteren. Ik noem het spijtig dat men in het antwoord op een
parlementaire vraag de grondige wetenschapskennis van graafLip-
pens in twijfel heeft gebracht.

Indien de mensen die u raad hebben gegeven, laboratorium-
ecologisten zijn die van ornithologie niets afweten,dan kan ik de
slechte adviezen die ziju gaven begrijpen.

Ik lach mij een bult alwaar ik nu verneem datu 20 000 postkaar-
ten hebt ontvangen ...

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Nu al 40 000!

De heer Lahaye. - ... met die arme houtsnip die om bescherming
smeekt. Ik heb er 7 soortgelijke in mijn bus ontvangen en mijn vriend
Emile Cuvelier 4. Al de kinderen van de kleuterscholen hebben er
tweemaal twee bekomen. Waar halen die ecologisten al dat geld ? Het
zoubeterworden besteed aan de kinderen van Cambodja. Zij hebben
het meer nodig. Iedereen spot met die kaart. Niemand vat dat ernstig
op.

« Alde Belgen zijn gelijk voor de wet » zegt onze Grondwet maar
alleen de Vlaamse jager mag geen houtsnip schieten.

Wat moetde Vlaamse jager doen? Hij verkeert in een netelige toe-
stand. Wanneer hij een houtsnip in Wallonie schiet, mag hij ze niet
naar zijn huis, in Vlaanderen, meedoen. Indien hij een houtsnip wil
eten, moet hij naar Brussel reizen. Hij moet daarom het Vlaamse
« Sperrgebiet» verlaten om in een restaurant in de vrije zone te

« Brussel » zijn smaaklust te voldoen.
Ik heb u in augustus tal van vragen gesteld waarop u mij het ant-

woord schuldig blijft. U heeft gezegd: bepaalde materies die u aan-
snijdt behoren totde bevoegdheid van andere ministers. Het is ge-
makkelijkhetop de rug van een ander te schuiven.

DeheerGalle,Minister van het Vlaamse Gewest.- Ik heb geant-
woord in de plaats van vier andere ministers. Ik schuif het niet af op
de andere ministers. Zij schuiven het af op mij

De heer Lahaye. - Uw antwoord verheugt mij. Dat toont aan dat
u niet de enige schuldige zijt. U hebt zich laten beïnvloeden door
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andere ministers, zij hebben u zoals de ecologisten slechte raad
gegeven.

De laattijdige openingsdatum op patrijzen, het houtsnipverbod zal
economisch nadelig werken. De productie van wapens en munitie zal
verminderen. Dat is spijtig voor onze fabrieken die het nu reeds zo
moeilijk hebben.

De handelaars van geschoten wild worden ingevolge uwe beslissin-
gen ook getroffen.

Er is ook de weerslag van uw maatregelen op de Horecasector. Zo
is er het voorbeeld van twee grote restaurants die een wildfestival
organiseerden. Zij hebben zich verontschuldigd. Patrijzen en hout-
snippen ontbraken op het menu van het jachtfestival. Ik spreek hier
over de twee belangrijke restaurants in Vlaanderen.

Een stuk ingekort jachtseizoen zal ook voor onze Schatkistnadelig
werken.

Vele jagers hebben mij gezegd dat zij volgend jaar hun jaarpacht
opzeggen gezien zij maar zes weken meer mogen jagen. De Vlamin-
gen betalen bovendien al bij al een jachtverlof dat even kostelijk is als
dit in Wallonie of in het Brusselse Gewest alhoewel het schietverbod
van de houtsnip en de goudplevier alleen aan hun is verboden.

U schijnt, Mijnheer de Minister, vergeten te zijn hoezeer de jacht-
activiteiten financieel voor de Staat en de privé-sector renderend zijn.
U hebt mij gezegd dat u 200 miljoen ontving voor jachtverloven over
gans België. Voor Vlaanderen alleen hebt u 64 720 777 frankuitde
jagersbeurzen gehaald plus 1,058 miljoen voor de zondagjachtverlo-
ven en dan nog 408 000 frank voor de afzonderlijke jachtverloven.
Die inkomsten gaat u zeker nu gedeeltelijk verliezen, want vele jagers
willen niet meer meespelen. Immers waarop kunnen zij nog jagen ?
Patrijzen, houtsnippen en goudpleviers mogen niet meer of te laattij-
dig in Vlaanderen worden geschoten. Er blijven alleen nog gekweekte
fazanten en zieke hazen, want u weet toch datheelhet hazenbestand
in Vlaanderen door de hazenziekte is aangetast.

Mijnheer de Minister, u zijt blijkbaar vergeten hoeveel mensen er
allemaal van de jacht leven. U hebt mij gezegd dater in Vlaanderen
officieel 1 622 jachtwachters zijn. Velen onder hen zullen worden af-
gedankt. Ik ben jager sedert jaren en ik weet derhalve waarover ik
spreek.

Weet u wat een jachtwaker kost? Van 300 duizend tot 500 dui-
zend frank per jaar. Ik heb hieromtrentprecieze rekeningen en be-
wijzen.

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Dat zijn die
kleine jagers over wie u hebt gesproken en die dat allemaal moeten
betalen.

De heer Lahaye.- Niet alleen zij, ook deandere,wantzijdragen
allemaal bij in de economie van het land.

De kleine jagers werden ook benadeeld en ik zeg u waarom. De
eerste dag van hetdoor u vastgelegd jachtseizoen was een maandag,
aldus konden zij niet gaan jagen, want dan waren zij op hun werk in
de fabriek. Dat is ook een vergissing van u, en van de drie andere
bevoegde ministers geweest. Een initiatief strekt ter ere van de Hoge-
re Directie van Waters en Bossen. Deze heeft een studie ingezetwaar-
bijde vragenlijsten diezij rondstuurtde antwoorden moeten uitlok-
ken die de economische weerslag van jachtactiviteiten in België zullen
aanduiden.

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Dathangtniet
van mij af.

De heer Lahaye. - Zonder grondige kennis van dieeconomische
weerslag zoudt u, Mijnheer de Minister, u moeten onthoudenbeslis-
singen te nemen die deze weerslag in gevaar brengen !

Ik heb hier een pak beantwoorde vragenlijsten voormij liggen
waarvan ik u een exemplaar voorlees.

Er werden, onder andere, volgende vragen gesteld!Zijt u aandeelhouder van een jacht? Wat betaalt u daarvoor ? Ant-
woord: Honderdduizend frank per jaar. Hoeveel munitie koopt u ?
Antwoord: Tienduizend frank per jaar. Hebt u een geweer gekocht ?
Antwoord: Ja, een Holland Holland. Dat is een exceptioneel wapen
waarvan de prijs zeer hoog kan oplopen. Een degelijk wapen dat
goed schiet kuntu daarentegen vanaf 25000 frank aankopen.Op
deze aankopen zoals op alle andere jachtuitgaven verdient onze open-
bare Schatkist zijn dik percent.

Wat hebt u aan jachtkleding uitgegeven ? Antwoord :33 000 frank.
Welk is de waarde van uw hond? Antwoord : 20 000 frank. Hoeveel
onkosten hebt u voor uw hond per jaar? Antwoord: 10 000 frank.
Hoeveelkilometers legt u jaarlijksaf om uw jacht te vervoegen?Ant-
woord: 4 000 kilometer. Hoeveel zijn uw jaarlijkse uitgaven voor de
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kunstmatigeherbevolking? Antwoord: 100 000 frank. Hoeveel be-
draagt de gemiddelde jaarlijkse uitgave voor de bewaking? Ant-
woord: 50 000 frank voor een gedeelde bewaking. Ik heb antwoor-
den waar het bedrag van 400 000 frank staat vermeld. U hoeft daar-
bij, wat betreft een jachtwaker, nog de premies voor geschoten wild
te voegen plus, per jaar, de onkosten voor zijn wagen, de benzine die
hij verbruikt en de aanleg van een telefoon voor zijn dienstuitoefe-
ning.

Wanneer u al deze uitgaven op nationale schaal bijeenbrengt, dan
kuntu oordelen over de economische weerslag van de jacht onze
openbare financiën ten bate en dit onder allerlei vormen van taxaties,
de sociale-zekerheid-bijdragen, en noem maar op.

Mijnheer de Minister, het spijt mij dat ik u dat allemaal moet zeg-
gen. Ik werp u de steen niet. U bent geen jager, dat geeft u zelf toe. U
moet zich voor het nemen van uw jachtbeslissingen steunen op de
wetenschapslui die u koos en aansprak. Dat isspijtig! Men kan ech-
ter niet van elk minister eisen dat hij een jager, een vogelliefhebber of
duivenliefhebber zou zijn. U verlaat zich op wat u hoort, maar men
heeft u verkeerd ingelicht. Uw eigen ecologisme en wetenschapslui-
entourage heeft onze jachtsport zeer slecht gediend en economisch
veel kwaad aangedaan. De jagers vragen zich af of zij volgend jaar
nog een jachtverlof zullen nemen.Dat komt hun voor een gebrekkig
jachtseizoen te zwaar te wegen.

Mijnheer de Minister, ik vraag u een gebaar. Handel zoals graaf
Lippens het mijschrijft. Luister naar de stem van de heren Cuvelier,
Boeykensen anderen, die jagers zijn.Doe een geste en laat de jacht
op de houtsnip en de goudplevier in Vlaanderen onmiddellijk ope-
nen. Voor de jacht op de patrijzen is het te laat. Deze is reeds ver-
loren.

Laten wij hopen, Mijnheer de Minister, dat u zich volgend jaar
zeer goed laat inlichten door mensen die de jagerssport kennen en
beoefenen. U zult dan zeker de dank van de jagers krijgen die u de
misstap 1979 zullen vergeven. (Applaus op de liberale banken.)

De Voorzitter.- Het woord is aan minister Galle.
De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest. - Mijnheer de

Voorzitter, geachte collega's, ik ben blij dat collega Lahaye mij inter-
pelleert over een zo uitermate belangrijk onderwerp

Wanneer men hem hoort, zou men denken dat Milton gelijk had
wanneer hij schreef :Paradise lost.

Gelukkig nog het land waar men zo lange tijd kan besteden aan
een bespreking over dat prachtig vogeltje dat wij de houtsnip
noemen.

U, en ook sommige van uw collega's, moeten erg op de houtsnip
gebrand zijn.Ik begrijp uw plotselingeverwondering, omdat er een
minister optreedt, nadat nooit aan de jacht werd geraakt, die zegt dat
erdit jaarnumaareensnietmoetworden gejaagd op die soort.

Sommigen, de slechte jagers, nemen mij dat kwalijk. De goeie ja-
gers,zoalsu,Mijnheer Lahaye, eigenlijk niet. De heer Lippens ook
niet, want hij behoort tot de goede jagers. Ik zal blij zijn in de toe-
komst op zijn advies een beroep te kunnen doen in de Hoge Vlaamse
Jachtraad.

U hebtgesproken over« wetenschapslui » die mij verkeerd hebben
ingelicht. Het woord « wetenschapsmens »> klinkt wat gunstiger dan
« lui ». Daar zit iets pejoratiefs in.Maar ik heb nog altijd grote be-
wondering voor de wetenschap, voor de vooruitgang van de weten-
schap en dehulp van de wetenschapsmensen. Professor Hublé isniet
te onderschatten. En er zijn er nog genoeg anderen. Ik kan u een
lijstje voorleggen, maar ik wilhier geen diploma's uitreiken. Ikheb
wel veel eerbied voor mensen die ons ter hulp snellen, ook op het
gebied van de jacht.

Volgens u zullen zeker 15 000 Vlaamse jagers twee keer nadenken
alvorens zij een jachtverlof nemen. U hecht veel belang aan dat getal,
Mijnheer Lahaye, maar, neemt u mij niet kwalijk, ik hecht op mijn
beurt ook veel belang aan de 40 000 mensen die mij een kaartje heb-
ben gestuurd om mij te feliciteren. Men had mij gezegd dat sommi-
gen mijwel tweekaartjeshadden gestuurd.U beweertdatheter wel
vier zijn, maar u zult toch ook moeten toegeven dat het niet gemak-
kelijk isom tot 40000 kaartjes te geraken. Dat zijn allemaal mensen
- isdatnietontroerend - die zoveel belang hechten aan het behoud
van dat kleine vogeltje, dat zij het er zelfs voor over hebben om hun
naam en adreskenbaar te maken en een kaartje te sturen.

Ikheb veel eerbied voor uw goede bedoelingen, Mijnheer Lahaye,
maar laten wijhettoch nietal teeenzijdig voorstellen alszou de
ministerslechtgeadviseerd zijn en dat de jagers wel wisten hoe het
moest.

Eerlang zal ik een ontwerp indienen tot ontbinding van de Hoge
Jachtraad en daarna een ontwerp om de Hoge Vlaamse Jachtraad te
stichten.
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In die jachtraad, Mijnheer Lahaye, zullen goeie jagers zitten, geen
slechte. Ik kan daar echter niet over oordelen, en ik zal mij dus laten
voorlichten door wetenschappelijke jagers. Er zullen ornitologen zit-
ting in hebben, mensen die verstand hebben van wapens, van giftige
stoffen die op de akkers worden gestrooid enz. De jagers zullen daar
dus in goed gezelschap zitten en ik zal zeer graag rekening houden
met het advies dat die Hoge Vlaamse Jachtraad zalgeven.

Men mag niet vragen naar de intenties van een minister, maar een
minister mag zelf wel zijn intenties bekendmaken. Volgend jaar zal
de jacht niet worden geopend op een maandag, maar wel in het
weekeinde, zodanig dat iedereen die dit wenst aanwezig kan zijn.

Wij zijn ook bezig met de voorbereiding van een afschotplan voor
reeën, waar u waarschijnlijk wel mede akkoord zult gaan, Mijnheer
Lahaye. Ditvoorstel werd mij gedaan door eminente jagers.

Ik wil hier niet op de sentimentele snaar tokkelen, maar ik vind het
niet meer aanvaardbaar dat men enkele uren voordat men op jacht
gaat met een vrachtwagen fazanten of patrijzen naar een bos voert en
ze daar loslaat. Als een mens nadert, metof zonder wapen, komen
die dieren dichterbij omdat ze denken dat er eten wordt gebracht.
Men moet erop schoppen om ze omhoog te krijgen,en ze af te
schieten. Dat is misschien wat ruw uitgedrukt, maar het is zo en de
goeie jagers nemen daar ook aanstoot aan en vragen mijvolgend
jaar, als ik er nog ben, te verbieden na 1 september nog fazanten uit
te zetten, om ze de mogelijkheid te geven zich aan te passen aan hun
natuurlijk milieu waaruit ze werden weggerukt om tam te worden
gemaakt of om te worden bewaard voor een jachtpartij.

De houtsnip is geen grote doortrekker in het Vlaamse Gewest. De
weinige doortrekkers houden zich schuil in de kleine verspreide bos-
percelen die zo kenmerkend zijn voor het Vlaamse Gewest.Dit is
totaal anders in het Waalse Gewest datvoor meer dan 25 pct.uit
beboste oppervlakte bestaat.

Het is dan ook normaal dat in Vlaanderen de jacht die zo nauw
verbonden is met het terrein, anders wordt gereglementeerde dan in
Wallonië of dan op de Grote Markt in Brussel. Mijnheer Lahaye, ik
weet dat u Westvlaming bent en dus zin voor humor hebt.

De geringe oppervlakte van ons bosareaal heeft tot gevolg dat de
meeste bestaande bossen op zeer intensieve wijze worden bejaagd.
Men gaat erop af. De houtsnippen zijn al in geringe mate bijons
aanwezig. Sinds de opening van de jacht heb ik aan verschillende
jagers de vraag gesteld of ze al veel houtsnippen hadden gezien. Ik
heb niet durven vragen of ze er al veel geschoten hebben, want dat is
verboden. Geen enkele jager heeft op mijn vraag positief kunnen ant-
woorden. De rest van de houtsnippen heeft bij drijfjachten slechts een
zeer kleine kans om te ontsnappen.

Daarenboven dient te worden aangestipt dat de houtsnip, die zich
voedt met ongewervelde dieren, die in de boshumus leven, zeer sterk
lijdtbij een strenge en langdurige winter. Dit was niet alleen het geval
in ons gewest maar ook in het Noorden van waar ze komen, dus de
Scandinavische landen, Schotland en Rusland. Daarom had ik beslist
dat de jacht op de houtsnip dit jaar niet mocht worden geopend. In
de vergadering van 1 augustus 1979 van de Vlaamse kabinetsraad,
nog Vlaamse executieve genoemd, werd deze beslissing eenparig aan-
vaard. Zoals in de nationale regering moet dit ook hier eenparig ge-
beuren.

Op de vraag of de globale stand van de houtsnip, bekeken in Euro-
pees verband zal beïnvloed worden door de maatregel in het Vlaamse
Gewest waar dit in de andere gewesten en in het buitenland niet het
geval is, moet ik u ontkennend antwoorden. Daar hebtu totaal
gelijk.

Toch bestaat er een duidelijk verband tussen de bestandsdichtheid
van de houtsnip enerzijds en de jachtdruk op die soort. Dit wordt
aangetoond door de vermindering van de densiteiten in Midden- en
Zuideuropese landen waar de jacht onverminderd doorgaat en de
lichte toename gedurende de laatste jaren in West- en Noordwest-
Europa waar de voorjaarsjacht werd afgeschaft.

Daarenboven moet ik u wijzen op de richtlijn van de Europese
Gemeenschappen inzake het behoud van de vogelstanddiewijuiter-
lijk medio 1981 in ons land moeten toepassen.

De richtlijn vermeldt voorlopig nog 26 soorten die in aanmerking
komen voor de handel. Van deze 26 soorten zijn er 9 die slechts
voorlopig als verhandelbaar worden beschouwd. De houtsnip be-
hoort tot die 9 soorten. Wetenschappelijk onderzoek zal moeten uit-
wijzen of deze soorten in de toekomst nog als verhandelbaar zullen
worden beschouwd.

Deze richtlijn heeft ook tot gevolg dat het nodig zal zijn de auto-
matische binding te verbreken die thans, op grond van artikel 10 van
de jachtwet, tussen de opening van de jacht en de opening van de
handel in bepaalde soorten bestaat.

Dit standpunt is zeker nieuw voor de Vlaamse jager. Het zal recht-
streeks gevolgen hebben voor de wildhandel en onrechtstreekse ge-
volgen voor het beheer van bepaalde jachtvelden.

Wat nu de economische weerslag van mijn beslissing op de wild-
handel en de Horecasector betreft, hebt u zeker niet overdreven. Ik
zal dat niet beweren.

De heer Lahaye.- Ik heb de toestand geschetst zoals hij is.
Deheer Galle,Minister van het Vlaamse Gewest.- Ik heb spijs-

kaarten opgevraagd van een aantal restaurants maar de houtsnip, la
bécasse, staat er alsinds jaren nietmeeropzegtmen,omdatergeen
zijn.

U kent misschien andere restaurants. U kuntmijdan de namen
straks inhetoor fluisteren,want hiermag u ze nietvermelden.

De heer Lahaye.- Ik ken alleen goede adressen.

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Ik zal eens
meegaan, als ik mag, en u uitnodigen, niet om houtsnip teeten, maar
om eens samen te praten. Misschien kan dat bijeen goed konijn.Er
zijn genoeg konijnen. Ook dat is een gastronomisch festijn, zeker ko-
nijn à la flamande, maar wat mij betreft dan « op zijn Vlaams ». (Hi-
lariteit.)

Mijnheer de Voorzitter, wij mogen wel eens lachen, maar de inter-
pellant stelde het voor als een ernstige zaak, en wij mogen ons dus
niet veroorloven niet ernstig te zijn inhet antwoord.

Zelden heb ik zelf de houtsnip zien prijken op een spijskaart.
De economische weerslag moet wel worden onderzocht, ten andere

van elke beslissing die een minister treft, ook wanneer hij iets afschaft
of schorst.

Zoals u weet, Mijnheer Lahaye, werkt de administratie van Waters
en Bossen voor mij als zijnde één van de diensten van de vier departe-
menten die voor mij werken. Ik verneem dat men er al volop bezig is
dieeconomische weerslag teonderzoeken. Dat is interessant. Ik zal
graag publiceren wat zij mij meedelen.

Het is trouwens, van jagersstandpunt uit, fundamenteel fout de
Horecasector bijhet jachtbeleid te betrekken, omdat daardoor het
principe van de weidelijke jacht, die door de jagersgroeperingen
wordt verdedigd opnieuw te berde wordt gebracht.

Het verlaten van de openingsdatum van de jacht op patrijzen, of
zelfs de volledige sluiting van die jacht werd onder meer voorgesteld
door de Koninklijke Sint-Hubertusclub, door bepaalde jagersvereni-
gingen en doorde Hoge Jachtraad.

Die datum werd niet door ons vastgelegd maar door de drie minis-
ters die het jagen in ons land onder hun bevoegdheid hebben, op raad
van bekwame en bevoegde mensen. Dat zijn wijuiteraard niet op het
gebied van de jacht. Ik althans ben geen jager.

Wetenschappelijk onderzoek in Duitsland, Groot-Brittannië en
Frankrijk heeft uitgewezen dat weliswaar niet de jacht, maar het ge-
brek aan geschikt voedsel en dekking de voornaamste limiterende
factoren waren van de patrijzenstand in deze landen

Wel kan een tijdelijk of lokaal afschotverbod, of het verlaten van
de openingsdatum voorkomen dat een reeds lage stand verder wordt
omlaaggedrukt door onweidelijke schutters

In het tijdschrift Vlaamse Jagervan 5 oktober 1979 las ik in een
artikel van Hugo Vienne : « Het schieten van een patrijs, van kwartel-
ofspreeuwgroottekan toch geen enkele jager voldoening schenken.
In Nederland waar de jacht wel werd geopend op 1 september weet
ik persoonlijk van twee jachtvelden, waar men 'smiddags ophield
met jagen, omdat de meeste kluchten die opgejaagd werden, onvol-
wassen vogels waren. »

Wie spreekt nu de waarheid? Dit zijn onder meer de argumenten
die hebben geleid tot het verlaten van de openingsdatum van de jacht
op patrijs. De openingsdatum van de jacht werd trouwens vastgesteld
na overleg met de bevoegde ministers en staatssecretarissen van de
andere gewesten.

Ik weet niet wanneer de jacht op patrijzen volgend jaar zal worden
geopend. Ik beloof u echter dat het niet op een maandag zal gebeuren
maar wel tijdens het weekend. Misschien zullen wij nog de gelegen-
heid hebben van gedachten te wisselen over de nieuwe maatregelen
die ik zal genomen hebben of mijn opvolger. (Applaus op de banken
van demeerderheid.)

De Voorzitter.- Het woord is aan de heer Lahaye.

DeheerLahaye.- Mijnheer de Voorzitter, geachte collega's, ik
weetdat ik volgens ons reglement recht heb op vijf minuten spreek-
tijd voor een repliek op het antwoord van de minister op mijn inter-
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pellatie. Ik zal echter korter zijn en u hier niet langer nodeloos
ophouden. Wij kunnen in elk geval niet meer op het laattijdig uur
waarop ik het Senaatspodium bezet gaan jagen en zeker niet gaan
pensjagen want daarvoor zouden wijhet moeten doen metde licht-
bak en dat is voor een wetgever, nog meer dan voor een andere,
streng verboden en met straffen beteugeld.

Mijnheer de Minister, één van onze vrienden is de gouverneur van
Oost-Vlaanderen, de heer De Kinder. Wij hebben hem in de Kamer
als socialistisch collega gewaardeerd. De heer gouverneur is een ver-
woed jager. Ik twijfel er grotelijks aan indien hij kan instemmen met
de mensen die u hebben beïnvloed bij het nemen van uwe maatrege-
len. U is blijkbaar beïnvloed geweest door ecologen en door verdedi-
gers van het leefmilieu. Op 1 oktober jongstleden heeft gouverneur
De Kinder zoals gewoonlijk zijn openingsrede gehouden in de provin-
cieraad. Een passus van zijn redevoering was gewijd aan « het mi-
lieu ».Hij, de mensenkenner, de natuurkenner zei onder meer het
volgende: «Een supplementair kenmerk is de stugheid en de hard-
nekkigheid waarmede initieel ingenomen standpunten worden ge-
handhaafd en verdedigd. Eens neen gezegd, blijft het ongenuanceerd
neen. Dat is verkeerd. »

De bedenkingen door de gouverneur gemaaktkan ik op ons geval
als volgt interpreteren: de ecologen en verdedigers van het leefmilieu
hebben u neen gezegd en houden eraan. Toen u, op uw persoonlijke
wijze uw standpunt verdedigde, was ik ontsteld te vernemen dat u
beweert in het kleine Vlaanderen de houtsnip te willen verdedigen
maar, dat u zich nochtans zou houden aan een Europees verbod.

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest. - Ik blijf bij dat
standpunt.

De heer Lahaye. - Bijna in gans Europa is het schieten van de
houtsnip toegelaten en wij schieten in Vlaanderen slechts enkele hon-
derden snippen van de miljoenen die elders in Europa worden neerge-
haald. Op het prentkaartje, dat u op vele exemplaren ontving, staat
nergens vermeld dat het hier gaat om trekvogels. Het systeem van dat
heeft gekost.
kaartje is trouwens een bedrieglijke zet die honderdduizenden frank

De heer Galle, Minister van het Vlaamse Gewest.- Hetheeft ook
de tewerkstelling bevorderd. Denken we aan de drukkers, de fotogra-
fen en anderen die eraan hebben gewerkt.

De heer Lahaye.- De verkeerde beslissing die u hebt genomen -patrijzen - houtsnip - goudplevier- zal aan het land financieel veel
schade veroorzaken. De tewerkstelling van de houtsnipdrukkers
weegt niet op tegen dit groot verlies.

Inzake de jacht op de patrijzen heeft u zich vergist. De jager is er
echter het slachtoffer van. Hij zal geen patrijzen kunnen schieten. De
ramp zal nog groter worden. Wanneer er immers te veel patrijzen
overblijven, ontstaan er onpare koppels. Dan worden die eenzamen
een gevaar voor de andere vogels want ze vernietigen de nesten. U
zult volgend jaar minder patrijzen hebben dan nu door die tactische
fout.Dat is jammer.

Ik eindig met u opnieuw te vragen : doe een geste. Laat de Vlaamse
jagers zich niet beschouwen als minderwaardig. In Wallonië en in het
Brusselse Gewest is de houtsnipjacht toegelaten. In Nederland, in
Spanje, in Frankrijk, in alle landen van Europa eveneens. Alleen in
Vlaanderen kunnen de jagers zich niet het koningschap veroorloven
van een schot op de houtsnip, waarvoor vele jagers bereid zijn een
jachtverlof te nemen om toch éénmaal per jaar deze vogel te kunnen
schieten. U verbiedt dat !

Mijnheer de Minister, ik verzoek u hierover na te denken. Volg de
raad van ernstige wetenschapslui als graaf Lippens. Vanaf heden en
tot eind december kunt u nog iets redden.Ditvraag ikuonmiddellijk
te willen doen. (Applaus op de liberale banken.)

dent gesloten.
DeVoorzitter.Vraagt niemand meer het woord? Dan is het inci-

L'incident est clos.

INTERPELLATION DE M. DEWORME A M. HOYAUX, MINIS-
TRE DE L'EDUCATION NATIONALE, SUR « LA SUPPRES-
SION DE L'INSTITUT MEDICO-PEDAGOGIQUE DE MAR-
BEHAN »

INTERPELLATIE VAN DE HEER DEWORME TOT DE HEER
HOYAUX, MINISTER VAN NATIONALE OPVOEDING,
OVER « DE OPHEFFING VAN HET « INSTITUT MEDICO-
PEDAGOGIQUE >> TE MARBEHAN >>
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M. le Président.- L'ordre du jour appelle l'interpellation de M.
Deworme au ministre de l'Education nationale, sur « la suppression
de l'Institut médico-pédagogique de Marbehan ».

La parole est à l'interpellateur.

M. Deworme.- Monsieur le President, Monsieur le Ministre,
chers collègues, le 28 septembre, sans en avertir qui que ce soit, vous
avezdécidéde fermer l'Institut médico-pédagogiquede Marbehanau
1eroctobre. Depuis lors, la presse écrite et parlée s'est emparée de
cette décision pour en faire un événement sensationnel.

Est-ce lapersonnalité du ministre qui est visee? Son parti politi-
que?Est-cepeut-êtreparcequ'ils'agit d'enfants handicapés ? L'ensei-
gnementde l'Etat de l'arrondissement de Virton vient pourtant de
subir, depuis deux ans, une amputation marquée sans que la presse
s'en soit émue.

Ilm'appartient, en globalisant le problème, de dénoncer, au nom
de tous les défenseurs de l'enseignement officieldu Sud-Luxembourg,
le dépeçage inqualifiable dont l'enseignement officiel est la victime
depuis deux ans

Jadis, les ministres de l'Education nationale ont créé des écoles de
l'Etat; deux ministres successifs de l'Education nationale ont déman-
telé ce tissu d'écoles si difficilement mis en place

Faut-il rappeler que la création de ces écoles fut jugée indispensa-
ble afin de permettre un libre choix aux parents ? Qu'avez-vous fait,
Monsieur le Ministre, pour restaurer ou pour maintenir ce libre
choix?

La première victime fut l'école primaire de l'Etat de Ruette. Cette
école, coincée à la frontière française, était forcément limitée dans
son recrutement. Lors de sa suppression,ellecomptaitpourtant33
élèves.Les normes demaintien étantatteintes, aucune raison ne justi-
fiait une telle décision.

Le ministre de l'époque s'empressa de revendre les bâtiments ré-
centsà lacommunedont ilest le bourgmestre. Estimés à dix millions
en 1962, ces bâtiments ont ete revendus quatre millions à la
commune en 1978, en vue d'y héberger une école communale où
n'existe pas le libre choix que vous devez défendre.

Les élèves de l'école primaire de l'Etat de Ruette qui ont refusé
d'être versés dans l'enseignement communal doivent effectuer des dé-
placements en car pour se rendre dans uneautreécolede l'Etat.

Avec la complicité de la presse d'opinion, d'une seule opinion,
cette opération s'est déroulée sans remous. Bien plus, une autre ecole
de l'Etat- celle de Tintigny - devait bientôt subir un sort identi-
que. En 1976-1977, elle comptait trente enfants en primaire et vingt-
huit enfants en maternelle. Les bruits d'une suppression éventuelle
étant lancés, en 1977-1978, la population tomba à vingt élèves en
primaire età huiten maternelle.

En avril 1979, ces bâtiments modernes furent revendus quatre mil-
lions à la commune en vue d'y installer une école communale, qui n'a
rien à envier à uneécole libre confessionnelle. Ces deux bâtiments,
quoiqueconstruits sur le quota des constructions destinées à l'Etat,
ont ainsi été détournés de leur affectation au profit de l'enseignement
communal.

Votre arrivée au département de l'Education nationaleapermisde
sauvegarderd'extrême justesse,sur leplateaudeMageroux,dester-
rains destinés à l'école normale de l'Etat de Virton etqui allaient
perdre cette destination.

Ilavait,en effet,été décidé d'en céderune partieà une société
d'habitations sociales dont votre prédécesseur est le président. Or,
l'école normale de l'Etat ne dispose pas des installations sportives
indispensables dans un nouveau complexe de ce genre. De l'athénée
royal de Virton, iln'y aurait que deux cents mètres à parcourir pour
se rendre sur le terrain de sports aménagé à Mageroux, alors que le
ministre précédent se proposait d'en aménager un à douze cents
mètres,d'où l'impossibilité d'utilisation pédagogique en cinquante
minutes de cours.

Il me semblait, Monsieur le Ministre, que l'enseignement de l'Etat,
l'enseignement de tous, devait avant tout être défendu par un pouvoir
organisateur, et j'étais convaincu que votre venue à l'Education na
tionale allait nous permettre de revoir favorablement ces trois situa-
tions equivoques.

Vous n'avez pas porté remède aux deux premières; j'attends votre
prisededécision quant à l'aire de sport sur le plateau de Mageroux.

Comme je l'aidit en débutant, toute l'opinion s'est, cette fois-ci -
l'Etat.
une fois n'est pascoutume- mobilisée pour défendre une écolede

Toute la force des mass média s'est employée à grossir le problème.
Il faut dire, Monsieur le Ministre, que vous y avez mis du vôtre pour
qu'il en soit ainsi. D'abord en décidant, le 28septembre,desuppri-
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mer une école au 1er octobre; un tel empressement ne peut paraître
que suspect.

Selon la presse, vous auriez ensuite requis la force publique pour
déloger les parents qui occupaient les bâtiments de l'Institut médico-
pédagogique.

Deux de vos attachés de cabinet promettent alors que vous allez
rapporter cette mesure intempestive. Vous désavouez leur prise de
position et décidez de vous passer des services de l'un d'eux‹. N'y a-t-
ilpas un peu trop de sensationnel dans cette décision ?

Tantôt, Monsieur le Ministre, vous allez me répondre avec des
chiffres, et vos chiffres seront exacts. Mais, au-delà des chiffres, ily a
des enfants, des parents inquiets, du personnel enseignant insécurisé.

Dans l'enseignement special, un enfant coute 166 000 francs; a
Marbehan, chaque enfant coûtait 1 200 000 francs à la collectivité.

Cette différence est importante; c'est pourquoi je vous avais propo-
séd'adjoindre à l'Institutmédico-pédagogique des classes de forêt et
d'organiser dans l'établissement des recyclages pour les enseignants
de l'enseignement spécial.

Il me semble, Monsieur le Ministre, que la suppression de trois
écoles de l'Etat dans un seul arrondissementen deux ans,c'est trop,
beaucoup trop.

Je vous aurais proposé de maintenir les trois classes actuelles de
l'Institut médico-pédagogique de Marbehan jusqu'à la fin de l'année
scolaire.

J'ai appris par la presse que vous avez garanti le maintien d'une
antenne à Marbehan jusqu'en juin 1980, mais pour douze enfants
seulement.

Dans un souci de rationalisation, nous aurions pu étudier en toute
sérénité un plan qui aurait tenu compte des types à maintenir ou à
créer, des distances entre les écoles, des durées de parcours et du libre
choix philosophique garanti par le Pacte scolaire.

Ce que je regrette cependant dans les trois cas, c'est la précipitation
dans la décision, le manque de collaboration avec les autorités sco-
laires, les centres de guidance et les associations de parents.Beaucoup
de choses auraient pu s'arranger par une large concertation avec tous
les responsables. C'est ce qui n'a pas été fait et que je regrette.

M. le Président. - La parole est à M. Humblet.

M. Humblet. - Monsieur le Président, Monsieur le Ministre,
chers collègues, la concision étant une qualitéqui peutêtre pratiquée
dans la Haute Assemblée, je m'emploierai, à cette heure tardive, à
être extrêmement bref.

J'avais depose, à propos du problème de l'Institut médico-
pédagogique de Marbehan, une question oraleurgente.

Le décor et le scénario de la pièce qui s'est jouée à Marbehan se
sont tellementmodifiésdepuisune quinzainede joursquemaques-
tion n'était plus actuelle. C'est pourquoi je l'ai retirée.

Intervenant à la suite de l'interpellation de notre collègue, M. De-
worme, je me sens très à l'aise quant au fond de son intervention, car
des erreurs commises hier par un precedent ministre ne peuvent en
aucun cas justifier des erreurs d'aujourd'hui. Au surplus, à propos de
certains aspects des problèmes qu'ila soulevés, je considère que la
vraie école pluraliste, que le Rassemblement wallon appelle deses
vœux, constituerait une solution à la fois humaine et économique.

En ce qui concerne plus spécialement l'Institut médico-
pédagogique de Marbehan, l'institution a été rouverte mais seule-
ment, dit-on, pour 12 enfants appartenant à la catégorie dite T.2. Les
autres enfants ne sont pas admis- ils sont accueillis par l'école de
Saint-Mard - et, en outre, comme on l'a souligné, la réouverture est
limitée dans le temps.

Pourquoi cette mesure limitée à l'une des trois catégories d'enfants
qui fréquentaient l'Institut médico-pédagogique ? Je rappelle que les
enfants de l'enseignement spécial sont classés en trois catégories:T.1, T.2 et T.3.

Pourquoi ne pas tenir compte des usages et des règles quant aux
aires de recrutement ? Je pose la question car il semble que, depuis
que ces enfants doivent fréquenter l'école de Saint-Mard - ils'agit
d'un enseignement spécial pour enfants qui souffrent de handicaps
parfois assez graves, spécialement pour la catégorie T.3- ils doivent
être transportés en autobusdès 7 h 05 du matin. Sur le parcours, ils
doivent changer d'autobus. Parfois, il n'y a pas de convoyeur dans le
véhicule qui transporte 61 enfants et qui fait 19 haltes.

Bien sûr, au Rassemblement wallon, nous ne sommes pas hostiles
aux économies et à la polyvalence d'une institution comme celle de
Marbehan. Mais il semble bien qu'on n'ait pas réduit le personnel. Si
mes informations sont exactes, tout le personnel a été maintenu à

Marbehan, mais seulement pour 12 enfants au lieu de 28. On dit
que, seul, le directeur a été mis en disponibilité, maiscettemesurea
été annoncée,à tortou à raison,par la presse avant que l'intéressé en
ait reçu notification écrite.

Bref, ily a là un ensemble de situations extrêmement préoccu-
pantes quant au fond et à la forme. N'y aurait-il pas moyen, Mon-
sieurleMinistre,de fairemarche arrière pour aboutir à une solution
qui tienne compte du fait qu'il s'agit de familles dont les enfants sont
parfoisgravementhandicapés,etcedansunerégion ruraledéjàdéfa-
vorisée à bien des égards ?

M. le Président.- La parole est àM. Sondag.

M. Sondag.- Monsieur le Président, Monsieur le Ministre,chers
collègues, mon intervention sera très brève, bien qu'il s'agisse d'une
question plus importante que celle relative à la chasse aux perdrix et
qui faisait l'objetde la longue interpellation précédente.

Jeudidernier,mon collègue,M.Lutgen,adéjàévoqué cette ques-
tion dansun plus large débat.Aujourd'hui, je comptais apporter sim-
plement mon appui à l'intervention de notre collègue, M. Deworme.
Cependant, je regrette qu'il se soit essentiellement borne à faire le
procès de votre prédécesseur, Monsieur le Ministre. A l'époque, M.
Deworme remplissait d'importantes fonctions dans l'exécutif provin-
cialet jem'étonne queni luinises collègues, qui siégeaient déjà ici,
n'aientalors tenu lespropos sévères que nous avons entendus aujour-
d'hui.

Je m'en tiendrai à quelques considérations sommaires. Comme les
orateurs qui m'ont précédé à cette tribune, je ne puis admettre la

fermeture d'un établissement, et à plus forte raison d'un établisse-
ment spécial, la veille de la rentrée scolaire. Une décision aussi grave,
si elle se justifie, doit être annoncée avant la clôture de l'année sco-
laire, afin que puissent être envisagées, en accord avec les familles et
le corps enseignant, des solutions de rechange acceptables au point de
vue humain et familial. Cela n'a pas été fait. La décision est tombée
la veille de la rentrée scolaire et a été annoncée dans une très grande
confusion que - permettez-moi de renvoyer la balle à M. Deworme

- certains de vos amis et même des membres de votre cabinet ont
entretenue.

La décision de fermeture de l'Institut médico-pédagogique de Mar-
behan est profondément regrettable, d'autant qu'il s'agissait du plus
ancien etablissement de ce genre du Sud-Luxembourg, region faible-
ment équipée - surtout maintenant- en établissements de cette
nature.

Jedemandedonc la réouverturedecetétablissement, non pas de la
façon limitéequevousannoncez,maisplutôt en confiantà cette ins-
titution,comme c'est le casdans le réseau libre, tout l'enseignement
primaire et en réservant à l'établissement de Saint-Mard l'enseigne-
ment secondaire, par exemple.

Ilpeut, évidemment, y avoir des formules intermédiaires, mais ma
suggestion offre au moins l'avantage de mieux satisfaire les besoins
essentiels des familles.

Je précise que cette demande n'est pas incompatible avec l'orienta-
tion prise depuis un certain temps et qui se concrétise par l'ouverture
de classes de forêt, lasituation géographique de cette institution s'y
prêtant parfaitement.

Je termine par une considération d'ordre plus général. Il faut,pour
l'ensemble des régions rurales, et ce pour l'enseignementen général,
mais surtout pour l'enseignement spécial, des normes particulières
mieux adaptées. Un effort a été fait pour l'enseignement primaire,
mais il est insuffisant, surtout lorsqu'il s'agit d'institutions de ce
genre. Il faut être beaucoup plus souple et tenir compte des situations
géographiques et particulièrement des difficultés de déplacement.
(Applaudissements sur divers bancs.)

M. le Président.- La parole est àM.Hoyaux, ministre.

M. Hoyaux, Ministre de l'Education nationale. - Monsieur le
Président, Mesdames, Messieurs, notre collègue, M. Deworme, a fait
état de la suppression des écoles primaires de l'Etat de Ruette et de
Tintigny. Comme il s'agit de décisions prises par mon prédécesseur,
c'est auprès de celui-ci qu'il convenait de s'enquérir.

En ce qui concerne les nouveaux bâtiments de l'école normale de
l'Etat de Virton, je me permets de rappeler à notre collègue Deworme
que c'est au cours d'une réunion tenue à la mairie de Virton, le 20
juillet dernier, réunion à laquelle il assistait, qu'il a été admis, à l'una-
nimité, d'ériger la Cité administrative sur les terrains de l'Etat, situés
sur le plateau de Mageroux et de céder les parcelles non utilisées en
vue de l'implantation de logements sociaux.
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Des installations sportives sont prévues pour les établissements
d'enseignement de l'Etat.

J'ai décidé, le 20 août dernier, d'affecter 7 millions 300 mille
francs à la construction de ces installations. Je ne comprends dès lors
pas la raison pour laquelle notre collègue Deworme m'interpelle à ce
propos.

Je tiens également à préciser que je m'intéresse beaucoup à la pro-
gression des dossiers « Plateau de Mageroux » dans un esprit
constructif de concertation au niveau des responsables régionaux et
des ministères.

Je voudrais apporter certaines précisions aux affirmationsde l'ho-
norable membre et d'autres intervenants à propos de l'Institut médi-
co-pédagogique de Marbehan.

Ma décision de transformer cet institut en centre de forêt et en
centre de recyclage des enseignants du spécial a été motivée par le
coût de maintien d'une telle école, dont la population a diminué sen-
siblement, au cours des dernières années, passant de 134 élèves en
1968-1969 à 39 élèves en 1978-1979. Une vingtaine d'élèves seule-

ment étaient inscrits pour cette année scolaire, alors que le nombre de
membres du personnel de l'établissement s'élève à plus de 25, dont
21 nommés à titre définitif

Il imported'être clair. Nous nous trouvions dans une situation de-
venue absolument abusive: plus de personnel d'encadrement que
d'élèves ! Je me suis dès lors vu dans l'obligation de prendre cette

mesure.
L'internat, quant à lui, ne fonctionnait plus que pour deux élèves,

dont un Luxembourgeois.
Si un élève de l'enseignement spécial coûte normalement un peu

plus de 150 000 francs par an à l'Etat, le coût moyen annuel de cha-
que élève de Marbehan était de 1 million 200 mille francs.

Dans le souci d'une bonne gestion budgétaire et dans le contexte
actuel, ilm'était impossible de m'engager dans cette voie.

Je tiens à signaler à mes honorables collègues que je suis, comme
eux, préoccupé par l'enseignement spécial. Certains efforts de réorga-
nisation ont été fournis, notamment au niveau de l'école de Châtelet,
ainsi qu'en Allemagne et une nouvelle école sera ouverte à Anderlues,
en septembre 1980. Si l'enseignement spécial a requis les soins de mes
prédécesseurs comme les miens, il y a cependant des limites qu'on ne
peut franchir.

D'autre part, le nombre d'élèves de l'IMP de Marbehan n'aurait
pas permis à celui-ci de subsister l'an prochain, car il était inférieur à
celui prévu par le plan de rationalisation qui devrait entrer en vigueur
le 1er septembre 1980.

Les élèves de l'institut pourront être dirigés vers les établissements
identiques de la région et disposent, à cet effet, d'un transport
gratuit.

J'ai d'ailleurs donné des instructions à la mission préparatoire de
coordination des transports scolaires afin de revoir les circuits de ra-
massage scolaire dans cette région et d'éviter aux élèves de Marbehan
de trop longs trajets. Je veux rencontrer ici la préoccupation de M.
Humblet.

Des écoles du même type existent à Libramont, Bastogne, Bertrix
et Saint-Mard. Cette dernière possède, en outre, une section secon-
daire pouvant assurer la continuité des études. Le libre choix philoso-
phique ne peut être mis en cause puisque toutes les écoles précitées
sont des écoles de l'Etat.

Je confirme donc ma décision de supprimer l'Institut médico-
pédagogique de Marbehan. J'ai aussi décidé de maintenir à cet en-
droit, jusqu'au 30 juin 1980, et pour permettre l'étude en profondeur
à laquelle notre collègue a fait allusion, une section dépendant de
l'école d'enseignement spécial de l'Etatde Saint-Mard,comprenant
12 enfants sévèrement handicapésdu type 2.Lescritèresdedétermi-
nation de sévérité du handicap sont les suivants : l'importance du
handicap, la commune de résidence, c'est-à-dire la distance, et la fra-
gilité affective. Ces décisions auraient plus opportunément été prises
en juin 1979; mais le rythme de nos travaux ne l'a pas permis; elles
étaient pourtant dans l'air depuis des années.

Il va de soi que je ferai encadrer ces enfants par un personnel ensei-
gnant et un personnelparamédicalsuffisants.

Enfin, je tiens à réaffirmer que le statut des enseignantsnommésà
l'Institut médico-pédagogique de Marbehan ne subira aucune modifi-
cation. Certains d'entre eux auront la possibilité d'exercer des fonc-
tions d'encadrement au centre de forêt. Les autres seront affectés
dans d'autres établissements.

J'ai procédé à la désignation d'un administrateur chargé d'organi-
ser les classes de forêt sur le plan de l'intendance. La direction gé-
nérale de l'enseignement spécial me proposera le cadre d'accueil pé-
dagogique adéquat.
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Grâce aux mesures prises, cet incident appartient deja au passé.
L'établissement de Marbehan va connaître un développement
nouveau.

M. le Président. - L'incident est clos.

COMPOSITION DE COMMISSIONS

Modification

SAMENSTELLING VAN COMMISSIES

Wijziging

M. le Président. - Le bureau est saisi de demandes tendant à mo-
difier la composition de certaines commissions :

1º A la commission des Affaires économiques :
M. Mesotten remplaceraitM.Croux comme membre effectif;
M.Croux remplacerait M. Deleeck comme membre suppléant.

Bijhetbureau zijn voorstellen ingediend totwijziging van desa-
menstelling van sommige commissies :1º In de commissie voor de Economische Zaken :zou de heer Mesotten de heer Croux alseffectieflidvervangen;

zou de heer Croux de heerDeleeckalsplaatsvervangendlidver-
vangen.

2º A la commission des Affairesétrangères:M. Dewulf remplacerait M. Croux comme membre effectif.
2º In de commissie voor de Buitenlandse Zaken :
zou de heer Dewulf de heer Croux als effectief lid vervangen.
3º A la commission de la Défensenationale
M. Vergeylen remplaceraitM.L. Vanackere comme membre sup-

pleant.
3º In de commissie voor de Landsverdediging :
zou de heer Vergeylen de heer L. Vanackere als plaatsvervangend

lid vervangen.
4º A la commission des Finances :
M. Vergeylen remplaceraitM.Crouxcommemembreeffectif.
4º In de commissie voor de Financiën :
zou deheerVergeylen de heerCroux als effectief lid vervangen.
5º A la commission de la Justice :
M.Dewulf remplaceraitM.L.Vanackerecommemembresup-

pléant.
5º In de commissie voor de Justitie :
zou de heer Dewulf de heerL. Vanackere alsplaatsvervangend lid

vervangen.
6º A la commission des Naturalisations :
M. Cornelis remplaceraitM.L.Vanackere comme membreef-

fectif.
6º In de commissie voor de Naturalisaties
zou de heer Cornelis de heerL.Vanackere als effectief lidver-

vangen.
7º A la commission de Vérification des pouvoirs

breeffectif.
M. Vannieuwenhuyze remplacerait M.L.Vanackerecommemem-

7º In de commissie voordeGeloofsbrieven :
zoudeheerVannieuwenhuyzedeheerL.Vanackerealseffectief lid

vervangen.
N'y a-t-il pas d'opposition à ces remplacements?

Ilen sera doncainsidécidé.
Dan is aldus besloten.

INTERPELLATION - INTERPELLATIE

Demande - Verzoek

M. le Président.- M. Neuray désire interpeller le ministre des
Communications sur « l'augmentation des tarifs de la SNCB ».

De heer Neuray wenst de minister van Verkeerswezen te interpelle-
ren over « de verhoging van de tarieven van de NMBS ».
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La date de cette interpellation sera fixée ultérieurement.
De datum van die interpellatie zal later worden bepaald.

PROJET DE LOI- ONTWERP VAN WET

Dépôt - Indiening

M. le Président.- Le gouvernement a déposé un projet de loi
portant approbation de l'accord entre l'Union économique belgo-
luxembourgeoise, d'une part, et la république socialiste de Rouma-
nie, d'autre part, relatif à l'encouragement, la protection et la garan-
tie réciproques des investissements, signé à Bruxelles le 8 mai 1978.

De regering heeft ingediend een ontwerp van wet houdende goed-
keuring van het akkoord tussen de Belgisch-Luxemburgse Economi-
sche Unie, enerzijds, en de socialistische republiek Roemenië, ander-
zijds, inzake de wederzijdse aanmoediging, bescherming en vrijwa-
ring van investeringen, ondertekend te Brussel op8 mei 1978.

Ce projet de loi sera imprimé et distribué.
Dit ontwerp van wet zal worden gedrukt en rondgedeeld.
Il est renvoyé à la commission des Affairesétrangères.

Zaken.
Het wordt verwezen naar de commissie voor de Buitenlandse

PROPOSITIONS DE LOI- VOORSTELLEN VAN WET

Dépôt - Indiening

M. le Président. - Les propositions de loi ci-après ont été déposées
par :

a) M. Roland Gillet, organisant la participation des cadres dans
les organes de concertation des régions et du pays.

De volgende voorstellen van wet werden ingediend door:
a) De heer Roland Gillet, waarbij de medezeggenschap van het lei-

dinggevendpersoneel inde gewestelijke en landelijke overlegorganen
wordt georganiseerd.

b) MM. Constant De Clercq et Storme, relative au petit chômage
pour cause de comparution personnelledevant le tribunal.

b) De heren Constant De Clercq en Storme, betreffendekleinver-
let bij persoonlijk verschijnen voorhet gerecht.

c)M.Demuyter, introduisant la dation en paiement de certains
biens comme mode depaiementdesdroitssuccessoraux.

c) De heer Demuyter, tot invoering van het in betaling geven van
bepaalde goederen ter voldoening van successierechten.

d) M. Constant De Clercq, complétant la loi du 20 septembre
1948 portantorganisation de l'économie.

d) De heer Constant De Clercq, tot aanvulling van de wet van 20
september 1948 houdendeorganisatievanhetbedrijfsleven.

e) M. Lahaye, modifiant l'article 351 du Codedes impôtssur les
revenus.

e) De heer Lahaye, tot wijziging van artikel 351 van het Wetboek
van de inkomstenbelastingen.

Ces propositions de loi seront traduites, imprimées et distribuées.

gedeeld.
Deze voorstellen van wet zullen worden vertaald, gedrukt en rond-

Il sera statue ultérieurement sur leur prise en considération.
Er zal later over hun inoverwegingneming worden beslist.
L'ordre du jour étant épuisé, le Sénat sera sans doute d'accord

pour laisser au président le soin de fixer la date de la prochaine
séance, en accord avec la commission du travail parlementaire. (As-
sentiment.)

Le Sénat s'ajourne jusqu'à convocation ultérieure.
De Senaat gaat uiteen tot latere bijeenroeping.
La séance est levée.
De vergadering is gesloten.
(La séance est levéeà20h 15m.)
(De vergadering wordt gesloten te20u.15m.)

33.733- E. Guyot, s.a.Bruxelles.


